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ORDER OF REFERENCE.

(Eztract from Minutes of Proceedings of the Senate of Canada, Wednesday, 18th
June, 190}.)

¢ The Honourable Mr. Landry rose to a question of privilege, and moved, seconded
by the Honourable Mr. Domyille,

That an Order of this House do issue for the attendance at the Bar of tnis House
of J. Douglas Wells, of New York, to answer such questions as may be put to him
relative to declaration he is alleged to have made, that there were Members of Parlia-
ment, of the Committee, and of the Government, that had to have good sums, that it
«cost him over $10,000, that he had found all the money, excepting for the last bill for
a small amount.

After Debate,

The Honourable Mr. Gibson, in amendment, moved, seconded by the Honourable
Mr. Watson,

That all the words after “ That” to the end of the question be struck out, and the
following words be substituted instead :— Messrs. J. Douglas Wells and George D.
Eldridge, of New York, be summoned to appear before the Select Committee appointed
ic investigate the position in Canada of the Mutual Reserve Fund Life Association, of
New York, in order to answer such questions as may be put to them, relative to de-
clarations alleged to have been made by Mr. Wells, that there were Members of Par-
liament, of the Committee, and of the Government, that had to have good sums, that
it cost him over $10,000, that he had found all the money, excepting for the last bill
for a small amount.”

The question being put on the amendment to the main motion, it was, on a divis-
icn, resolved in the affirmative, and

Ordered accordingly.’
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MAIN U T HS

OF THE

SELECT COMMITTEE APPOINTED TO INVESTIGATE THE POSITION
IN CANADA OF THE MUTUAL RESERVE FUND
LIFE ASSOCIATION OF NEW YORK.

ExTracT from the Minutes of Proceedings of the Senate of Canada, Thursday,
19th May, 1904.

“ Ordered, That a Select Committee of five be appointed to investigate the posi-
tion of the Mutual Reserve Fund Life Association of New York in Canada, with power
to send for papers, persons, telegrams and records, to employ clerical services, and
with leave to report from time to time, the Committee to be composed of the Honour-
able Messieurs Legris, Baker, Cloran, Landry and the mover.”

THE SENATE,
ComMmITTEE Room No. 2,
FripAy, 20th May, 1904.

Pursuant to Rule and notice, the Committee met this day at 2.30 p.m.
Present the Honourable Messieurs Baker, Cloran, Domville, Landry—4.

The Law Clerk having called the Committee to order, read the Order of appoint-
ment, and requested the Committee to elect a chairman.

On motion of the Honourable Mr. Domville, it was

Resolved that the Honourable Mr. Cloran be the chairman of this Committee.

The Honourable Mr. Cloran took the chair.

On motion of the Honourable Mr. Domville, it was

Resolved that, unless otherwise ordered, when this Committee adjourns on any
day, the next meeting of the Committee shall he held at such time, place and hour
as may from time to time be appointed by the chairman, due regard being had to the
convenience of all persons concerned in the investigation, and proper notice thereof to
be given; and that any such appointment may be varied by the chairman, if in his
opinion it is necessary so to do.

On motion of the Honourable Mr. Domville, it was

Resolved to report to the Senatg recommending that express authority be given
this Committee to examine witnesses on oath, or on affirmation where affirmation is
allowed by law.

On motion of the Honourable Mr. Domville, it was

Resolved that the chairman be empowered to summon from time to time such wit-
nesses as any member of this Committee, or the Minister of Finance or his representa-
tive in the proceedings before this Committee, or the Mutnal Reserve Fund Life
Association or its counsel or other representative in the proceedings before this Com-
mittee, may from time to time designate as likely to give evidence, material and
important in the investigation to be made by this Committee.

On motion of the Honourable Mr. Domville, it was

Ordered that notice be sent to the Department of Finance and to the Mutual
Reserve Fund Life Association of New York, that this Committee has been organized,
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and will proceed with the investigation at a date not earlier than the 2nd June next,
of which further notice will be given, and to request that they will communicate to
the Committee the names and addresses of any persons whom they may desire to have
summoned to give evidence before the Committee. :
The Committe> then adjourned to the call of the chairman,
(Attest)
J. G. A. CREIGHTON,
Law Clerk of the Senate,
Clerk: of Commattees.

THE SENATE,
Comyirree Room No. 2,
Fripay, 3rd June, 1904.

Pursuant to adjournment and notice, the Select Committee appointed to investi-
gate the position in Canada of the Mutual Reserve Fund Life Association of New
York met this day at 10.30 a.m.

Present the Honourable Messieurs Cloran, chairman ; Domville, Landry, Legris—4.

It was

Resolved to report necommending that the Committee be authorized to employ
counsel to assist the Committee in the conduct of their inquiry.

The Honourable Mr. Domville submitted a list of witnesses whom he desired sum-
moned to attend before the Committee.

Ordered that the Law Clerk send a letter to each of the persons named in the said
list, requesting his attendance before the Committee to give evidence on oath on a day
to be fixed later whereof notice will be given by telegram. The letters to be handed
to the Honourable Mr. Domville for delivery to the witnesses.

The Committee then adjourned to the call of the chairman.

(Attest)
J. G. A. CREIGHTON,

Liaw Clerk of the Senate,
Clerk of Committees.

THE SENATE,
Commrirtee Room No. 8,
WEDNESDAY, 8th June, 1904.

Pursuant to adjournment and notice, the Select Committee appointed to investi
gate the position in Canada of the Mutual Reserve Fund Life Association of New
York met this day at 10.80 a.m.

Present the Honourable Messieurs Cloran, chairman; Baker, Domville, Landry,
Legris—5.

After discussion on the order of business, the Committee adjourned till to-morrow,
Thursday, 9th June, at 10 a.m., pending the action of the Senate.

(Attest)
J. G. A. CREIGHTON,
Law Clerk of the Senate,
Clerk of Committees.
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THE SENATE,
CoMmMITTEE RooM No. 8,
THURSDAY, 9th June, 1904. -

Pursuant to adjournment and notice, the Select Committee appointed to investi-
gate the position in Canada of the Mutual Reserve Fund Life Association of New
York met this day at 10 a.m.

Present the Honourable Messieurs Cloran, chairman ; Domville, Landry, Legris—4.

The following extract from the Minutes of Proceédings of the Senate of Canada
for Friday, 8rd June, was read :—

“ The Honourable Mr. Cloran, from the Select Committee appointed to investi-
gate the position in Canada of the Mutual Reserve Fund Life Asaoudtmu of New
York, presented their Second Reeport.

“ Ordered, That it be received, and

“ The same was read by the Clerk, and it is as follows:—

“ THE SENATE,
“ ComMmITTEE RooM, No. 2,
“ FripAy, 3rd June, 1904.

“The Select Committee appointed to investigate the position in Canada of the
Mutual Reserve Fund Life Association of New York, beg leave to make their Second
Report, as follows:—

“Your Committee recommend that they be authorized to employ counsel-at-law
to assist and advise them in the conduet of their inquiry.

“All of which is respectfully submitted.

“H. J. CLORAN,
“ Chairman.”’

Also the following extract from the Minutes of Proceedings of the Senate of
Canada for Wednesday, 8th June, was read :—

“ The House, according to Order, proceeded to the consideration of the Second
Report of the Seleect Committee appointed to investigate the position in Canada of
the Mutual Reserve Fund Life Association of New York.

“The Honourable Mr. Cloran moved, seconded by the Honourable Mr. Domville,

“ That the said Report be adopted.

“ After Debate,

The Honourable Mr. Young in amendment moved, seconded by the Honourable
Mr. Béique, ;

“That the consideration of the said Report be postponed until to-morrow.

“The question of concurrence being put on the amendment to the main motion,
it was resolved in the negative.

“ The question then being put on the main motion, it was resolved in the affirma-
tive, and

“ Ordered accordingly.”

On motion of the Honourable Mr. Domville, it was
: Resolved that C. J. Coster, Esq., K.C., be retained as counsel to advise and assist
this Committee.

On motion of the Honourable Mr. Landry, it was

Resolved that the chairman be authorized to arrange with C. J. Coster, Esq., K.C.,
the amount of his retainer and remuneration for professional services to be rendered
to this Committee.

On motion of the Honourable Mr. Landry, it was

Resolved that Mr. George C. Holland, Official Reporter of the Senate, be employed
to make a report in shorthand of the evidence taken before this Committee, and for
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clerical services required by members of the Committee, and by the counsel retained
to advise and assist the Committee.
+ Resolved to proceed with the hearing of evidence as to the position in Canada of
the Mutual Reserve Fund Life Association of New York, on Wednesday, 15th June,
- at 10 a.m. ‘

Ordered that notice that the Committee will so proceed be sent to the Mutual Re-
serve Fund Life Association of New York, and that the Association be also notified to
produce then such documents as are specified in a list to be prepared by the Com-
mittee’s counsel.

The Honourable Mr. Domville laid before the Committee the following documents
relating to the Mutual Reserve Life Insurance Company :—

No. 1. Copy of Annual Statement for the year ending 31st December, 1903, of the
condition and affairs in Canada of the Mutual Reserve Life Insurance Company.

No. 2. Copy of the Annual Statement of the Mutual Reserve Life Insurance Com-
pany of New York to the Imsurance Department of the State of New York for the
year ended December 31st, 1903.

No. 3.—Copies of statements relating to the business, assets and liabilities of the
Mutual Reserve Life Insurance Company.

The following extract from the Minutes of Proceedings of the Senate of Canada
for Wednesday, 8th June, 1904, was read, namely :—

“ The Honourable Mr. Landry rose to a question of Privilege, and moved, seconded
by the Honourable Mr. Domville,

“That an Order of this House do issue for the attendance at the Bar of this
House of J. Douglas Wells, of New York, to answer such questions as may be put te
him relative to declaration he is alleged to have made, that there were Members of
Parliament, of the Committee, and of the Government, that had to have good sums,
that it cost him over $10,000, that he had found all the money, excepting for the last
Bill, for a small amount.

“ After Debate,

“The Honourable Mr. Gibson in amendment moved, seconded by the Honourable
Mr. Watson,

“That all the words after “ That” to the end of the question be struck out, and
the following words be substituted instead : Messrs. J. Douglas Wells and George D.
Eldridge, of New York, be summoned to appear before the Select Committee appointed
to investigate the position in Canada of the Mutual Reserve Fund Life Association
of New York, in order to answer such questions as may be put to them, relative to
declarations alleged to have been made by Mr. Wells, that there were Members of
Parliament, of the Committee, and of the Governmgent, that had to have good sums,
that it cost him over $10,000, that he had found all the money, excepting for the last
Bill, for a small amount.”

“The question being put on the amendment to the main motion, it was, on a divi-
sion, resolved in the affirmative, and

“ Ordered accordingly.”

Resolved that the Committee proceed at once with the investigation of the matter
referred to in the above Order of the Senate.

Ordered that a summons be issued to George D. Eldridge, Vice-president of the
Mutual Reserve Fund Life Association of New York, to appear and give evidence
before this Committee in the matter referred to in the above Order of the Senate, on
Friday, 10th June, at 10 a.m.

James Douglas Wells, Esq., of New York, insurance manager, was examined upon
oath, and his evidence was taken down by the offic’al reporter. (Vide page 1 of Part
L., Minutes of Evidence, which appear further on).

During the examination of this witness the following exhibits were filed :—

Exhibit A.—Memo. of disbursements by J. D. Wells.

Exhibit B.—Copy of letter dated Flatbush, March 18th, 1899, to Frank R. Law-
rence, signed J. D. Wells.
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Exhibit C.—Copy of letter dated Flatbush, April 7th, 1899, addressed F. R. Law-
rence, signed J. D. Wells. ’

Ordered that the witness be discharged from attendance in the matter of privilege
now being investigated.

On motion of the Honourable Mr. Landry, the Committee then adjourned until
Triday, June 10th, at 10 a.m.

(Attest)
J. G. A. CREIGHTON,

Law Clerk of the Senate,
Clerk of Committees.

THE SENATE,
CoymmrirTee Room No. 2,
FripAay, 10th June, 1904.

Pursuant to adjournment and notice, the Select Committee appointed to investi-
gate thy position in Canada of the Mutual Reserve Fund Life Association of New
York met this day at 10 a.m.

Present the Honourable Messieurs Cloran, chairman ; Domville, Landry, Legris—4.

The Committee resumed the inquiry into the matter of privilege referred to them
by Order of the Senate made on Wednesday, 8th June. George D. Eldridge, of the
city of New York, Vice-president of ths Mutual Reserve Life Insurance Company,
appeared before the Committee in obedience to the summons issued for his appearance.

A. B. Aylesworth, Esq., of Toronto, King’s Counsel, appeared before the Com-
mittee, and made the following statement:—

“T appear with Mr. Eldrldge as his counsel, and ask the privilege of being heard
on his behalf, and examining him after such questions have been put to him as the
members of the Committee think desirable.”

Resolved that the application of M. Aylesworth be not entertained, the Com-
mittes being of opinion that Mr. Eldridge is in attendance merely as a witness.

On motion of the Honourable Mr. Landry, the said George D. Eldridge was then
examined upon oath, duly administered by the chairman, and his evidence was taken
down by the official reporter. (Vide page 6 of Part I., Minutes of Evidence, which
appear further on).

During the examination of the witness the following exhibits were filed :—

Exhibit D.—Printed copy of affidavit of George D. Eldridge sworn before G. B.
Clarkson, notary public, for the county of New York, on the 31st July, 1899, together
with Exhibit A referred to in said affidavit.

(Nore.—This exhibit is contained in, and consists of pages 48, 49, 50, 51, 52, 53,
and the first thirteen lines of page 54, of a pamphlet produced by the witness, entitled
“ Insurance Department State of New York.—In the matter of Mutual Reserve Fund
Life Association of New York City.—Answer of Association and Officers—Dated July
26th, 1899.—Deposition of Isaac Vanderpool, Esq., Chief Examiner, New York Insur-
ance Department, dated April 2nd, 1900.”)

Exhibit E.—This exhibit is contained in and consists of lines ten to twenty-two,
inclusive, on page 9 of a printed statement intituled “ In re motion pending before the
Honourable the Senate of Canada, in Parliament assembled, for a Committee to inves-
tigate the affairs of the Mutual Reserve Life Insurance Company.”

Ordered that the witness, George D. Eldridge, do attend before this Committee on
Wednesday, 15th June instant, at 10 o’clock in the forenoon, and that he produce with
him then and there the documents and papers mentioned in a list to be furnished to
the witness to-day by the counsel appointed to advise and assist the Committee.
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Ordered that the Law Clerk forward to Angus MacMurchy, Esq., K.C., of Toronto,
as solicitor for the company, duplicates of any official communications which the Law
Clerk may be instructed to direct to the company at its head office in New York.

The Committee then adjourned till Wednesday, 15th June, at 10 o’clock in the
forenoon. !

(Attest)
J. G. A. CREIGHTON,
Law Clerl; of the Senate,
Clerk: of Committees.

THE SENATE,
Commrrree Room No. 8,
WEDNESDAY, June 15th, 1904.

Pursuant to adjournmeni and notice, the Select Committee appointed to investi-
gate the position in Canada of the Mutual Reserve Fund Life Association of New
York, met this day at 10 a.m.

Present the Honourable Messieurs Cloran, chairman Domville, Landry, Legris—4.

C. J. Coster, Esq., K.C., appeared of counsel for the Committee. A. B. Ayles-
worth, Esq., K.C., and Angus MacMurchy, Esq., K.C., appeared of counsel for the
Mutual Reserve Life Association Company.

The following telegram was submitted by the Law Clerk, and was read :—

“ June 14th, 1904.
“To J. G. A. Creighton,
Law Clerk of the Senate.
From New York, N.Y.

Order received ten-thirty Monday morning. Physical impossibility to' reach
Ottawa with any material by ten Wednesday. Hope to have preliminary answer in
Ottawa Thursday.

dEO0. D. ELDRIDGE.”

Counsel for the company applied for a delay of proceedings for twenty-four hours,
on the ground that no indication has been given to the company of what charges thoy
have to meet.

Resolved, unanimously, to proceed with the inquiry.

Counsel for the company objected to the Committee proceeding with the investi-
gation, on the ground that the Honourable Mr. Domville, one of the members of the
Committee, is directly and pecuniarily interested in the matters to be inquired into, and
that legal proceedings by him against the company relating to the said matters are
now pending.

Resolved, unanimously, to proceed with the inquiry.

John M. Stevenson, of Brooklyn, in the State of New York, manager of the
Metropolitan Department of the North American Life Insurance Company of Torento,
was duly sworn by the chairman, was examined upon oath, and his evidence was taken
down by the official reporter. (Vide page 21 of Part II., Minutes of Evidence, which
appear further on).

During the examination of this witness the following exhibits were produced and
filed :—

No. 1.—Constitution and By-laws of the Mutual Reserve Fund Life Association

No. 2.—Memorandum, written in lead pencil, and headed “ Amount of business
written and approved—1894 to 1898, inclusive.”

Company.
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No. 3.—Copy of letter from Mr. Burnham to Mr. Stevenson, dated April 1st, 1897,

No. 4—Copy of letter from Mr. Burnham to Mr. D. Moss, dated April 1st, 1897.

No. 5.—Copy of Draft of Form of Requisition to Auditor of Accounts, for veucher.

Tt was moved by the Honourable Mr. Landry, seconded by the Honourable Mr.
Domyville, to report recommending that the quorum of the Committee be reduced to
three members.

The Committee divided thereon.

Yeas:—The Honourable Messieurs Cloran, Domville, Landry—3.

Nays:—The Honourable Mr. Legris—I1.

So it was

Resolved in the affirmative.

The Committee then adjourned till to-morrow, Thursday, 16th June, at 10 a.m.

(Attest)
J. G. A. CREIGHTON,

Law Clerk of the Senate.
Clerk of Commattees.

THE SENATE,
ComMiTTeEE Room No. 8,
THURSDAY, 16th June, 1904.

Pursuant to adjournment and notice, the Select Committee appointed to investi-
gate the position in Canada of the Mutual Reserve Fund Life Association of New
York met this day at 10 a.m.

Present the Honourable Messieurs Cloran, chairman; Béique, de Boucherville,
Cox, Domville, Gibson, Landry, Legris, Lougheed, McMullen, McSweeney, Sir Alphonse
Pelletier, Robertson, Sullivan, Watson, Wilson, Wood—17.

The following Order of the Senate, made 15th June instant, was read :(—

Extract from Minutes of Proceedings of the Senate of Canada, Wednesday, 15th
June.

« The Honourable Mr. Legris moved, seconded by the Honourable Mr. Young,

« That the Select Committee appointed to investigate the position of the Mutual
Reserve Fund Life Association of New York in Canada be enlarged to twelve mem-
bers by the addition of the names of the following Senators:—The Honourable Mes-
sieurs Cox, Watson, Wood, Lougheed, Béique, Gibson, and Sir Alphonse Pelletier.

« After Debate,

« The Honourable Mr. Boldue, in amendment, moved, seconded by the Honourable
Mr. Landry, -

«That the names of the Honourable Messieurs de Boucherville, McSweeney,
Robertson, Bernier, Sullivan, McMullen and Wilson be added thereto.

“The question of concurrence being put on the amendment to the main motion,
it was resolved in the affirmative.

“The question of concurrence being put on the main motion, as amended, the
same was resolved in the affirmative, and

“ Ordered accordingly.”

On motion of the Hon. Mr. Legris, it was

Resolved to report recommending that the quorum of the Committee be reduced to
five (5) members.

The Committee then proceeded with the inquiry.

O. J. Coster, Esq., K.C., appeared of counsel for the Committee. A. B. Ayles-
worth, Esq., K.C., appeared of counsel for the New York Mutual Reserve Insurance
Company. ; '

The official report of the evidence taken yesterday was read over to the Committee.

The examination of John M. Stevenson was then continued. (Vide page 36 of
Part II., Minutes of Evidence, which appear further on).
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Exhibit No. 6 was filed, being two extracts from pages 9 and 10 of a pamphlet
entitled “ Report of the Superintendent and Examiner of the Insurance Department
on the Examination of the Mutual Reserve Fund Life Association of New York City.
As of May 16th, 1899.”

Ordered that the witness, John M. Stevenson, be allowed to read over the short-
hand report of the evidence given by him, and that, if he desires to malke any correc-
tions therein, he may add such corrections at the end of the report under his
signature.

Ordered that the said John M. Stevenson be discharged from attendance on the
Committee.

Ordered that the said John M. Stevenson be paid, according to Rule 88 of the
Senate, a reasonable sum for his attendance, and also for his travelling expenses, the
same to be fixed by the chairman.

Ordered that George D. Eldridge, Vice-president of the Mutual Reserve Fund
Life Association of New York, be examined at the meeting of the Committee to-mor-
row.

Thie Committee then adjourned till to-morrow, the 17th June, at 10 a.m.

(Attest)
J. G. A. CREIGHTON,

Law Clerk of the Senate,
Clerk: of Committees.

THE SENATE,
Comyirtee Room No. 2,
Fripay, June 17th, 1904.

Pursuant to adjournment and notice, the Select Committee appointed to investi-
‘gate the position in Canada of the Mutual Reserve Fund Life Association of New
York met this day at 10 a.m.

Present the Honourable Messieurs Cloran, chairman ; Béique, Cox, Domville, Gib-
son, Landry, Lougheed, McSweeney; Pelletier, Sir Alphonse; Robertson, Watson,
Wood—12.

C. J. Coster, Esq., K.C., appeared of counsel to advise and assist the Committee.
A. B. Aylesworth, Esq., K.C., appeared of counsel for the Mutual Reserve Life
Insurance Company of New York.

The following Orders of the Senate were read :—

Extract from Minutes of Proceedings of the Senate of Canada, Thursday, 16th
June, 1904. :

“ The Honourable Mr. Cloran, from the Select Committee appointed to consider
the position in Canada of the Mutual Reserve Fund Life Association of New York,
presented their Fourth Report.

“ Ordered, That it be received, and

“The same was then read by the Clerk, and it is as follows :—

“THE SENATE,
“ Commirree Room No. 2,
“ THURSDAY, 16th June, 1904.

“The Select Committee appointed to consider the position in Canada of the
Mutual Reserve Fund Life Association of New York, beg leave to make their Fourth
Report, as follows :— o ”

“Your Committee recommmend that their quorum be reduced to five (5) members.

“ All which is respectfully submitted. s

“H. J. CLORAN,

“ Chairman.

©
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“The Honourab'e Mr. Cloran moved, secondaed by the Honourable Mr. Landry,

“That the said Report be adopted, and that the said Committee be authorized to
cause the evidence taken before it to bz printed, and distributed to all members of the
Senate.

“The question of concurrence being put thereon, the same was resolved in the
affirmative, and

“ Ordered accordingly.”

Ordered that the chairman be authorized to settle as to printing of evidence and
the number of copies required.

George D. Eldridge, of the city of New York, Vice-president of the Mutual
Rpserve Life Insurance Company of New York, was duly sworn by the chairman, and
was examined upon oath, and the evidence given by him was taken down by the official
reporter. (Vide page 61 of Part II., Minutes of Evidence, which appear further on).

During his examination the following exhibits were filed :—

Exhibit No. 7.—Extracts from printed statement entitled “In re motion pending
before the Homnourable the Senate of Canada, in Parliament assembled, for a Com-
mittes to investigate the affairs of the Mutual Reserve Life Insurance Company.”

Nore.—It was ordered by the Committee that those portions only of this exhibit
which are marked are to be printed.

Exhibit No. 8.—Certified copy of the Last Will and Testament of the late Edward
B. Harper, of the city of New York, formerly president of the Mutual Reserve Fund
Life Association of New York. &

Exhibit No. 9.—Copy of letter dated 25th June, 1898, from J. W. Vrooman,
treasurer, to . A. Burnham, president of the Mutual Reserve Life Insurance Com-
pany of New York.

The Committee thien adjourned until Tuesday, 21st June, at 8 o’clock in the
evening.

(Attest)
J. G. A. CREIGHTON,
Law Clerk of the Senate,
Clerk: of Committees.

THE SENATE,
Coayrrree Room No. 8,
TuEspay, 21st June, 1904.

Pursuant to adjournment and notice, the Select Committee appointed to investi-
gate the position in Canada of the Mutual Reserve Fund Life Association of New
York met this day at 8 o’clock p.m.

Present the Honourable Messieurs Cloran, chairman ; Béique, Bernier, de Boucher-
ville, Cox, Domyille, Gibson, Landry, McMulllen, McSweeney, Sir Alphonse Pelletier,
Watson—12. :

C. J. Coster, Esq., K.C., appeared of counsel to advise and assist the Committee.
A. B. Aylesworth, Esq., K.C., appeared of counsel for the Mutual Reserve tite Insur-
ance Company.

The examiration upon oath of George D. Eldridge, Vice-president of the Mutual
Reserve Life Insurance Company, was continued.

The Committee then adjourned until to-morrow, Wednesday, 22nd June, at 10 a.m.

(Attest)
J. Q. YOUNG,
Clerk: of ‘the Committee.
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THE SENATE,
Comuirtee Room No. 8,
WEDNESDAY, 22nd June, 1904.

Pursuant to adjournment and notice, the Select Committee appointed to investi-
gate the poition in Canada of the Mutual Reserve Fund Life Association of New
York met this day at 10 a.m.

Present the Honourable Messieurs Cloran, chairman; Domville, Landry,
McSweeney, Sir Alphonse Pelletier, Robertson, Watson, Wilson.—8.

C. J. Coster, Esq., X.C., appeared of counsel to advise and assist the Committee,
A. B. Aylesworth, Esq., K.C., appeared of counsel for the Mutual Reserve Life Insur-
ance Company.

The examination on oath of George D. Eldridge, Vice-president of the Mutual
Reserve Life Insurance Company, was continued.

During the said examination the following exhibits were filed :—

Exhibits Nos. 10a, 105, 10¢, 10d, 10e, 10f, 10g, being leaflets issued by the Mutual
Reserve Fund Life Association of New York.

Exhibit No. 11.—Copy of statement as to real estate and investment expenses.

It was moved by the Honourable Mr. Watson that the Committee do now adjourn.

The Committee divided thereon.

Yeas:—The Honourable Messieurs Sir A. Pelletier, Watson, Wilson—3.

Nays:—The Honourable Messieurs Domville, Landry, McSweeney, Robertson—4.

So it was

Resolved in the negative.

On motion of the Honourable Mr. Landry, seconded by the Honourable Mr.
McSweeney, the Committee adjourned until to-morrow, Thursday, 28rd June, at 10
a.m.

(Attest)
J. C. YOUNG,

Clerk of the Committee.

THE SENATE,
CommrirTee Room No. 8,
THURSDAY, 23rd June, 1904.

Pursuant to adjournment and notice, the Select Committee appointed to investi-
gate the position in Canada of the Mutual Reserve Fund Life Association of New
York met this day at 10 a.m.

Present the Honourable Messieurs Cloran, chairman; Baker, Béique, de Boucher-
ville, Cox, Doraville, Gibson, Landry, Legris, McMullen, MecSweeney, Robertson,
Sullivan, Watson, Wilson, Wood—186.

C. J. Coster,, Esq., K.C., appeared of counsel to advise and assist the Committee.
A. B. Aylesworth, Esq., K.C., appeared of counsel for the Mutual Reserve Life Insur-
ance Company.

The examination on oath of George D. Eldridge, Vice-president of the Mutual
Reserve Life Insurance Company, was continued.

During the said examination the following exhibit was produced and filed :—

Exhibit No. 12.—Return to Canada as to the company’s business, 1885 to 1903.

The Committee adjourned until 8.15 p.m. this day, if the Senate be not then
sitting, and if the Senate is then sitting, until to-morrow, F riday, 24th June, at 10
a.m.

(Attest)
J.-C. YOUNG,
Clerk of the Committee.
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THE SENATE,
Commirtee Room No. 8,
FrpAY, 24th June, 1904.

Pursuant to adjournment and notice, the Select Committee appointed‘to investi-
gate the position in Canada of the Mutual Reserve Fund Life Association of New
York met this day at 10 a.m.

Present the Honourable Messieurs Cloran, chairman; Baker, Domville, Gibson,
Landry, McMullen, Sir Alphonse Pelletier, Robertson, Sullivan, Watson, Wilson,
Wood—12.

Q. J. Coster, Esq., K.C., appeared of counsel to advise and assist the Committee.
Angus MacMurchy, Esq., K.C., appeared of counsel for the Mutual Reserve Life Insur-
ance Company. :

The examination on oath of George D. Eldridge, Vice-president of the Mutual
Reserve Life Insurance Company, was continued.

During the examination of the said witness certain questions were put to him by
the Honourable Mr. Landry, which questions the witness declined to answer. The said
questions and replies made thereto were taken down by the shorthand writer employed
by the Committtee as follow :—

“ Q. What is the salary of the president?—A. I respectfully decline to answer.

“ Q. What is the salary of the vice-president ?—A. I respectfully decline to answer.
“Q. There are two vice-presidents%—A. Yes.

“ Q. The same answer applies to both vice-presidents?—A. Yes.
“ Q. What is the salary of the secretary?—A. I respectfully decline to answer.

“ Q. What is the salary of the treasurer?—A. I respectfully decline to answer.

“ Q. Is there any other officer%—A. The comptroller.

“ Q. What is the salary of the comptroller “—A. I respectfully decline to answer.

“(Q. What is the salary of the medical director?—A. I respectfully decline to
answer.

“Q. Is the counsel a member of the Association?—A. I think he is a constitu-
tional officer under the present constitution.

“Q. At all events, if he is, what is his salary?—A. I vespectfully decline to
answer.

“Q. Is there any other officer =—A. There are two assistant secretaries that are
constitutional officers, I think.

“ Q. What are the salaries of each of the two assistant secretaries *—A. I respect-
fully decline to answer. -

“Q. Do you know what those salaries are—A. From memory I could state some
of them, and from memory I could not state exactly others.

“Q. You could tell us what is your own?—A. I could.

“ Q. But you decline %—A. I respectfully decling to answer.

“ (. Why do you decline %—A. Because I regard the information as coming to me
confidentially in my position as chairman of the Executive Committee. I regard
it as a matter of great detriment to the policy-holders of the company to have this
information spread upon the public records to be printed and scattered broadcast. In
addition to that, under the law of the Dominion of ‘Canada, to which we are subject,
there is an officer iestablished who has the absolute power to visit our office, and ascer-
tain any information that he may desire in connection with the company ; and in
addition to that, I have to say that the Insurance Department of New York, in the
State of New York, under our jurisprudence, gives absolute credence and faith to
every act of the Insurance Department of Canada with reference to (Canadian com-
panies, and we are entitled to thie same credence and the same treatment in reference
to the acts of our own Insurance Department as the acts of the Canadian department
are given in reference to Canadian companies. And, furthermore, that my declining
to answer is by advice of my counsel.”

1—s8
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On motion of the Honourable Mr. Landry, seconded by the Honourable Mr.
Wilson, it was

Ordered that the witness do answer the said questions.

And the witness persisting in his refusal to answer, it was, on motion of the
Honourable Mr. Landry,

Resolved to report at the next sitting of the Senate the refusal of the said George
D. Eldridge to comply with the order of the Committee, and to request the action of
the Senate thereon. :

The examination of the said witness, George D. Eldridge, was then continued.

The following exhibits were filed :—

Exhibit No. 13.—Deposition of Isaac Vanderpool, Esq., Chief Examiner, New
York Insurance Department, in the New York Supreme Court, in r¢e Mutual Reserve
Fund Life Association vs. J. Thomson Paterson.

Exhibit No. 14.—Opinion of J. C. Davies, Attorney General of the State of New
York, in the matter of the application of James R. Maclay and others, to bring an
action to remove Frederick A. Burnham as president of the Mutual Reserve Fund Life
Association.

The Committee then adjourned to the call of the chairman.

(Attest)
J. C. YOUNG,
Clerk of the Commaittee.

THE SENATE,
Commirree Room No. 8,
MoxpAy, 27th June, 1904.

Pursuant to adjournment and notice, the Select Committee appointed to investi-
gate the position in Canada of the Mutual Reserve Fund Life Association of New
York met this day at 8.15 p.m.

Present the Honourable Messieurs Cloran, chairman ; Baker, Béique, Bernier,
de Boucherville, Domville, McSweeney, Watson, Wood—9.

C. J. Coster, Esq., K.C., appeared of counsel to advise and assist the Committee.
A. B. Aylesworth, Esq., K.C., appeared of counsel for the Mutual Reserve Life Insur-
ance Company.

George D. Eldridge was re-called.

It was moved by the Honourable Mr. de Boucherville, that the further examina-
tion of Mr. Eldridge be not proceeded with at present, in view of the fact that at the
last sittfng of the Committee the witness who is now about to be examined, Mr. Eld-
ridge, vice-president of the Mutual Reserve Fund Life Association of New York,
declined to answer certain questions put to him by an honourable senator of this Com-
mittee, that this Committee reported the attitude of the witness to the Sgnate, and
that this Committee asked the honourable Senate to take action in regard to the said
attitude of the said witness Eldridge in declining to answer the questions put to him;
and that, under the circumstances, this Committee cannot deal with or take evidence
from the present witness until the honourable Senate has decided the matter in the
first place; that these facts are known to him, Senator de Boucherville, by what trans-
pired in the Senate itself, and that, in his opinion, the examination of the said witness
Eldridge cannot be continued until the Senate has decided in the matter; that the
Senate decided to postpone the further consideration of it till Tupesday, the 28th June;
that the Senate not having taken action in the matter, this Committee ought not to
continue the sittings.

In amendment thereto, it was moved by the Honourable Mr. Wood, that the
examination of George D. Eldridge be proceeded with.

" The Committee divided thereon.

Yeas:—4; Nays:—3.

So it was .

csolved in the affirmative.
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The examination on oath of George D. Eldridge was then continued.

Txhibit No. 15.—Letter of J. C. Davies, Attorney General of the State of New
York, to the Superintendent of Insurance of the State of New York, re the bringing
of an action against the Mutual Reserve Fund Life Association, was filed.

The Committee then adjourned until Tuesday, 28th June, 1904, at 10 a.m.

(Attest)
J. C. YOUNG,
Clerk of the Committee.

THE SENATE,
Commrrree Room No. 8,
TuESDAY, 28th June, 1904.

Pursuant to adjournment and notice, the Select Committee appointed to investi-
gate the position in Canada of the Mutual Reserve Fund Life Association of New
York met this day at 10 a.m.

Present the Honourable Messieurs Cloran, chairman; Béique, de Boucherville,
Domville, McMullen, McSweeney, Watson, Wilson, Wood—9.

0. J. Coster, Esq., K.C., appeared of counsel to advise and assist the Committee.
A. B. Aylesworth, Esq., K.C,, appeared of counsel for ths Mutual Reserve Life Insur-
ance Company.

The examination on oath of George D. Eldridge was continued.

The following exhibits were filed:—

No. 16.—Statement as to premiums received, payments to policy-holders, and
expenses.

No. 17.—Certified copy of Report of the State of New York Insurance Depart-
ment on examination of the Mutual Reserve Fund Life Association of New York city,
as of December 31st, 1901.

No. 18.—Certified copy of an extract from minutes of a meeting of the directors
of the Mutual Reserve Fund Life Association, February 19th, 1896, as to will of
Tdward B. Harper, and contingent fund.

No. 19.—Certified copy of an extract from the minutes of a meeting of the
directors of the Mutual Reserve Fund Life Association, August 3rd, 1898, as to audit
of contingent fund.

No. 20.—Certified copy of an extract from minutes of a meeting of the directors
of the Mutual Reserve Fund Life Association, August 10th, 1898, as to contingent
fund.

No. 21.—Report of Committee of Board of Directors of the Mutual Reserve Fund
Tife Association on certain letters of John W. Vrooman to the president and vice-
president, this report being exhibit No. 10, contained in pages 87 to 106 of a pamphlet,
entitled “ Insurance Department, State of New York.—In the matter of the Mutual
Reservie Fund Life Association of New York city.—Answer of Association and Officers.
Dated 26th July, 1899.”

On motion of the Honourable Mr. Béique, it was

Resolved that a further report be made to the Senate that the witness, Mr. Eld-
ridge, has voluntyered to givie for each year the amount in the aggregate, but not in
total, paid to the officers of the company, as asked for by the Committee.

The Committee then adjourned until 8.15 p.m this day.

(Attest)
J. C. YOUNG,
Clerk of the Committee.
1—-B}
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THE SENATE,
CommirTee Room No. 8,
TuEspAy, 28th June, 1904.

Pursuant to adjournment, the Select Committee appointed to investigate the
position in Canada of the Mutual Reserve Fund Life Association of New York met
again this day at 8.15 p.m.

Present the Honourable Messieurs Baker, Béique, Domville, Gibson, Legris,
McMullen, McSweeney, Watson, Wilson, Wood—10.

In the absence of the chairman, on motion of the Honourable Mr. McMullen, it
was

Reesolved that the Honourable Mr. Wood do take the chair.

The Honourable Mr. Wood accordingly took the chair.

C. J. Coster, Esq., K.C., appeared of counsel to advise and assist.the Committee.
A. B. Aylesworth, Esq., K.C., appeared of counsel for ths Mutual Reserve Life Insur-
ance Company.

The examination on oath of George D. Eldridge was continued.

The Honourable Mr. Cloran, chairman, took the chair.

The Committee adjourned until Wednesday, 29th June, at 10 a.m.

(Attest)
&0 YOTIING,
Clerk of the Committee.

THE SENATE,
ComumITTEE RooMm No. 8,
WEDNESDAY, 29th June, 1904.

Pursuant to adjournment and notice, the Select Committee appointed to investi-
gate the position in Canada of the Mutual Reserve Fund Life Association of New
York met this day at 10 a.m.

Present the Honourable Messieurs Cloran ,chairman; Baker, Béique, Domville,
Gibson, McMullen, McSweeney, Watson, Wilson, Wood—10.

C. J. Coster, Esq., K.C., appeared of counsel to advise and assist the Committee.
A. B. Aylesworth, Esq., K.C., appeared of counsel for the Mutual Reserve Life Insur-
ance Company.

Georgz D. Eldridge appeared, and by permission of the Committee made certain
statbments in correction and explanation of his evidence.

James Douglas Wells, of the city of New York, U.S.A., insurance agent, was duly
sworn by the chairman, and was examined upon oath. (Vide page 2323 of Part IV.,
Minutes of Evidence, which appear further on).

The following exhibits were filed :—

No. 22.—Copy of draft and voucher for payment to Moton D. Moss of $7,260.

No. 23.—Copy of voucher to the book-keeper of the Mutual Reserve Fund Life
Association re payment of $7,260 to Moton D. Moss.

No. 24.—Copy of letter dated 22nd April, 1898, from J. S. Hoffecker, auditor of
accounts, to F. A. Burnham, president.

No. 25.—Copy of letter dated 9th July, 1898, from J. S. Hoffecker to J. D. Wells.

No. 26.—Copy of letter dated 8rd August, 1898, from J. S. Hoffecker to F. A.
Burnham.

No. 27.—Letter dated 5th July, 1898, from J. D. Wells, second vice-president to
F. A. Burnham, president.

No. 28.—Copy of letter dated 18th July, 1898, from J. D. Wells to F. A. Burnham.

No. 29.—Copy of recommendations by Mr. Eldridge, 19th August. 1898,
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No. 30.—Copy of letter dated 29th October, 1897, from Moton D. Moss, general
manager, to J. N. Stevenson, assistant secretary, as to Spiess & O’Connor account.
The Committee adjourned until 8.15 p.m. this day.
(Attest)
J..0. YOUNG,
Clerk of the Committee.

’ THE SENATE,
CoummiTTEE Room No. 8,
WEDNESDAY, 29th June, 1904.

Pursuant to adjournment and notice, the Se'ect Committee appointed to investi-
gate the position in Canada of the Mutual Reserve Fund Life Association of New
York met again this day at 8.15 p.m.

Present the Honourable Messieurs Cloran, chairman; Baker, Béique, Domville,
Legris, McMullen, McSweeney, Watson, Wilson, Wood—10.

C. J. Coster, Esq., K.C., appeared of counsel to advise and assist the Committee.
A. B. Aylesworth, Esq., K.C., appeared of counsel for the Mutual Reserve Life Insur-
ance Company.

The examination on oath of James Douglas Wells was continued.

The Committee adjourned until to-morrow, Thursday, 30th June, at 10 a.m.

(Attest)
J. 0. YOUNG,
Clerk of the Commaittve.

THE SENATE,
Commrrtee Room No. 8,
THURSDAY, 30th June, 1904.

Pursuant to adjournment and notice, the Select Committee appointed to investi-
gate the position in Canada of the Mutual Reserve Fund Life Association of New
York met this day at 10 a.m.

Present the Honourable Messieurs Cloran, chairman; Baker, Béique, Domville,
Gibson, Legris, McMullen, McSweeney, Watson, Wilson, Wood—11.

C. J. Qoster, Esq., K.C., appeared of counsel to advise and assist the Committee.

(Clive Pringle, Esq., barrister-at-law, appeared of counsel for the Mutual Reserve
Life Insurance Company.

The examination on oath of J. D. Wells was continued.

The following exhibits were filed :—

No. 31.—Certified copies of contracts between Moton D. Moss and Mutual Reserve
Fund Life Association.

No. 32.—Letter dated 29th July, 1896, from J. D. Wells to F. A. Burnham.

The Committee then adjourned to the call of the chairman.

(Attest)
J. 0. YOUNG,
Clerk of the Commattee.
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THE SENATE,
ComMirTeEe Room No. 8,
TugspAy, 12th July, 1904.

Pursuant to adjournment and notice, the Select Committee appointed to investi-
gate the position in Canada of the Mutual Reserve Fund Life Association of New
York met this day at 10 a.m.

Present ths Honourable Messieurs Cloran, chairman; Béiaue, Domville, Landry,
Lougheed, McMullen, McSweeney, Sullivan, Watson, Wilson—10.

C. J. Coster, Esq., K.C., appeared of counsel to advise and assist the, Committee.

Victor Geoffrion, Esq., K.C., appeared of counsel for the Mutual Reserve Life
Insurance Company.

On application of counsel for the Mutual-Reserve Life Insurance Company, James
Douglas Wells was re-called, and further examined upon oath. (Vide page 284 of
Part IV., Minutes of Evidence, which appear further on).

James Thompson Patterson, of the city of New York, insurance agent, was duly
sworn by the chairman, and was examined upon oath. (Vide page 318 of Part V.,
Minutes of Evidence, which appear further on). .

The following exhibits wexe filed :—

No. 83.—Statement of Bankers’ Life Association.

No. 34—Comparison between statements in sworn report of Insurance Depart-
ment, New York State, and statements made by Mutual Reserve Fund Life Associa-
tion.

The Committee then adjourned until 8.15 p.m. this day.

(Attest)
J. C. YOUNG,
Clerk of the Commattee.

THE SENATE,
ComMmItTEE RooMm No. 8,
Tuespay, 12th July, 1904.

Pursuant to adjournment, the Select Committee appointed to investigate thl
position in Canada of the Mutual Reserve Fund Life Association of New York met
-again this day at 8.15 p.m. :

Present the Honourable Messieurs Cloran, chairman; Baker, Béique, de Boucher-
ville, Domville, Gibson, Landry, Lougheed, McMullen, McSweeney, Sir Alphonse
Pelletier, Watson, Wilson—13.

C. J. Coster, Esq., K.C., appeared of counsel to advise and assist the, Committee.
Victor Geoffrion, Esq., K.C., appeared of counsel for the Mutual Reserve Life Insur-
ance Company.

The examination on oath of J. Thompson Patterson was continued.

The following exhibit was filed :—

No. 35.—Table showing total income and amount expended in management ol
each $1,000 of income, and memorandum as to premium note account, 1902.

Exhibit No. 36.—New York Supreme Court.—Copy of Affidavit, Summons and
Verified Complaint.—The Mutual Reserve Fund Life Association (against) John
"Thompson Patterson,—was produced and filed.

The Honourable Mr. Béique objected to the bill of complaint going on the record,
and moved that Exhibit No. 86 be simply marked for identification, and that it be not
printed in the evidence.

The Committee divided thereon.

Yeas:—4; Nays:—6.

The motion was declared lost.
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The Honourable Mr. Béique asked that the names be taken down.

The chairman rulied that there being nothing before the chair the names could not
be taken.

Exhibit No. 87.—Comparison between sworn annual statements to Insurancs
Departments of the State of New York and of the Dominion of Canada, was filed.

' It was moved by the Honourable Mr. Landry that the Committee adjourn till

to-morrow.

The question being put, the Committee divided thereon. :

Yeas:—The Honourable Messieurs Cloran, Domville, Landry, Lougheed,
McSweeney, Sullivan—6.

Nays :—The Honourable Messieurs Béique, Gibson, Watson, Wilson—4.

So it was

Resolved in the affirmative.

The Committee adjourned until to-morrow, Wednesday, 13th July, at 10 a.m.

(Attest)
J. C. YOUNG,
Clerk of the Commaittee.

THE SENATE,
ComMITTEE Room No. 8,
WEDNESDAY, 13th July, 1904.

Pursuant to adjournment and notice, the Select Committee appointed to investi-
gate the position in Canada of the Mutual Reserve Fund Life Association of New
York met this day at 10 a.m.

Present the Honourable Messieurs Cloran, chairman; Béique, Domville, Gibson,
Landry, Legris, Lougheed, McMullen, McSweeney, Sullivan, Watson, Wilson—12.

C. J. Coster, Esq., K.C., appeared of counsel to advise and assist the Committee.
Victor Geoffrion, Esq., K.C., appeared of counsel for thie Mutual Reserve Life Insur-
ance Company. :

The examination on oath of James Thompson Patterson was continued.

The following exhibits were filed :—

No. 38.—Table of expenses other than agents’ commissions.: .

No. 39.—Statement as to mortuary receipts used for expenses.

No. 40.—Statement as to cost of new business, 1901-1903, &c., &c.

No. 41.—Statements as to cost of new business Atna Life Insurance Company,
Equitable Life Assurance Society, and North-western Mutual Life Insurance Com-
pany, 1901-1903.

No. 42.—Summary of amounts paid to agents, 1890 to 1903.

No. 43.—Statement as to income, disbursements, and net assets.

No. 44.—Statement as to “ Selection against the Company,” increase of death
rate, &e.-

The Committee then adjourned until 8.15 p.m. this day.

(Attest)
J. C. YOUNG,
COlerk of the Committee.
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THE SENATE,
CommrirTee Room No. 8,
WEDNESDAY, 13th July 1904.

Pursuant to adjournment, the Select Committee appointied to investigate the
position in Canada of the Mutual Reserve Fund Life Association of New York met
again this day at 8.15 p.m.

Present the Honourable Messieurs Cloran, chairman; Béique, Domville, Gibson,
Landry, Legris, Lougheed, McMullen, McSweeney, Sir Alphonse Pelletier, Robertson,
Sullivan, Watson, Wilson—14.

C. J. Coster, Esq., K.C., appeared of counsel to advise and assist the Committee.
Victor Geoffrion, Esq., K.C., appeared of counsel for the Mutual Reserve Life Insur-
ance Company.

The examination on oath of J. Thompson Patterson was continued.

The following exhibits were filed :—

No. 45.—Statement as to total death claims paid and death claims compromised.

No. 46.—Comparative statement as to deferred premiums.

It was moved by the Honourable Mr. Lougheed,

That the Committee reconsider its action of the 12th instant in admitting Exhibit
No. 36.

In amendment thereto, 1t was moved by the Honourable Mr. Landry,

That all the words after “ That” be struck out, and the following substituted :—

“ the Exhibit No. 86, accepted yesterday, the 12th instant, by this Committee, be
considered as tending to prove the consideration for which a sum of $5,000 has been
paid by the Mutual Reserve Company to one Patterson, and not as a proof of the truth
of the charges which such document contains.”

It was objected, by the Honourable Mr. Béique, that the amendment was out of
order, on the ground that Exhibit No. 36, having been offered for evidence and received
as such, could not now be qualified as sought to be done by the amendment; that,
moreover, the said amendment was not in accordance with the facts.

The chairman thereupon ruled that it was in the power of this Committee to
qualify its previous action in accepting Exhibit No. 36, and that, inasmuch as the
amendment offered was not a flat contradiction of such actlon nor of the main motion,
the amendment was in order.

The question being put upon the amendment, the Committee divided thereon.

Yeas:—The Honourable Messieurs Cloran, Domville, Landry, MecMulles,
MecSweeney, Sullivan, Wilson—7.

Nays:—The Honourable Miessieurs Béique, Glbson, Lougheed, Sir Alphonse Pelle-
tier, Watson—o5.

So it was resolved in the affirmative.

The Honourable Mr. Béique having appealed from the decision of the chairman,
it was

Resolved that the chairman do report the facts to the Senate.

The motion of the Honourable Mr. Lougheed, as so amended, was then carried on
the same division.

The Committee then adjourned until to-morrow, Thursday, 14th July, at 10 a.m.

(Attest)
J. C. YOUNG,
Clerk of the Committee.
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THE SENATE,
CommitTee Room No. 2,
THURSDAY, 14th July, 1904.

Pursuant to adjournment, the Select Committee appointed to investigate the
position in Canada of the Mutual Reserve Fund Life Association of New York met
this day at 10 a.m.

Present the Honourable Messieurs Cloran, chairman; Béique, Landry, Legris,
Lougheed, McMullen, McSweeney, Sir Alphonse Pelletier, Robertson, Sullivan, Wilson,
Watson—12.

Q. J. Coster, Esq., K.C., appeared of counsel to advise and assist the Committee,
Victor Geoffrion, Esq., K.C., appeared of counsel for the Mutual Reserve Life Insur-
ance Company.

The examination on oath of J. Thompson Patterson was continued.

The Committee then adjourned until 8.15 p.m. this day.

(Attest)
J. C. YOUNG,
Clerk of the Commiattee.

THE SENATE,
Commitree Room No. 8,
THURSDAY, 14th July, 1904.

Pursuant to adpournment, the Select Committee appointed to investigate the
position in Canada of the Mutual Reserve Fund Life Association of New York met
again this day at 8.15 p.m.

Present the Honourable Messieurs Cloran, chairman; Béique, Domville, Gibson,
Lougheed, McMullen, McSweeney, Sir Alphonse Pelletier, Robertson, Sullivan, Wat-
son, Wilson—12.

C. J. Coster, Esq., K.C., appeared of counsel to advise and assist the Committee.
Victor Geoffrion, Esq., K.C., appeared of counsel for the Mutual Reserve Life Insur-
ance Company.

Edmond Pendleton, of Richmond, Virginia, U.S.A., was duly sworn by the chair-
man, and was examined upon oath. (Vide page 417 of Part V., Minutes of Evidence,
which appear further on).

Ordered that the said witness be discharged from further attendance.

The examination on oath of J. Thompson Patterson was continued.

The Committee then adjourned until Monday, 18th July, at 8.15 p.m.

H (Attest)
J. C. YOUNG,
Clerk of the Committee.

THE SENATE,
CommiTTEE Room No. 8,
MoxnpAay, 18th July, 1904.

Pursuant to adjournment and notice, the Select Committes appointed to investi-
gate the position in Canada of the Mutual Reserve Fund Life Association of New
York met this day at 8.15 p.m.

Present the Honourable Messicurs Cloran, chairman; Béique, Domville, Landry,
Lougheed, McMullen, Sir Alphonse Pelletier, Robertson, Sullivan, Watson, Wilson
—11. :
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C. J. Coster, Esq., K.C., appeared of counsel to advise and assist the Committee.
Victor Geoffrion, Esq., K.C., appeared of counsel for the Mutual Reserve Life Insur-
ance Company.

On application of counsel for the Mutual Reserve Life Insurance Company, it was

Ordered that Mr. Thomas Bradshaw, actuary, of Toronto, Ontario, Vice-presi-
dent of the Imperial Life Insurance Company, be summoned to attend before the
Committee on Wednesday, 20th July instant, at 10 o’clock a.m. :

The Honourable Sir Alphonse Pelletier moved that the witness, John Thompson
Patterson, be discharged from further attendance on the Committee.

The question being put thereon the Committee divided.

Yeas:—4; Nays:—5.

So it was

Resolved in the negative.

George D. Eldridge was re-called, duly sworn by the chairman and further
examined, in rebuttal.

The following exhibits were filed :—

No. 47.—Balance sheet, 1895 to 1901.

No. 48.—Statement as to claims paid at less than face in Canada, 1895 to 1903.
both inclusive.

The Committee then adjourned until to-morrow, Tuesday, 19th July, at 10 a.m.

(Attest)
J. C. YOUNG,

Clerk of the Commattee.

THE SENATE,
Comyrrree Room No. 2,
TuEsDAY, 19th July, 1904.

Pursuant to adjournment and notice, the Select Committee appointed to investi-
gate the position in Canada of the Mutual Reserve Fund Life Association of New
York met this day at 10 a.m.

Present the Honourable Messieurs Cloran, chairman; Béique, Domville, Landry,
Lougheed, McMullen, McSweeney, Robertson, Sullivan, Watson, Wilson—11.

C. J. Coster, Esq., K.C., appeared of counsel to advise and assist the Committee.
Victor Geoffrion, Esq., K.C., appeared of counsel for the Mutual Reserve Life Insur-
ance Company.

The examination on oath of George D. Eldridge, in rebuttal, was continued. (Vide
page 450 of Part V., Minutes of Evidence, which appear further on).

The following exhlblts were filed :—

No. 49.—Statement as to the Bankers’ Life Association.

No. 50a, 50b, 50c.—Statements showing expenditure and receipts re Moton D.
Moss.

No. 51.—Voucher, accounts and memorandum re credit to Moton D. Moss for
$37,390.97.

Resolved to report that printed copies of the evidence adduced before the Com-
mittee are not furnished as speedily as required, the last printed copy supplied contain-
ing the evidence to the 30th June only, the evidence taken since the Senate
reassembled on the 11th July not having been printed for the Committee; and that the
Committee are informed that this delay is due to the pnntmg being held back, but by
whose orders is unknown, no such order having been given by the Snnate or by this
Committee.
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The Committee then adjourned until 8.15 p.m. this day, or if the Senate be then
sitting, until 10 a.m. to-morrow, Wednesday, 20th July.
(Attest)
J. C. YOUNG,
Clerk of the Committee.

THE SENATE,
TuespAy, 19th July, 1904.

The Senate sitting this evening, the Select Committee appointed to investigate
the position in Canada of the Mutual Res0rve Fund Life Association of New York
did not meet.

(Attest)
3.0 . YOUUNG,;
Clerk of the Commiattee.

THE SENATE,
ComMitTTEE RooM No. 8,
WEDNESDAY, 20th July, 1904.

Pursuant to adjournment and notice, the Select Committes appointed to investi-
gate the position in Canada of the Mutual Reserve Fund Life Association of New
York met this day at 10 a.m.

Present the Honourable Messieurs Cloran, chairman; Béique, Domville, Landry,
Lougheed, McMullen, MecSweenpey, Sir Alphonse Pellntler Robertson, Sullivan, Wat-
son, Wilson—12.

C. J. Coster, Esq., K.C., appeared of counsel to advise and assist the Committee.
Victor Geoffrion, Esq., K.C., appeared of counsel for the Mutual Reserve Life Insur-
ance Company.

The Honourable Mr. Landry moved that the Superintendent of Printing be sum-
moned to appear before this Committee to give reasons for the delay in the printing
of the evidence.

The question being put thereon the Committee divided.

Yeas:—6; Nays:—3.

So it was

Resolved in the affirmative.

The examination on oath of George D. Eldridge, in rebuttal, was continued.

The following exhibits were filed :—

No. 52.—Certified copy of endorsement on indictment filed 4th June, 1901, by the
Grand Jury, county of New York, against James Thompson Patterson.

No. 53a. 53b, 53¢, 53d, 53e.—Comparative tables as to expenses in Canada.

No. 54—Memorandum and statement as to determination of proper share of
expenses chargeable to Canadian assessment business.

The Committee then adjourned until 8.15 p.m. this day, or if the Senate is then
sitting, until 10.15 a.m. to-morrow, Thursday, 21st July.

(Attest)
J. C. YOUNG,
Clerk of the Committee.
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THE SENATE, :
WEDNESDAY, 20th July, 1904.

The Senate being then sitting, the Select Committee appointed to investigate the
position in Canada of the Mutual Reserve Fund Life Association of New York, did
not meet this evening at 8.15 p.m.

; (Attest)
J. C. YOUNG,
Clerk of the Committee.

. THE SENATE,
Commirtee Room No. 2,
THURSDAY, 21st July, 1904.

Pursuant to adjournment and notice, the Select Committes appointed to investi-
gate the position in Canada of the Mutual Reserve Fund Life Association of New
York met this day at 10.15 a.m.

Present the Honourable Messieurs Cloran, chairman; Béique, Domville, Landry,
Lougheed, McMullen, McSweeney, Watson, Wilson—9.,

C. J. Coster, Esq., K.C., appeared of counsel to advise and assist the Committee.
Victor Geoffrion, Esq., K.C., appeared of counsel for the Mutual Reserve Life Insur-
ance Company.

The examination on oath of George D. Eldridge, in rebuttal, was continued.

Thomas Bradshaw, of the city of Toronto, actuary, and vice-president of the
Imperial Life Insurance Company of Canada, was duly sworn by the chairman, and
was examined upon oath. (Vide page 516 of Part VIIL., Minutes of Evidence, which
appear further on).

The Committee then adjourned until 8.15 p-m. this evening, or if the Senate be
then sittting, until 10 a.m. to-morrow, F riday, 22nd July.

(Attest)
J. C. YOUNG,
Clerk of the Committee.

THE SENATE,
THURSDAY, 21st July, 1904.

The Senate being then sitting, the Select Committee appointed to investi-
gate the position in Canada of the Mutual Reserve Fund Life Association of New
York did not meet this evening at 8.15 p.m.

(Attest)
J. C. YOUNG,
Clerk of the Committee.
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THE SENATE,
CommirTeE Room No. 8,
Fripay, 22nd July, 1904.

Pursuant to adjournment and notice, the Select Committee appointed to investi
gate the position in Canada of the Mutual Reserve Fund Life Association of New
York met this day at 10 a.m.

Present the Honourable Messieurs Cloran, chairman; Béique, Bernier, Domville,
Landry, Lougheed, McSweeney, Sir Alphonse Pelletier, Robertson, Sullivan, Watson,
Wilson—12. :

C. J. Coster, Esq., K.C., appeared of counsel to advise and assist the Committee.
Victor Geoffrion, Esq., K.C., appeared of counsel for the Mutual Reserve Life Insur-
ance Company.

J. L. Culbert, of the city of Ottawa, insurance agent, was duly sworn by the
chairman, and was examined upon oath. (Vide page 527 of Part VIII., Minutes of
Evidence, which appear further on).

Ordered that the witness Thomas Bradshaw be discharged from further attend-
dance on the Committee.

Ordered that the witness John L. Culbert be discharged from further attendance
on the Committee.

The examination on oath of George D. Eldridge, in rebuttal, was continued.

Exhibit No. 55.—Cost of construction of the Home Office building, was filad.

John A. Hyland, of New York, book-keeper of tha Mutual Reservie Life Insurance
Company, was duly sworn by the chairman, and was examined upon oath.

Ordered that the said ~witness be discharged from further attendance on the
Committee.

James Dalton, of the city of Ottawa, assistant clerk of English J ournals, House
of Commons, was duly sworn by the chairman, and was examined upon oath.

Ordered that the said witness be discharged from further attendance on the
Committee.

It was moved by the Honourable Mr. Landry that the Committee rise and report
the evidence to the Senate.

In amendment thereto, it was moved by the Honourable Mr. Béique, that, before
the Committee rise the evidencg of Messrs. Cannon and Cameron be heard in reference
to the charge as published in part one of the evidence taken before this Committee, the
said two witnesses being now in attendande.

The question being put upon the amendment, the Committee divided thereon.

Yeas:—3; Nays:—T.

So it was

Resolved in the negative.

The question being then put on the main motion of the Honourable Mr. Landry,
it was, on the same division, reversed.

Resolved in the affirmative.

The Committee then adjourned.

(Attest)
J. C. YOUNG,
Clerk of the Commattee.
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THE SENATE,
ComMmITTEE Room No. 8,
THURSDAY, 28th July, 1904.

Pursuant to notice, the Select Committee appointed to investigate the position in
Canada of the Mutual Reserve Fund Life Association of New York met this day at
8.15 p.m.

Present the Honourable Messieurs Cloran, chairman; Béique, Bernier, Domville,
Landry, McMullen, Sir Alphonse Pelletier, Robertson, Sullivan, Watson, Wilson—11.

The chairman submitted to the Committee a draft prepared by C. J. Coster, Esq.,
K.C., counsel appointed to advise and assist the Committee, of a proposed report, con-
taining a summary of the evidence taken before the Committee.

The Honourable Messieurs Béique, Sir A. Pelletier and Watson protested against
the presentation and reading of the said draft report, and requested that their protests
be entered of record.

The Honourable Mr. McMullen moved that the said draft report be read by the

- ‘chairman.

The question being put thereon the Committee divided.

Yeas:—6; Nays:—3.

So it was

Resolved in the affirmative.

The said draft report was then read by the chairman, and is as follows:—

The Honourable Mr. McMullen moved that the draft report just read by the chair-
man be accepted as read, and reported to the Senate by the chairman.

The question being put thereon the Committee divided.

Yeas:—5; Nays:—3.

So it was

Resolved in the affirmative.

The Honourable Messieurs Béique, Sir A. Pelletier and Watson again entered
their protests against such action.

Resolvad that the Committee do rise and report the proceedings.

(Attest)
J. C. YOUNG,
Clerk of the Commiattee.

N.B.—The said Report was later on declared null and void by the Senate, and
ordered not to appear in the Journals.
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MINUTES OF LEVIDENCE

PART 1.

TraE SENATE, OTTAWA,
CommirTEE Room No. 8§,
THURSDAY, June 9, 1904.

James Doucras WELLS, of the City of New York, was called, and having been duly
sworn by the Chairman of the Committee, was questioned by C. J. Coster, Esq., K.C,,
Counsel appointed by the Committee to advise and assist them, and deposed as follows :—

Q. You reside in New York %—A. T do.

Q. You were vice-president of the Mutual Reserve Fund Life Association ?—A. I
was one of its vice-presidents.

Q. How long were you connected with the company %—A. In Canada I was con-
nected with the company from 1884 until 1890.

Q. Altogether how long were you %—A. From 1884 until 1899.

Q. Have you read the minutes of the Senate Debates of the nineteenth of May,
1904 ?%—A. I have.

Q. You heard what purported to be the report of the Insurance Department of the
State of New York read by the Hon. Mr. Kerr, of Toronto?—A. I did.

Q. Would you look at that on page 231 of the Revised Edition of the Senate
Debates? The statement is made there of an alleged statement of yours, that there had
been good round sums paid out, that there were Members of Parliament, of the Com-
mittee and of the Government that had to have good sums, and that it cost him (that
is yourself) over $10,000, that he had found all the money excepting for the last bill
for a small amount. Did you make any such statement as that?—A. I did not. That
is absolutely false in every particular.

Q. With whom are you supposed to have had this conversation?—A. With Mr.
Eldridge.

Q. Did you have any conversation with Mr. Eldridge at that time?—A. I did.

Q. When this evidence and memorandum is referred to? Did you have a memo-
randum with you at the time?%—A. I did not take a memorandum with me at the time.

Q. Was there a memorandum there?—A. Mr. Eldridge had a memorandum there.

Q. Who made that memorandum %—A. That memorandum was made up by myself
at the request of Frank R. Lawrence, counsel of the company, and given by him, I pre-
sume, to Mr. Eldridge.

Q. A memorandum was there which had been made by you and given to Mr.
Eldridge “—A. No, not by me. -

Q. By whom was it made?—A. It was made by me, and given to Mr. Frank R.
Lawrence, the attorney of the company—at his request, and by him given to M.
Eldridge, upon whom I was requested to call and discuss one or two items, or produce
some vouchers for expenditure as given by that memorandum.

Q. When you had this conversation with Mr. Eldridge was the memorandum
there %—A. It was. ;

Q. Have you a copy of that memorandum?--A. I have. I now produce it as
Exhibit A. It is as follows:—

WELLS
1—1
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EXHIBIT A.

MEMO. OF DISBURSEMENTS BY J.. D. WELLS.

Agents:

Buchanan Burr (check cashed by me as when agent). .
John Hopper. . ol e e g o R B e R
et T R e e S L N R
C. M. Ward (eheck for premium cashed by me)i s
J. W. Grummon. . o R T
W. C. Krensch. . AL e R e S Gl A e R
R.-W. Cantwell ...... Ao e ol e B S SR I
e AR et (R S R
A. J. Tessier...... SR IS
CEaH alBen oL e P R R
A L e T e s U
WO DB s ign
G. L. Bellows..... s S e i B P
W. Vance Harper (check for thlS was recelved by asso-
ciation and is due J. D. Wells by association, having
been erroneously credited W. V. Harper) ........
W. H. Mondon. . s a7
B Radlans o 0 o PR e
W. B. Sherman—travelling expenses, ordered by Agency
Com. $85. Cash advanced, $100.. ...
Rich & Fox, travelling expenses. e e
F. W. Holbrooke. . s e N R
A. C. Hunt (balance of $000 adv ) ..................
E. N, Lehrberg ................

Ralph Evans, London........ ......

— Cardner, London. . S e R

Oliver Sumner Teall. . AR

N. W. Bloss (loaned when dlreetor and V P)

F. Braman. . R e

J. 1. Burke, pnvate secretary F A B

C. 1. Evans. . ;

G R McChesney—Gomg south on companys busmess
$500; less repaid, $250. . SR

Mutual Reserve :

3% years dish. entertamlng agents and visitors, members,
&e., say $50 per month, authorized by Pres. Harper.

Commission on Canadian business transferred by agents :

Paid by W. Vance Harper ; loaned to him repaid by
check and erroneously credited his account 137 per
cent; paid for advertising in Fete paper in Flat-
bush

Paid for advertlsmg F'manczal Gazette 100 copxes

F. A. Burnham. . .

Add Canadian commissions.
WELLS >

$ 127 54
347 00
80 00
100 00
100 00
40 00
25 00
355 25
100 00
25 00
27 00
5 00
50 00

137 50
51 00
50 00

2,100 00

40 00
10 00
5,575 00

A. 1904
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Q. The first part of this memorandum is taken up apparently with payments
made to agents beginning with Buchanan Burr ?—A. Yes, these were all principally
agents.

Q. You say that the payments made to Buchanan Burr, who is the first named
in this memorandum, down to Oliver Sumner Teall were advances made by you to
agents —A. They were.

Q. Go through the other items and say what they were for —A. N. W. Bloss
was a former director and vice-president to whom T loaned $800. Mr. F. Braman was
the former secretary of the company, almost from its foundation, T should say. Mr.
R. R. Burke was the private secretary of the president.

Q. These items represented money loaned —A. Yes, they are all for money
loaned. C. I. Evans and G. R. McChesney are monies loaned. The next item is an
account T had against the company for $2,100.

Q. What was that for ¢—A. In my capacity as manager and director of the

‘agency department, in charge of agents throughout the United States and Canada, the
world, you may say—it devolved upon me, whenever visits were made to the home office,
to take them in charge and entertain them.

By the Hon. Mr. Landry : 3
Q. Phat is for personal disbursements 2—A. Yes, it is customary.

By Mr. Coster, Counsel for the Committee : :

Q. As manager of agencies an allowance was made to you for entertaining agents
when they came, and this item is a charge for that —A. Yes. The next item is in
blank because I could not get at the amounts. Tt was commission due me for agents
sn Canada on Canadian business—from whom orders were accepted by the company.
The next item is an amount paid by W. Vance Harper for check of his that I cashed.
The next was an amount paid for advertising. The next is an item of 100 copies
of the Financial Gazette. The mext is an amount against Mr. Burnham, money
loaned to him.

Q. Never at any time did you make any charge for money paid by you in procur-
ing legislation %—A. Never directly or indirectly.

Q. And this is the memorandum you say referred to in the statement by Mr.
Eldridge on the minutes of the Senate and the only memorandum that you ever dis-
cussed with him?—A. It is.

Q. You say that Frank R. Lawrence was the solicitor of the company —A. He
was the counsel of the company. @

Q. And you handed this memorandum to him that he gave to Mr. Eldridge, be-
cause Mr. Eldridge had it when you were there talking to him ?%—A. Certainly, he told
me So.

Q. Did you have any communications with Frank R. Lawrence on the subject ¢—
A. T did.

Q. Look at Exhibit B, which is a copy of a letter written te you by Frank Law-
rence at the time in reference to this, is it not?—A. Tt is the memorandum referred
to in the letter. It is the one that is market Exhibit A. The letter is as follow:—

EXHIBIT B.

‘ FrarpusH, March 18, 1899.
s Fraxe R. Lawrexce, Esq.,

s DEar SIR—Inasmuch as the memo. which T recently handed to you at your own
request was made up exclusively of disbursements, the largest item having been ad-
vanced to Mr. Burnham himself and the next largest upon an understanding with
Mr. Harper that it should be repaid, both items aggregating $7 ,675, T submit that it
is not difficult to deal with the memo. in a business way. -

WELLS

1—13
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‘ Permit me to remind you that our first interview on this subject took place at
your suggestion and request and that it was, among other things for the purpose of
informing me that Mr. Burnham desired to recognize my long service to the associa-
tion by prolonging my salary gratuitously—‘ So long as I pleased’. I was obliged,
however, to refuse this offer, partly because I did not desire to be considered in the ser-
vice of the association any longer, even nominally, and partly because I could not in
the meantime accept any other position without acting incongruously.

‘It was during our conversation on this subject that I informed you of the cash
disbursements which I had made and showed you two cheques representing advances
to Mr. Burnham personally to the extent of $5,575.

‘I am advised that I have a legal right to recover, at all events the two principal
items to which I have referred, and of course, I prefer to settle amicably.

¢ This matter was discussed between you and me only as a business matter. In
communicating Mr. Burnham’s proposal to me, and in my more moderate counter-
proposal to you, there was not a single suggestion about conditions, and if the matter
is further discussed, we will, T hope, pursue the same lines.

¢ At one of our interviews I showed to you and you read with great interest a
draft letter which T wrote and addressed to Mr. Burnham more than six months ago.
I have recently revised this draft—and to some extent lengthened it—and I send you
herewith a copy of the revised letter merely for your perusal and confidentially, which
please return at your convenience. 1 am anxious to send it to Mr. Burnham as soon
as possible.

‘I am very much gratified with your very courteous and considerate treatment
cf this matter throughout all our interviews. In fact, so refined has been your di-
plomacy that it has relieved a very disagreeable matter of much of its unpleasantness.

Yours very truly,
£3. D WEEES?

Q. That Burnham who is referred to in Exhibit B is the president of the com-
pany ?—A. Yes.

Q. Look at Exhibit C, which purports to be a copy of another letter written by
you to the solicitor of the company on this business —A. It is. The letter is as
follows :—

EXHIBIT C.

‘ ¢ Frarush, April 7, 1899.
¢ Frank R. Lawrence, Esq.

‘I have considered the subject-matter of our interview of yesterday very care-
fully, and have come to the conclusion that I cannot accept your proposition, nor
any other proposition for the payment to me of money by the association at this par-
ticular crisis of its affairs.

‘I have, as you know, very strong views as to the course which ought to be pur-
sued in order to.re-establish public confidence in the association. I firmly believe that
the retirement of Mr. Burnham and the reorganization of the directorate is an abso-
lute and pressing necessity, and that it is my duty to the policy-holders and the agents
of the association generally to do all in my power toward bringing about this result,
and that your proposition, no matter what form it assumed, would seriously impair
my usefulness. In fact, the more I thought of it, the less I liked it.

‘I thank you for your courtesy in the treatment of this matter, but I am sure that
you will believe that I do the right thing in refusing your proposition. }

¢ Will you kindly, therefore, intimate my decision to Mr. George Burnham, upon
whom you requested me to call to-morrow and receive a check for $5,000 on account ?

: ' " ¢ Yours truly,
: 3 ‘J. D. WELLS.
WELLS
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- Q. How much money did they offer to give you?—A. Fifteen thousand dollars,

Q. And you refused to take it —A. 1 refused to take it.

Q. How much of that money did you get back that was due you as per that memo-
randum ?—A. After writing that letter I sued the president for the amount of the
loan, which he after a year or so of pleading in the court, paid with all costs.

Q. And this fifteen thousand dollars you say was offered to you—What for ?—A.
After looking over that account which he had received back from Mr. Eldridge, I
called to see him at his request. He said, referring to the memo., ‘I have been look-
ing over this thing, I think we can satisfactorily dispose of it, and he made me two
or three offers. One was to place the amount on the salary list of the association.
He first said, ¢ We have made up our minds to give you fifteen thousand dollars. The
account does not figure up fifteen thousand dollars, about eleven or twelve thousand,
but we have made up our minds to offer you fifteen thousand dollars by way of good-
will to part on friendly terms and without further trouble or bother.

By the Hon. Mr. Landry:
Q. That was as a final settlement?—A. Yes.

By Mr. Coster, Counsel for the Committee.

Q. Were you dismissed from the company?—A. No.

Q. You resigned?—A. Yes.

Mr. Coster, K.C., calls attention to the fact that on page 9 of the company’s
circular sent to all the members of the Senate, a portion of one of these letters to
Frank R. Lawrence is quoted.

Q. You never in any way 1nt1mated either by word or in any other way, that
you had ever paid money to a member of the Parliament of Canada, or any mem-
ber of the Government —A. Never.

Q. And the statement that you did say so is absolutely false from beginning to
end —A. Absolutely false from beginning to end.

Q. Did you ever receive one cent of money from the Mutual Reserve Fund Life
Association for that purpose?—A. Never.

Q. Or from anybody else —A. Or from anybody else.

Q. Did you ever offer anybody any money for the purpose of procuring legisla-
tion?%—A. I never offered it and never was asked for it.

By the Chairman:

Q. Especially at the time when you were present during the session of Parliament
here asking for an Act of incorporation —A. No, that was at the time when insurance
legislation was before Parliament in relation to assessment companies, in 1885.

Q. That charge refers to acts which happened in 1885 %—A. Yes.

By the Hon. Mr. Landry:

Q. Did you take any part in the passing of that Act in 1885%—A. No, my brother,
Hon. R. M. Wells, was here and took part.

Q. The only thing you did at the time was to obtain your license from the Gov-
ernment?—A. That is all, and there was an assessment Bill before the House at that
time, and I attended the Committee on Banking and Commerce and was in consulta-
tion with the members of the Government. about that Bill, in fact, it was the assess-
ment Bill before the House that I was more interested in than anything else, be-
cause that Bill was the bone of contention at that time.

Q. The passing of it would enable you to get a hcense?—A Certainly, it was
why I was interested in its passing.

Q. The statement made is that ¢ there have been good round sums paid out; that
there were members of Parliament, of the Committee, and of the Government that had

to have good sums; that it cost him over $10,000; that he had to find all the money
WELLS
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except for the last bill for a small amount’—what does that mean?—A. I do not know
what he refers to, probably he means that $5,575 in my bill for disbursemepts.

Q. The statement is that ‘ He found all the money except for the last bill for a
small amount’ ?—A. I do not know what he refers to.

By Mr. Coster, K.C., Counsel for the Committee:

\Q. This alleged interview with Mr. Wells mentioned by Mr. Kerr—who made the
report of that alleged interview —A. It is. made to the Insurance Department by Mxr.
Eldridge or some one in behalf of the company. :

Q. Did not the Insurance Department make a report upon it?%—A. No, there was
no report from the Department of Insurance in reference to any charges made by me.
In fact the Superintendent of Insurance says in his official report that he did not go
into the charges. That is in the official report.

Q. This is simply a statement made by Mr. Eldridge *—A. Made by Mr. Eldridge
and somebody else connected with the company.

By the Hon. Mr. Landry :

Q. There is nothing in the item for Canadian commissions to cover payments
made to members of Parliament, or members of the Committee, or members of the
Government?—A. Not at all. I was in the habit of receiving accounts for com-
missions from the company. This was upon business of the company in which the
agents to whom I had personally advanced moneys had an interest by way of renewal
commissions.

JAMES DOUGLAS WELLS.

The Committee adjourned until to-morrow, June 10, 1904,

THE SENATE, OrrAWwa,
Commrrree Roonm No. 2, :
Frmay, June 10, 1904.

GEorGE D. ELDRIDGE, of the City of New York, Vice-President and Actuary of the
Mutual Reserve Life Insurance Company, was called, and having been duly sworn
by the Chairman of the Committee, was examined by Mr. Coster, K.C., Counsel ap-
pointed by the Committee to advise and assist them, and deposed as follows :—

Q. Have you read a copy of the Senate Debates of May 19th, with reference to
statements made by the Hon. Mr. Kerr?—A. I have seen that before.

Q. Have you read it?%—A. I have.

Q. The Hon. Mr. Kerr purports to be quoting from a report of the Insurance
Department, or was it a statement made to the Insurance Department made by you—
what is this copied from, do you know %—A. Tt is copied from the printed answers of
the officers of the Mutual Reserve Fund Life Association, as it then was. That was
prior to the incorporation under a new name—made to the Insurance Department of
New York, to certain charges, copies of which were furnished by that department, said
charges having been filed, as we were informed, by Mr. J. D. Wells and Mr. James
Stevenson.

Q. Were these statements made under oath —A. They were.

Q. And these statements with reference to the payments of sums of money to
Members of Parliament, of the Committee and of the Government, were made by you,
were they, to the department?—A. The statement from which an extract is there
ELDRIDGE
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made—T have not compared that extract word by word—was contained in an affidavit
made by me and embraced within the answer furnished to the Insurance Department.

Q. Is this the language that you used, as near as you remember—that there had
been good round sums paid out, that there were members of Parliament, of the Com-
mittee and of the Government that had to have good sums, and that it cost him—
that would be Mr. Wells, would it?—A. Yes.

Q. Over ten thousand dollars, that he had found all the money excepting for the
last bill for a small amount 7—A. In substance that is the statement made by me in
my affidavit as having been made to me by Mr. Wells.

By the Hon. Mr. Landry:

Q. Have you a copy of that-affidavit %—A. T have a printed copy of it as it ap-
peared in the answer to the department (copy produced).

By Mr. Coster, K.C., Counsel for the Committee :

Q. What is this?—A. That is a printed copy of our answer to the Insurance
Department of New York.

Q. Pages 49 to 54 of this pamphlet are the affidavit which you produce?—A. Yes.
(Pages 49 to 54 of printed copy, filed as Exhibit D.)

" Q. You admit this is what you swore to: —

‘T then took up the memorandum and said to him again: Now, this is what you
want paid, the amounts contained in this memorandum, together with an equivalent
to a year’s salary, and the association is to thereafter have your good-will, to which
he replied: Yes, but that he would not make anything out of it, that he had spent
lots of money that was not contained in the memorandum, that he had paid all the
cost of the legislation in Canada that passed the law by which the association pro-
cured its license to do business in the Dominion, for which he had never been repaid.
That there had been good round sums paid out; that there were members of Parlia-
ment, of the Committee, and of the Government that had to have good sums, that it
cost him over ten thousand dollars, that he had found all the money excepting for the
last bill for a small amount.’

Q. That is what you stated 9—A. That is a portion of the affidavit made by me.

Q. I am asking whether you made that statement—is that portion of it correct?
—A. T made that statement. If I may be permitted, T would ask the committee to
include the whole affidavit as bearing on the eredibility of the statement and showing
the cireumstances under which the whole matter was made, and I do it in addition
because I understand from report—though being barred from the evidence of yesterday,
I do not know whether it is a fact or not—that Mr. Wells presented yesterday a schedule
which purports to be the schedule which was under discussion at the time referred to
herein. I ask as a matter of privilege that be included in the evidence.

By the Chairman:

Q. That document is in the pamphlet, is it not?—A. The schedule is in the hands
of the committee. ;

Q. Your affidavit is practically in the Senate Debates already ?—A. There is only
one paragraph of it in the Senate Debates.

By the Hon. Mr. Landry :

Q. The only paragraph in the Debates is the paragraph relating to the disburse-
ments alleged to have been made by Mr. Wells for the purchase of the good-will of mem-
bers of Parliament: the next is his intercourse with the company —A. The balance
shows the circumstances under which the conversation took place and bears, I think,
upon the credibility of the whole thing.
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By Mr. Coster, K.C., Counsel for the Committee :

Q. Look at Exhibit A., being a copy of the memorandum which was produced
yesterday by Mr. Wells before the committee, and tell me if that is not a correct
copy of the schedule to your afidavit 2—A. Without comparing word for word, it
appears to be a copy identical with this Exhibit A of Exhibit 2 in the afidavit?—A, I
presume it is.

Q. There was a statement submitted to the honourable members of the Senate, a
printed statement purporting to come from the company. Look at that statement.
You can tell by glancing at it. That purported to come from the company, did it
not?—A. Yes, sir.

Q. Did you prepare that or help to prepare it?—A. I helped to prepare it.

_ (Ewtract from page 9 of printed statement produced, filed as Exhibit E. )

Q. At page nine there is what purports to be an extract from a letter from J. D.
Wells to Frank R. Lawrence. Have you that letter —A. I have not it with me.

Q. You received that letter, did you?—A. I did not.

Q. Did you see it?—A. I have. seen it.

Q. You saw the letter marked Exhibit B, a copy of which was put in evidence
yesterday ?

By the Chairman :
Q. Did you read the letter%—A. I have testified that I saw the letter from which
the extract on page nine was made. I do not testify anything as to the letter put in
yesterday or having seen it or heard of it.

By Mr. Coster, K.C., Counsel for the Committee:
Q. You saw the letter of which that is an extract?—A. Yes.

)}
By the Hon. Mr. Landry :
Q. In other words, that extract is correct ~—A. That extract is correct from a
letter I have seen.

By Mr. Coster, K.C., Counsel for the Committee:

Q. Frank R. Lawrence was counsel for the company, was he not?—A. Frank
R. Lawrence has been counsel for the company.

Q. And was at that time?—A. Special counsel, yes.

Q. I am reading now from the letter of March 18th, 1899, marked Exhibit B.
Would you look at that copy and tell*me if that is not a copy of the letter from which
he took the abstract?—A. It would be absolutely impossible for me to testify from
this copy as to whether that is a correct copy of a letter that has not been seen by me
for several months at least. I could not possibly testify.

Q. Will you say it is not?%—A. I will not say it is not or that it is.

Q. You took this extract out of this letter? You said you did?—A. T said that
that was an extract from a letter that I had seen addressed by Mr. Wells to Mr.
Lawrence. .

Q. Did you take the extract from it? Did you or did you not?—A. That would
depend upon what you mean by taking the extract from it. The extract contained in
the document admitted in evidence is g correct. copy of a paragraph contained in a
letter from Mr. Wells to Mr. Lawrence which I have seen.

Q. How do you know that paragraph is correct, if you cannot tell about the
others?—A. T had before me a copy of a letter and I compared that with it.

Q. How Igng ago did you make this statement to the Senate containing Exhibit
E.?%—A. That particular document was prepared, I think, about a month ago.

Q. Why do you say you have not seen the letter for two years?—A. I did not say

N

80.
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Q. You cannot remember any other portion of the letter but that?—A. That is
the only one that I identify.

Q. You cannot remember any more of it%—A. T'cannot remember the other por-
tions of the letter sufficiently to testify whether that typewritten document is a copy
of the letter or not.

Q. Who has those letters?—A. I do not know in whose possession that letter is at
the present time.

Q. Whose possession was it in when you saw it last ?—A. The only time I saw that
letter it was in the possession of Mr. Burnham, the president of the company.

Q. Are you prepared to produce the letters with reference to this before this
Committee %—A. I am not, because it is not in my possession.

Mr. Coster, K.C., Counsel for the Committee.—I would ask that the letter of
March 18th, to Frank R. Lawrenee, and also the letter of April 17th, should be pro-
duced by the company to the Committee. We have sworn copies of them here, and he
will not deny them. £

Mr. AviesworrH, K.C.—Might I say, on Mr. Eldridge’s behalf, Mr. Chairman,
that T understood this was an inquiry which concerned only Mr. Eldridge.

The CuARMAN.—He has admitted the essential part.

Mr. Cosrer, K.C., Counsel for the Committee.—He wrote saying he would not
take any money from them at all. That is the essential part which they have left out.
I wanted to test the witness’s memory or honesty or something or other.

Q. Will you swear that this was not in the letter received by Frank R. Lawrence:
¢T have considered the subject-matter of our interview of yesterday very carefully,
and have come to the conclusion that I cannot accept your proposition or any other
proposition for the payment to me of money by the association at this particular
crisis in its affairs’?—A. I do not know whether that was contained in a letter ad-
dressed to Mr. Lawrence by Mr. Wells or not.

Q. ‘I have, as you know, very strong views as to the course which ought to be
pursued in order to re-establish public confidence in the association.” Do you say that
was in it?%—A. Mr. Chairman, I ask a ruling from you as to whether this is not going
into matters relating to the association, and not myself personally?

Mr. Coster, K.C., Counsel for the Committee.—It is with referenec to the bribery,
with reference to the money which he says Wells demanded from him:.

Mr. AyLesworri.—The letter has not the slightest reference to that, as I under-
stand it. Tt has not the slightest reference to the subject under inquiry to-day.

The CHAIRMAN.—We are not dealing with the affairs of the company now. We
are dealing with a question of fact submitted to the Senate by the Honourable Sen-
ator Kerr. Mr. Eldridge is supposed to have taken that statement from a document
now before the Committee, signed and produced as Exhibit E. We are dealing with
that statement made by Hon. Mr. Kerr, Toronto. It was taken from the document
produced here from the report Exhibit D. Mr. Eldridge is supposed to have made
that statement and he has come to this Committee and swore he did make the state
ment. That statement was made in a document called an afidavit in connection with
the business between the Insurance Department of New York and this company. In
that statement is where the question of privilege arises; and it was brought before the
House by the Honourable gentleman from Stadacona. The fact that Mr. Wells had
stated to you, Mr. Eldridge, that he had spent $10,000 in practically buying up the
members of the Government and of the Committee and of Parliament at the: time
when they were seeking legislation in 1884 or 1885
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Mr. Coster, K.C., Counsel for the Committee—And that he demanded money,
asked that it should be paid back, and here is his letter in which he says he won’t
take a cent, which is in evidence?—A. I made no statement that he demanded of
the company that the $10,000 should be paid back.

The CHARMAN.—Tt is easy to ascertain that. The statement is here.

By Mr. Coster, K.C., Counsel for the Committee :

Q. This is what you want paid?%—A. Yes.

Q. What does that mean?—A. That means the items contained in the schedule,
and it does not contain the $10,000 or any reference to it at all; no reference to it in
that schedule at all.

Q. ¢ Together with the equivalent of a year’s salary;’ what was his year’s salary ?
—A. T think that his salary at that time was either $12,000 or $15,000 a year.

Mr. WeLLS.—$10,000 was my salary.

By Mr. Coster, K.C., Counsel for the Committee

Q. ¢ Together with the equivalent of a year’s salary ’: what does that mean?—A.
He demanded that a year’s salary should be paid to him.

Q. That would be $10,000 in addition to the memorandum —A. Yes.

Q. And then you go on to say he stated he had spent $10,000 in bribing the
members of the Government?—A. But that does mnot say that he demanded that
$10,000: on the contrary, if this whole document was put in as I requested, you will
find in other portions of it : :

Q. I should like you to answer my question? <

Mr. Avresworrs, K.C.—The witness should not be interiupted.

Q. Will you say that letter was not received refusing to take any money from
the company #—A. Mr. Chairman, I desire to call attention to the fact that this letter
bears date nearly two months subsequent to the interviews between myself and Mr.
Wells as reported by me in the affidavit, and could possibly have no bearing whatever
upon the matter under investigation.

By the Hon. Mr. Landry :
Q. Subsequent —A. Subsequent ?

By the Chairman :
Q. Do you swear it has no bearing whatever on it?%—A. It has none to my knowl-
edge. :
Q. To your knowledge?—A. No.
Q. Will you swear absolutely it has none whatever?—A. I do not know. It is a
letter addressed to another party, and it is several months subsequent to the allega-
tion made by me and the interview to which it relates. i

By Mr. Coster, K.C., Counsel for the Committee

Q. What is the date of your affidavit, please?—A. The 13th day of J uly, 1899.

Q. This is dated tne 7Tth April, 1899 ; why do you say that it was afterwards?—A.
The interview took place in February. .

Q. After your affidavit —A. My affidavit covers the facts of the interview which
took place in February, 1899.

Q. Then you say that when you made the affidavit you did not know that Mr.
Wells had refused to take money from the company “—A. I had never seen those let-
ters at the time.
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Q. Answer my question?—A. I do not know to-day that he refused to take money
from the company.

Q. Then you never saw the letters which went to Frank R. Lawrence —A. T did.

Q. What?—A. I did.

Q. And you saw the letter of April 7%—A. No, I never saw the letter April 7
until it was produced here to-day.

Q. And you only saw the letter of March 18: that is the only one you saw —A.
That is the only one I saw. Z

Q. Now, Mr. Eldridge, don’t you know that the letter of April 7 was published
in the public press of New York?—A. If I did know it, it has entirely escaped my
memory that I ever saw it.

Q. Will you tell me that you did not take sufficient interest in the affairs of the
company, when you see a serious charge like that in the press, not to notice it?—A.T
saw o many that were made by the same party that I cannot recall the different ones.

Q. Do you know of any money being offered to Mr. Wells #—A. I do not.

Q. At any time?—A. Offered to him in what way do you mean?

Q. By the company, since he leit?—A. I do not.

Q. You swear that you do not?—A. I do not know of any money being offered
to him.

Q. Was any proposition made to him to pay him money that you know of %—A.
Not that I know of.

Q. Through anybody else; did you ever authorize such a proposition to be made ?
—A. T never did. :

Q. Was Mr. MacMurchy representing you —A. Representing me personally?

Q. Was he representing the company?—A. Mr. Chairman, I again ask

The CHAIRMAN.—What is the object of the question ?

Mr. Coster, K.C., Counsel for the Committee—The object of the question is
that Mr. Wells says that through him they did make an offer. T just want to get him
to say he is their attorney.

The CHAIRMAN.—It is just testing the veracity of the witness.
Mr. Coster, hh.C., Counsel for the Committee.—Yes.

Wirness.—Mr. MacMurchy has been, and at that time was, one of the counsel of
the company in Canada.

Q. And was he authorized to make any offers to Mr. Wells?—A. I do not know.

Q. Was Mr. Lawrence authorized to make any offers of money to him?—A. I do
not know.

Q. Can you explain to me what this would mean in the letter which Mr. Wells
' swore he sent to Mr. Lawrence: ¢ Will you kindly therefore intimate my decision to
Mr. George Burnham upon whom he requested me to call to-morrow and recéive a
cheque for $5,000 on account’: what would that have meant?—A. I do not know.

Q. Did you ever hear of it?—A. Ever hear of what?

Q. Ever hear of his being requestéd to call and receive a cheque for $5,000 —A.
No, sir.

Q. You never did?%—A. No.

Q. When did Mr. Wells make the statement to you that he had paid $10,000 to
the members of Parliament and members of the Governement?—A. He made it in the
interview which took place upon the 28th day of February, 1899.

Q. Who was present at that interview?—A. Mr. Wells and myself.

Q. Nobody else?—A. No, sir.

Q. 28th February, was it?—A. Yes.
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Q. You swore to that in your afidavit, did you?—A. Yes. t

Q. This letter is dated March 18 and April 7: so it was not two months?—A. Oh,
I spoke in round numbers, a couple of months, referring to the letter of April 7.

Q. I should like you to be a little careful about the round statement that you
make. There was one item in the memorandum of $5,574: was that paid to Mr. Wells,
do you know?—A. I do not know.

Q. You do not know %—A. No. '

Q. Do you know anything about the affairs of the company at all%—A. Yes; I
know considerable about the affairs of the company.

Q. You say that you do not know that a suit was commenced against the presi-
dent F. A. Burnham for that amount and that he paid it?—A. I did not say any-
thing of the kind.

Q. What did you say?—A. I said that I did not know whether that $5,575 was
paid to Mr. Wells or not.

Q. Don’t you know that a suit was commenced by Mr. Wells against Mr. Burnham
for it and that he paid it?—A. I know that Mr. Wells began a suit against Mr. Burn-
ham on some claim and I presume that is it.

Q. And ’hat Mr. Burnham paid it, did he not%—A. I do not know whether Mr.
Brunham paid it or not.

By the Chairman:

Q. Is the suit still pending against the company?—A. It was a suit against Mr.
Burnham personally.

Q. You know the suit was started: do you know if it is still pending —A. I
think not.

Q. Is it settled?—A. I do not know what the disposition of the suit between Mr.
Wells and Mr. Burnham was.

By Mr. Coster, K.C., Counsel for the Committee :
Q. Mr. Wells stated yesterday that the whole amount was paid him with costs?

The CuamMAN.~He says he knows nothing personally about it.

Q. Did he give you any particulars of whom he made these alleged payments to?
—A. Contained in the schedule? ¢

Q. No, no, confine yourself to the question of the $10,000%—A. The question of
the $10,000?

Q. Yes?—A. No, sir, he did not, further than what is stated here in this afidavit.

Q. These are the words you say he used?—A. I do not purport there to quote
the exact words that he used. I am giving the substance of the statement he made
to me.

By the Chairman:

Q. You have to be very careful. The whole charge is in those few words. We
must have a very -direct statement because the charge is there?—A. The charge is
there and that is the substance of what he stated to me, but I do not purport to give
it word for word, but that statement as contained there, that there were members of
Parliament, of the Committee, and of the Government that had to have good sums,
that it cost him over $10,000, that he found all the money excepting for the last bill
for a small amount, he stated to me.

By the Hon. Mr. Landry :
Q. What is the meaning of that ¢ excepting for the last bill for a small amount ’?
—A. That he did receive from the company a certain portion of the money which
was the last payment he made; it was for a small amount. -
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Q. That is, cost him over.$10,000, that he had found all the money.

Mr. AvresworTH.—That he personally had provided it.

Q. Excepting for the last bill for a small amount 7—A. Yes, the last bill con-
nected with those payments.

Q. Do you know what bill it is?—A. T do not.

Q. There is a bill yet to be paid, I suppose *—A. A bill yet to be paid ?

Q. T conclude that if all the $10,000 were found, he would be paid, excepting for
the last bill 7—A. That he personally had found the entire $10,000 or more, ex-
cepting for one bill which was the last one of all and that that was found by the
company. -

The OHAIEMAN.—This matter has been discussed by the members of the Com-
mittee and the members of the Senate. We cannot understand that last phrase.

Hon. Mr. Laxpry.—All T wanted was his explanation because it is he that made
the affidavit.

Q. Did he ever tender you any, receipts for the money he paid in Canada as
vouchers %—A. He never did. '

Q. For the money he was asking to be recouped 9—A. T did not understand him to
be asked to be recouped for that money at any time.

By the Chatrman:

Q. You did not what?—A. T did not understand him to ask to be recouped for
the $10,000 at any time.

Mr. Coster, K.C., Counsel for the Committee.—Now, My, Chairman, Mr. Eldridge
makes that statement, and I will call his attention to the fact that in his own
afidavit he swears to exactly the contrary.

The CuARMAN.—Take the two statements.

Mr. Cosrer, K.C., Counsel for the Committee.—I would only call the attention of
the Honourable Committee to that fact.

By the Hon. Mr. Landry:

Q. Did you ever believe when he told you he had spent $10,000 to purchase mem-
bers of the Canadian Parliament? Dia‘ you ever believe it was true?—A. No, sir.

Q. And that was an additional reason not to recoup him?—A. It was 4 reason for
not admitting the demand that was made for the payment of the money.

By Mr. Coster, K.C., Counsel for the Committee:

Q. I will read this statement again. ‘Now this is what you want paid,’ &e.
(Reads.) His demand is for the amount stated in that memorandum and $10,000. That
is what you swore to there and now you say that he never demanded any money from
them ?—A. Mr. Chairman, I have not stated that he never demanded any money from
us ; on the contrary I have sworn that he demanded the money covered by the-sche-
dule here put down and one year’s salary in addition. I have sworn that he did not
ask ‘us to recoup him that sum paid as he alleged for the purchase of the Parliament
of Canada, and he did not ask, and if you will turn to page 52 of the affidavit I have
made——Q. Well, now——

The CHAIRMAN.—Finish the answer.

A. If you will turn to page 52 of the affidavit I have made you will find .again
the reference to his.demand for a year’s salary in addition to the schedule, showing
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that he placed it entirely upon the basis of receiving one year’s salary after having
been dropped from the association, and that it had nothing whatever to do with re-
couping for the $10,000 used in the purchase of the Parliament of Canada for that
amount. He never did ask for any recouping. I ask, Mr. Chairman, that he turn to
page 52.

Mr. Coster, K.C., Counsel for the Committee.—If Mr. Eldridge wants to make a
statement he can make it now, but there is no use putting in the old affidavit. If he
wants to make a statement let him make it, but to put in a printed document, what he
swore to some time ago——

Thel CuarMAN.—He can put the statement in if he swears to it again before the
Committee. You can have this statement go in.

Wirness.—That is all T ask. All the testimony I am giving here now is given
under oath and T ask that that portion of the affidavit on page 52 beginning with the
words ‘I said to him:

Mr. CostEr, K.C., Counsel for the Committee.—I submit he should swear to it now,
and not put in the written document.

The CHAIRMAN.—It is understood the statement you are to make now is & continu-
ation of your evidence.

Wirness.—Yes, it is a continuation of my evidence, and I ask now, Mr. Chair-
man, that, as the continuation of my evidence, this entire affidavit be put in and I
swear to it as true—the entire affidavit as part of my evidence to-day.

Mr. CostEr, K.C., Counsel for the Committee—The entire affidavit, outside of
about six lines, has absolutely nothing to do with this case.

The CuARMAN.—I have not examined this affidavit, but everything in this affidavit
pertaining to the question before the Committee shall go in. We do not want the
extraneous matter.

/

Wirsess.—It has been pointed out by the Counsel that there is what he claims
to be a discrepancy in the testimony in this paragraph which has already been put in.
The entire afidavit bears upon the question of the demands made by Mr. Wells, on
what basis he made them and whether they were for recouping for expenses alleged
by him to have been incurred in purchasing the Parliament of Canada. Therefore,
as part of my testimony I reiterate this entire affidavit, and reiterate it under oath
as bearing upon this question. :

Hon. Mr. LaNDRY.—I think we should accept that declaration and have the whole
thing put in.

Mr. Coster, K.€., Counsel for the Committee.—Very well.
The CHARMAN.—Yes, everything else in the affidavit pertaining to this may go in.
Hon. Mr. Laxpry.—We will pick afterwards what is pertinent.

The CHARMAN.—Instead of the excerpt being the exhibit the affidavit will be the
exhibit.

By the Chairman:

Q. Have you any further statement to make, Mr. Eldridge —A. Excepting that
I tender to the Committee, if they adjourn to meet again, witnesses who can swear to
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the same statements as to the purchase of the Parliament of Canada having “been
made by Mr. Wells at other times to them.

The CHAIRMAN.—I do not think this Committee can take cognizance of that.

Wirness.—I simply tender it for the Committee to take such action as they see
fit.

The CHAIRMAN.—It is only your matter that is before the Committee. We are
authorized to do one thing; that is, to ascertain the facts regarding this statement of
yours which was read by Hon. Mr. Kerr. We have no power to ascertain anything
else.

WirNEss.—As a matter of privilege I ask the Chairman to have this taken down.

Mr. CostER, K.C., Counsel for the Committee.—Who are the witnesses? - Let him
state the names.

Mr. AvresworrH, K.C.—I should like to state on Mr. Eldridge’s behalf that wit-
nesses are now on the way and will be here’within the next hour anxious to testify
that this man has made the identical statement in substance to them on more than
one occasion that he made to Mr. Eldridge, using it in the same way as an effort to
extort money from the company.

Wirness.—And I wish, if the Chairman will give me the privilege, simply to say
that this is an issue of veracity between Mr. Wells and myself and I tender the wit-
nesses, leaving it to the Chairman of the Committee to decide whether it is germane
or within their powers.

By the Hon. Mr. Landrv

Q. Could you give us the names of the witnesses?—A. One witness is D. E.
Cameron, and the other is R. B. Cannon—I think it is R. B. Cannon. Mr. Wells
can tell the initials better than I can.

Mr. WeLLs.—R. D. Cannon—both employees of the company.
Wirness.—They are employees of the company.

By Mr. Coster, K.C., Counsel for the Committee :
Q. They are both employees of the company, are they —A. Yes.

By the Hon. Mr, Landry :

Q. If there is anything else you wish to volunteer we are prepared to hear it ?—
A. Simply as a matter of personal privilege or explanation, I would say, to remove
any possibility that anybody should suppose for an instant that I believed this state-
ment, that I personally never had any conception or thought that the Parliament of
the Dominion of Canada has been purchased or was purchasable. 4

Q. In fact you did not believe the statement that was made to you?—A. I did not
believe the statement, and I call attention also to the fact that the event that was
alleged to have taken place in the purchase of Parliament occurred over fourteen years
before the interview and some ten years before I became connected with the Mutual
Reserve.

Q. In those fourteen years were you in the employ of the company ?—A. The
last four years and one-half I was, but not before.

The CuAlRMAN.—When was that legislation ?

Mr. WELLS.—1885.
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By the Hon. Mr. Landry :
Q. You never heard that any claim was made against the company for the

recouping of that money —A. No. ‘
Q. During the whole time you were there —A. No.

By the Chairman:

Q. Mr. Wells never made any demand on the company from 1885 till February
28, 1899 ?—A. No, not to my knowledge.

By Mr. Coster, K.C., Counsel for the Committee :

Q. How many years had you been connected with the company —A. T went with
the company on May 21, 1894.

By the Chatrman :
Q. So that you were connected with the company from 1894 until 1899 when Mr.
Wells left ?—A. Yes.

Q. And the question of the $10,000 never came before the company or before
you —A. T had heard of it but it never came before me ‘officially.

By Mr. Coster, K.C., Counsel for the Committee : _
Q. Whom had you heard it from %—A. T had heard of it from Mr. Harper.
Q. I thought you were not there # When did Mr. Harper die ?—A. He died in
1895, but I knew him personally for a great many years, but it never came to me as
a demand for the payment of the money in my official capacity in any way.

GEORGE D. ELDRIDGE.
The Committee adjourned till Wednesday. June 15, 1904.

LIST OF EXHIBITS.
Filed. No. Description.
9th June A. Memo.of disbursements by J. D. Wells.

9th June B. Copy of letter dated Flatbush, March 18th, 1899, to Frank R. Law-
rence, signed J. D. Wells.

9th June C. Copy of a letter dated Flatbush, April 7th, 1899, addressed F. R. Law-
rence, signed J. D. Wells.

10th June D. Printed copy of affidavit of George D. Eldridge, sworn before G. B.
Clarkson, Notary Public for the County of New York, on the
31st July, 1899, together with Exhibit A, referred to in said
affidavit.

Nore.—This exhibit is contained in, and consists of, pages
49, 50, 51, 52, 53 and the first 13 lines of page 54 of a pamphlet
produced by the witness, entitled: ¢ Insurance Department, State
of New York/—‘In the matter of Mutual Reserve Fund Life
Association of New York COity’—° Answer of Association and
Officers.” Dated July 26th, 1899.— Deposition of Isaac Vander-
bilt, Esq., Chief Examiner, New York Insurance Department.’
Dated April 2nd, 1900.
ELDRIDGE
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10th June. E. This exhibit is contained in and consists of lines 10 to 22, inclusive,
on page 9 of a Printed Statement intituled: ¢In Re Motion
pending before the Honourable the Senate of (Canada, in Par-
liament Assembled, for a Committee to investigate the Affairs of
the Mutual Reserve Life Insurance Company.’

EXHIBIT A.

Printed in full in the evidence. (See page 2.)

EXHIBIT B.

Printed in full in the evidence. (See page 3.)

EXHIBIT C.

Printed in full in the evidence. (See page 4.)

EXHIBIT D. (See page 7.)
Exhint No. 2.

EXHIBIT ‘A’
MEMO. OF DISBURSEMENTS BY J. D. WELLS.
Agents:
Buchanan Burr (Check cashed by me when Agent) . $127 54
John Hopper.. .. .. s hieiian i e 347 00
G. L. Lewis.. .. : 80 00
C. M. Ward (Check for Prem cashed by me) e 100 00
J. W. Grummon.. .. .. 100 0OC
W el o i e e e ne 40 00
B W Gintwell - o i A e e 25 00
U B R U ko e NSRRI S B e S e e e T e 355 25
e e e i p S L SRS R PO 100 00
(B T e R e e e 25 00
o e e e S R R R R i e A 27 00
W.S.Bishop............................ 5 00
G. L. Bellows.. . 50 00

W. Vance Harper (Check for thls was rec’d by Ass n and
is due J. D. W. by Ass'n, havmg been erroneously

credltedWVHarper) e T 137 50
W. H. Mondon... .. .. 51 00
A M Sadler.. .. .. 50 00
W. B. Sherman—Travelhng Expenses—ordered by Agency

Clom.bi e . . Siatie s e 9000
Cash Advanced SR e 100100

185 00
Rich & Fox (Travelling Expens&s) L T 50 00
F. W. Holbrooke. . .. 150 00

A. C. Hunt (Balance of $500 adv) Ba Uil L 100 00

ENLehrberg 200 00

1—2
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W. L. Beirler (cash $150 and $25, going to Columbus,

0o : S (o 175 00
T b Mallopeiek, o s el s s e 22 00
ACE Worthley B0 ®Bine. . .0 L LD el LR 5 00
Ralph BEvanaiiPendon: 000l v p il st 300 00
Gdener, Londpns = 7 oo bae Ol ma e e 75 00
Ohiver Siantier Wealle. o o v w0 e SR 50 00
N. W. Bloss (Loaned when Director & V. P.).. .. .. .. 800 00
B Brmman ot sl s e 295 00 A
J:FoBugke. Private Secly B AL B.. . oo e 25 00
BRI REI 0L e e R e L e 50 00
G. R. McChesney—Going south on Co.’s business.. $500
Fesgrrepaid.: -5 i i E s e S OB

250 00
Mutual Reserve:

3% years Disbursements, entertaining agents and visitors,

members, ete., say $50 per month, authorized by Pres’t

Havpery, o o dinaaea e e i it Sl o 2,100 00
Commission on Canadian business transferred by agents,
Paidiby Hubt, oot o nugs Sae s snginte LS8 T00500,
Paid by W. Vance Harper—Loan to him re-

paid by check, and erroneously credited

L N e e T )

237 50

Paid for Advt. in Fete Paper, Flatbush.. .. .. .. .. 40 00
Paid for Advt., ¢ Financial Gazette,” 100 copies.. .. .. 10 00
Fo A, Basnbinnd ) o sl 0L S S S S R B 00

State oF NEw YoRg, )
County of New York, 88t
BorouGH OF MANHATTAN,

GeorGe D. ELpriDGE, being duly sworn, says:

I am, and for more than five years last past, have been an officer of the Mutual
Reserve Fund Life Association. I am at present its First Vice-President and Actuary.
I know James D. Wells, who until the 25th day of J anuary, 1899, had been a director
and Second Vice-President of the said Association. The term of said Wells as a
«director of said Association expired on said 25th day of January, 1899, on which day
the annual meeting of the members of said Association for the election of directors
and other purposes was held. Said James D. Wells was not re-elected by the mem-
bers of said meeting as a director, and his connection with the Association from and
after that date ceased.

On Tuesday, the 28th day of February, 1899, at about three o’clock in the after-
noon of that day, the said James D. Wells came into my office in the Mutual Reserve
Building, by appointment, to discuss with me, as he said, a memorandum of sums of
money submitted by him, for which he sought repayment from the Association. I
had said memorandum on my desk, the original of which I herewith identify by my
initials and dated this day, and a true and correct copy whereof I hereto attach to
this affidavit and mark the same Exhibit ‘A’

After the ordinary salutations of the meeting, I stated to Mr. Wells ‘that as an
officer of the Mutual Reserve Fund Life Association I had been asked to go over with
him the items of the memorandum, holding the same in my hand, which he had sub-
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mitted against the Association. Mr. Wells said that he did not present the memoran-
dum as an account collectable or enforceable against the Association ; that he did not
claim that the Association ewed him the sums of money stated therein, but that he
had had negotiations with eounsel for the Association regarding his relations to it,
and that inasmuch as his employment and official relations with the Association had
been terminated he thought that in the interest of a continuance bf his friendly
relations with the Association and in the interest of peace and harmony, some sum of
money should be paid to him, and that this memorandum was presented as a basis
upon which the Association could audit the amount and pay the same to him. He
said that there were a good many sums that he had spent for the Association or for its
benefit, for which he had not been repaid and these formed the basis of the memo-
randum submitted.

I zeplied to him that no one could be an officer of an institution like the Mutual
Reserve without having to pay out of his own poeket for the benefit of the institution
money which could not be repaid and for which he eould not justly make demand.
He agreed with me and said that this memorandum only represented such items as he
had reealled, that he made no particular search for them and that there were a lot
more that he could have put in, but that he was not making an account of money
due to him, but only to have a basis upon which the Association could safely make
payment to him, :

We went over the several items econtained in the memorandum and once or twice he
produeed from his pocketbook note or orders from some agent against whom he had a
charge for money advanced or paid. As to the item of $2,100, ‘33 years dishursements
entertaining agents and visitors and members, &e.,” he said that the amount which he
had put down as monthly expenditure was under rather than over the amount that he
actually expended. That Mr. E. B. Harper, the late president of the assoeiation, had
instructed him to entertain and look after agents and members visiting the home
office, but that he had kept ne account of such expenditures. As to the item of
¢ Commissions on Canadian business transferred by agents’, the amount of which
was left blank, he said that in a number of cases he had personally made advances to
agents cut of his own pocket, that the several commissions which belonged to these
agents were to be paid to him instead of to them, to repay him for these advances,
and that this arrangement had been approved by the executive committee. That it
would be easy to find what amount was coming to these agents under their contracts,
and it should be carried to his account on the books. That there was a debit against
him on the books of the association for moneys that he had drawn, but that the com-
missions due from the agents as aforesaid would amount to more than the debit, and
that whatever the amount of the eredit would be, after deducting the debit, would be
the amount of that item; he thought the balance due him for this would be at least
$2,000.

I called his attention to the final item in the memorandum, ‘F. A, Burnham,
$5,575,” and asked him what this meant. He replied that I knew as much about that as
he did. I said that I knew nothing about it. He answered that this was an item which
he had paid out for the benefit of the association, and the association ought to pay it
back to him, but if the association would not pay it back, he would make elaim of
President Burnham personally, as he had paid out this money at the president’s re-
quest. He took from his pocket-book two checks drawn to his own order, if I remem-
ber it correetly, on The Merchants Exchange National Bank, bearing date in May,
1898, and amounting in the aggregate to the amount stated in the memorandum, to
wit, $5,575. I looked at the checks and said to him they were to his own order and
endorsed by him. He replied that this was true, that he had got the money in bills
and used it as Mr. Burnham requested.

I then asked him what the items of this memorandum Exhibit ¢ A’ amounted to,
and he replied about $12,000. I asked if this was the amount that he thought ought
to be paid to him. He replied ¢ yes’ that he did, together with a year’s salary in ad-

: 1—23
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dition, making about $25,000 in all. I said to him, ‘Do you think a year’s salary in
addition to these amounts should be paid to you, that is, do you ask the amount of
these items in this memorandum and a year’s salary’, to which he replied that he did,
that while he made no threat against the association, nor did he intend to make any
blackmailing demand upon it, that the association had better pay him this sum of
$25,000, or it would have to take the consequences, that he had been turned out
without warning and without being given a dollar, and that he did not intend
to remain in that position without a fight. Then I said, ‘What you ask is
that the association pay you $25,000°? He replied that it would amount to some-
where between twenty and twenty-five thousand dollars. He repeated that he did not
make this as a demand or threat or as blackmail, but that as he was out of the associa~
tion he thought that in the interests of peace and harmony and his continued friendly
relations with the association, and taking into consideration his long services, this
amount should be paid to him, that the association could take this memorandum,
credit his account with the items therein recited, credit him a year’s salary as it
accrued, but that the several amounts must be paid to him in cash and at once. That
he was extremely anxious to know exactly what his future relations with the associa-
tion were to be, whether friendly or otherwise, and he thought that the matter should
be closed before the ena of the then week.

I then asked him if we paid him this amount, the amount recited in the memoran-~
dum, together with an amount equal to a year’s salary, if there would be any reason
why his relations with the association should not continue friendly. He said that
he did not know of any reason, that he wanted to see the association go on, and re-
cover from any setback it had, and if the payment was made to him it would have,
and continue to have, his best wishes and good-will. He again repeated that he did
not make any threat or demand, but that it would be a wise business proceeding for
the association to pay him this sum. I asked him if he thought we would be Jjustified
in making such a payment. He replied that he did not see why, that it would
be a mere business matter, and that the memorandum would form a sufficient
basis for the credits to be given to him upon which payment could be made;
that it would pay the association a great deal better to make this payment to
him than some money it had spent, particularly that which Moton D. Moss had
received. He then went on to say that he had heard that Moss was coming back to
manage the Agency Department. I replied that I had not heard of it, and when Moss
did come back that I should know it, and that I could not again be in the same com-
pany with Moss, that when Moss came back, I should go. Wells responded that no-
body knew (but he did) what that thief Moss had got out of the association, that he
cost it more than all the other thieves that it had had, that if he had kept on he would
have ruined the association. I replied that I cared nothing about Mr, Moss’ affairs,
except that while he was here he was a good man to get business and did get good bus-
iness, that I would not be willing to see him come back or to stay if he came back,
that I had never had anything to do with him socially, never called upon him, except
a formal call on account of a dinner invitation and that he, Wells, must know that
Moss was not coming back.

I then took up the memorandum and said to him again, ‘ Now this is what you
want paid, the amounts in this memorandum together with an amount equivalent to
a year’s salary, and the association is to thereafter have your good~will’. To which
he replied, ¢yes’, but that he would not make anything out of it, that he had spent
lots of money that was not contained in the memorandum, that he had paid all the
costs of the legislation in Canada that passed the law by which the association pro-
cured its license to do business in the Dominion, for which he had never been paid.
That there had been good round sums paid out. That there were members of Parlia-
ment, of the Committee, and of the Government, that had had to have good sums,
that it cost him over $10,000, that he had found all the money excepting for the last
bill for a small amount. ;
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‘Now’, I said, ‘to get back to the memorandum, when do you want this fixed
up’. He replied, ¢ Just as soon as it can be done. I have spent more time on it than
I wanted to. I want to get it out of the way and know just where I stand and what
my relations with the association are to be. It ought to be got into shape this week.
Tt is just a business proposition and it ought to be easy to fix it up, and as I say, in
the interests of peace and harmony.’ I told him that I had to go to Albany on Thurs-
-day, as I had made an engagement for that day, and that as Wednesday (the day
following our interview) was a day for the meeting of the Board of Directors of the
association, he knew that I would be very busy, that it would not be possible for me
to see him again until Friday or Saturday of that week. He then said that he would
make a second appointment with me, and let me know on which day.

On the following Monday, March 6, I am informed that just after I had left the
office to go out of town on business, that the said Wells called at my office and asked
for me.

(Sgd.) GEORGE D. ELDRIDGE.
Subscribed and sworn before me this
13th day of July, 1899. }

(Sgd.) T. B. CLARKSON,
Notary Public,
N.Y. Co.

EXHIBIT E

On the 18th of March of the same year, two months after Mr. Wells was thus
dropped, he writes to Frank R. Lawrence, Esq., attorney of the company, in reference
to this purported letter, as follows :(—

¢ At one of our interviews I showed to you, and you read with much interest, a
draft letter which I wrote and addressed to Mr. Burnham more than six months ago.
T have recently revised this draft and to some extent have lengthened it, and I send
you herewith a copy of the revised letter merely for your perusal, and confidentially,
which please return at your convenience. I am anxious to send it to Mr. Burnham
:as soon as possible.’

PART 2.

Otrawa, June 15, 1904

JouN M. STEVENSON, of the city of New York, called and sworn, and examined by
Mr. Coster, K.C., counsel for the committee :

Q. What is your occupation —A. Life insurance.

Q. With what company are you employed now ¢—A. At present the North Ameri-
-can Life, of Toronto.

Q. What is your position with the North American Life 2—A. Manager of the
Metropolitan Department in New York.

Q. Were you ever associated with the Mutual Reserve Fund Life Association
-of New York %—A. I was.

Q. In what capacity —A. First as a clerk, in the spring of 1883, and about
July, 1883, I was elected assistant secretary, and remained in that position until my
Tesignation in January, 1899, 5
STEVENSON
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Q. You sent in a written resignation, did you %—A. I did.

Q. Do you remember the date in J. anuary —A. It was on the 20th, I think.

Q. Look at the paper now shown you ; is it a copy of the resignation sent in by
you ¢—A. It is. It is as follows :—

‘NEw Yorg, January 25, 1899.

‘To the President and Board of Directors of the Mutual Reserve Fund Life
Association, Office Building, New York City :—

¢ GENTLEMEN,—For reasons satisfactory to myself, I hereby tender my resigna-
tion as assistant secretary of the Mutual Reserve Life Fund Association, the same
to take effect immediately. I have served the Association for nearly sixteen years,
and it is with a natural teeling of regret that circumstances, which it is not necessary
to detail here, make it my duty to sever this connection.,

¢ This letter will be delivered by Mr. Edmund Pendleton, and I ask if you would
be good enough to designate someone to whom I shall surrender the keys and affairs
of my office.

‘I have the honour to be,
‘ Your obedient servant,

‘J. M. STEVENSON.

Q. That was delivered to the company that day ?—A. No, it was delivered the
next morning. The committee was in session and could not see me, and it was deliv-
ered next morning.

Q. What were the circumstances which led you to resign %—A. Well, T was not in
harmony at all with the then existing management or the methods used.

Q. What methods do you refer to? What were you not in harmony with?%—A. One
of the most serious objections I had was to what I consider the misuse of the mor-
tuary fund of the company.

Q. Perhaps you would explain to the committee ; when you speak of the mortuary
fund, what do you mean ? There are two funds, are there not %—A. Yes.

Q. The mortuary fund, and what is the other fund %—A. Dues, it was called.

Q. An expense fund ?—A. Dues for expenses.

Q. Is the paper now shown you the constitution and by-laws of the company %—
A. Yes. (Filed as Exhibit No. 1.)

Q. TIs that the constitution as it is now #—A. There may have been amendments
to it since I left the company. That is so far as I can recall the constitution that was
in force at the time of my resignation in 1899.

Q. With reference to the mortuary fund, under the by-laws and constitution
was there any particular use which was to be made of that exclusively —A. T think
I had better give the exact wording of the section. Section I of article 5, Mortuary
Department, is as follows :—

‘The Mortuary Department shall be distinet from the other departments of the
Association, and all moneys received from the mortuary calls, less the cost of collect-
ing, shall pass through said department, and, after deducting the expenses thereof,
governmental taxes, legal and other expenses in defending or protecting the Associa-
lion against the payment of unaudited or fraudulent claims, shall be deposited by the
Treasurer in Banks or Trust Companies, designated by the Board of Directors, to an
account to be known as ‘the Mortuary Account of the Mutual Reserve Fund Life
Association,” and shall only be withdrawn from said account by transfer, on the order
of the President and Treasurer to the Reserve Fund, or for investment in such
securities as may be required by the laws relative to deposits to secure admission for
the transaction of business by the Association, as may be approved by the Board of
Diretors of the Association, and which securities shall be deposited as required by
article 11, Section 2, of the Constitution or By-laws; or in settlement of death claims
STEVENSON
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under certificates of the Association, said claims having been first approved by the
Executive Committee of the Association.’

My objection to what I regarded as the wrongful use of the mortuary fund was
this: there were a number of policy-holders who had been admitted into the association
years before, holding a plan of policy called the fifteen-year plan. The association was
anxious to transfer that business to a new plan called the five-year plan, and they
allowed the agent who secured the transfer not only the commission for the first year’s
business, although it had already been paid on the old policy and this was simply a
transfer, but in addition to that, the misuse of the mortuary money was in allowing
the agent the amount of the last bi-monthly mortuary call paid on the old policy in
addition, thus drawing that mortuary money which had gone into the mortuary account
—drawing it out and paying it as a commission to the agents on the transfer of the
policy. The result of it was, that the income for the Mortuary Department was de-
pleted to the extent of thousands of dollars and for a period of time covering from
twelve to fourteen months.

Q. There would be no income at all?—A. From that particular policy there would
be no income to the mortuary account.

Q. Who would get this money from the mortuary fund?—A. The agent who
secured the transfer.

Q. Whereas it was not new business at all?%—A. Tt was not new business.

Q. What was the difference between the fifteen-year plan and the five-year plan ¢—
A. On the fifteen-year plan there were bonds and bond statements issued, and they
matured fifteen years from the date of issue of the policy and became applicable as
cash then to the payment of dues and assessments; on the five-year plan they were
allowed to begin to use the surplus at the end of five years.

Q. So, as a matter of fact, it was just simply a question of the surplus; which
was the better plan policy, the fifteen-year or the five-year %—A. There was very little
difference, really very little choice between the two.

Q. Then, when they transferred it from omne to the other, did they call it new
business—A. They called it new business.

Q. Was it new business “—A. It was not new business.

Q. About how much did they say was new business which they simply transferred

from one to the other?—A. The books would show, but to the best of my recollection,
between twenty and twenty-five million dollars—that is the best of my recollection
now. .
Q. Between twenty and twenty-five million of business which was not new, they
said was new and paid out of the whole mortuary fund for a year or fourteen months
for what they said was securing it—is that right?—A. Well, no, not exactly. They
stopped the income on it. They paid out the mortuary money that had come in, the
last bi-monthly call on a great deal of that business, not the twenty-five millions, but
a great deal of it, they paid out of the mortuary fund the last bi-monthly call. That
covered two months’ time that had already been paid in, but in stopping the income to
the mortuary fund for the remaining twelve months it was because they treated it as
new business, and 65 per cent of it went to the agent and the remaining 35 per cent
was supposed to go to the company to cover the expenses of getting it ; but the agent
who secured the transfer got 65 per cent, and the general manager, a man by the
name of Moss, got an overriding of 20 per cent, which thus used up 85 per cent of the
first year’s premium on that policy, leaving a net premium to the company of 15 per
cent for the expense of getting it. Consequently, you can see, as no mortuary money
came in for twelve months on the transferred policy, and two months’ income of the
old policy was added, it really took fourteen months of the mortuary receipts on that
particular business.

Q. You say, then, they would call that new business?—A. Yes.

Q. Would they keep the old policies on the books, too%—A. Yes, for a while they

would. '
STEVENSON
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Q. What would be the result?—A. You would have about fifteen thousand dollars
worth of insurance nominally on their books, when there was only ten—or twenty
thousand when there was only ten ¢ The way they did was this : They did not
cancel off the books promptly. As soon as a transferred policy got on the books, it was
included as new business and added to the footing, but they did not as promptly cancel
the surrendered policy, the result being that for a while they carried both as business
in force, reported it as business in force on both policies. Then, another way that
they included business that was not in force was in the matter of reductions: say a
man held a ten-thousand-dollar policy carried some years, and for some reasons of his
own wanted to reduce it to five thousand dollars, the new policy was numbered and put
through the books and footed up with the volume of business, but the cancelled ten-
thousand-dollar policy was not deducted at that time, consequently, although the man
only really carried five thousand dollars, for the time being it was reported as fifteen
thousand dollars. I called Vice-President Eldridge’s attention to that particular
thing and showed him in my statement. It was just before the close of 1898, the year
before I resigned. I went to the Actuary Department and asked the man in charge
what was the volume of business going to be reported as new business for the year 1898.
I wanted to know how much we had done. I kept a daily report of all business that
was approved and sent up to the president every day, and when the Actuary Depart-
ment told me they were going to report a certain amount of business, I saw it exceeded
my memo. by about two million dollars, and I know I was correct, because my amount
was footed up every day, and I investigated to find out, and that was the way I dis-
covered they were carrying these reductions. When a reduction had been made, they
had carried both policies as business in force. I called Eldridge’s attention to that
error so that it could be corrected, but his reply was such as confirmed my intention
about that time to get out of the company, to resign. His answer was, that that busi-
ness had been carried before in the annual statement, and that the volume of business
for 1898 was not very large, and it was not a very advantageous time to make that
change and cut that business out.

Q. What you mean, then, is that you began to be afraid of your personal liability?
—A. I began to be afraid of losing my self-respect and manhood if I stayed there any
longer, knowing what I had found out during that year.

Q. Was there any effort made by anyone to induce you to withdraw your resigna-
tion or to return to the association?—A. There was a very strong effort made.

Q. Who was that made by?—A. By Vice-President Eldridge.

Q. He requested you to withdraw your resignation%—A. He did. He sent for me.
He wanted to have an interview ; well, I had enough intercourse with Mr. Eldridge
from the last six months preceding that not to want to have an interview with him
alone. I wanted a witness for everything that passed, and my friend and legal adviser,
Mzr. Pendleton, of Richmond, Virginia, was with me, and when Mr. Eldridge sent word
he wanted to see me I sent up word by President Burnham’s private secretary that I
would see him at one o’clock, and when I went in at one o’clock I sent up my card and
sent with it the card of Mr. Pendleton, my lawyer, whom Mr. Eldridge knew was my
lawyer, knew that he was an insurance lawyer, and knew the close relationship exist-
ing between us, and after waiting probably five or ten minutes, we went into Mr.
Eldridge’s room, and I remember distinctly Mr. Eldridge opened the conversation with
the remark ‘ Mr. Stevenson, you have made a mistake.” I said, ‘in what way have I
made a mistake ¢’ He said, ‘ you have made a mistake in resigning from the com-
pany.” I told him I did not think so. He said, ‘I want you to withdraw that resigna-
tion and stay with the company. I said, ‘No, I cannot do it He said, ¢ Nobody
'has seen that resignation but President Burnham and myself, not another member of
the board of directors knows that you have sent it in.’ He said, ‘I want you to give
me permission to go to President Burnham, and take that resignation and lock it in
my safe and nobody will know anything about it” Then he offered various induce-
ments, most complimentary and for a purpose; said that our duties had drawn us
BTEVENSON
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together and he knew better than anybody else the services I had rendered to the com-
pany and the value I was to the company, and all that kind of stuff, and that he
wanted me to go away and take a vacation, and he said, ¢Of course, Mr. Steven-
son, your salary will be sent you right along. You can go away and stay one or
two, or three or four, or five or six months, and your salary will be sent you right
along.” I said, ‘Mr. Eldridge, that is one of the objections I have got , the use
of the funds of the company in that way. If I went away and you sent the money
I would feel bound to go into the employ of the company when I came back; and I
said I had no intention of going back. I said my severance of my relations was final,
and I was not going back. And he said my views were strained, that I was the only
officer of the company who had resigned and whose salary had stopped immediately
on the resignation; and I would not allow him to send me the money. Well, he said,
¢You go away if you want; let me send you the money, but do not say anything about
the resignation; take a vacation and come back after your vacation” He knew I was
going to Richmond, Virginia—and he said: ¢TI will meet you either in Richmond,
Virginia or Washington, and will come prepared to make you a proposition that it will
be worth your while to accept ;’ and I said, ¢ The association cannot make me any
proposition that would be worth my while to accept” That interview lasted an hour
_and a half or two hours, certainly over an hour; Pendleton was present during the
whole interview and heard everything that passed. When he insisted so earnestly on
gending me the money I a little resented 1t, because T thought it looked like bribery,
and I resented it rather forcibly that the company had done that and that was one of
the things I was opposed to; and his reply when he saw I resented it strongly was
¢Yes, Mr. Stevenson, you know and I know that there have been many things done
here recently that neither you nor I could approve.’ :

Q. What were your duties as assistant secretary of the association —A. Well,
they were numerous; for instance, take the matter of correspondence, my correspondence
was larger by far than that of any other individual officer, because it covered every
range of subject, from the admission of a policy until it became a death claim. I never
wrote a letter on a death claim, but everything from the time the policy was issued
until that time was under my department, except agency matters. I did not write
anything on agency matters.

Q. Did you have occasion in the course of your duties to inspect the books of
the company occasionally %—A. Oh, yes.

Q. For what purpose ?—A. Well, among my duties as assistant secretary was
to pass on every change of beneficiary or assignment, to see if it was in proper form.
T had oceasion in doing that to examine the policy registers and see if any previous
assignments or changes had been recorded. That is what I looked at the books for,
and in looking at assessment books it was always best to see if the policies were in
force, if you were writing to a man, before you answered his letter, and I would look
at the policy register, and I looked at the general books of the company to see the
agents’ accounts ; because, from time to time, an agent would write in, saying : ‘I
have collected the premium on this policy ; please credit, and charge to my account.’
Well, that was frequently done, because the agent’s account was good for it ; and
I would look and see if his account would stand a debit of that kind, and I looked at
the general books for that purpose.

Q. Did you ever examine the books for the purpose of ascertaining whether cer-
tain policies, which were stated by the company to be in force, were actually in force ?
—A. Yes; I had occasion to do that pretty soon after that interview with Mr. Eld-
ridge, in regard to the two million dollar difference between the actuary’s report and
mine, because towards the close of the year business had not been as large as they
had hoped, and every effort was made to increase the volume.
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Mr. Aylesworth, K.C., Counsel for the Mutual Reserve Life Insurance Com-
pany of New York :

If I may be excused for interrupting the witness, to inquire whether this investi-
gation is to extend into the affairs of the company generally ¢ The whole tenor of
the examination seems to be directed, not with any reference to the business in Can-
ada, but with reference to the general business throughout the world. It is a very
important matter, and just illustrates one of the reasons why it seems to us very im-
portant that we should xnow something of the scope of the inquiry before coming
with our answer.

The CuamrMAN.—The point is well taken.
Mr. Coster.—If they cannot pay in the States they cannot pay in Canada.

The CHAmRMAN.—Anything that affects the position of the company in Canada
will be admitted. We do not want evidence of things that happened outside the juris-
diction and not in touch with the business in Canada.

By Mr. Coster, K.C., Counsel for the Committee :

Q. I want t6 call your attention to the policies which the company alleged to be
in force, but which were not in force, as shortly as you can #—A. I looked at the book
at that time, because one of the assistant secretaries, Mr. Jones. had said to me that
a large number of applications had come down to his department for the policies to
be written, but that the policies were not to be stamped—you know at that time there
was a revenue stamp on account of the Spanish-American war ; it had to go on our
policies. The revenue stamp was not to be put on those policies, and they were not to
be signed and delivered, but they were to be written up and entered in the books, and
then they were to be sent to Dr. Bowden’s office and held there for instructions. Well,
in looking that up I know that the business was fictitious, that the policies would
never be delivered, and I made a memorandum of four or five or six of the policies
that I thought were fictitious. :

Q. Would you look at that memorandum and say if it was made by you at the
time ?—A. Yes, that is the one I had in mind. (Filed as Exhibit No. 2.)

Q. Perhaps you will explain what that memorandum is ?%—A., These were seven
of these policies that I thought would never be delivered, and were simply put in to
swell the business ; so before the annual meeting, but after the books had been footed
to show the volume of business, I went and examined the books and these policies
were included and reported as in force.

Q. What is the amount of those policies?—A. $190,000, but they only represent
a sample of a large number of them; there is $190,000 there.

Q. There is $190,000 that you have a memorandum of, but there were plenty
more —A. Yes; any number.

Q. Which were not in force, but reported as being in force —A. Yes, and then
soon after the report had been made up

By the Chairman:

Q. You mean the report to the Insurance Department ¢—A., Yes.

Q. And that report comes to our Insurance Department?—A. Yes, and then soon
after the report had been footed the cancellation clerk went through and cancelled all
those policies out.

Q. Was that actually in one of the reports by the company to the department?—
A. The policies were not mentioned by number, but the volume of business was re-
ported, and the amount, whatever it was, included those particular policies.

By Mr. Coster, Counsel for the Committee :

Q. And that would be the same report that would be filed here at Ottawa?—A.
It should be.
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By Hon. Mr. Domville:

Q. According to what you saw, that report was falsified that was put in #—A.
Unquestionably, in my judgment.

By the Chairman:

Q. From what you know?—A. Yes, from what I know. :

Q. That is the reports that were sent in to Ottawa by that company were falsi-
fied?—A. In that case to that extent anyhow.

Q. Of that you are positive —A. Of that I am positive.

Q. You spoke about comparing the amount; you said that you kept a daily record
of the new business written each day by the association ¢—A. Yes.

Q. The daily record of the business written each day by the association %—A. Yes.

Q. And that you compared with the statement in the Actuary’s Department ?—A.
No, I did not compare it with the statement of the Actuary’s Department; it had not
been made then, but I wanted to know what the Actuary’s Department was going to
report, and I called and asked verbally of the man in charge, the head clerk there, and
he said that he had made up the figures in a round form and that the amount of new
business would be so much. I immediately noticed that it was just about two millions
more than my report footed, and then I investigated to see where the discrepancy was.
I knew that mine was correct. H

Q. And.the discrepancy was made up of things of that sort?%—A. Yes, but that
particular discrepancy of two millions was almost made up entirely of the reductions
by carrying both the reduced policy and the original policy temporarily and reporting
it as in force. ;

By Hon. Mr. Landry:

Q. By reporting them both in force?—A. Yes.
Q. Although only one was in force %—A. Only one in force.

By Mr. Coster, K.C., Counsel for the Committee :

Q. When they would reduce a policy from $10,000 to $5,000 they would report
$15,000 in force?—A. They would if it was in the last six months of the year. They
did not cancel it closely. The cancellation clerk went through once or twice or per-
haps three times a year, or perhaps oftener, but there was generally about six months
of business that was not cancelled out.

By Hon. Mr. JLandry :
Q. At all events it was the evil of their methods?—A. Yes.

By Mr. Coster, K.C., Counsel for the Commattee:

Q. It was a false statement made to the department of insurance being in force
that was not in force?%—A. That was the result.

Q. Do you know anything about the delinquent business, that being called in
force?—A. Yes.

Q. That would be business upon which the premiums were not paid?%—A. Yes ;
that business was generally carried about a year.

Q. Usually about a year after it was dropped ?—A. Yes. The reason of that was,
in my opinion, because under the terms of the policy they were allowed the privilege
of reinstatement any time within a year by complying with certain conditions, and
they claimed that they did not know which one of those policies or how many of them
were going to be reinstated, and consequently a poliey, if it had not paid a premium
that was due in January, was carried through the year.

By the Chairman :

Q. When there was no guarantee of its being continued %—A. No.
STEVENSON



28 SELECT COMMITTEE ON THE POSITION OF
4 EDWARD VII,, A. 1904

By Mr. Coster, K.C., Counsel for the Committee:

Q. And it was not in force?—A. No.

Q. If the policy-holders had died, they would not have got a penny?—A. No.

Q. The company, if they chose, could put them back again? You say they would
retain that business for a year after the people dropped out?—A. Yes.

Q. And make that statement to the department as being business in force?—
A. Yes.

Q. Under oath?%—A. Yes.

Q. That this business was in force, when it was not%—A. Yes; they were allowed
to do it under the New York law—I mean, by the Insurance Department.

Q. The Insurance Department allowed them to do that %—A. Yes, and later on
they began to pursue it in their reports, but in 1898 they did not when I was there.

By the Chairman:

Q. To what amount would that business come, roughly %—A. It is too long ago to
state definitely, but I should think it would average for the five years preceding 1898
about thirty or forty millions—probably ; one year I think it was in the neighbour-
hood of sixty millions, but that is too long ago——

Q. That is, policies out of force, simply with the possibility of being reinstated?
—A. Yes.

Q. And they were sent in by the company as business in force?—A. Yes.

By the Hon. Mr. Domwville:

Q. Statements were sent out to the public to this effect: Large increase in busi-
ness ; ten millions over January, or February, as the case may be. I received one, two
or three days ago, and your statement is, that these statements were not only false to
the department, but false to the public, out of whom they were trying to get money. I
am asking what the effect would be of their sending out those statements, when as a
matter of fact, they were carrying deadwood that did not exist?—A. Those statements
that went out referred to new business, and did not refer to that lapsed business.

Q. You do not understand me: the volume of business in force—that was mis-
leading ¢—A. Yes, it was.

Q. That was misleading to the public and false %—A. Yes.

Q. Did you call the attention of the vice-president to this discrepancy ?—A. Be-
tween the Actuary’s Department and mine?

Q. Yes %—A. Yes, I think the same day.

Q. He was the actuary of the association?—A. Yes, he was the actuary, as well
as the vice-president. :

Q. What did he say %—A. He said that that had been for years included, and that
business was not as large that year—this is the substance of it—I do not know his
words—and that it was an inopportune time, or not an advantageous time, to make
that change and cut that business out. The result would be, of course, to show two
million less than the report did show finally.

Q. Anyway, he did not do it at that time ?—A. No, and I left on the 25th Janu-
ary, but he did not do it before that.

Q. Did you receive as assistant secretary written orders from the executive com-
mittee, verbally or in writing, as to the conduct of your business —A. I got both,
some written and some verbal.

Q. Any orders which you thought were perhaps not in the interests of the company
that they should be carried out ? I do not want you to state all the orders you ever
had from the executive committee 7—A. That order that I got in regard to the matter
I have already touched on, allowing the last bi-monthly call as commission—T did not
think that order was right, and then some time after they had a man named Moton
D. Moss made general manager ; he was the man in authority although not the con-
stitutional officer.. He gave orders. . At first I paid no attention to it because I was
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supposed to be governed by the executive committee, and he complained of it, and I
had a talk with the president, Burnham, and I told him that Mr. Moss had given cer-
tain orders—I do not remember now what they were—that conflicted with the previous
instructions I had received from the executive committee.

Q. And the rules of the company —A. Yes, both, and I asked him what I must
do, that he had supported Mr. Moss in some cases, and his answer was one that rather
offended me. FHis exact reply was, ¢ Mr. Stevenson, you will be perfectly safe in doing
whatever Mr. Moss says” It looked as if my going to him' for instructions was to
seek safety, and I did not like his answer, ¢ You will be perfectly safe in doing what
Mr. Moss says,” and the result was that Mr. Moss gave orders right and left.

Q. Did you on or about the 1st April, 1897, receive from Mr. Burnham a letter,
of which that is a copy *—A. Yes, I got that letter from him.

Q. Where is the original %—A. It is in the archives of the office : it was there
when I left there.

Q. You have not got it —A. No.

Q. The company have it —A. Yes.

Q. And the other one is addressed to Mr. Moss by Mr. Burnham ?%—A. Yes, that
is a copy of the letter sent Mr. Moss, and this other the thing that was sent me by
Mr. Burnham, or a copy of it, I do not know which.

Q. You have got those both from Mr. Burnham ?—A. Yes.

(Documents filed as Exhibits 8 and }.)

Q. This document (Exhibit 4) was inclosed in the letter ¢ Is that a copy of
what it is —A. Yes.

Mr. Coster, K.C., Counsel for the Committee.—These Exhibits 8 and 4 read as
follows :(—

EXHIBIT 3.

MuTtuaL RESERVE BUILDING,
305, 307, 309 Broapway, NEW YORK,
April 1, 1897.
Mr. J. M. STEVENSON,
Assistant Secretary.

Drar Sir,—I send you herewith a copy of an order, which I have this day issued
to General Manager Moss, regarding the commissions to be allowed upon transfers
from the fifteen and ten-year plans to the new five-year combination option plan from
and after this date. You will kindly see that this order is strictly complied with.

Yours truly,
F. A. BURNHAM,
President.

EXHIBIT 4.

MuTtuaL RESERVE BUILDING,
305, 307, 309 Broapway, NEwW YORK,
' April 1, 1897.
Mr. M. D. Moss, General Manager,
Mutual Reserve Fund Life Association.

~ Dear Sr,—From and after this date the commissions which will be allowed and
paid upon transfers from the fifteen and ten-year plans to the new five-year combina-

tion option plan will be as follows :—
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1st. Transfers of policies which have been in force at least five years will be
regarded as new business, and the commissions paid thereon will be the same as those
now paid for the procuring of fresh business.

2nd. Upon the transfer of policies which have been in force for a Jess period than
five years, the commission which will be paid will be limited as follows :

(@.) One-half of the increase between the old and the new rates paid by the mem-
ber during the first year.

(b.) Renewal commissions, commencing after the association has received a full
annual premium, at the same rate as the agent receives under his present eontract for
business written on the five-year plan, less any commission paid or payable to the
agent originally securing the businesss.

It is, of course, understood that all applications for transfers hereinbefore referred
to shall be, as heretofore, made upon the regular application forms of the association,
and shall be accompanied by a regular medical examination, as prescribed by the rules
of the association.

Yours very truly,

(Signed), F. A. BURNHAM,
(Copy.) President,

Q. Would you say that that was not new business and that the commission should
not be allowed —A. That is the view I took of it then, and I have no reason to
change it.

Q. You mentioned with reference to the mortuary fund; for what purpose was
this mortuary fund used contrary to the constitution and by-laws of the company —
A. In paying commissions to agents.

Q. Anything else that you know of%—A, That is all T can recall now. There were
several ways that I did not think the mortuary fund ought to be used, but the most
glaring case was that of paying commissions to agents.

Q. Did you ever receive any order to the effect that agents’ commissions should
be paid out of the mortuary fund #—A. No, except allowing the last mortuary call;
that was taking it out of the mortuary fund.

Q. Did not your instructions have that effect #—A. Certainly.

Q. As a matter of fact, it did come out of it #—A. It did come out of it.

By the Hon. Mr. Landry :

Q. Did you say just now 65 per cent ¢—A. Sixty-five per cent was allowed to the
agent who secured the transfer and Moton D. Moss, the general manager, got an
over-riding of 20 per cent, making 85 per cent.

By the Chairman :
Q. Eighty-five per cent on the first Year’s premium ?—A. Yes.

By the Hon. Mr, Landry :

Q. That 65 per cent was allowed to the agent as commission %—A. The commis-
sion had already been allowed when the policy was taken out.

Q. But in the subsequent years—nothing to go to the agent for that —A. Noth-
ing out of the mortuary.

By the Chairman :

Q. Sixty-five per cent would be taken out of the mortuary fund the first year ?
—A. No, none of it was taken out of the mortuary fund the first time.
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Q. But the second time they would have to take it out ?—A. Yes, at the time of
the transfer.

Q. Look at this document, Exhibit 5—what is that %—A. That is the form of the
voucher. That was drawn for the purpose of getting the money out of the mortuary
fund and crediting it to the agent.

Q. That was the form —A. Yes. ( Filed as Exhibit 5.) ;

Q. Who prepared that form #—A. That was prepared jointly by Mr. Eldridge and
myself. I say jointly because after an interview with the president in which he became
angry because I objected to this thing. I prepared a form to use and sent it up to Mr.
Eldridge, but Moton D. Moss was the man who first talked with me and he approved
the form that I drew up, and then I sent it to Mr. Eldridge and he said he would leava
it on his desk ; he wanted to see it a while, and in a few minutes after I was sent for
to go to the president’s office. I found Mr. Eldridge there with this paper that I had
drawn ; he had evidently talked to Mr. Burnham about it, and Burnham was very
angry and the sense of his remark was that while he was not a timid man, that if that
voucher went through and was a matter of record on the books of the office he would
feel like taking to the woods.

By the Hon. Mr. Domville:

Q. Like what ?—A. Like taking to the woods as president of the company; and
then he said to me in a very angry way, ‘ Mr. Stevenson, it looks like as if you had
laid a trap. That was the sense of what he said, and then he said, ‘ Now, you know
what T want. You go and talk with Mr. Eldridge and prepare the form of voucher that
is to go through with these things” And that is why I say this was done by Eldridge
and myself. I sent it up to Mr. Eldridge along the line the president had ordered, and
Mr. Eldridge with a pen made some slight alterations, and this was the result.

By Mr. Coster, K.C., Counsel for the Committee:
Q. This Exhibit No. 5, says:—

¢ Mr. J. S. Hoffecker,
¢ Auditor of Accounts.

¢Dear Sir,—Please draw voucher for check for $........ (less cost of eollection),
crediting the account of ........and charge to Mortuary Account, being the amount
of call No. 94 under policy No. 500,000. JoHN SyiTH.

By whom would that be signed ?—A. That would be signed by me.

Q. That would be for agent’s commissions, would it ?—A. That would be credited
to agent’s account. The agent’s name would be credited, the account of John Smith,
who was agent.

Q. His commission would be paid out of the mortuary funds —A. That would
be part of it, to the extent of the last mortuary call on the particular policy. Say, for
instance, the last mortuary call was $15, and the first year’s premium was $75, he would
get $15 of it from the mortuary account and the balance the member was supposed to
pay him in cash.

Q. And was this memorandum which is here below on it —A. Yes, that was on
it. That was an explanation to show why that money was drawn.

Q. The last paragraph has nothing to do with it —A. No.

Q. Tt says:—

; ¢ Memo. : This policy has been exchanged for a policy on the five-year plan No....
and the premium on the new policy has been credited and the new policy has been
returned for cancellation.

Is that right —A. No, that should be the old policy has been returned for

eancellation.
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Q. It continues, ‘ And under the terms allowed the amount of the last call paid
on the old policy has been accepted as a part of the premium on the new policy. Said
amount belongs to the agents, who in their settlement had accounted for the entire
premium on the new policy without taking credit thereon for the amount of said last
call.’ ;

Now, on this form which you say you had drawn and which the president said
he would have to take to the woods if it were used, would your form have made any
difference —A. No, not a particle of difference in the result. I used the word bonus
and he took offence at that. Mr. Moss had told me that it was to be allowed as a
bonus for the transfer, and I used the word bonus there instead of saying part of the
commission—the allowed bonus for securing the transfer—and that made the presi-
dent exceedingly angry.

Q. He did not like the nasty word ¢bonus’ %—A. No.

Q. That was the form that was used afterwards in paying commissions out of
the mortuary funds %—A. Yes.

Q. During the year 1897 did you notice in the course of your busmess that certain
funds which were sent in as premiums by agents were received by Mr. Moss—that is
the manager of the company ¢—A. Yes, the general manager.

Q. And credited to his account instead of being credited to the account of the
policies %—A. I did.

Q. Did you draw the attention of Mr. Burnham to this state of affairs ¢—A. I
did.

Q. What was his answer #—A. He told me to follow the matter up and find out
how much there was and all about it, and have the policies properly credited—to get
the money from Mr. Moss and have the policies properly credited.

Q. Did you ever get the money from Mr. Moss —A. I had the policies properly
credited, but never got the money from Mr. Moss.

Q. By whom was the money paid in ¢—A. By policy holders.

Q. Have you any idea of about what the amount would be ¢—A. Between fifteen
and twenty-two thousand dollars.

By Mr. Aylesworth, K.C., Counsel for the Mutual Reserve Co.:

Q. Were those Canadian policies ~—A. I do not know where they were from—
all over the country, I suppose. I do not suppose it made any difference to him.

By the Chairman :

Q. It might as well have come from Canada as from the state of New York ?—
A. As far as I know they came from the country generally. I do not know whether
any of them were from Canada or not. I hardly think there were, but I have no way
of knowing. The only way would be to look at the policies. The records will show
every one I traced up.

By Mr. Coster, K.C., Counsel for the Committee :

Q. And it amounted to how much ?—A., Between $15,000 and $22,000—I think it
was between $15,000 and $20,000. g

Q. Money that this Mr. Moss got which he was not entitled to —A. Well, he was
entitled to some parts of it as his commission. For instance, if it came he got it all;
it did not make any difference.

Q. You say the books of your association would show the amounts so wrongly
credited —A. Yes, I said the books would show it. The book entry would not, but
the vouchers filed would show the details. Of course, the books themselves would not
show that.

Q. The vouchers referred to in the books would show it I—A. Yes.

- Q. Did you inform Mr. Burnham that you had been unable to collect the money
from Mr. Moss %—A. Yes, I told him I had traced the matter up an asked Mr. Moss
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for a cheque for the amount, and Mr. Moss said, ¢ Charge it to my account,” and Mr:.
Burnham said, ‘Go on and do it The pohcy-holder° had to be credited, the money
had come in and Mr. Moss had gotten it, so the policy-holders had to be credited, and
they 'were credited and entries were made charging Mr. Moss with the amount.

Q. So far as you know, Mr. Moss never paid it back ~—A. So far as I know, he
never paid it.

Q. I would call your attention to a member of the company, the Mutual Reserve
Fund Life Association, named Lawson N. Fuller; do you remember any peculiar cir-
cumstances about the surrender of his policy —A. Yes, T remember a settlement they
made with him which was irregular.

Q. State as shortly as you can what it was %~A. The case was this: he was a
policy-holder for, I think, $10,000.  He was an old man, a man of considerable pro-
minence in New York. He did not have the money to meet his premium in cash, so
the company accepted his notes for a while for probably $1,000, in that neighbourhood,
covering different premiums until it amounted to about that. Then Mr. Fuller wanted
a settlement with the company. The policy had no surrender cash value at all, and
the company paid him nearly $2,000 in cash and returned him his notes, which were
never paid, and took up the policy. T hold that was an injustice to the other mem-
bers of the association, because the risk had been carried on his life on the strength
of his notes, which were not paid, and his policy had no cash surrender value, and they
had no right to draw from the mortuary fund to make a settlement on that policy. I
remember the voucher in that case was drawn, not by President Burnham, but by his
brother, Mr. George Burnham, who was the one that signed it, and Mr. John W.
Drooman was another, and I forget who the third was that signed it.

Q. Was Mr. Eldridge’s name on it —A. I do not think so. I am not certain
about it, but there were three signed it.

Q. Can you recall the names of any agents to whom commissions were paid out of
the mortuary funds by direction of the president %—A. A number of them.

Q. Perhaps you might mention a few names —A. Well, there was a firm called
Spiess & O’Connor, that was one firm; there was another firm of Baumann & Barry;
there was William Jaretzsky: there was the firm of Burger & O’Connor, and E. O.
Lowry. On reflection, I can give you a dozen, but I guess that is enough.

Q. You can give a number of others >—A. Yes, I mentioned those because they
are in New York state, most of them, except Lowry and Barry.

Q. Can you give us a rough estimate of the amount that was paid out of the mor-
tuary fund altogether %—A. No, I cannot.

Q. The books would show it ~—A. Yes, the books would show it—I should say
about $25,000. There was that much paid out as last call, more than that including
bonds, statements of cash. I knew about the exact amount at one time, but it is sa
long ago I would not like to say now.

By the Hon. Mr. Landry:

Q. What was your salary %—A. At the time I left it was only $75 per week. There
had been a reduction in all the salaries of the officers, and mine was cut from $85 to
875, so at the time I resigned I was drawing $75.

Q. What was the president’s salary ?—A. I think $25,000.

By the Hon. My, Domuille:
Q. Twenty-five thousand: dollars a week ?—A. Oh no, $25,000 a year. He had
other sources of income.

By the Chairman:

Q. That was his official salary —A. That is my 1mpressmn That is ‘what was
generally understood. [ L.
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By the Hon. Mr. Landry :

: Q. And the vice-president %—A. I think Mr. Eldridge got $18,000—-that is my
impression.

Q. You spoke of an interview that might have taken place at Washington or
Richmond %—A. He said if I would notify him he would meet me there, but I hava
never spoken to him since that interview I have mentioned.

By the Chairman:

Q. You said a minute ago that the president of the company had other sources
of revenue ; is that outside of the company or inside of the company —A. That was
rather in a jest, but I do not mind telling you what I had reference to: There was
a fund left by President Harper, and a resolution was passed which enabled the presi-
dent to handle that, but I do not know how much of it.

Q. What was that fund ? How did it arise ¢ Was it money belonging to the
policy-holders %—A. To the best of my recollection it was in this way: in his will Mr.
Harper made a bequest to his family, I think one-third, and released the company
under an old contract to the amount of one-third of his claim on condition that Presi-
dent Burnham was elected president, and that money later President Burnham had the
board of directors pass a resolution allowing him to use that one-third interest re-
leased by Mr. Harper, to the best interest of the company according to his judgment.
That was the sum and substance of it.

By the Hon. Mr. Domville: .
Q. How much would that be %—A. I think fifteen thousand dollars a year.

By the Chairman: ‘
Q. That money is still being paid ? The heirs are still drawing the money ?—A.

They were when I left.
Q. So the heirs must have been paid out of that fund %—A. Yes.

By the Hon. Mr. Domuville:

Q. I understand the witness to say that when Mr. Harper died he willed his claim
sgainst the company for so many thousand dollars a year to his heirs, but that one-
third of it was to go to this Mr. Burnham, and that the company is still paying that
money to the heirs —A. No. What I said was that he released to the company. His
commission contract was, roughly estimated, about $60,000 a year, and one-third of
that would be of course about $20,000. He provided-in his will that if the board of
directors would elect Mr. Burnham as his successor he would release to the company
one-third of that sum of $60,000.

By Mr. Coster, K.C., Counsel for the Committee:

Q. And Mr. Burnham succeeded in getting that $20,000 afterwards —A. He
ecither induced the board of directors, or they of their own free will, passed a resolu-
tion allowing him to use that fund to further the interest of the company.

. Q. At his own discretion %—A. At his own discretion if he liked. He did not

have to make an account.

By the Hon. Mr. Domville:

Q. As I understand, the president got $25,000 a year salary and $60,000 besides
as commission %—A. I do not think it, because from year to year he released the
company. [

Q. But he was drawing $60,000 a year besides $25,000 as salary ?—A. Yes.

By the Chairman :

Q. Is that being done to-day —A. I do not know.
... Q. It was when you left in 1899 ¢—A. Yes.
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By Mr. Coster, K.C., Counsel for the Committee :

Q. What you mean is that Mr. Burnham was getting $25,000 salary and one-third
of $60,000 %—A. Yes.
Q. Did he make any account of it —A. Not so far as I know.

By the Hon. Mr. Domwille :
Q. Would there be vouchers there to show it if he did %—A. Certainly.

By the Chairman :

Q. You said that by the will of Mr. Harper one-third of the fund which he had
control of was to go back to the company, and that the directors voted over that third
to Mr. Burnham to be used at his discretion ?  Were there any other conditions in
that will %—A. Yes, my memory is not fresh enough to go into that. It is too long
ago

By Mr. Coster, K.C., Counsel for the Committee :

Q. You spoke of this one policy-holder, whose name you mentioned a few moments
ago, giving notes for mortuary premiums; was it the habit to accept notes for mo#-
tuary premiums —A. It was not the habit.

Q. But it was done sometimes —A. Very rarely.

Q. It was against the constitution and by-laws of the company ?—A. So far as I
know, it was. I did not know that they could be paid except in cash.

Q. What is your salary as manager of the Metropolitan Department of the North
American Life Company ? Is it a better position than the one you had before %—
A. In immediate returns it is not as good. I draw both salary and commission. The
immediate salary this year is not as much as $85 a week.

Q. But the chances are better, you say ?—A. Yes.

Cross-examination of witness postponed until to-morrow.

June 16, 1904.

The witness having read over the foregoing shorthand report of the evidence given
by him desirés to say with respect to the questions and answers at the foot of page 13,
Tines 29, 30 and 81, as follows:—(See page 9 of Evidence as printed).

As soon as the Insurance Department at New York had it brought to their notice
that delinquent policies were represented by the company as being in force, they added
new lines in the blanks supplied to the company upon which the company were required
under oath to set forth :—firsf, policies mnon-delinquent December 31st ;s second,
olicies delinquent on which association’s liability continued during delinquency ;
third, policies delinquent on which association’s liability was suspended during de-
linquency. See sworn report of the company to the Insurance Department in New
York, December 31, 1899, page 3.

(Signed) J. M. STEVENSON.

! STEVENSON
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Orrawa, June 16th, 1904.

The evidence of J. M. Stevenson taken yesterday was read to the Committee.

The CmARMAN.—If any honourable gentleman wishes to ask the witness any
question he may do so now.

By the Hon. Mr. Sullivan:

Q. What' year did Mr. Harper die?—A. In July, 1895.

Q. Did Mr. Burnham succeed immediately —A. Yes, sir. :

Q. In what office was he before that—during Harper’s life?—A. He was counsel
of the company.

Q. Was he a relative of Harper's?—A. Not that I know of,

Q. He was a lawyer, was he?—A. Yes.

Q. Are there many companies like that in the United States—I mean on that
principle —A. You mean on the assessment plan—yes, there are a great many on the
assessment plan.

Q. Do you know of any in Canada?—A. I know very little about Canadian com-
panies, excepting the one I represent. I do not know of any assessment companies
in Canada. There may be the Foresters, or something of that kind, a secret order.

By the Hon. Mr. Robertson:

Q. Who drew Harper’s will%—A. I could not tell that of my own knowledge. It
was usually supposed that it was drawn by Mr. Burnham; but I, of course, was not
present and could not answer.

Q. He was a lawyer %—A. Yes.

By the Chairman:
Q. And attorney for the company at the time?—A. He was attorney for the
company at 'the time.

By the Hon. Mr. Watson:

Q. This sixty thousand dollars that you refer to in your evidence as Harper’s
claim against the company of which he willed one-third to Burnham-—what claim wis
that? What claim had Harper on the company for the sixty thousand dollars?—A.
It seems that in the early years of the company Mr. Harper, the president, had an
agency contract whereby he got a certain commission on the annual dues as paid
each year, and at the time of his death the business had grown so rapidly that under
that old agency contract which he held, the commission amounted to about $60,000.
I do not want it ta 'go on the record as stating $60,000 a month.

Q. T want to know if that was a just claim Harper had against the company
under the contract?—A. I know nothing about the legal part of it. I know about
the contract. :

By the Hon. Mr. Sullivan:
Q. He founded the company?—A. He was called the founder. It was or-
ganized really by Mr. Bloss.
Q. In your opinion had Harper the right to dispose of and direct the disposal
of the $60,000%—A. If it was his property, certainly he had.
Q: But: when he died, what right had he?—A. That is a question of law.
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By the Chairman:

Q. But as a matter of fact, when he died, in 1895, this amount of commission
was still paid to the heirs, and a part returned to the company —A. Yes, for some
years. I understood Mr. Harper, prior to his death, released the company of certain
parts of that $60,000, what amount I do not know. 1

Q. It was still his. He was making a gift of it to the Company ?

By the Hon, Mr, Wood:
Q. It was an annual commission —A. Yes.

By the Hon. Mr. Béique:

Q. It was on the renewals?—A. Yes.
Q. It depended on the amount of renewals?—A. Yes.
By the Hon. Mr. Sullivan:
Q. He died in 1895%—A. Yes.
Q. How many years afterwards was it paid?%—A. T do not know.
Q. Was it paid any year after he died?—A. Yes.
Q. You do not know how many?—A. I do not know how many, because I left the

company in 1899. Up to the time I left, it was being paid.

Cross-examined by Mr. Aylesworth, K.C., Counsel for the Mutual Reserve Life Insur-
ance Company of New York.

Q. You left the Mutual Reserve in 1899%—A. Yes.
Q. And since that time have not been connected with that company at all, as I
understand you?—A. No, sir.
Q. In any shape or form %—A. No.
Q. You have been engaged in insurance business since then?—A. Yes.
Q. And with the North American Life?—A. Yes.
Q. And I suppose that daily business has pretty well occupied your time?—A.
Pretty fairly, yes. 4
Q. How much notice had you before yesterday that you were going to be ques-
tioned about these matters that you gave evidence in regard to?—A. The first time, I
~ think, was about ten days or two weeks ago.
- Q. You have had about ten days or two weeks to refresh your memory —A. If T
desired to do so.
Q. And came here from New York for the purpose of giving evidence %—A. Yes.
Q. At your own expense or at anybody else’s expense —-A. Well, T expect my ex-
penses to be paid.. They have not been paid, but I should think they would be.
Q. Were you served with subpena?~—A. T was not.
Q. You came of your own wish, voluntarily —A. T was requested to come, yes.
Q. Would you have any objection to saying by whom?—A. Mr. Wells asked me
if T would come on and give some testimony, T told him T would if T could.
Q. And arranged your business so as to admit of your attendance here, coming at
your own expense primarily, but expecting to be repaid —A. Yes. »
Q. By Mr. Wells?—A. The way it is done in the United States, I expect the
court, whoever it is, will defray my expenses. S
Q. You expect your expenses will be borne out of some fund?—A. Yes.
Q. You were connected with this company for a period of about sixteen years ?—
A, Yes.
Q. When you went there first, in 1883, the company was about two years in ex-
istence —A. It was organized in 1881, I believe.
Q. And Mr. Harper was then president?—A. Yes. _
Q. And had, as you always understood, taken a very active part in the organization
of the company, had he not?—A. Not in its original organization, as I understand it.
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He became president in 1882, and I do not think he had any connection with it until
then.

Q. And the company is purely a mutual company?—A. It was at that time.

Q. And up to the time you left?—A. Yes.

Q. It has no shareholders, in the ordinary sense of the word?—A. It had not then.

Q. Its members consist simply of whatever men are insured in it, the policy-
holders —A. Yes.

Q. And it is they who elect the directors by their votes, who manage the affairs of
the company ?—A. Yes.

Q. And that has always been its organization?—A. While I was with it, yes.

Q. And so far as you know, up to the present time?—A. One thing I should like
to explain: they were elected by the members, either in person or by proxy. Most of
the votes were given by proxy.

Q. It is like any other company where the members are scattered %—A. Yes.

Q. And there was a very large number of members up to the time you left?—
A. Yes.

A. About how many ‘thousands?—A. I do not know.

Q. As many. as a hundred thousand?—A. No, I do not think so. I do not think
even at the largest they ever reached a hundred thousand different members.

Q. I mean the different persons insured —A. No.

Q. Perhaps 75,000 or 80,000 %—A., Yes, I suppose at one time.

Q. Having an anuual meeting and either attending personally or voting by proxy;
that is right %—A. They did not all give proxies.

Q. But any one who chose gave a proxy —A. Yes.

Q. Or any one who chose attended personally.—A. Yes.

Q. That was the organization and government of the company —A. Yes

Q. When you went there who was president —A. Harper.

Q. Mr. J. D. Wells was not then connected with the company, was he?—A. I do
not think so. I am not certain but I think Mr. J. D. Wells’s connection began in
1883 or 1884—1883, I think.

Q. Shortly after you came there —A. He may have been up here and represented
them in Canada here. But I do not think I met Mr. Wells in 1883 or 1884.

Q. About 1883 or 1884 he first came into the employment of the association and
continued with them until the very day you resigned %—A. Yes.

Q. And what position was he in —A. He was vice-president and chairman of
the executive committee at that time.

Q. And had been for a number of years, had he not —A. I do not remember how
long he had been chairman of the executive committee, but he had been vice-president
for a number of years.

Q. The executive committee was a committee of the directors —A. Yes.

Q. How many ?%—A. Three.

Q. Three directors —A. Yes.

Q. And Mr. Wells as vice-president and as chairman of that committee, of course.
was a director %—A. He was a director.

Q. And had been for these great number of years, you cannot say how many ?—
A. T do not remember how many.

Q. Then would I be correct in understanding that he was next in authonty to
Mr. Harper until Mr. Harper’s death, and after Mr. Harper’s death next in authority
to Mr. Burnham ?—A. Well, T should think under the constitution he would have
been, but for a time Mr. Wells was in Europe

Q) He was attending to the company’s business there —A. Yes, attending to the
company’s business there.

Q. The company’s business extended not only over the United States and Can-
ada, but also over Great Britain and on the continent of Europe—almost all the coun-
tries of Europe %—A. A good many of them.
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Q. And Mr. Wells was for some time on the other side of the Atlantic on the com-
pany’s business —A. Yes.

Q. With the understanding I would be right in saying that he was second in
authority —A. Not all the time. Mr. Wells was vice-president, if I remember cor-
rectly, and then part of the time Mr. Alfred Taylor was vice-president and part of
the time Mr. O. D. Baldwin, but when Mr. Wells became second in authority I could
not tell from memory.

Q. When did Mr. Eldridge come to the company %—A. He was connected with
the company in some capacity during Mr. Harper’s lifetime. IHow long that connec-
tion lasted, I cannot tell. I think it was actuarial work.

Q. He was the actuary of the company during Mr. Harper’s lifetime, and after
Mr. Harper died Mr. Eldridge became one of the vice-presidents —A. One of the vice-
presidents and actuary. You said during Mr. Harper’s lifetime he was actuary; I
cannot say he was. He was doing actuarial work but whether he held the position of
actuary at that time, I do not know.

Q. That was his relation to the company during Mr. Harper’s lifetime?—A. Yes.

Q. And after Mr. Harper’s death he became vice-president along with Mr. Wells
up to the time you left —A. Mr. Eldridge had left the company before Mr. Harper’s
death. He was not in the office. Then at the first annual meeting, I think it was,
after Mr. Harper’s death he was elected vice-president, and appointed actuary.

Q. And he continued to be actuary. And Mr. Burnham, as president, and Mr.
Eldridge, as vice-president, have been the managing men of the company, since 1899,
since you and Mr. Wells left, so far as you know?—A. Well, so far as I know, they
have been even longer than that. Although there were three members of the execu-
tive committee, it was generally understood, notwithstanding the fact that Mr. Wells
was chairman of the executive committee, that vice-president Eldridge and president
Burnham really controlled the company. That was the impression.

Q. That was the impression you got towards the latter part of the time you were
there, I suppose —A. It was more particularly after Mr. Moulton D. Moss came there,
in 1896 or 1897.

Q. Mr. Moss first appeared on the scene connected with the association towards
the end of 1895, did he not?—A. I have not refreshed any memorandum I had on that
subject for a year or more. I thought it was 1896; it may have been 1895.

Q. I am told it was the very end of 1895, he first had any connection with the
company *—A. It may have been.

Q. He was there at all events throughout 1896 and 1897, and the first part of
1898 %—A. Yes, I think he left in July, 1898.

Q. He was there altogether possibly a little over two and one-half years, there-
abouts —A. About that. ;

Q. Had you ever heard of him before he came?—A. I never did.

Q. Had Mr. Wells, so far as you know %—A. Before he came to the company ?

Q. Before he came to the company.—A. I do not know.

Q. You have heard since that he had a very bad record?—A. I have.

Q. That he had been convicted and undergone punishment for some crime in
Australia?—A. T understood that Mr. Moss had been arrested and tried, or some-
thing, but I do not remember any conviction.

Q. Did you not understand, as a matter of general knowledge in the company
after his dismissal, after it was found out that he had the record I describe, that he
had been convicted and had undergone the punishment for some crime in Australia—
imprisonment at hard labour?—A. No, I do not think I ever heard of that. I did
hear this, that at the time he was brought over from Europe, or made a connection
with the Mutual Reserve, he could not leave England, without a money settlement
with some creditors.
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Q. Was not that after he was connected with the company that he was liable to
be capiased “—A. No, my recollection is it was before he became connected with the
company. :

Q. That is only arrest for debt; I am mot speaking of that; I am asking if it
was not arrest and imprisonment for erime in Australia, and that he had undergone
punishment which was the cause of his dismissal by the company when they found it
out?—A. I never heard that.

Q. He was dismissed, was he not?%—A. I think he was.

Q. In the summer of 18987 He was first employed, I suppose, by Mr. Wells, was
he not?%—A. I do not know who first employed him.

Q. In 1895, or the beginning of 1896, when Mr. Moss came there, who was at
the head of the agency department of the company?—A. I could not tell you; I
really do not remember.

Q. What was your department?—A. I was assistant secretary.

Q. You could not tell me who was at the head of the agency department, in
control of all their agents during 1896-1897%—A. Mr. Moss was the general manager
after he came there.

Q. Mr. Moss was general manager first for the Metropolitan district around New
York, and afterwards for the United States; I am asking who was utv the head of
the agency department?—A. Before Mr. Moss came?

Q. No, over Mr. Moss %—A. T really could not tell you that.

Q. The business of the company then was so large that it had to be subdivided
into departments?—A. It had different departments.

Q. Was not the business of the company divided up into departments?—A. Yes.

Q. And was there not a department called the agency department?—A. Yes.

Q. Having charge of all the agents —A. Yes.

Q. And was not Mr. Wells in charge of that department %—A. Mr. Wells was
head of the agency department of course, but I thought you meant

Q. He was in Europe for how long %—A. About eight or ten months.

Q. And Mr. Wells was the man who discovered Moulton D. Moss, was he not %—
A. Do you mean discovered his questionable transactions.

Q. No, discovered him for the company —A. I cannot tell.

Q. You do not know who went into the contracts with Mr., Moss?—A. I heard
that Mr. Wells and Mr. Vrooman signed the contract, but who brought him to the
company, I do not know.

Q. After Mr. Harper died Mr. Burnham became president, and he had the control
of this fund of about $20,000, or in that neighbourhood, which Mr. Harper had left
to the company by his will, had he not %—A. After the passage of the resolution by
the board of directors he was allowed

Q. Turned it over to him %—A. To use it in his judgment for the best interest of
the company, so far as I recollect the resolution.

Q. Were there are complaints—internal complaints—in the company ?—A. On
that point ¢ 4

Q. Yes %—A. I never knew a word of that until I had left the company.

Q. After you left you heard of complaints —A. No, of the allowance to the
president. T did not know he had been drawing that money.

Q. Do you mean to say that up to the time you left in January, 1899, you did
not know Mr. Burnham was handling, under a resolution of the directors, this one-
third of Mr. Harper’s commission #—A. That is exactly what I say.

Q. Did you know there was an investigation by a committee of the directors in
the summer of 1898 as to what had been done by Mr. Burnham with these moneys -
A, Yes. I heard of that investigation—in 1898 ? :

Q. Yes %—A. T do not remember the date, but I heard of the investigation.

Q. Before you left —A. I never heard of the fund until after T had left—I mean

of the committee having allowed Mr. Burnham to draw the fund until after I had left.
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Q. Did you not hear until after you had left that there were those complaints and
that there was an investigation by the committee during the summer of 1898 #—A. No 3
not until after T had left.

Q. Could that have gone on without Mr. Wells knowing it —A. In the executive
committee two members of it formed a quorum and they could have done‘it. ‘I was
not a member of the executive.

Q. You were not a member at any time 2—A. No.

Q. Mr. Wells had been ¢—A. He had been for years.

Q. Did you hear at all before the annual meeting of 1899 that Mr. Wells would
like to be president instead of Mr. Burnham ?—A. 1 heard that in December.

Q. Tn December of 1898 —A. December, 1898. )

Q. And that he was endeavouring to get proxies or votes to put him into that posi-
tion —A. You asked me if he desired to be president. I never heard him say so. I
heard him say to the contrary, that he did not.

Q. You heard him say that he did not wish it —A. He said he thought General
James was the man. 4

Q. That it ought to be somebody other than Mr. Burnham ?—A. Yes.

Q. And for how long before this annual meeting of 1899 was Mr. Wells taking
that position, that there ought to be a change ?—A. The first I knew that he desired
a change in the management was, I think, in September, 1898. :

Q. And what was your attitude in that regard?—A. As soon as I found out that
he held that view—in fact I held the view a long time—I took the same view he did,
T thought there ought to be a change.

. And you were willing to co-operate —A. Yes:

Q. You were a policy-holder yourself —A. Yes.

Q. Had you any proxies —A. No. _

Q. You had simply your own vote and position —A. Yes.
Q.

s

And you thought Mr. Wells was right in desiring this change ?—A. Yes.

Q. Did you actually assist in attaining that end 2—A. I do not know that there
was active assistance, but I was in sympathy with the movement and I thought a
- change was in the best interest of the policy-holders,

: Q. Was it a part of the understanding that if there should be that change a better
and more important position should fall to you 2—A. Tt was not any such promise or
agreement or anything of that kind. :

Q. We understand these things are not put into writing ordinarily %—A. The idea
was if the management was changed, if Mr. Burnham was to resign or get out, that
T would remain with the company. That was understood ; there was no agreement.

Q. And that your position would be increased in importance?—A. I do not know
that the point was brought up—oh, yes, I think it was. I think one of the ideas was
that I was to be either the secretary, controller, or something of that kind. - Mr.
Burnham and I had spoken of that.

Q. What about Mr. Wells?%—A. I never heard him express an idea of it.

Q. What was your own idea?—A. My own idea was that he was to be as he was
tefore, head of the agency department, and General James president of the company,

Q. Was Mr. Moss in this?—A. Was Mr. Moss in what?

Q. In this understanding, to call it by a gentle name?—A; Mr. Moss knew mnoth-
g about it that T know of.

Q. Was he a policy-holder 9—A. He had been.

Q. He would be a voter too —A. Yes:

Q. You do not know whether he was in this arrangement at all %—A. I know he
was not.

Q. He had been discharged in July?2—A. He had been discharged or his cons
nection severed in some way:

Q. In July, 18987—A. I think it was. '

Q. Had the change taken place as early as July, 18987—A. I never heard of it:
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Q. Then the annual meeting was held on the 25th J anuary, 1899 ?%—A. Yes.

Q. And at that meeting the overwhelming majority of votes was in favour of Mr.
Burnham and the old directors, was it not?—A. I was in the meeting a very short
while, and I suppose it was as unanimous as it ever was.

Q. And Mr. Wells was dropped from the directorate altogether %—A. He was not
—that was done by the members; he was not re-elected.

Q. So he was no longer on the board? About what hour in the day would that
meeting be 6ver and that result known —A. T do not know how many hours the meet-
ing was held. It was called, T suppose, about noon.

Q. And that would be all over in an hour at the outside?—A. An hour or two.

Q. Was this resignation that you put in here on paper at that time?—A. Tt was.

Q. When was it on paper *—A. My first resignation was——

Q. This one I am speaking of?%—A. This was before the day—before the annual
meeting.

Q. It is dated the day of the annual meeting?—A. T was writing it at twelve
o’clock.

Q. Twelve o’clock struck before you finished it?%—A. It was at night. ]

Q. And it-was preparing for an evil day that might come on the morrow?—A. T
had made up my mind to go.

Q. To surrender $75 a week for conscience sake?—A. That is exactly what I did.

Q. Because you felt that to stay longer and take that $75 would sacrifice your
manhood —A. Not to take the $75 but to stay longer and remain in with my mouth
closed as to certain things.

Q. As to the wrong-doing—A. Yes.

Q. So you made up your mind to sever your connection before this?—A. Yes.

Q. Was that resolution depending at all on the result of the annual meeting ¢—
A. Yes, I had made up my mind if Mr. Burnham and the others continued I would go.

Q. Your position, I suppose, depended on the will of the directors? They could
discharge you?—A. Certainly they could, on thirty days’ notice.

Q. Whatever your contract was?—A. Yes. -

Q. You had this document prepared by your legal adviser, Mr. Pendleton?—A. .
Yes.

Q. And it was not delivered until the day after the annual meeting?—A. Tt was
delivered the morning of the 26th of J anuary.

Q. In leaving the company at that time, did you co-operate with Mr. Wells in what
went on with regard to the company’s affairs afterwards?—A. In some ways, yes.

Q. Did you not in all ways?—A. No.

Q. Did you join lim in maqking a statement of charges against the management
of the company before the Insurance Department of New York State on the 17th of
April following —A. T forget the date I joined with him in making some charges.

Q. Tt was within three months of his withdrawal?—A. T thought it was later than
April. ) :

Q. Tt was later than April before it came on for hearing, but I am told it was on
the 17th of April your memorial was sent to the department?—A. T do not know that,
but I signed it.

Q. You and Mr. Wells?—A. Yes.

Q. In that memorial did you include all the charges of wrong-doing, as you con-
sidered, that you were acquainted with?—A. That was about four or five years ago. I
do not remember the charges. T have not read them for, T suppose, three years, and I
do not remember now what was included in them. J

Q. These things seem pretty well impressed on your memory; can you tell me
this, was there a thing that you testified to yesterday that was not included in the
charges in that memorial?—A. I do mnot remember whether there was anything
omitted or not. :
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Q. Can you suggest anything you told the committee yesterday that was not in-
cluded in that memorial?—A. I do not remember.

Q. You cannot remember any?—A. No.

Q. That was investigated by the department at considerable length was it not%—
A. The charges?

Q. Yes?—A. It was claimed that it was and that it was not. I do mnot know
whether it was or not.

Q. Have you not seen the report of Mr. Vanderpoel of that investigation ?—A.
T saw a newspaper clipping of it; I do not know whether I have ever seen the official
report.

Q. You know Mr. Vanderpoel’s position do you?—A. Yes.

Q. He is the chief examiner of the department?—A. Yes.

Q. And you are not sure whether you ever saw his official report or not?—A.
Very likely I have seen it. -

Q. It is dated the 2nd of April, 1900, it is made under oath and he states in it
that he with some twelve assistants examined all the books, papers and records of the
association, including the minute book and also contracts that were referred to in the
charges, to make a minute report on it to the superintendent; does that come to
you as news at all%—A. No, I saw a newspaper account of it.

Q. And you know that his report entirely exonerated the association and its officers
of the charges which you and Mr. Wells had made against them?—A. I do not know
that.

Q. Have you read his report ? He says :—

¢Tn such examination I investigated the said charges against the said association
and its management, so filed, in so far as the books and records of the association
were concerned, and in so doing found nothing which impaired the integrity or
honesty either of Frederick A. Burnham, the president of said association or of any
one else associated with him in the management of the association’?—A. Now it
oceurs to me the wording he has in there why I did not think it an exoneration. It
says ‘In so far as the books and records show’. They had a way of putting their
vouchers that wi. not always

Q. Who had a ‘way of doing that? Mr. Stevenson?—A. The company. Mr.
Stevenson had nothing to do with vouchers.

Q. He signed vouchers?—A: He had a form of vouchers.

Q. You controlled your department did you not?—A. Yes.

Q. And Mr. Wells controlled his?—A. Yec

By the Chairman:
Q. You said something about the remark in so far as the books and records show?
A. T say in my judgment no investigating committee could by reference to the books
alone find out what was desired to get from the books.

By Mr. Aylesworth, K.C., Counsel for the Mutual Eeserve Company :

Q. Returning to what I was asking you about, the books and the vouchers during
the sixteen years you had been with the company—the books and the vouchers con-
nected with your department had been of your signature and on your responsibility ?
—A. Yes.

Q. Similarly, during the equal or greater length of time Mr. Wells had been at
the head of his department, the books and the vouchers connected with the depart-
 ment had been on his responsibility %—A. Supposed to be the case.

Q. I suppose they were not falsely kept, so far as you were concerned —A. I
suppose not. :

Q. On that report being made by Mr. Vanderpoel, in April, 1900, what was the

next thing Mr. Wells and you did—A. I could not tell you that.
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Q: Did you then go to the Attorney General of New York State and make an
application to him under the statute law of New York that he should take proceed-
ings to remove Mr. Burnham?—A. Some such resolution was made, and I was a
party to it.

Q. Some such application%—A. Yes. :

Q. Can you tell me when that application was set on foot? How soon after Mr.
Vanderpoel’s report%—A. I cannot tell you that.

Q. It was within a few weeks, was it not?%—A. I should think it would be nearer °
to say within a few months.

Q. Some time within a few months, and that was an application signed by Mr.
Wells and yourself —A. Yes. ;

Q. And it repeated the same charges, did it not?—A. So T believe. I do not
know if they were exactly the same.

Q. And applied to the Attorney General asking him to intervene’—A. Yes.

Q. Who was the Attorney General of New York State at that time? Was it Mr.
Hancock ?—A. T do not think so. Call over the names of the different Attorneys
General and I will recollect the name.

Q. Tt does not signify. Did you know of a previous investigation a few months
before, or a previous application of the same nature made to Attorney General
Hancock by one of the men who signed with Mr. Wells and you this memorial to the
Attorney General that I have been alluding to?—A. That was entirely separate and
distinet from the one we sent.

Q. T believe it was.—A. Then I do not remember anything about it.

Q. It was by a man named Deming?*—A. He did take some action; what it was
I do not know.

Q. What was the result of this application of yours to the Attorney General %—A.
where was no result that I know of.

Q. Nothing came of it?—A. I do not know of any.

Q. He declined to act?—A. I think so.

Q. He investigated independent of the insurance department—A. I could not
answer for that, because I do not know what he did.

Q. Did you not appear before him?—A. I did not. I went, up there and it was
held behind closed doors.

Q. You were not before him personally %—A. No.

Q. Was Mr. Pendléton?—A. No, Mr. Pendleton never appeared before him to
my knowledge. I do not think he did.

Q. Did the matter remain quiet from that time, 1900, or the end of it, until
this present spring?—A. There is very little time there is not some suit brought
against them of some kind, so I cannot answer that.

Q. There has bheen a perfect carnival of litigation against the company in the
United States, has there not?%—A. There has been. a good deal. 7 :
Q. Has any of it been fomented by Mr. Stevenson —A. Not a particle of it.

Q. You have not been responsible for any of it?%—A. For the instigation of it?

Q. Yes —A, Excepting the application to the Attorney General and the Insur-
ance Department,

Q. Since then you have attended to your own business and left the company’s
business alone?—A. I did not instigate it; I have been called as a witness.

Q. Coming to the matters you testified about yesterday, there are just one or
two things I should like to have explained. Mr. Harper was a very vigorous life in-
surance man himself, was he not?%—A. I do not know exactly how you use the word
vigorous. He was a forcible man. ;

Q. You worked with him for twelve years or more?—A. I was with him from
1883 to 1895. '

Q. And you found him a very forcible man —A, Yes.
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Q. A very energetic man?—A. I so considered him.

Q. And a very capable, excellent, life insurance expert?—A. No. As a business
getter. There is a difference between an insurance expert and a man who is able to
organize and seécure business. I regarded Mr. Harper as a good business getter but
not a man who understood life insurance as well as a great many of less prominence.

Q. I accept what you say with gratitude; he was an excellent business getter?—
A. Yes.

Q. And he built up in the time of his connection with this association a tremen-
dous business?—A. Very large indeed.

Q. Starting of course from nhothing in 1881 or 1882 when he came?—A. It was
very small when he came in 1882.

Q. And it mounted up until the time of his death in 1885 to about how many
millions %—A. T think at the time of his death it was in the neighbourhood of $300,-
000,000—between two and three hundred millions. Tt is a long time ago.

Q. And that was very largely due, was it not, to his ability as an orgamzer and’
procurer of life insurance?—A. Very largely.

Q. Have you ever seén this contract under which he was receiving a commission?
—A. The original? :

Q. Yes?—A. No, I have read copies but never read the original

Q. It was made before he was connected with the company at all, was it not?%—
A. That is what was claimed. I cannot answer it.. It was claimed by some it was,
and by some it was not. :

Q. It was claimed at all events that before he connected himself with the com-
pany he exacted this contract or he stipulated that if he came to the company he
should have a percentage of all the business of the company the world over —A.
What the stipulations of his coming to the company were I cannot answer, because it
was before I went there.

Q. That was the terms of the contract?—A. I do not remember that.

Q. I want to get at how this $60,000 came?—A. The sense of it was he was to
get 20 cents on every thousand dollars insurance. .

Q. That would be two cents on each hundred dollars insurance; and that had
begun of course when the business ‘was very small and the amount of that two cents
commission was not large, but when it got to the hundreds of millions it was some-
thing enormous?—A. Yes.

Q. And the contract was that that was a payment which was to continue as long
as that business lasted %—A. That is my recollection of it.

Q. Tt was not to stop with Mr. Harper’s death at all?—A. That is my recollec-
tion of it.

Q. So that this large payment of $60,000 or thereabouts which it had come to be
in 1885, was simply the result of this percentage that Mr. Harper had contracted to
get from the company %—A. Yes.

Q. And that was possidly altogether out of the dues account —A. Yes.

Q. It had nothing whatever to do with the mortuary fund —A. I always so
thought.

Q. I am correct in what I say?—A. Yes, to the best of my knowledge and belief.

Q. It came from the payments called the dues?—A. Yes.

Q. How would that amount of two cents compare with the commissions that
were ordinarily paid to general agents of the company?—A. Of course that was very
much Jess than was paid to the agents securing the business, because this was on the
business of everybody that came in.

Q. On the business every man he procured to be an agent or that he organized
directly or indirectly—that was the bargain?—A. Yes.

Q. Then Mr. Harper died, as you told us this morning, in the summer of 1895,
and by his will he provided that one-third of that contract money should be released

to the company, or should go to the company, provided Mr. Burnham became president
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of the company in his place?—A. Yes, and my recollection of it is five years old, but
my recollection is he was not on]y to be elected, but re-elected for an additional time,
making it a five-years term; that is the way I understood it.

Q. After Mr. Harper’s death, during 1896, 1897, and 1898, durmg all which time
you were there, this $20,000 or thereabouts was at the disposal of the company —A.
When I first became aware of the terms of Mr. Harper’s contract I do not remember,
but I knew after his death, some time after his death, that there was a provision of
that kind, but where I obtained the knowledge I do not know.

Q. Did you know of a resolution passed by the directors of the company on the
subject in February, 1890 —A. In regard to allowing Mr. Burnham to control the
fund ?

Q. Yes?—A. I never heard a word of that resolution until I had left the company
in 1899.

Q. You did not know of it while you were with the company —No.

Q. Do you know it was said that Mr. Harper had, during his lifetime, out of this
commission money, borne heavy expenses which might, without impropriety, have been
borne by the company itself, for instance, his own travelling expenses to Europe, and
things of that kind %—A. No. I cannot recall anything of the kind.

Q. Did you understand that during Mr. Harper’s life he used that commission
money simply for his own purpose?—A. I never knew until after Mr. Harper’s death
that he was getting it.

Q. After his death you knew sooner or later of the resolution of the directors as
to the disposition of that fund %—A. Of that third interest ?

Q. Of that third interest?—A. I never knew of that third interest until after I
had left the company in 1899.

Q. And then you understood there had been a resolution of the directors in Febru-
ary, 1896, that it be held as a contingent fund for the purpose of meeting such items
¢l expenditure as did not fall under the ordinary routine of the department’s business ?
—A. T heard of that resolution.

Q. You say there was no audit of it, or that Mr. Burnham was not called upon
to have it audited %—A. The information in regard to that is what I obtained after I
left there.

Q. You were speaking of it yesterday?—A. Yes. :

Q. You said that Mr. Burnham was not under obligation to account for that fund?
—A. No, according to the resolution which I read, it exempted him from making an
account.

Q. But he did afterwards account for it during the summer of 1898%—A. No, I
never heard of it. If I did, I do not recall it.

Q. I thought you said a little while ago that you heard, after you left the com-
pany, that there had been complaints, and Mr. Burnham had presented his accounts
and they were audited by the executive committee?—A. I do not remember having
said that.

Q. Will you tell me that I was mistaken in that impression ?—A. Yes.

Q. It is news to you?—A. That he presented these vouchers?

Q. Yes?—A. I do not know that I ever heard of it.

Q. Will you say that you never heard it until I state it now?—A. I cannot
answer that—I do not remember.

Q. You know, I suppose, as a matter of ordinary knowledge of business affairs, of
insurance matters in connection with this company, that the payments have been
altogether discontinued %—A. What payments?

Q. Of this $20,000 —A. I do not know what was done after I left the company.

Q. Did you not know there was a resolution of the directors on the subject,
passed as long ago as August, 1898, discontinuing the fund and directing that no
further payments be made out of that fund?—A. Yes, I heard of some such resolu-
tion, but the details I never heard. :
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Q. And that the whole contingent fund was finally terminated in October, 1899 ¢
—A. I do not remember about that. It was after I left.

Q. You could not speak of what occurred after you left?%—A. No.

Q. Mr. Harper had been, while a very successful getter of business as you de-
scribed, not a very sound insurance man in his methods, I should judge —A. That is
a matter of opinion. I did not regard him as an insurance expert.

Q. It is your opinion I am asking; that is the fact in your view?—A. Yes, one
branch of the business.

Q. And one feature of his system of insurance is what you were referring to
yesterday as the fifteen-year policy %—A. That is the plan that was enforced while
he was president of the company.

Q. That is the plan on the strength of which this huge business of the company
was largely built up?—A. Yes, very largely on that.

Q. That was the plan in operation when you joined the company, in 1883 %—A.
Yes.

Q. And continued to be the principal plan until when?—A. I think they intro- °
duced what they call the ten-year plan in 1889 or 1890.

Q. And the five-year plan?—A. About 1895 or 1896, to the best of my recollection.

Q. But prior to 1889, the whole of the business was on the fifteen-year plan, and
these shorter ones were afterwards introduced at the dates mentioned.—A. To the best
of my recollection.

Q. Let me see if I understand what the system was. This fifteen-year policy, as
you call it, is not at all analogous to the fifteen-year straight life insurance policy,
is it?—A. No.

Q. Was this fifteen-year policy this, that premiums or assessments were fixed as
of the man’s age at the time he entered, with the provision that the company might
increase them at the end of each five years in accordance with their by-laws?%—A. Yes.

Q. The amount of premium the policy-holder was to pay was fixed as of the age
of the man at the date of his entry, with the proviso that the company might, accord-
ing to its constitution and by-laws, increase those assessments at the end of each five
years to the amount that the age which the policy-holder would then reach would
warrant. Take a thousand-dollar policy and the age of the man twenty-five years?—
A. The quickest way to get it is to read that clause which states that at the end of
each quinquennial period the rates may be adjusted to meet the actual mortality by
the association. That may not be the actual wording of the clause, but it is to that
effect. If a man entered at the age of twenty-five years, and at the end of five years
the miortality of the association made it necessary to increase the rate, it could be
done every five years. :

By the Hon. Mr. Cox:-

Q. What would become ‘of it at the end of fifteen years?—A. The reason it was
called a fifteen-year policy was that on the fifth anniversary a bond or bond statement
was issued representing the amount to the credit of that individual policy in the re-
serve fund standing at that time to the credit of the policy, and at the end of ten
years from the date of the issue of the bond it could be used as cash to pay dues and
assessments, so you see, it was fifteen years from the date of the original issue of a
policy before the reserve fund could be used to help to pay the assessments.

Q. Did the premiums cease at the end of fifteen years, or did the policy-holder
go on paying —A. He continued to pay, but he could use that certificate until it was
used up and then he had to go paying cash again.

Q. That is why you call it a ﬁfteen-year policy —A. Because at the end of fif-
teen years you could begin to use the fund in reserve and each bond matured at the
end of ten years. That was the fifteen-year system. ;
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By Mr. Aylesworth, K.C., Counsel for the Mutual Reserve Company :

Q. During Mr. Harper’s ineumbency, did he' eéver 'inecreage fhe assessments’ on
these fifteen-year policies %—A. Yes, there were increases made before Mr. Harper
died.

Q. Did he not always maintain the original assessment as of the date of entry 9%
A. As of the date of the age of entry ?

Q. Yes %—A. No, I think it was during his lifetime that the increase was made.

Q. When ?—A. I could not tell you that; it is so long ago.-

Q. Am I not right in understanding that during Mr. Harper’s time he kept the
uniform rate of assessment applicable to 'the date of entry in respect to all those fif-
teen-year policies —A. No.

Q. I am wrong in that %—A. You are wrong in that.

Q. You think he made increases —A. Yes.

Q. Were these fifteen-year policies, in your judgment as an insurance man, on a
sound actuarial basis %—A. I cannot say that I do think they were.

Q. It was proper insurance to get these transferred to the five-year policies if
you could induce holders to take them %—A. No, I do not think so, and as evidence
of that fact I did not change my policy.

Q. You retained the fifteen-year policy —A. Yes.

Q. Which was more advantageous to the policy-holder ?—A. I prefer it.

Q. And it would have been good insurance on the part of the company to get all
its holders it could to change from the ten-year to the five-year plan #—A. Yes, I think
it was good for the company, but not for the policy-holder.

By the Hon. Mr. Domwville : :
Q. Who is the company ?—A. The company is the members, of course—by the
organization,

By Mr. Aylesworth, K.C., Counsel for the Mutual Reserve Company. :
Q. From the standpoint of sound insurance it was a proper thing to get all the
policy-holders to change their policies that he could —A. I think it gave the manage-
ment more power, and the policy-holder less to get the five-year policy.

The CHamMAN.—He has not explained the nature of the five-year policy.

By Mr. Aylesworth, K.C., Counsel for the Mutual Reserve Company :

Q. You might let us know that. What were the five-year policies and the ten-
year policies #—A. The ten-year policy was termed the ten-year distribution deposit
policy and to my mind it never conveyed any idea of the nature of the policy beyond
the fact that at the end of ten years you began to use your interest in the reserve
fund, if there was any, instead of waiting fifteen years ; that was the ten-year dis-
tribution deposit plan.

By the Hon. Mr. McSweeney :
Q. Was there any reserve funds —A. I do not think so. But the ten years
closed on these policies after I left the company.

By the Hon. Mr. Wood : d

Q. 'Could there ve a reserve fund if you increased the premiums?—A. The re-
serve fund could be increased by increasing the premiums,

Q. T should suppose that to be contrary to the principle of assessment. Is not
the increasing of the premiums governed by the death claims that may occur during
the five years %—A. Unless there is some conflict in the constitution and by-laws I
should say it was.
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Q. I do not understand how there could be a reserve fund and at the same time
increase the premiums.

By the Hon. Mr. Béique :
Q. I do not understand the five-year plan. Explain it %—A. The five-year plan,
as distinet from the fifteen and ten-year, allowed for some option at the expiration
of five years instead of waiting till the expiration of the ten or of the fifteen-years.

By the Hon. Mr. McSweeney :

Q. What were the options?—A. I think if I remember correctly the option was
a surrender value if there was anything to the credit of the policy at the end of five
years, and another one was that if the policy had beeh in force five years and lapsed
and death occurred within six months after the lapse the policy would he carried any-
how; and the third provision was that at the end of ten years, if the man carried the
policy ten years, mind you this is a five-year policy, but after it had been in force ten
years and lapsed and the member should die within the six months it would be a
valid policy.

By the Hon. Mr. Cox :

Q. What were the rates %—A. The original rates were cheaper on-the fifteen-
year plan at the date of entry; that is for certain ages, but I think at some ages the
fifteen-year plan was as high if not higher than the ten ; but as a rule the rates on
the fifteen-yesar plan at the age of entry were a little cheaper.

Q. But they were all full life policies? The policy called for payment as long
as the man lives ¢ There were certain conditions on the policies *—A. Yes, which they
would avail themselves of.

Q. They were not term policies in the ordinary sense of old line companies, as
they use the term?—A. No.

By the Hon. Mr. Béique :
Q. Were the rates and the five-year plan higher than on the ten %—A. Yes.

By Mr. Aylesworth, K.C., Counsel for the Mutual Reserve Company :

Q. How did the rates on the fifteen year at the date of entry compare with the
rate in old line companies per thousand—jyour rates 'with the rates of the old line
companies #—A. Well the rates were readjusted from time to time on the fifteen year
class. I do not mean they were registered—although they were registered on the old
business. New business was gotten where the rate for the admission of members was
higher than years before on the same line?

Q. In the early days of the company when the business was growing to the
dimensions you described were your rates half as much as the old line companies ?—
A. Scarcely half at the very first.

By the Hon. Mr., McMullen :

Q. You say that they changed straight line policies at fixed assessments to a five-
year policy, and you state in your evidence that when the agent did that he was al-
lowed some 85 per cent, or some considerable commission, upon old policies as new
business, deducting that commission from the gross amount that the company would *
receive for the five years, would the company make money by it after all ~—A. Pos-
sibly it would at certain ages. I could not answer that question without data.

Q. Would there be any balance in the transaction for the company for a five-year
policy, paying out the commission?—A. I think there would. I think there would
then be more money in the company than if the change had not been made.
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Q. For the five years?%—A. Yes, in the five-year period.

By Mr. Aylesworth, K.C., Counsel for the Mutual Reserve Company:

Q. One question about the reserve fund, since that has been mentioned. Each
policy-holder, I suppose, had to contribute something towards a reserve fund, had he
not?%—A. That was the original plan of the company.

Q. About how much precentage on his premium —A. A net 25 per cent.

Q. 25 per cent of the whole, net, went into the reserve fund?—A. That was the
original plan. Understand that was subsequently modified by a resolution.

Q. But that was Harper’s original plan %—A. Yes.

Q. After the company had been going on for some fifteen years more, and it came
to the end of 1896, or thereabouts, had there been any proposal up to that time to
transfer from the fifteen-year plan to the five?%—A. Prior to 18967

Q. Yes?%—A. To the best of my recollection the transfer business started in 1896.

Q. The transferring started about then, and can you tell me who was the or-
iginator of the idea? After Mr. Harper’s death who was the man that really started
that idea of the transferring being a good thing?—A. My impression is that it was
Mr. Moton D. Moss.

Q. You think it was Moss %—A. Yes, mind that is not positive, that is my im-
pression.

Q. He had been about a year with the company?—A. You say he came in in 1895.
I thought he came in about the first of 1896.

Q. And you understood that was Mr. Moss’s idea %—A. Yes.

Q. Do you know who proposed it in the executive?—A. I do not. I was not a
member of the ¢ ecutive committee.

Q. It was naturally a thing Moss would suggest to Mr. Wells. Mr. Wells was his
immediate superior at that time, was he not%—A. Moss was in very close relationship
with President Burnham at that time, and I suppose if he had any suggestions to make
he would make them to Burnham, but I was not a member of the executive com-
mittee and cannot say as to that.

Q. Were these transfers permitted without medical examination?—A. I think
in some cases they were.

Q. What was the regulation on the subject —A. The regulation was at first, I
think, that they required an examination.

Q. A new medical examination?—A. Yes.

Q. And it would have been a slightly higher, perhaps considerably higher, pre-
mium ?—A. Yes.

Q. And would not the effect of that change be to relieve the association of these
bonds or bond statements that were outstanding in respect of each one of those fifteen-
year policies %—A. It should have been, and I think it was.

Q. So that it was a very beneficial change to the association, looking at the
association as the opposite party to the contract from the policy-holders %—A. Well,
it was hard to say that it was beneficial to the association and treat the member as
not a part of the association.

Q. But there is a contract between the individual policy-holder and the general
body %—A. Yes.

Q. Under which the general body is to pay his claim when his policy falls in¢—
A, Yes.

Q. Looking at it from a standpoint that the man was to pay or the people were to
pay, that change was very beneficial to them ?—A. I think in the majority of cases it
wds. It enabled the company to get more money.

Q. Would it have been possible for the association, for the company, to have
prevented their policy-holders from making those transfers practically if the policy-
holder wanted to —A. Could the company have prevented him ?
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Q. Yes —A. I should think the company could,

Q. Supposing a policy-holder was convineed he would rather have the new policy
could he not put in an application as of the age he then was, undergo his examinations,
and take out his new policy and let the old one lapse —A. Not always, because,
although there was an examination in a great many cases, and perhaps in most cases,
there were transfers made which showed the risk would not be accepted and stamped
because the application was approved . for transfer only.

Q. Take the case of a man who could pass a new medical examination, the com-
pany would be powerless to prevent him taking out a new policy and letting his old one
lapse ?—A. Certainly.

Q. And the company would have all the advantage to itself of new business by
getting its policy-holders transferred %—A. But that was not new business.

Q. But it would have all the advantage of new business —A. Yes, by increasing
the income.

Q. You think it was bad insurance business to pay these commissions you have
spoken of in respect of these transfers ?—A. T think, under the constitution, it was
wrong.

Q. Not bad insurance %—A. No.

Q. Good insurance but wrong under the constitution %—A. Yes.

Q. And that is why you thought you would sacrifice your self-respect if you sub-
mitted to it —A. Not in that one transaction alone but others.

Q. Because you wanted to adhere to the constitution %—A. I thought it was right.

Q. Let me understand how much commission this was when ‘there was a transfer ;
that 65 per cent you speak of went to the local agent who got the policy-holder to make
the transfer %—A. Yes.

Q. And it was 65 per cent of what —A. Of the first year’s premium on the new
policy.

Q. Which would be about how much on a thousand dollars %—A. Tt would depend
altogether on age.

Q. Take an average, take a man thirty-five or thirty, what is an average —A. On
that plan a policy, I suppose, about $20.

Q. The first premium would be about $20 —A. Yes.

Q. So that a local agent would get $13 on the transaction for a thousand dollar
transfer —A. Yes.

Q. Then in addition to that there was an over-riding of 20 per cent that went to
Mr. Moss %—A. Yes.

Q. Or four dollars more %—A. Yes.

Q. And that was out of the first premium only %—A. Yes.

Q. After that no percentage to either agent or Mr, Moss —A. Yes, renewal com-
mission.

Q. Which would be paid whether there was a transfer or no transfer %—A. Yes.

Q. So that this transfer commission which you think was wrong to take out of the
mortuary account consisted of the 65 per cent and the 20 per cent on the first pre-
mium ?—A. Yes, allowing the last bi-monthly call on the policies.

Q. But there were not percentages on two %—A. No, but there were 65 per cent
allowed the agent to secure the business and an over-riding commission of 20 per cent
and the agent who secured the transfer was allowed the amount of the last mortuary
call paid on the old policy.

Q. In addition to his 65 per cent %—A. Tf he got the full premium from the man.

Q. Let us understand what you are stating: Supposing a man was insured for
$1,000 on the fifteen-year plan and he made up his mind to transfer and take a five-yea®
pelicy instead, while he was under the fifteen-year plan, how much would his premium
be, supposing he was a man of thirty-five %—A. Well, it has been so long since T have
seen those old rates and they have changed so often that I cannot, tell.
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() Give us a concrete case —A. I should think on the old plan it would be about

~thir'¢n to fifteen dollars.

&. That would be for the year or for each two months of the year?—A. It would
be tb¢ annual premium.

Q. And for two months he would pay a little over two dollars?—A. Yes.

Q. That would be his payment before the transfer?—A. Yes.

Q. What would be his payment after the transfer —A. Well, if he paid twenty
dollars a thousand——

Q. I mean the same amount of insurance ?—A. It would be $20 a year, or three
dollars and something for two months.

Q. If I understand, the agent would get 65 per cent of the new premium of three
dollars, and Moss 20 per cent *—A. What is that 3

Q. The local agent would get 65 per cent of the first year or first payment%—A.
The first year on the transfer business.

Q. On the transfer you get 65 per cent of the twenty dollars —A. Yes.

Q. And Moss 20 per cent?—A. Yes.

Q. And would either of them get anything in addition to that?—A. After the
policy had been credited, then the transfer agent would be allowed the amount of the
last mortuary call paid on the policy.

Q. Is that the same agent?—A. No, the local agent.

Q. The local agent would get the same of the two payments payable on the last
bi-monthly call~—A. Yes.

Q. The whole of that?—A. Less the cost of collecting.

Q. That is the system?—A. Yes.

Q. That did not affect Canadian business at all, did it?—A. Whether there were
any transfers in Canada or not, I do not know.

Q. Do you know it didn’t?%—A. I did not know.

Q. Don’t you know that Mr. Moss had nothing to do with Canadian business?—
A. T know that Mr. Moss had nothing to do with Canadian business.

Q. Mr. Moss’s 20 per cent never came out of the Canadian policy —A. No._

Q. Whether there were any transfers of Canadian policies which paid Canadian
local agents 65 per cent, you cannot say —A. I cannot say, but I think transfers were
made here, although Mr. Moss had nothing to do with them.

Q. Do you know whether the company kept its Canadian business distinet from
its United States business —A. I think they did in the actuary department.

Q. It would be proper insurance business to do so?—A. Yes.

Q. They kept their Canadian income invested in Canadian banks—on deposit in
Canadian banks—and paid out Canadian death claims by cheques on Canadian banks?
—A. I cannot answer that, because I had nothing to do with that.

Q. You told us yesterday, if I understood you correctly, that you thought the
gross amount, the aggregate amount of transfers such as you describe, would be
twenty to twenty-five million %—A. That is my impression, about that amount.

Q. Did you ever make any examination or calculation up to that time?—A. I kept
a kind of record a long while ago—I cannot say how long—and it is from my recollec-
tion of that that I put it at that amount.

Q. It had ceased absolutely before you left?%—A. It was supposed to have ceased,
but I think the last transfer may have been made before I left.

Q. But, so far as you know, it was a thing prohlblted before you left?——A Yes,
quite frequently an agent would say: ¢ This transfer was in negotiation at that time.

Q. And many a local agent would say: “If you don’t do this, this man will drop
his policy and go to some other company ?’—A. Possibly.

Q. Competition was pretty keen in life insurance ?—A. Yes, always has been.

Q. This business of transferring was practically at an end before you left in
January, 1899 %—A. Practically at an end, to the best of my knowledge and belief.

Q. And your idea of the amount of it was over twenty million, possibly twenty-
five million %—A. That is my recollection.
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Q. Have you never been told that by actual computation the amount is $11,-
701,000 7—A. I have heard a statement of that kind was made by the company.

Q. It does not come to you at all as a surprise #—A. No, it does not come now as
a surprise but it came as a surprise then.

Q. And that statement was made under oath by Mr. Burnham and Mr. Eldridge
more than four years ago in answer to your charges before the Insurance Department
in New York.?—A. I do not know when it was made but I know it was made.

Q. And instead of being twenty-five millions it was much less than half of it.
Now, to illustrate the difference that change made to the company, give me an idea,
if you can, what the gross premium on that transferred insurance would be before
the transfer—gross premiums per annum?—A. It is impossible for me to give you
that.

Q. Quite?—A. Quite.

Q. T am told that, in that answer that I read, Mr. Burnham and Mr. Eldridge
stated under oath the gross premiums before the transfer were $202,167.79. Did you
aver hear that before?—A. I do not know that I can recall that.

Q. Can you give any idea what the gross premiums on the same insurance was
after the transfer?—A. I cannot.

Q. I am told they then stated under oath that it was $413,314.53 afterwards, or
an annual gain to the company by the transfer of over $215,000. Would it surprise
you at all to think that was so?—A. Well, yes, it would surprise me to think it was
as much as that.

Q. You would not think it would make that difference %—A. No, just as I was
surprised when I heard it was under eleven millions when it was my honest convie-
tion it was more.

Q. If it were twenty-five millions the gain to the company, instead of being two
hundred and fifteen thousand a year, would be considerably more?—A. Yes.

Q. The reason why you resigned, amongst other things, was the objection to
taking this money out of the mortuary fund —A. There were various objections.

Q. But the misuse of the mortuary fund, was an objection *—A. Yes.

Q. By taking out the commission to the agent?—A. Yes.

Q. Although it was productive of such tremendous advantage to the company,
viewing it as a company?—A. From the standpoint they may have regarded it but
in my judgment it did not do away with the wrongful use of the money that had gone
into the mortuary fund.

Q. You thought it was a thing your manhood could not endure ? You say that
they had a system of keeping policies on the books after the transfer for a while. For
how long would you say %—A. Well, to the best of my recollection there were no fixed
dates for the cancellation clerk to go through, but there were long intervals.

Q. How long ?—A. T suppose two or three times a year, probably.

Q. Two or three times a year it was the duty of some man to go through the
books and note them up to date?—A. Yes.

Q. As to policies that had been transferred—is that it?—A. Policies that had
lapsed.

Q. OId policies that had been transferred to the new ones?—A. Yes.

Q. And your objection in that regard was that that was not done day by day ?—
A. Not that it was not done day by day—that was not necessary.

Q. How often would you have thought it was necessary —A. I think about once
a week.

Q. The clerk ought to have gone through two hundred millions of insurance 7—A.
No, not on that.

Q. Would he not have to go through the whole %—A. No, not if he got the num-
bers of the policies.

Q. Single out each policy you mean ?—A. Yes.

STEVENSON



54 SELECT COMMITTEE ON THE POSITION OF

4 EDWARD VI, A. 1904

Q. Who was in charge of the cancellation department ?—A. That was always
done by some one in the actuary’s department; I think a man named ‘Champion.

Q. And your criticism in that regard was that that was not done enough —A.
Yes.

Q. That would affect nobody, I suppose, but the Insurance Department, would
it?—A. How do you mean?

Q. Supposing, as a result of not cancelling, their volume of business on foot at
the time of any report to the department seemed larger than it really was by a few
thousand, would that affect anybody prejudicially%—A. It was misleading.

Q. How?—A. The volume of business in force much larger.

Q. It seemed to give them a better advertising hold on the public than their com-
petitors“—A. It would have that effect, I suppose.

Q. It would not mislead any policy-holder, I suppose?—A. I think it would, if
it was said that the volume of business amounted to so much, and it was really less,
it would affect him.

Q. Would he care whether it was $220,000,000, or $221,000,00%—A. I think he
would.

Q. You think the extra million would make a difference—A. Oune million would
make a little difference, of course.

Q. If that was a fraud on anybody it was a fraud on the Insurance Department
to whom the reports were made?—A. It was an imposition on the Insurance Depart-
ment and a deception to the public.

Q. One would think that it would be the surest thing, if it were true, that Vand-
erpoel, the examiner of the department while the whole thing was fresh, would con-
demn. How would you reconcile such a course of business with his report that he
found nothing marring the integrity of the man in charge?—A. It is hard to reconcile
that statement of his with the facts.

Q. Hard to reconcile it with your evidence?—A. And the facts.

Q. You are not in a position to say that there was a single dollar of insurance in
respect of which what you say was true within Canada?—A. I am not prepared to
say positively that there was, but I believe the transfers were made in Canada.

Q. You think there must have been?—A. Yes.

Q. Then a word about these delinquent policies—that is policies that were in
arrear—how long did you let them run?—A. That was also under the direction of the
actuarial department. :

Q. The same man you mentioned —A. Yes, I think he was chief clerk at that
time.

Q. Was that just in the same course of business, that he would let those pile up
for two or three or four or five months before he would go through them?—A. No,
my recollection of that is that they were not cancelled until they were in arrears,
either five or six bi-monthly calls, but that is simply my recollection.

Q. You think they were allowed to run for twelve months?—A. Yes.

Q. And were they during that time liable to be reinstated?—A. Tt was possible
for them to be reinstated under conditions.

Q. Supposing you had been manager, what would you have thought the proper
course in regard to such policies in respect of which the holder was behind? You
would not cancel them instantaneously, would you?—A. My judgment would be that
they be not reported as business in force.

Q. What should be done with them? Put them aside in the suspense account ?
They might be in force the next day?—A. And after a policy had lapsed for eleven
months they might have made some report—I think the first report where they made
that correction, which they should have done all along, was the report of the 1898 busi-
ness rendered in 1899. They made a foot-note explaining that certain numbers of
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policies were in suspense or on which the company was not liable or something of that
kind,

Q. It is all a matter of degree? You would not think it right to write off in the
report a policy that was a month in arrear?—A. Well, that would seem a hardship,
but I should think under the requirements it should be done if the days grace had
been allowed to pass. :

Q. You think that as soon as the thirty days were up that should have been
struck off altogether, although the chances are that such a policy would be re-instated ?
—A. Yes, it would look to work a hardship.

Q. T understood you to say in your testimony that this very course of procedure
was recognized as proper by the Insurance Department of the state %—A. Yes. There
is where I wanted to make a correction.

Q. What did you want to change —A. T wanted to call attention to the foot-note
in the report to the commissioner representing the twenty millions of business being
really not in force. I forget the wording, but it said it was in suspense or something
of that kind. That the premiums were not paid.

Q. In the report there was a foot-note pointing to this very state of things %—
A. Yes, but that was not put in till after my severance of my connection with the
company in January, 1899. This was in the 1898 report.

Q. And if that foot-note had appeared in the reports of the earlier years when you
were there, it would have removed all objections on that score —A. It would have
removed the most serious part of it. You see there was nothing prior to that time to
call the attention of the Insurance Department to the fact that there was that volume
of business.

Q. That brings it back to the same thing as these transfers; the complaint is that
it misled or tended to mislead the deparfment, but the department does not seem to have
felt that it was misled at all wlen it came to :n in- estigat'on. These charges were
a part of what you laid before the department, were they not %—A. Some of the
charges.

Q. But these very ones with regard to the delinquent insurance and transfers not
being returned ?—A. I do not know whether the delinquent insurance

Q. Was it not cne of your complaints that policies were kept on the books after
transfers or after lapsing %—A. Very likely it was. I have not seen a copy of it for
some time. I know there were a number of charges I made.

Q. If I understood you correctly you said that policies were issued on which the
revenue stamp was not placed while the revenue stamp was required. Is that the com-
plaint, or what is it that you complain of that is wrong —A. That is one of the
features of the case, not that the stamps were not put on but as evidence of the fact
in my judgment that it was not bona fide business. The requirements of the law were
not followed in the stamping of the policies. They were never signed by the officials
and were never sent out of the office, but one of the assistant secretaries told me that
they had been instructed after writing the policy to send them up to Dr. Bowden.

Q. Who was he —A. A medical director.

Q. You put in a memo. of half a dozen or so here which you took at the time and
which, if I understood you correctly, were policies that were regular on their face
except that they had not the revenue stamps, but which you either suspected or knew
were not bona fide policies, were fictitious policies; am T right in that %—A. Well, it
was fictitious business, not fictitious policies. Applications had come in of the busi-
ness.

Q. Of living men %—A. Yes, but there was no intention of delivering policies.

Q. Do you mean to say you were not going to insure the applicant %—A. That the
s1plicant did not make application for a policy in good faith.

Q. Do you mean a man would pay his premium and not intend to take his
rolicy %—A. There is not one in a dozen that pays the premium before he gets the
rolicy.
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Q. As your idea was the man never intended to take out his policy at all ?—
A That was my idea.

Q. What would be the object %—A. Tt would be simply to swell the amount of the
business.

Q. Would the agent get any money out of it 2—A. No.

Q. The man would make no payment, but’ you would go through the form of

-writing out a policy which was never intended to be effective %—A. Yes, that is it.

Q. Would you people in the head office know that was being done #—A. T sus-
pected that was being done with that batch of business.

Q. You suspected it individually —A. Yes.

Q. Did any of the other officers of the society suspect it #—A. T do not know.
Mr. Jones asked me about it.

Q. Who is he —A. Assistant secretary.

Q. He asked you about some —A. Yes.

Q. And you took note of these because you thought the applicants never intended
to take out their policies 7—A. Yes.

Q. Did you look to see if they had ?—A. I looked at the books shortly after the
close of December, 1898, to see if the policies had been entered in the policy register
or assessment register, possibly both, and I found they had been included and they
were not marked cancelled or anything and stood there apparently as good insurance.
I went to the same man, Champion I think it was, and asked him if he had made his
footing for the business for 1898.

Q. For the purpose of the return —A. For the purpose of making his report to
the Insurance Department. He said he had it in rough form. I said then, ¢ What
would be the volume of it ?’ and he gave me that, and that included seven policies.
A short while after that, but before the 25th of January, I looked at the same docu-
ments again that I had referred to before, and these policies had been stamped as not
talken, which means that they were never in force. Up to the time I left there they
were never stamped with the revenue stamp, and never signed, up to the time I left,
by either Lewis Jones, the secretary who signed the policies, or the other man.

Q. The affixing the revenue stamp would be the last thing before the policy left
the office %—A. Yes, if they were signed.

Q. And have you any ground for thinking that these were not policies which,
when they were written, were intended in good faith to be issued and the man refused
to take them ?%—A. About that time :

Q. I am asking if you had any grounds for suspicion —A. T am giving reasons.

Q. You say you have %—A. Yes.

Q. Let us have them #—A. A man would put in an application for a large policy
and things would be asked as to his application and so on, and it would be a good
way to find out about a man’s position, to find out his oceupation and where he lives
and so on, and if you will refer to those policies they were large amounts, and I had
some reasons for thinking from the amounts

Q. In each case you have some reason for suspicion %—A. Yes, what the reasons
were I do not know. !

Q. You cannot identify the reasons 7—A. No.

Q. Let me know someéthing of the routine of business in issuing the policy. An
application would, come in from an agent to the agency department —A. Yes,
ultimately.

Q. Over which Mr. Wells presided —A. Yes.

Q. What would his department do with it —A. It would be recorded there in
the various books.

Q. Then to what department would it go —A. It would go to the medical de-
partment; different offices have different plans. My recollection of the plan in vogue
at the time I left I am giving you. It would come into the agent’s department and
be properly recorded there, and then go to the medical department for review by the
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medical director, and then if approved by the medical director and some other officer—
I believe at that time it required another officer—and it would go then to the policy
department.

Q. Who had charge of that %—A. R. L. Jones.

Q. Who was he —A. Assistant secretary.

Q. And that was your department and his %—A. It had been mine up to about two
years before that, but prior to that time I simply got my reports from him.

Q. At the time these policies, which you regarded as suspicious, were written, was
it not in your department to write those very policies —A. It was in the department.

Q. And on being written they would be stamped with the signature of the presi-
dent by a stamp —A. Yes.

Q. The president himself would not, with his own pen, sign the policies —A.
No, I think a stamp was used by a private secretary.

Q. If there was any writing of fictitious policies for the purpose of swelling the
volume of business, tell me whose interest it was that that should take place other than
the interest of your own department and Wells’s department —A. For two years prior
to my leaving the company the issue of the policies under R. L. Jones relieved me of
all personal responsibilities in reference to them, except that I got from Jones a daily
report of the number of applications and the amount of insurance, recorded it in the
book and sent it up to the president’s office every morning.

Q. I am asking you to tell me any department of that company’s business whose
interest was forwarded in any way by this alleged fictitious insurance other than your
department and Mr. Wells’ department —A. My department was not favoured at all.

Q. Was it in the interest of the agents to have a big volume of business —A. Yes.

Q. Was it in the interests of anybody else —A. The management of the company.

Q. The general company at large —A. Yes.

Q. And particularly the agents’ department ?—A. Yes, I suppose it would be fair
to say that the agency department would be benefited more by a big volume of business
than any other.

Q. You told Mr. Coster yesterday that your opinion was there was none of them
in any Canadian case —A. None of what ?

Q. None of that fictitious insurance ?—A. I do not remember that I told him that.
I cannot recall it.

Q. What do you say now, apart altogether from what you may or may not have said
yesterday ¢ Do you think there was any case of that kind in connection with any Cana-
dian business %—A. The question never occurred to me before, but I should hardly
think it was. T think most of it was done by a few agents.

Q. Can you tell me, apart from whatever you may have said yesterday, whether
there were any cases of that sort, fictitious policies, as you consider, from any Cana-
dian agency —A. I cannot recall any.

Q. You say that you found that Moss had embezzled —A. I did not use that word.

Q. That he had taken to his own use premiums that ought to have gone 1nto the
treasury of the company ?—A. Yes.

Q. When did you find that out —A. I could not tell you that date ; I do not
know. I think it was in 1897.

Q. After he had been with the company a year or more —A. Yes.

Q. And you, as a faithful servant, promptly notified your superior officer %—A. Yes.

Q. And he said to collect it from him ?—A. Yes.

Q. And you made your best effort to collect it in the interests of the company ?—
A, Yes.

Q. And found it quite impossible —A. Yes.

Q. Tt was money paid in good faith by policy-holders %—A. Yes.

Q. And you had to credit their policies with the payment ¢—A. Yes.

Q. And you did so %—A. Yes.
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Q. You could do nothing but charge it to Moss —A. The only thing that I saw
my way clear to do then, and all I see my way clear to do now, was to do as the presi-
dent ordered, credit the policies and charge Moss with the amount.

Q. It was the only thing you could do 7—A. Yes. :

Q. If you had been president, you could not have done anything better —A. Un-
less T prosecuted Moss.

Q. He was a man who had been through that experience before %—A. So I heard.

Q. What has become of him now 7—A. He has gone to Europe.

Q. We are not liable to see him here 7—A. T do not know. He is liable to turn
up at any time.

Mr. CostER.—He is in New York now.

By the Hon. Mr. Beique:

Q. You stated that you had given evidence befove in coancetion with the business
of the company ?—A.: Yes.

Q. On what occasion was it —A. T can not give them in the order that they
go. I remember I was a witness in a case in which Mr. Wells figured first,

Q. What was that suit of Wells’ about —A. I do not remember the first case. I
was a witness in the suit against Patterson, or Patterson’s suit against the company,
I forget which, I think it was a suit against him.

Q. When the investigation was made by Mr. Vanderpoel —A. That was before
the insurance department commissioner.

Q. You appeared before the insurance commissioner >—A. Yes.

Q. And made your statement %—A. Yes, verbally.

Q. You were examined by them as to your knowledge to the facts ?—A. No, I was
not examined formally by the insurance agent.

Q. The statement was made in writing —A. Yes, filed with them.

Q. Were any witnesses examined before them, do you know %—A. I do not think
there were any examined on those charges.

Q. You made a careful statement in writing and you filed it before them ?—A.
Yes.

Q. Giving all information that you thought pertinent to the investigation ?—A.
Yes, I gave what T considered the best points.

By the Chairman:
Q. Was that statement on oath —A. To the insurance department ?
Q. Yes %—A. T think it was ; I do not know, it -has been a long time since I have
seen a copy of it, but I think it was.

By the Hon. Mr. Beique:

Q. You said that in 1899 Mr. Wells wanted to displace the then president of the
company at the election and replace him by General James %—A. Yes.

Q. Was there any organization prepared in that connection %—A. No ; Do or-
ganization at all.

Q. T suppose proxies were canvassed for —A. T never knew of one that was can-
vassed for by Mr. Wells at that time or any time previous.

Q. But no special preparations were made for the purpose 7—A., Beyond the in-
terviews he and I had from time to time.

Q. Did you take any part in trying to bring the change about %—A. T did not.
Tt was not a time to do it.

Q. Why ?—A. Tt was near the annual meeting and T understood there were going
to be changes made at the annual meeting—the very changes that T was in favour of.

By the Hon. Mr. McMullen :

Q. In connection with that embezzlement by Mr. Moss, how long was that
before you left the company —A. Well, as T said, to the best of my recollection it was
1897 that it occurred, and T left the company in January, 1899.
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Q. Mr. Moss was in the employ of the company in 1897, when he made that mis-
appropriation or embezzlement ?—A. Yes.

Q. Did he continue in the employ of the company —A. He did for some time
after that.

Q. How long %—A. T think he either resigned or was dismissed, I never knew
absolutely which it was, in July, 1898.

Q. That would be a year after —A. Yes.

Q. And you say you made the president aware of the fact that a misappropriation
kad taken place by one of the servants of the company —A. I did, but you use a term
I did not use. You say embezzled. I think it is only fair to state that Mr. Moss had
no right to deposit that money in his private bank or to credit the policy-holders ; it
was his clerk, a man named Evans, kept a record and deposited it, and Mr. Moss had
not two cents left, and when I went to him and told him that these policies represent-
ing from fifteen to twenty thousand in money had been treated in this way he said:
¢ Credit the policies and charge my account.” That was after I had asked him for ths
money. The president told me to go and get the money from him.

Q. Was he aware it was deposited to his account ?—A. I suppose so. Evans was
his right hand man, and deposited the moneys for him, and I got track of it from
Evans,

Q Was there any routine through which the moneys that came into the hands of
the company for assessments passed ~—A. This was not assessment money.

Q. What was it —A. Premium money on the first policy.

By Mr. Aylesworth, Counsel :

Q. A large percentage of which would be losses on property —A. Yes. Give the
devil his due, if you will pardon the term, a large part of that money was his due ; that
is why I say you use too strong a term in saying embezzled.

By the Hon. Mr. McMullen :

Q. Was all the money which came in put to his credit —A. No, the soliciting
agent was entitled to 65 per cent; well, nine out of ten of the soliciting agents will take
out their 65 per cent when they send in their money.

By the Hon. Mr. McSweeney :

Q. This is the first premium 2—A. Yes, and it its safe to assume in nearly every
case that the agent had taken what he was entitled to and the balance was what went
t> Moss and the company. But when the money came in, Moss’s department received
it and credited it to Moss’ account, and there was no entry on the books at the time to
show what policy was intended to be covered by that. When I saw the president and
he told me to follow the matter up and get the money from Moss, I had to refer to this
memorandum book which Mr. Evans agreed to give me; in fact, he saw it was either
an error or something wrong, and did all he could to help me trace the funds.

Q. Moss did ?—A. No, Evans, his clerk; but tracing the money was not getting
it back, and the vouchers were drawn creating new policies and charging to Moss’s
account, and when I went and told the president that I had traced the matter and had
asked Moss for the money, that Moss had told me just to charge it up to his account,
then the president said—the substance of it was— the policies have got to be credited;
credit the policies and charge to Moss’s account.” I think he said Moss’s account was
perfectly good for it.

By Mr. Aylesworth, Counsel :

Q. That was done —A. Yes.

Q. And he had an open account with the company —A. Yes.

Q. Do you know how it stood at the end of the year, whether the balance was in
his favour or against him ?—A. I do not know, but my impression is the company had
a balance against him.
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Q. You cannot say about that %—A. T am quite sure the company had a balance
against him.
Q. You think when he left he owed the company ?—A. Yes

By the Hon. Mr. Beique :

Q. Did you make a statement before the Attorney General about the investigation
of the company’s affairs ¢ The Attorney General made an investigation of the com-
pany’s affairs —A. He never made any investigation.

Q. He was asked to —A. He was asked to take some action against Mr. Burnham
—for the removal of Mr. Burnham.

Q. And he never made any investigation at all %—A. No.

Mr. AvyresworTH.—There was a formal application made to him by Mr. Wells and
Mzr. Stevenson and an answer put in on behalf of the company’s management, and it
stood for consideration for some months, and then he refused to act on the application.

By the Hon. Mr. Beique :

Q. I want to know if you had filed with the Attorney General any statement %—A.
Yes, there was a written statement containing certain charges, which was filed with the
Attorney General.

Q. And amongst others, one prepared by you %—A. Yes.

Mr. AvrLesworTH.—An oral argument by counsel.

By Mr. Coster, Counsel for the Committee :

Q. Look at this document ; is that a report which has been alluded to in your cross-
examination —A. Yes. (Bzhibit 6.)

Mr. Coster.—With reference to the question that was raised in the cross-examina-
tion, I would call the attention of the committee to page 9, section 1 of this report,
and page 10, section 5, which is the report of the examination of the affairs of the
Mutual Reserve, which has been referred to. It has been sta}ed that the charges
referred to were investigated there. These sections read as follows :—

At a hearing held before me at the Insurance Department, the officers of the
association and their counsel reviewed in detail the examiner’s report for the purpose
of requesting certain modifications to it. I believe it eminently proper at this time to
discuss certain suggestions then made and to give my conclusions upon the same.
The material points raised were as follows —

1. It was claimed that reference should have been made by the examiner to the
fact that this examination was primarily at the request of the officers of the associa-
tion, and secondly, because of certain allegations made against its officers and its
management by certain discharged officers and employees.

The examination was contemplated by this department before the request was
made by the officers of the association. The allegations referred to did not cause the
examination to be made. I had determined upon same prior to the filing of any
charges.

The examiner was commissioned to make an examination of the association’s
affairs. He confinied his report to matters relating to its condition and did not go
into the matter of the charges referred to, but derived the information embraced in
his report from the books and records of the association.

5. Objection is made to the comparison as between the insurance and membership
in force December 31, 1896, and the insurance and membership in force May 16, 1899.
The claim is made that the insurance in force and membership of December 31, 1896,
includes a large suspended membership, representing a large amount of insurance,
while the figures given as of May 16, 1899, were for membership and insurance
actually in force at that date. : v
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The association’s sworn annual statement to the Insurance Department for
December 31, 1896, gives the number of policies and amount of insurance in force at
the figures quoted in the examiner’s report.

Mr. AyresworTH.—That is not a report, but a comment on a report.

By the Hon. Mr. Wood :

Q. What do T understand you was the amount of Mr. Moss’s misappropriation of
funds, the gross amount —A. It was somewhere between $15,000 and $22,000. I
think it was a little less than $20,000; it was over $15,000, and I think less than
$20,000.

Q. Did that include the twenty per cent he was entitled to ?—A. Yes.

Q. The 35 per cent of the premiums came into his hands #—A. Yes.

Q. And he was entitled to 20 per cent of that —A. Not 20 per cent of that, but
20 per cent of the hundred.

Q. This $15,000 to $22,000 represented the 35 per cent ?2—A. It represented more
in some cases, because some agents got less and it represented less than the 35 per
cent, and some agents at that time were retaining temporarily money they were
not entitled to hold.

Q. But it included his 20 per cent ?—A. Yes.

By the Hon. Mr. McSweeney :
Q. It was really only a disputed account ?—A. I do not think you could call it
that.
Q. Misappropriation —A. I think it was a temporary misappropriation of funds.

The committee adjourned till 10 a.m. to-morrow.

Otrrawa, June 17, 1904.
GEORGE D. ELDRIDGE, sworn; examined by Mr. Coster, counsel for the committee.

Q. You reside in New York %—A. Yes.

Q. And what position do you hold in the Mutual Reserve?—A. Vice-president and
actuary.

Q. How long have you been with the company ¢—A. Since May 21, 1894.

Q. When did the late president, Mr. Harper, die #—A. On July 2, 1895.

Q. Look at this document. Did you prepare that, or help prepare it?—A. I helped
prepare it.

Q. Is it signed by you?—A. It is.

Q. And also signed by Mr. Frederick A. Burnham, the president of the company?
—A. Yes.

Q. And by whom else %—A. Charles W. Camp, secretary.

Q. And when was that prepared, and when was it signed %—A. On or about the 16th
day of May.

Q. Last?—A. Yes.

Q. And copies of that were sent by the company to the members of the Senate of
(Oanada?—A. They were sent to Ottawa for that purpose, and I presume they were so
delivered.

(Statement made to Senate by Mutual Reserve Life Association. (Exhabit 7.)
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Q. What other associations have been reinsured by the Mutual Reserve since you
have been actuary or vice-president ?—A. The Provinecial Provident Institution, of St.
Thomas, Ont.

Q. In what year was that —A. In 1896, I think; and partially the risks of the
North Western Life Assurance Company, of Chicago, Illinois.

Q. How much business did you reinsure from the Provineial Provident 2—A.
About twelve million dollars.

Q. And from the North Western Life?—A. Well, the actual amount of business
that went on to the books from the North Western Life was somewhere between twenty-
five and thirty million.

Q. Was that all paid for business?—A. My impression is that twenty-five to thirty
million dollars of the North Western was the business that actually made a payment
to the Mutual Reserve. I speak from memory as to those figures. As to the Provincial
Provident, the business that was counted as transferred from that was the business
that actually paid what was known as the transferring assessment, the one in July,
1896.

Q. And was that placed on the books of the Mutual Reserve?—A. Tt became with
the payment of the transferring assessment, a portion of the business of the Mutual
Reserve, and counted as such.

Q. At page 31 of this statement, made by the company to the Senate, I find these
words, which I should like you to explain:—

‘It is entirely proper for the present management, assailed as it i, in its person-
ality, to point out that of the assessment business in Canada but $2,500,000, which is
largely business reinsured from another company, has been placed upon its books
under its management.’

What do you mean by that?—A. T mean, that of the business in force at the pre-
sent time, the $8,000,000, about $2,500,000 is business that is placed on the books under
the present management.

Q. And yet you tell me you got how much from the Provincial Provident —A.
About twelve million.

Q. And you placed that on the books ?—A. Yes.

Q. And yet you only placed $2,500,000 —A. T said that of the business now in
force about $2,500,000 was all the business placed on the books by this management.

Q. That of the assessment business in Canada, but $2,500,000, and which is largely
business reinsured from another company, has been placed upon its books under its
management %—A. Yes. i

Q. That is your explanation? There is only two milllion, five hundred thousand
in force now %—A. Of the eight million now in force, $2,500,000 is the business placed
under the present management.

Q. So that all the business you got from the Provincial Provident is gone —A.
Oh, not all of it; a portion of it is in force still.

Q. I will call your attention to page 11 of this statement submitted to the Senate
by the company, section 5, which reads as follows:— .

‘It is absolutely false, that the former president, Mr. E. B. Harper, held a con-
tract which gave him, either temporarily or permanently, 20 per cent of the premiums
of the company, or any other percentage of the premiums of the company.” Is that
correct —A. Tt is. ;

Q. Have you got that contract?—A. T have not.

Q. Where is it?—A. T presume it is in the possession of Mrs. Harper.

Q. Have you ever seen it?—A. I have.

Q. Have you a copy of it?—A. I have not.

Q. On the same page, a few lines further, I find the statement: ¢ It is absolutely
untrue that any portion of this compensation ever accrued to the present president of
the company, or was ever drawn by him.’ Is that correct %—A. Tt is.

Q. Now, Mr. Eldridge, you remember the case of the people on the information
of you against James T. Patterson?—A. I remember there was such a case.
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Q. You remember that you were examined under oath in that case %—A. I pre-
sume I was ; I do not recollect.

Q. Take the stenographer’s minutes of the evidence, of what you swore to, and I
will call your attention to certain pages of it. In the first place, would you kindly ex-
plain to the committee what is meant by compensation, in the paragraph referred to
here, page 11, at the bottom: ¢ That any portion of the compensation.’”—A. Of the
money that would have belonged to Mr. Harper under the contract.

Q. Money which would have been payable; there was a suit brought for that
money by the Harper heirs, was there not —A. My recollection is that there was a
suit of some kind.

Q. You do not remember much about it ?—I did not appear in the suit at all, and
it is only a matter of recollection.

Q. It was not of sufficient importance to impress itself upon your memory —A. It
was not a matter in which I either testified, or with which I had any particular personal
connection, and I simply know that there was such a suit.

Q. You were a member of the executive committee, were you not, during theg
time that the suit was brought *—A. My impression is that I was not.

Q. When was the suit, do you remember ?—A. I do not recollect the date of the
suit.

Q. Look at page 29 of the court stenographer’s minutes, which you now have in
you hand, of your own evidence beginning with the question ‘ How about the cheques
of the contingent fund ¢’ Do you see that #—A. Yes.

Q. Is that the evidence that you gave ? Is that a copy of the evidence which you
gave on that trial 2—A. I do not know.

Q. You do not know —A. No.

Q. Look at it for a moment; it purports to be a certified copy of the stenographer’s
minutes, certified by the sworn stenographer at the trial. You see it is that, do you
not ?—A. T see it purports to be such. At this distance of time, I cannot identify it,
whether it is or not:

Q. You would not like to say you did not swear to what is stated there %—A. T
do not attempt to say that I did not swear to it. I simply say at this distance of time
I cannot identify whether this is the stenographer’s minutes or not.

By the Hon. Mr. Gibson:
Q. How long since the trial %—A. This was in 1891.

By Mr. Coster, Counsel for the Committee:

Q. Look at page 22; you will find the following questions put to you in what
purports to be a copy of your evidence there. ‘How about the cheques of the con-
tingent fund.’ Is that question there ? And the answer, ‘ They were not drawn to
the estate ?’—A. Yes, I see it.

Q. You might read from what purports to be your evidence and tell us whether
you gave that evidence or not ¢ Read from the question ¢ How about the cheque of the
contingency fund ?’ and tell us if you swear to that 2—A. The question is ‘ How
about the cheques of the contingency fund ¢’ And the answer, ¢ They were not drawn
through the estate” ¢Who were they drawn to 2’ ‘I do mnot recollect now.” ‘Is it
~ not Mr. Eldridge that they were drawn to the president of the association, under the
resolution authorizing that contingent fund ¢’ ¢One of them was I know drawn to
his order.” ¢ Was not all of them drawn to his order ¢’ ‘That I could not state now
positively” ¢You said you were perfectly familiar with those transactions. Have
you looked them up ?° ‘I have been over these matters, but I do not recall whether
they were drawn to Mr. Burnham’s order or not.” ‘You won’t say they were not drawn
to his order 2’ ¢ No, sir’

Q. Now, which statement is correct, the one which you make in the statement ic
the Senate which is signed by yourself and the president, the one in your sworn state-
ment there, or the one on page 1i ?—A. Both are correct.
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Q. Then it is absolutely untrue that any portion of the compensation was ever
paid President Burnham ?%—A. No.

Mr. Aviesworra.—That is not the language.
WirNess.—TI say it is absolutely untrue that it ever acerued to him.,

Q. What do you mean by that —A. I mean, passed to him personally.
Q. What does that accrued to him mean %—A. That is it.
Q. You paid it to him %—A. It passed to him, but it is not necessarily acecrued.

By the Chairman :

Q. What is the difference between the two words %—A. Accrued would mean that
it passed to him for his personal use and compensation, while it might pass to him for
a number of other purposes, undoubtedly did.

By Mr. Coster, Counsel :

Q. You did not intend to mislead the Senate when you say he did not get it, but
you say he did not spend it for his own purposes “—A. I meant it was not spent by him
for his own purposes.

Q. I could not understand it that way. Is it not a fact that a warrant was produced
at the trial referred to, and the amount paid to Mr. Burnham, $3,000, on the order of
F. Underhill, secretary of the executive committee, dated 31st March, 1896—do you
remember that —A. I do not remember it.

Q. Did you swear to it or did you not %—A. I presume there was. I have no doubt
that there was.

Q. Look at page 11 of the stenographer’s minutes, ‘On March 31st was $3,000
paid to Mrs. Harper’?—A. These aré' referred to as the court stenographer’s minutes.
The examination was beforé the magistrate. I did not think there was such an officer
there as a court stenographer. .

Q. You can swear that you did not swear to that if you like. You can take it
either way you like. If you say you did not make that statement, then I will drop it ¢—
A. T was simply questioning the designation. I am not questioning the correctness of it.

Q. I simply want to find out whether you swore to that or not *—A. What is the
question ?

Q. Look at page 11, beginning ¢ On March 31st was $3,000 paid to Mrs. Harper’ ?
I am speaking of this statement. Read what is there *—A. The answer is, ¢ There was
not.” ‘Does there appear in the book from which you are reading, on page 167, an item
under that date of $3,000 as having been paid to anybody on that date’ ? ¢ There was
an item of that date’ ¢Complainant’s counsel objects.’

Q. Would you read on please %—A. ‘ The Court—He ought to say to whom. I
asked whether that sum appears as having been paid to anybody on that date.’” ¢ Com-
plainant’s counsel objects; objection sustained; exception.’ ‘To whom was any sum
of money paid on March 31st ¥ ¢Plaintiff’s counsel objects unless it was paid to Mrs.
Harper.” ¢The Court—The books show who it was paid to.” ‘Defendant’s Counsel—It
does not show what it was paid for. It shows an item was paid under the account of
E. B. Harper” ¢ The Court—The vouchers were paid to Mrs. Harper, if you know, Mr.
Eldridge # ‘They were paid on account of the estate of Mrs, Harper and contingent
fund of said association.’

Q. That is what you swore to —A. I do not know.

Q. Will you say you did not swear to it?%—A. I will neither say that I did or did
not. At this length of time, from the stenographic report, I cannot state.

Q. If you did swear to it, would it have been true?—A. It would.

Q. Look at page 15 of the stenographer’s minutes —A. Yes, I have it.

Q. ‘On November 4th was $250 paid to Mrs. Harper’%—A. The answer is ‘ No.’
‘ Will you state to whom that amount was paid ? ¢ Plaintiff’s counsel make some
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objection.” ‘I have no objection to his saying it was paid to Mrs, Harper.” ¢Objection
over-ruled.” Then his answer is, ‘$48,000 was paid to the contingent fund of the asso-
ciation, $3,250 to Walter S. Harper.’

Q. That is your answer %—A. It appears from this it was.

Q. Did you swear to this —A. I do not know whether I did or not.

Q. Will you swear you did not?%—A. I won’t say I did or did not.

Q. If you did swear to it, would it have been true?—A. It would.

Q. I call your attention to page 18 of the same minutes. ¢ On December 9th —do
you see it there —A. ¢ On December 9th, $5,000.’

Q. What is your reply —A. ‘No.” The reply is ‘no.’

Q. ¢ Will you state to whom that sum was paid ¥ ‘It was drawn to a contingent
fund of the association.” ‘I asked to whom it was paid. It was paid to that fund ¢
‘Yes” Then turn to page 24 of the stenographer’s minutes of your evidence. Read
the question and answer at. the top of page 24 %—A. ‘I call your attention to
November 4, 1896, the time of that date, and I call your attention to two words ¢ Moss ”
and “ Butts,” opposite that payment supposed to be made on that date, and I ask you
what is the meaning of that entry? i

¢ Mr. ELkus.—To whom is that payment made ¢ TUnless it was made to Mrs.
Harper I object to it.

¢ Objection over-ruled.

¢ A. It represents the fact that $8,000 of the contingent fund was drawn to the
order of Mr. Butts, the paymaster of the association, and carried to the contingent
fund. The payment of $3,250 was drawn to the order of Moton D. Moss, who was the
agent of the association in making the payment to Walter S. Harper.’

Q. Now I call your attention to page 25 of the minutes, second question —A.
‘Q. You have testified that one cheque of the contingent fund at least was made to
Mr. Frederick A. Burnham. Why was this particular payment of the contingent fund
made to Mr. Butts ¢— A. I don’t know of any special reason, excepting Mr. Butts is
the paymaster of the association, and it passed through his hands to the credit of the
association and the contingent fund, on the books of the association, to re-imburse
payments that had been made on account of the contingent fund.

Q. Now turn to page 26, second question %—A. ‘Q. And how is your recollection
with regard to the payment made on December 9, 1897, of $5,000 which you have
testified was paid to the contingent fund ?—A. By examining the accounts and satis-
fying myself that it was paid to the contingent fund, and from the fact of confirming
the knowledge that I had at the time the payment was made, and I didn’t after having
satisfied myself with regard to that, attempt to charge my mind with any of the de-
tails, because I was simply looking for the payments made to Mrs. Harper. Q. And
you don’t know to whom that was paid ?—A. I cannot tell now to whom it was drawn.
I have testified that I know that one of these cheques was drawn to the account of Mr.
Burnham, but whica one I don’t know. Q. Would the warrants in each case show to
whom the payments were made —A. They’ would.’

Q. Now I call your attention to page 12 of Exhibit 7, statement made to the
Senate by the company. I am reading from section 6, which is in italies;—‘ It is
absolutely untrue, as charged, that the late president willed any proxies held by him
to the present president, or that any proxies given to the former president have ever
been voted by the present president of the company.’—Is that correct —A. Yes.

Mr. Coster.—I would offer a certified copy of the will of the late President
Harper, certified by the Surrogate Court as Exhibit No. 8. The will is as follows:

‘INn THE NAME oF Gop, AMEN.

‘I, Epwarp B. HARPER, at present residing at No. 28 West fifty-seventh street, in
the city of New York, in the county and state of New York, being of sound and dis-
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posing mind, memory and understanding, and considering the uncertainty of this life
do make, publish and declare this to be my last will and testament, in manner and
form following, that is to say; .

1st. I direct that all my testamentary and funeral expenses, and all my just debts
be paid out of my estate by.my executrix and executor hereinafter named as soon as
practicable after my decease. )

2nd. I authorize and empower my executrix and executor hereinafter named to
expend a sum not exceeding two thousand dollars for a suitable monument or stone
to be erected over my remains and to set aside and invest the further sum of one
thousand dollars, the present interest upon which shall be used in caring for the same
and my burial plot.

3rd. It is my desire that such insurance as may be upon my life at the time of my
decease, whether payable to my wife as beneficiary or to my estate, or otherwise, shall
form part of the trust fund of one hundred thousand dollars for the benefit of my wife,
Emma U. Harper, as in this clause of my will provided. Therefore, upon condition
that such insurance moneys shall be so used, I hereby direct my “said executrix and ex-
ccutor to pay over to the Central Trust Company, of the city of New York, as trustee
such additional sum from my estate as with said insurance moneys shall amount to
the sum of one hundred thousand dollars, the fund thus created to be held by said
Trust Company as trustee, and from time to time invested in bonds secured by first
mortgages on improved real estate in the city of New York, the interest upon which,
after paying the proper charges of said trustee, shall be paid over to my said wife, as
received, and at least as often as semi-annually during her life. And I do further di-
rect that my said wife shall be at liberty to use such part of the principal sum of said
fund of one hundred thousand dollars as my said executrix and executor shall deem
advisable, not exceeding, however, any one year the sum of five thousand dollars. And
upon the decease of my said wife, I direct said Trust Company to pay over the prin-
cipal of said sum of one hundred thousand dollars, or the unused portion thereof, to
such person or persons as she by her last will and testament or instrument in the
nature thereof may direct.

4th. After the aforesaid trust fund for the benefit of my wife shall have been
created, I do give and bequeath from the remainder of my estate the sum of two thou-
sand dollars to my cousin Josephine Lippincott, formerly Josephine Palmer.

5th. T also direct my said executrix and executor, from the remainder of my estate
to distribute the sum of two thousand dollars equally among such children as shall have
prior to my death been named after me, and whose claims and proofs of identity shall,

within twelve months after my decease, be presented to my executrix and executor.

6th. T give and bequeath from the remainder of my estate the sum of five thou-
sand dollars to the trustees of the Masonic Hall and Asylum Fund, to be by them used
towards the erection of a hospital or industrial school, as said trustees may deem best.

7th. I give and bequeath unto my beloved wife, Emma U. Harper, all of my house-
hold furniture and furnishings, paintings, pictures, ornaments, jewellery, bric-a-brac,
wearing apparel, books, musical instruments, horses, carriages, harness and appur-
tenances as her absolute property, she to give to my sister and to each of my brothers
who survive me such personal memento from my effects as she in her discretion may
deem proper.

8th. All moneys which from and after my decease may become due and payable
from the Mutual Reserve Fund Life Association, under the contract or agreement
made between myself and said association prior to my assuming the duties of president
thereof, I do give and bequeath as follows, viz.:—

One-third thereof to said association, subject to the condition in favour of Frede-
rick A. Burnham, hereinafter mentioned. One-third thereof to my said wife, Emma
U. Harper. One-third thereof to my brothers, Franklin H. Harper, George W. Harper
and Walter Scott Harper, and my sister, Annie Davis, wife of Harry Davis, share and
share alike, and to their heirs per stirpes and not per capita.
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9th. All the rest, residue and remainder of my estate and property, of whatsoever
the same may consist, or wheresoever the same may be situated, I do give, devise and
bequeath as follows, viz.: One-half thereof to my said wife, Emma U. Harper, and one-
half thereof, share and share alike, to my sister and three brothers hereinbefore named.

. 10th. In case of the death of my said wife prior to my decease, I do then give and
bequeath to the trustees of the Masonic Hall and Asylum Fund ‘the portraits in oil
of my wife and myself, and I do also in such case give and bequeath all my estate and
property except the bequests and legacies hereinbefore made for my cousin Josephine
Lippincott, my namesakes trustees of the Masonic Hall and Asylum Fund and Mutual
Reserve Fund Life Association, which bequests and legacies I direct to stand as fol-
lows, viz.: One-fourth thereof to be divided equally between my brother-in-law Frank-
Iin Underhill and my sister-in-law Marion W. Amsden, and the remaining three-
fourths there to be equally divided between my sister and three brothers hereinbefore
mentioned, all of them and their heirs per stirpes and not per capita.

11th. I have devoted my life to the upbuilding of the Mutual Reserve Fund Life
Association and it is my earnest desire that the association should continue to grow
and prosper. To this end I request my fellow directors in the association in the event
of my death to elect as my successor as president my friend Frederick A. Burnham,
who has been intimately associated with me during recent years in my work for the
association, and who therefore fully understands my plans and purposes for its per-
petuity and prosperity.

And T therefore assign and transfer to said Frederick A. Burnham all proxies
which I hold from members of said association, and hereby name, constitute and ap-
point him as my substitute or attorney to use and vote said proxies in the same manner
that T myself could do at any meeting of said members or otherwise, if living and
personally present, and whereas I have hereinbefore bequeathed to said association
cne-third of the income payable under my contract or agreement with it; I do hereby
declare that such bequest is subject to this request with reference to the election of
said Frederick A. Burnham as president of said association being complied with for
the period of at least five years in case said Frederick A. Burnham is then living
and in good health; and if said redquest be not complied with then and in that
event I do give and bequeath said one-third of the moneys payable under said contract
or agreement which would otherwise be payable the said association to said Frederick
A. Burnham for the period of five years.

12th. T hereby nominate, constitute and appoint my said wife Emma U. Harper
and my brother George W. Harper, and in the case of the death of either of them my
brother Franklin U. Harper, to be éxecutrix and éxecutors of this my last will and
testament, hereby revoking all former wills by me made.

In witness whereof I have hereunto set my hand and seal this 2nd day of January,
in the year one thousand eight hundred and ninety-five.

EDWARD B. HARPER [Seal]

Subsecribed by Edward B. Harper, the testator named in the foregoing will in the
presence of each of us, and at the time making such subscription the foregoing instru-
ment was declared by said testator to be his last will and testament and each of us
al the request of said testator and in his presence and in the presence of each other
sign our names as witnesses thereto at the end of the will.

Jouxy W. WiLuiams, residing at No. 232 E. 85 street, New York City.
Ax~xiE MoCArTHY, residing at No. 28 West 57 street, New York City.

Form 61 ]
County of New York. ; ss.:
State of New York, f
I, James A. Donnelly, Clerk of the Surrogates’ Court of said County, do hereby
certify that I have compared the foregoing copy of the last will and testament of E(i‘:
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ward B. Harper, deceased, with the original record thereof now remaining in this
office, and have found the same to be a correct transcript therefrom and of the whole
of such original record. ;

In testimony whereof I have hereunto set my hand and affixed the seal of the Sur-
rogates’ Court of the County of New York, this 24th day of May, in the year of our
Lord one thousand nine hundred and four.

JAMES A. DONNELLY,
Clerk of the Surrogates’ Court.

Q. I will read this section of the will :— :

‘And I therefore assign and transfer to said Frederick A. Burnham all proxies
which T hold from members of said association, and hereby name, constitute and appoint
him as my substitute or attorney to use and vote said proxies in the same manner that
I myself could do at any meeting of said members or otherwise, if living and person-
ally present, and whereas I have hereinbefore bequeathed to said association one-third
of the income payable under my contract or agreement with it; I do hereby declare that
such bequest is subject to this request, with reference to the election of said Frederick
A. Burnham as president of said association, being complied with for the period of at
least five years in case said Frederick A. Burnham is then living and in good health;
and if said request be not complied with, then and in that event I do give and bequeath
said one-third of the moneys payable under said contract or agreement which would
otherwise be payable the said association to said Frederick A. Burnham for the period
of five years.’

Would you kindly explain how you make those two statements tally %—A. M.
Harper did undoubtedly attempt to assign his proxies to Mr. Burnham.

Q. What did you mean when you said here, over your own signature in italics— it
is absolutely untrue as charged that the late president willed any proxies held by him
to the present president %—A. That he attempted to assign them to Mr. Burnham,
that they were not assignable, that they were not anything that could be transferred
by will, and that they were not so transferred.

By the Chairman :

Q. The statement here is that it is absolutely untrue that the proxies were willed ?
—A. Well, if it comes to that question, then I am perfectly willing to admit that in
that interpretation of the word, Mr. Harper’s will contained a direction to transfer
those proxies to Mr. Burnham, and with that strict interpretation, that statement read
in that way would probably be technically incorrect.

By the Hon. Mr. Landry :

Q. Could it be interpreted otherwise —A. Yes, it seems to me.

Q. In what way ¢—A. That the willing requires the transfer of something that is
capable of transfer, and nothing of the kind was given or transferred.

Q. That is discussing the legality of the transfer. That is putting in doubt the
legality of the transfer %—A. I do not know that T understand the question.

Q. That explanation puts in doubt the legality of the transfer 2—A. I am willing
to rest it on that, that it is the legality of the transfer as far as that is concerned, and
the principal point that I was covering in that answer was the question of the voting,
which is absolutely and unquestionably true.

By the Hon. Mr. Gibson :

Q. In other words, the disposition of the proxies by Mr. Harper was of no effect,
so far as the company is concerned —A. Yes.

By the Hon. Mr. Landry : .

Q. And it is in that way that he made no will —A. Tt is in that way I intend that
section to be understood. I am perfectly frank in admitting that in the strict inter-
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pretation of it, it does not convey the exact meaning I intended, and I regret that it
seems to have confused the issue in any way, because the statement I would have made
would have been just as forcible and covered the ground the same, and I regret that
anything should have arisen from it.

By the Hon. Mr. Gibson :

Q. What you mean is that the proxies willed by the late president could not be
made use of at all %—A. Could not be made use of at all.

By Mr. Osler, Counsel :

Q. The statement is very definite; now you say the meaning of that is that the will
was not legal %—A. The exact meaning would only be determined by reading it in con-
nection with the charge that was made.

Q. Look at Exhibit No. 6 and tell me what that is ~—A. It is a document con-
taining from pages 17

Q. I am asking you what the whole thing is : read the title —A. The title of
it is ‘ Report of the Superintendent and Examiner of the Insurance Department, of
the Examination of the Mutual Reserve Fund Life Association of New York City,
as of May 16, 1899.

Q. This includes a report which was made by Mr. Vanderpoel, and also by Lewis
F. Payne, Supt. of Insurance. I suppose you have seen that before?—A. It includes
a report made by Mr. Vanderpoel, the chief examiner, and the comments on it by the
superintendent, Mr. Payne, and I have seen it before.

Q. I will call your attention to page 9, section 1 :—

‘It was claimed that reference would have been made by the examiner to the fact
that this examination was primarily at the request of the officers of the association,
and secondly, because of certain allegations made against its officers and its manage-
ment by certain discharged officers and the employees. The examination was contem-
plated by this department before the request was made by the officers of the associa-
tion. The allegations referred to did not cause the examination to be made. I had
determined upon same prior to the filing of any charges. The examiner was com-
missioned to make an examination of the association’s affairs. He confined his report
to matters relating to its condition, and did not go into the matter of the charges
referred to, but derived the information embraced in his report from the books and
records of the association.’

Now, you say that there was an examination made into the charges, in the
face of that —A. Yes.

Q. You say there was in the face of that report of the superintendent %—A. Yes.

Q. Now, show me in Mr. Vanderpoel’s report anything relating to the charges ?
—A. The statement of the superintendent that there is nothing in the report as to the
matter of the charges is absolutely correct. Mr. Vanderpoel did not make any state-
ment in this report as to the charges.

Q. The superintendent, then, does not tell the truth when he stated that he did
not go into the charges %—A. He does not state that he did not go into the charges-
He says——

Q. T do not understand the English language if he does not *—A. He says that
Mr. Vanderpoel did not go into the matter of the charges referred to in his report,
and that is absolutely correct.

Q. ‘He confined his report to matters relating to its condition, and did not g
into the matter of the charges referred to, but derived the information embraced in
his report, from the books and records of the association”’ You say what that means
is, he did go into the charges %—A. That does not say whether he went into the charges
or not. It says that he did not go into the charges in his report, and that is absolutely
correct. He does not refer to the charges in his report.

Q. That is what it means, you say —A. That is all that that means.
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Q. And you think if there were charges of fraud, they would be written in full
on the books of the company ? Had there been anything wrong, would you have put
it on the books %—A. The matters that were charged were on the books of the com-
pany, and were derived from the books of the company.

Q. Have you a letter that was asked for in the notice to produce, a letter dated
June 25, 1898, from one Vrooman, who was the treasurer of the company, to Mr. F.
A. Burnham ?%—A. T have not got the letter. :

Q. Where is the letter %—A. I do not know.

Q. You did not attempt to produce it, at any rate. Look at this copy now shown
you, and tell me if it is a copy of that letter %—A. Of course T should not be able to
identify a copy of a document as long as this, which I have not seen for six years.
(Filed as Exhibit 9.)

Q. The letter is as follows :—

June 25, 1898.
Mr. F. A. BursuaM, President,

Mutual Reserve Fund Life Association.

My DEeArR MRr. PRESIDENT,—Supplementing my two communications of March 31,
1898—the one referring to the contract of General Manager Moton D. Moss, and the
other to economy in our expenditure—I deem it my further duty to make an addi-
tional statement in the direction of protecting the best interests of the Mutual Re-
serve.

In view of the fact that we have been, during the past three or four months,
undergoing an official examination by the New York Insurance Department, T feel
constrained to postpone the bringing to your official notice several important questions
pertaining to the well-being of this association that demand attention from the inside,
to the end that the vital interests of one and all of the members may be fully and
practically protected.

The report of the department is now in our hands, and it should be followed by
intelligent and determined effort to profit by its suggestions, and we should be warned
by its danger signals. ?

Neither passion, prejudice, suspicion, criticism, nor condemnation by word or
deed, on the part of any officer will remedy an error or institute a reform. Actual,
open, manly, faithful performance of unselfish duty will alone protect us from present,
or future fault or embarrassment. United action, upon mutual consultation, must be
had, if we are to be favoured with permanent prosperity.

The report of the superintendent will be of little avail unless it is immediately
and intelligently considered.

The report mentioned will be of slight service unless it be carefully considered
in the broad spirit suggested.

Consideration should not be postponed. Permit me to call your attention to one
feature that is practically before us and the officers of the association must not lightly
consider it.

Page 11 of the report states, ¢ that we are credited with $528,022.04 of real estate
at book walue. (It is significant that the words ¢ Book Value’ are indicated by
italics).

Page 13 of the report states, ¢ The company’s books show that there was in force
December 31, 1897, on account of bond statements, $1,626,457.92.

These two items aggregate $2,154,479.96.

Page 17 of the report, Exhibit ‘F, gives us a balance of invested and other
assets, not including mortuary and dues resources, over liabilities, of $1,531,981.34.

We must face facts and not deceive ourselves. Is it not within the range of pos-
sibilities that one or more commissioners from other states might decide that our bond
statements contain certain elements of liabilities, and that a ruling might be made
whereby the investment in the Mutual Reserve Building would be classed among
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assets as possessing no actual cash value ¢ Should such action be taken, the above
figures would show a deficit of $622,498.62. We claim, however, by way of further
credit, that the assets should be increased by one mortuary call. Allow this credit,
and I believe it ought to be allowed, we are still slightly deficient on the right side,
because, as you know, a present call will scarcely realize the net figures last mentioned.

As a prudent business man you will, therefore, quickly appreciate the possible
danger confronting us, in this single direction. In case a commissioner should seek an
cxcuse to criticise the asset value we put upon the building, he might claim that the
board of directors has not carried out its resolutions to set apart, at stated intervals,
certain stipulated sums as a sinking fund to ultimately reimburse the building account.
And in this connection, I call your official attention to the excessive rent the Mutual
Reserve pays from its treasury for its present home office quarters. If we had un-
limited means at our command, the quarters might not be considered too extensive and
commodious, but with out present financial condition we should regulate the space
we occupy and expense therefor, by our income and amount of business received.
Decrease in income and decrease in old and new business ought to be followed by
smaller quarters and reduced rental.

The Mutual Reserve now pays as rent for the present home office more than fifty
thousand dollars per annum, more than double the amount of rent paid for the home
office when located in the Potter building; and let us not forget the fact that during
the last years of our occupancy of that building we had a larger amount of insurance
in force, and were receiving a larger amount of annual new business than during the
year or two past. ¢

Considering further the reduction of expenses in order to increase our assets, I
deem it my imperative duty in the interests of the members of the association, to call
your official attention to another matter of pressing importance at the present time.

I refer to all and singular the transactions, facts and figures covering the vou-
chers, statements, accounts and contracts of General Manager Moton D. Moss, and re-
quest you to take immediate steps to correct what seems to be a number of errors, and
thereby save this association considerable sums of money.

It is better for you, as president, to correct any errors than some other official,
either in or vut of the association, which would be followed by much criticism.

I make this request with the deepest sincerity of purpose, and without any preju-
dice whatever against Mr. Moss, and I want to emphatically state that so far as has
ever come to my knowledge Mr. Moss has, by both word and act, accorded me courtesy
and compliment. My personal feelings are, therefore, entirely favourable to him.

The present, however, is not to be measured by personal feelings alone. I re-
present others as an official in this association, and am, therefore, responsible to the
one hundred thousand members, and so long as I remain such official I shall conscien-
tiously exert my best endeavours to protect and strengthen the interests of each and
every member of the association. In my judgment the time is at hand when heroic
and aggressive action must be taken to disarm criticism, discontinue endless and ex-
pensive litigation, and dispense with other difficulties that stand in the path of our
progress. Such action would check the present decrease of new business, present de-
crease of income and present decrease of membership. It is a lamentable fact that
the new business for this year will not probably exceed 60 per cent of the average of
a number of years past, although the largest, most liberal and most independent ad-
vances, allowances and contracts are freely accorded the department having this
branch of business in charge.

In view of the decreases mentioned, our expenditures should correspondingly de-
crease in all directions. A commendable beginning in this regard has been made by
way of a reduction in our official salary list, which meets my hearty approval, as is
evidenced by my letter of March 31, 1898, before referred to. This is but the initial
step in the right way. I hope you will continue the use of the pruning knife of eco-
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nomy all along the line without fear or favour, and thereby add to our ability to pay
death claims now past due.

In your annual address, January, 1897, you stated that death claims were paid
within thirty days after final approval. Unfortunately that statement does not hold
geod. You and I know, to our great embarrassment as well as to the great embar-
rassment of friends both in and out of the association, that the average payment
after due-time, for final approval, approaches nearer one hundred than thirty days.
Hence, my dear Mr. President, to again make good your commendable statement above
mentioned, we must adopt more stringent measures to secure every available dollar
to pay death claims. We cannot do this with satisfaction to our members by simply
repeating the general statement ¢to collect more money.” We must couple with that
statement the determined purpose ‘to spend less money.”’ With this last suggestion
in mind, I again call your attention to my letter of March 81, 1898, objecting to a
continuation of the contract of General Manager Moss, and as one of the reasons for
objecting to a continuance, I hereby officially notify you that on the 15th day of Jan-
uary, 1898, I join Vice-president Eldridge and yourself in signing a voucher to credit
the account of Mr. Moss, with the sum of $93,810.78. This voucher was signed by me
upon the information that the then existing contracts by and between Mr. Moss and
the Mutual Reserve had been and would be carried out in accordance with its terms
and conditions. To ascertain this fact, to the end that this association, yourself, and
myself, may be protected, I demand that an immediate investigation be had so as to
properly determine how much of the said sum of $93,810.78 has been applied in liqui-
dation of agents’ debit balances under the said contract, and how much of said sum
of $93,810.78 has been practically retained by Mr. Moss.

I also call your official attention to certain other vouchers covering commissions
claimed by Mr. Moss to be due him under his 1897 contract, cancelled in January,
1898.

Several days ago a voucher was brought me for signature which covered commis-
sions claimed by Mr. Moss for May, 1898, under the 1897 contract. Those commis-
sions amounted to $774.10. I decline to sign the voucher because I do not believe
that the commissions under the 1897 contract are continuing, in view of the later
contract, and matters connected with those contracts.

About February 1, 1898, a similar voucher was brought me, which covered the sum
of $3,009.24. I was advised that you had approved the statement of account upon
which this voucher was issued, and that you had decided the amount was properly
due Mr. Moss. Upon your decision I signed the voucher. I called your special
attention to it that you may immediately ascertain whether or not your name or
approval appears upon the account or voucher, as my name was signed upon the
express statement that you had approved the payment of accounts.

Similar vouchers have been executed and checks issued thereon as follows :—
February, 1898, $1,801.37 ; March, $1,053.29 ; April, $733.98 ; May, $774.10, making
a total of cash paid Mr. Ross for the first five months of 1898, $7,421.66 for commis-
sion claimed on business written in 1897 under his contract, which was cancelled in
January, 1898, and which commissions have been paid into the association since
January 1, 1898.

Surely Mr. Moss ought not to be allowed this credit of $7,421.66, inasmuch as all
future credits accruing under said cancelled contract should revert to the association,
because it is claimed that we assumed the agents’ debit balances created under said
cancelled contract, and which amounted January 1, 1898, to more than $150,000, and
this large sum has not been materially decreased, and probably never will be to any
appreciable extent. Mr. Moss cannot legally or morally claim this double credit.

Confirming the foregoing construction I find, in hastily examining some of the
statements of account of Mr. Moss, one made as of February 1, 1896, and endorsed
thereon is a memorandum in the handwriting of Mr. Franklin Underhill, as follows:—

€ All credits upon 1897 business revert to the association, and we assume the agents’
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accounts.” In view of Mr. Underhill’s close relations with the management in finan-
cial matters, this memorandum was presumably made by your consent and authority.

With these new facts and additional information I hereby withdraw my approval
from each and every voucher hereinbefore mentioned and set forth, because of the
mistaken facts before me at the time of approving such vouchers.

The gravity of the situation demand that immediate action be taken in the pre-
mises to protect the officers and members of the Mutual Reserve,

I therefore officially call your attention to the foregoing statements; and ask your
prompt action as president, in order that the association ~may be permanently
strengthened by a further reduction of expenditures, and that its good name may not
be tarnished by any contemplated repudiation of recorded promises.

Let us specially bend every effort to largely decrease mortuary expenses. so that
death claims may be more promptly paid, frequent increases of rates avoided, fewer
liabilities reported and provision made for a substantial surplus to make good present
pledged promises for the future.

Let us do the needful to reduce home office rental account by surrendering a
number of rooms and leasing same to outside parties, thereby securing a double in-
come for the association. Let us dispense with unnecessary leases of officials in locali-
ties where we have little or no business. It is better to have no office than a vacant
office. It will not decrease efficiency of work, but it will increase our paying power.

Let the contract of General Manager Moss be immediately cancelled, and I ven-
ture to suggest, in accordance with terms submitted in my letter of March 31st, this
will be eminently fair to Mr. Moss and just to the association. We would thereby
save an unwarranted general over-riding commissions. Much of the business allowed
him has been secured by old and valued agents of the association who were never
appointed by Mr. Moss, and he has never rendered them any special service, never
visits their agencies and no reason whatever exists for him to personally profit by their
labours. Such profits belong to the old agent and the association, in justice and
equity, and it is and has been against the policy of the Mutual Reserve to allow gen-
eral over-riding commissions.

Let the accounts of Mr. Moss be fully stated by an expert accountant, to the end
that all his receipts and disbursements as general manager may be definitely and
properly determined, and final and correct balance struck to the debit and credit of the
general manager. Surely he cannot object to this plan. and surely it is the duty of
yourself as president to have full and correct legal knowledge of so important an
account. The carrying out of this suggestion will be right and equitable, and properly
protect the interests of all parties concerned.

Let the accounts of agents receiving advances be carefully verified and regularly
inspected for the purpose of preventing any considerable indebtedness and undue and
useless advances. We should be warned by the unfortunate experience had with many
agents appointed by the general manager, and who have left us after obtaining exces-
sive advances which will remain as permanent indebtedness to our great loss. Pro-
ducers should be protected. Consumers should be dismissed.

The rule in all other departments should also apply in the agency department, to
wit: No money to any person at any time or place by way of advance, or for any other
purpose, whatever, should be paid out of the treasury of the association, except upon a
voucher signed by three officers, followed by a cheque signed by three officers. There
has never been but one exception to the rule, and I insist that this exception immedi-
ately ceases.

The foregoing suggestions are respectfully submitted because the large amount of
unpaid death claims and the decreasing revenue confronting us demand consideration
and not ‘criticism for presenting them. We must fairly and firmly dispose of these
and other questions vital to the preservation and success of the association.

The suggestions are made without prejudice or passion, with honest purpose, and
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I am ready and willing at any time or place to discuss these and other questions for
the well-being of the association with the president, board of directors, or members.

I ask you, Mr. President, to carefully and dispassionately consider this communi-
cation, and take such immediate action that the rights and interests of one and all
of the members of this association may be properly protected.

Sincerely yours,

(Signed) J. W. VROOMAN,
: Treasurer.

Q. Who is Mr. Vrooman ?—A. He is a gentleman resident in New York, connected
with the Provident Savings Life Assurance Society.

Q. Was he ever in the employ of the company —A. He was.

Q. What position did he have?—A. He was one of the directors, and he was also
the treasurer of the company. ;

Q. What is the man’s record ? Does he bear a good character or not %—A. So far
as I know, yes.

Q. And at present, what do you say his position is %—A. He is connected with the
Provident Savings Life Assurance Society, but his exact position there I do not know.
I think he is a member of the board of directors, and holds some office there, but what
it is exactly I do not know.

Q. Was he dismissed from the company —-A. No.

Q. He resigned, did he %—A. He did. :

Q. When did Mr. Vrooman resigni—A. I do not know the date of his resignation.
It was not a great while after that letter, T think.

Q. Would it be soon after that >—A. My impression is, yes, but I cannot give
you anything more than that in regard to the date. It is not in my mind.

Q. About that time, was it %—A. That is my impression.

Q. You said, I think, that you are a director and the actuary of the Mutual Reserve
Fund Life Association %—A. Yes.

Q. When were you appointed actuary —A. I do not remember when I was first
formally appointed actuary. My impression is, that it was in 1896; it may possibly
have been in 1895. :

Q. Do you know an insurance journal called the Guardian?—A. T do.

Q. Are you connected with it —A. Yes.

Q. As publisher —A. Yes.

Q. What system of life insurance would you specially support as editor of the
Guardian?—A. Tt was established to support the assessment system of life insurance.

Q. How long have you been advocating the assessment system %—A. In either
1881 or 1882—I think it was in 1882—1I began the advocacy.

Q. Were you a member of the National Convention of Mutual Underwriters %—A.
I was.

Q. What were the objects of that society or convention —A. The National Con-
vention of Mutual Life Underwriters was an asssociation of the assesssment com-
panies of the United States and Canada for the purpose of meeting in convention
annually, discussing questions connected with assessment life insurance, aiding in
securing proper legislation, and aiding in establishing business upon scientific bases.

Q. Are you a member of any actuarial society in the United States or elsewhere ?—
A. I am not.

Q. How many years were you secretary of the National Convention of Mutual
Underwriters —A. T should say probably six or seven, It may not have been as many
as that, but from five to seven years probably.

Q: What other office, if any, did you hold in that 7—A. T was at one time chairman
of the executive committee, one year I was president. :
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Q. Were you connected, officially or otherwise, with any other life insurance com-
pany prior to your connection with the Mutual Reserve “—A. Yes, I was connected with
the National Life Maturity of Washington,.D.C., and with the Valley Mutual Life of
Stanton, Virginia, and I was treasurer for the purpose of closing up the estate of the
Oolumbia Mutual Life of Washington, D.C., which had reinsured its risks. I was also
a director and vice-president of the Ohio Valley Protective Association or Union.

Q. Had you anything to do with the Bay State 2—A. In the last year of the Bay
State’s existence, I was employed as a consulting actuary, to tabulate their mortuary

. experience, formulate rates and draw up forms of policies for them, and before the work
was well under way, the association was placed in the hands of a receiver, and my work
was discontinued. i :

Q. You spoke of the Valley Life Association of Virginia; you were president of
it, were you?—A. I was president of it.

Q. How long were you connected with it #—A. My impression is, three: years.

Q. Is it still in existence —A. It is not.

Q. Did it fail?—A. Tt reinsured its risks.

Q. Now take the National Life Maturity Association of Washington ; is that
company in existence —A. It is not.

Q. Did it fail %—A. It went into the hands of a receiver my impression is, about
six years ago. :

Q. Now, take the Ohio Valley Protective Union, in what capacity were you em-
ployed in that one —A. I was a stockholder in it, and one of the board of directors
and vice-president.

Q. Is that company in existence still?—A. No, the company reinsured its risks
and closed up its business.

: Q. You said you were connected with the Columbia Mutual Life of Washington,
D.C.—in what capacity —A. The Columbia Mutual Life had insured its risks.

Q. What was your connection with it #—A. I am explaining it.

Q. What office did you hold %—A. Permit me to explain and I will tell you. The
Columbia Mutual Life Association had reinsured its risks. I, as a stock-holder, was
elected its treasurer, after the reinsurance for the purpese of closing its estate, and
did so.

Q. Tt is not in existence now %—A. No.

Q. Were you connected with the Massachusetts National Life %—A. I was.

Q. How long were you with that —A. Tn September, I think it was, 1895, I
resigned from the Mutual Reserve Fund for the purpose of organizing that company.
T went to Westfield and organized the company, and in January, 1896, was asked to
return to the Mutual Reserve, my resignation never having been accepted up to that
time, and did so. It would cover a period of three or four months.

Q. During that time you say you left the Mutual Reserve, was your salary going
on —A. I tendered my resignation to the Mutual Reserve, and it was not accepted,
but I gave the Mutual Reserve two days a week, by an arrangement, and my salary -
was placed proportionately to what I had been receiving for full weeks.

Q. That is to say, you got two-sevenths, or two-sixths —A. Two-sixths.

Q. Is that company that you organized, the Massachusetts National Life, in exist-
ence %—A. It is not.

Q. When you became actuary of the Mutual Reserve, did you make a careful
study of the mortality experience of the association %—A. I have at various times
made a study of the mortality experience.

Q. With reference to the fifteen-year members, were you of the opinion that they
were paying their full share of the amount required to meet death losses %—A. When
I became actuary ?

Q. Yes. When did you discover that they were or were not —A. In 1894, and
the early part of 1895, I made an investigation.

-
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Q. When did you first discover that the fifteen-year members were not paying
their full share of the amount required for the payment of death losses %—A. In the
latter part of 1894 and the early part of 1895,

Q. When did you recommend a reapportionment of the rates?—A. In the early
part of 1895.

Q. Is it not true that that reapportionment of rates was made on the recommend-
ation of the insurance department ?—A. It was. The insurance department did
recommend the reapportionment of rates.

Q. In the early part of 1895 %—A. On an examination which covered the latter
part of 1894 and the early part of 1895. I think a report was made in April, 1895—
that is my impression.

Q. And at no time prior to that did you recommend reapportionment of rates ?
—A. Not in any formal way.

Q. But in your own mind?%—A. Oh, yes. I had discussed the question with Mr,
Harper before that at the time of my coming there, and told him that it was inevit-
able.

Q. And then as actuary you made the reapportionment in 1895%—A. As actuary
I computed—or not as actuary. I was not then in 1895, I think, the actuary of the
company. I was one of the officers of the company, and what computation was neces-
sary was made under my direction.

Q. Who was the actuary—A. I do not know that the company had a man that
was official actuary at that time.

Q. Were you not the only actuary as a matter of fact?—A. T probably was dis-
charging the duties of actuary at that time, but I do not think that I had at that time
been appointed actuary of the company.

Q. But you were performing the duties; the only actuary they had?—A. I was
doing the supervision of that work. :

Q. Was the reapportionment made by you sufficient in your opinion to provide for
the payment of death losses —A. It was sufficient in my opinion to provide for the then
current death rate of the association. :

Q. In making the reapportionment in 1£95, did you have before you a statement
of the amount paid by members insured on the fifteen-year plan in 1888 and 1889 7—
A. My impression is that I did.

Q. You would naturally have it, would you not?%—A. Yes.

Q. How much less, if any, had the members insured on the fifteen-year plan paid
in 1888 and 1889 than members insured on the ten-year plan up to the date of the
reapportionment of rates in 1895 %—A. I do not understand your question.

Q. How much less, if any, had the members insured on the fifteen-year plan in
1888 and 1889 paid than members insured on the ten-year plan up to the date of the
reapportionment of rates in 1895¢? What I mean is, is it not a fact that the members
insured on the fifteen-year plan paid the same amount per thousand the same age as
the men insured on the ten-year plan in 1890%—A. Do you mean had not the members
insured in 1888 and 1889 on the fifteen-year plan paid the same rates at the age of
entry as those insured on the ten-year plan had paid?

Q. Yes?—A. Yes, the rates were the same.

Q. According to the age it was the same rate ?—A. Yes.

Q. Is the present mortality of the Mutual Reserve Fund greater or less.than that
indicated by the standard mortality tables ?—A. In 1900 it was somewhat larger. In
1901-2-3 it has been somewhat above the table.

Q. Was it 106 per cent in 1902, or was it not%—A. I do not know. It was above
the table.

Q. There is the table. Tell me what it was in 1902¢ The question is whether
the mortality of the" Mutual Reserve was greater or less than the amount indicated
by the standard mortality tables?—A. This Wisconsin table places it at 104 and three

one-hundredths per cent—the standard table.
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Q. At any rate it is not 106 as you say %—A. It is 104 and three one-hundredths
per cent by this table.

Q. What is your opinion as to the rates charged by this company. Do you say the
rates were too low?—A. If the rates were treated as rates to secure insurance at level
payments they were absolutely inadequate. If they were treated as rates to secure
insurance at premium increasing with age, theoretically they were sufficient; but, in
practice, the question would come in of the effect of these increasing rates in driving
out the risks, and thereby forcing a death rate greater than the table called for, and
in that event these rates might be inadequate as applied to attained age.

By the Hon. Mr. McSweeney:

Q. That happened, did it not?—A. It did. The members going out with the in-
creasing rates was undoubtedly the cause of the death rates going up. It was inevit-
able that in such a case the better risks would go out, leaving the risk that remained
impaired as to quality, and thereby producing a heavier death rate, and that is what
really happened.

By the Hon. Mr. Béique:

[}

Q. In other words, you found in practice that the association had been operating
under a wrong system %—A. They had been operating on inadequate rates. And even
if the system theoretically might be correct, the rates have not beeen applied properly
to carry the system out in a practical way.

By the Hon. Mr. Wood :

Q. These columns of figures show death lossses; in one column we have ‘ Expectant
death losses’ ; upon what basis is that >—A. That would be on the basis of the standard
mortality tables there used, either the American or the actuaries’; it would be the
amount of death losses to be expected in the year in accordance with those tables, which
are the official tables of insurance. ;

Q. And the other column is the actual amount of death losses %—A. Yes.

Q. And they exceeded that %—A. Exceeded by some four per cent.

By Mr. Coster, Counsel :

Q. Was it your duty to prepare the rates —A. It was my duty to prepare the rates
after I became actuary, but in regard to the policies before that, that were in force
pefore that, there was a table which was a part of the contract, and which had to be
used in dealing with those policies. I had nothing to do with that policy or with those
contracts performing them, excepting to deal with them after I became connected with
the company.

Q. Did you prepare this manual in 1896 ?—A. I did.

Q. Look at page 13 —A. Yes.

Q. That was used by the agents —A. This was used by the agents.

Q. What year is that %—A. 1898.

Q. On page 13, I think, you will find there appears the following statement : ¢ The
reserve of a legal reserve company is the liability determinable against each policy of
insurance which the company must be able to offset by invested assets under the penalty
of bankruptey and a receivership. As so much of the funds as equal this reserve are
and must be held to provide for this liability, they are absolutely beyond the use of the
company for the purposes of its ordinary business as if they did not exist’%—A. Yes, sir.

Q. That is correct —A. That is correct. :

Q. Would you explain what is meant by a lien on a policy %—A. A lien on a policy
is the same as a lien on anything else—an obligation against the policy or the property
or whatever it is.
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Q. Do these 'policies in the Mutual Reserve have a cash value now?—A. The
assessment policies ? :

Q. Yes %—A. No, they have no contract cash value.

Q. The company would not pay any cash for them—no cash surrender value %—A.
They have no contract cash value. The company would exercise its best judgment in
case of a policy being submitted to it for purchase as to whether it was the best interest
of the company to pay something to get it off its books or not.

Q. For instance, if a man were dying I suppose you would be willing to give him
something to avoid the policy, but you do not make a habit of giving anything ?—A.
No, the policies have no contract cash value.

Q. The company will not give anything for that %—A. No.

Q. Under what circumstances would they give anything for them ?—A. If an
individual policy was presented to the company and the circumstances surrounding it
were such that the management of the company, in the exercise of its just discretion,
regarded it in the interest of the masses of policy-holders to retire that policy by the
payment they would do so.

Q. Give me an example of where you would pay money for a policy =—A. If an
individual, whose health was seriously impaired and was liable to become a claim in
all probability within a few years, wanted to dispose of his policy to the company,
and it could be retiréd for a comparatively small payment, the company would con-
sider it as the best interests of all. :

Q. Then, if T understand you, it would only be when it was a policy which was
apt to become a claim on the company —A. No, I did not say it would only be that.
You ask me to illustrate.

Q. Give me other cases?—A. T cannot hunt up supposititious cases. I gave you
one. I could not meet those cases until they were presented to me.

Q. You cannot think of any other case?—A. I cannot meet conditions until they
arise, and cannot say as a business matter whether I would advise a payment for a
policy until the matter came before me. When it came up I would pass upon it.

Q. You say you cannot think of any other policy except one which is liable to
A. I'did not say that.

Q. Tell the committee some other policy for which you would pay surrender value
—where it is a live man—young man?—A. I probably should not purchase such a
policy.

Q. It would not have any cash surrender value would it?%—A. N o, sir.

Q. Explain how you would put a lien on one of those policies—one of those you
would not buy; you must have some of those that are not liable to be a claim upon the
company in a year or two?—A. I do not know that T should put a lien on it.

Q. Did you not put liens on policies?—A. There are liens on some of our policies.

Q. What did they amount, roughly speaking —A. There are liens upon certain
of our policies to the amount of about two million dollars, which are included in our
assets.

Q. Explain to me how you can take a policy which has no cash surrender value
and by putting a lien on it make it an asset —A. You cannot take a policy that has
no surrender value, and by putting a lien on it make it an asset. I do not know of
any method by which you can do it.

Q. Do you consider liens as funds belonging to the company?—A. I consider
liens that are included in our assets in exactly the same light as the liens that are
given by any insurance company, and under the laws of the state of New York city
they are specifically allowed as assets, and under the practice of every life insurance
company that I know of they are allowed as assets to the extent of the off-set of the
reserve liability that is charged on each individual policy.

Q. How much did you say these liens amounted to —A. About two million dol-
lars.

Q. And that two million dollars you call assets, do you?—A. T do.
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Q. Cash assets—A. I call them assets.

Q. Tell me how much you would give for the policies upon which these liens are
placed; how much cash you would give for them. Would you give two million for
the whole outfit?—A. I would give two million to retire them all.

Q. Cash?—A. Cash, and the liens would be deducted from that two and a half
million. I would pay the liens and about half a million dollars to retire all those
policies. _

Q. The policies that you have the liens on %—A. Yes.

Q. If you pay $500,000 to retire them, then you say that as soon as you put a lien
on these policies, which are worth five hundred thousand dollars, you increase their
value by two million dollars?%—A. Oh, no.

Q. How could you have two milllion dollars’ worth of assets when you put liens
on them ?—A. Because those policies have a liability charged against the company,
in the reserve, of over two million seven hundred and fifty thousand dollars, so that
if those policies all cease to be in force and those liens cease to be assets, the liabili-
ties of the company would be diminished two millions seven hundred and fifty thou-
sand dollars’ worth, while the assets would be diminished only about two million dol-
lars. Mr. Chairman, may I make one statement to the committee.  This matter
relates to the general statement of this company. In 1902 the Insurance Department
of New York, which is the supervising authority of this company, examined the con-
dition of the Mutual Reserve Fund Life Association, which afterwards became the
Mutual Reserve Life Assurance Company. It put its actuary with its actuarial force
into the office of the Mutual Reserve and was there for three months. It valued every
individual policy listing those policies one by one and by their proper designation and
charged against them their proper reserve, but listed the liens that the company have
in their possession and listed them lien by lien, the number of policy, by number of
policy, and it paired every one of these with the reserve charged against that policy,
that excess was thrown out afterwards on a report of the examiner of the company
under oath. The department of New York allowed those assets and charged the com-
pany with the liabilities, and it has continued to value the policieg and allow the
assets from that time to this. It is a matter that concerns the general conduct of the
company, and has nothing whatever to do with the business in the Dominion of
Canada. :

Hon. Mr. DomviLLe.—That is for us to say.
WirNess.—I am simply making my statement. That is all.

Hon. Mr. DomviLLe—You have no right to make such a statement to the com-
mittee.

The CuAmrMAN.—TIt is on record.

WirNess.—I was not attempting in any way to say what the Senate should or
should not do. I was simply making a statement of the facts in the case, and if you
will allow me to add beyond that, whenever the Insurance Department of Canada
decides what is the best legislation for the assessment policy-holders in Canada, the
Mutual Reserve is prepared to assent thereto and conform to it. I do mnot want to
be misunderstood as dictating terms as to what the Senate should do.

By the Hon. Mr. Béique:

Q. I should like to ask you what is the amount to the credit of the reserve fund ?
—A. The reserve of the company is about four and a half million.

By the Hon. Mr. Cozx :
Q. Those two million of liens on the policies are on the regular life plan policies ?

—A. Regular life plan.
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Q. None of it on the assessment plan?—A. None whatever.

By the Hon. Mr. Béigue:

Q. Those four millions are in the portion of the regular business, in the business
done since 1899 %—A. In the United States under the legislation by which we were
incorporated the department of New York makes no distinction whatever between the
earlier business and the later business, but values it all according to the terms of the
contract and the valuation charges us with this reserve on our entire business.

By the Hon. Mr. Cox:-

Q. Are you continuing to do business on the assessment plan on the other side?—
A. No, sir.

Q. Not doing it anywhere —A. No. But under the New York law the policies
written on the assessment plan are valued by the Insurance Department and the re-

serves charges against them.
Q. You are continuing those who want to continue, but not issuing any new
policies on the assesement plan —A. No.

By the Hon. Mr. Wood:
Q. The reserve fund amounts to four and a half millions —A. Yes.
Q. Does the company hold that in cash assets %—A. In cash and these liens are a
portion of the reserve.
Q. On the regular life system %—A. Yes.

By the Hon. Mr. Cox:
Q. That arose largely from converting assessment policies into whole life policies ¢
—A. Yes, very largely.

By Mr. Coster, Counsel :

Q. You consider these liens are funds belonging to the company —A. Yes.

Q. All you*have to do to increase your assets is to put a little lien on a policy
which has no cash value?—A. No.

Q. What do you mean ? You increase your assets by two millions by putting liens
on policies which have no cash value?%—A. These policies have a cash value of $2,500,-
000.

Q. You would pay that for them %—A. We would pay $2,500,000 to retire those
policies.

Q. Cash %—A. Cash, when the man had paid his obligation the note of a policy-
holder procured by a reserve on his policy is admitted as an asset in every country in
the world, and it is an asset of the company. :

Q. Where the policy has a value —A. Every one of those policies has a value, and
the value of each policy exceeds the amount of the lien on that policy, in every instance.

Q. Of this four and a half million reserve how much is made up of liens —A.
About two million dollars.

Q. Why could you not increase that to four millions and then you would have
$6,500,000 ?——A. It takes two to make a bargain.

Q. They never made any advances—never advanced a dollar ?

Mr. AvLEswortH.—That is a misstatement, but not under oath.

By Mr. Coster, Counsel :

Q. Did you ever make any advance to these people —A. We made an advance to-
these people in the sense that they had not paid this portion of the premium.

By the Hon. Mr. Coz :

: Q. And they changed to a level premium ?—A. They changed to a level premium
fixed by their original age of entry, and gave a note for the reserve that would have
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accumulated to the time of the change, instead of paying it in cash. Had they paid
in cash they could have turned right round and borrowed it back from us as a loan on
the policy, and instead of doing so they simply gave us a note instead of paying the
cash and borrowing it back.

By the Hon. Mr. Béique:
Q. It avoided a cross-entry %—A. Yes.

By Mr. Coster, Counsel :

Q. It is book-keeping %—A. No, not book-keeping in the slightest degree. Here is
a man who insured ten years ago, at the age of forty, and he has paid under assessment
policies simply the cost of carrying the risk as it has acerued. He has accumulated no
reserve whatever. His rate to-day for a policy of whole-life insurance would be, say,
$30. It was at his original age $24. The difference between those two premiums would
have been accumulated if the policy had been issued at the age of forty at a $24 pre-
mium, as the reserve liability of that policy was $150; he wants to change now to the
whole-life policy, with a level and fixed premium determined by the age at the time that
he came in, original age forty, he being now of the age of fifty, that premium would
not be sufficient to carry a $1,000 insurance upon the life of a man fifty years of age.
Unless we had the $150 as a reserve, that would be charged. Now, we say to him, ¢ You
can have the rate at age forty, which is $24, but in order to have that rate at age forty,
you must pay us $150, which is the reserve, and he says, ‘I have not the $150,” and we
say, ‘If you had originally taken that policy at age forty and paid us $24, we would
loan on the security of that policy $150; instead of your paying it in cash, we will loan
you the $150,” and we take his note for the $150, and the company is charged with a
liability of $150, and we have his note bearing interest at 5 per cent to offset that lia-
bility and his agreement to pay as long as he is insured in the future $24 a year for
his insurance, which is the same as he would have paid if he had gone in at the age of
forty.

By the Chatrman:

Q. Supposing he drops out of the company and owes the company $150 %—A.
Yes, and the company owes him $150. - Because there is a cash surrender value of $150
on that policy. One cancels the other. ; :

Q. If T owe you $150 and you owe me $150, we even up *—A. Yes. But to make
our statement we have to put down that way and one offsets the other.

By Mr. Coster, Counsel:

Q. How would you collect this two million —A. We do not collect it. We do
unot. want it.

Q. You call it cash that you have?—A. I do not call it cash. I call it one of the
invested assets of the company.

By the Hon. Mr. McSweeney:

Q. The law provides for that?—A. The law of the state of New York specifically
sets forth that it is an asset of the company. It is the best asset the company can
have.

By Mr. Coster, Counsel:

Q. You have promissory notes for the two million dollars —A. Yes, in every
instance we have a promissory note bearing interest at five per cent.

Q. Did you ever put a lien on any policy without the consent of the assured ?—

A. Upon a certain class of assessment policies under the by-laws of the company an

assessment was levied for the purpose of correcting the inadequate payments in the

early history of the company. In dealing with that class a notice was sent of these
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assessments which were large, and consent was given in that notice that the amount
could either be paid in cash or allowed to stand as a lien against the insurance under
the terms of the by-law, which is specifically set forth in the by-law.

Q. Your answer to my question was yes. That would be shorter ¢—A. No, you
asked if we did it with the consent of the policy-holders ?

Q. You could have answered it, yes or no %—A. I should have answered it no.

Q. You say no?%—A. If I am to answer yes or no, I should say no.

Q. That you never put a lien on a policy without the consent of the policy-holder?
—A. That depends entirely upon how you interpret the consent of the policy-holders.
T have explained what is usually actually done. I said if I were compelled to answer
yes or no, I should say no, but I do not think it is a question that can be answered
yes or no ithout an explanation.

Q. How does a man consent in this case where you give this long explanation %—
In what way do you get his consent —A. In the first place he consents by entering
jnto a contract which makes the by-laws of the association a part of his contract. In
the second place he assents when the notice is given him that he must either pay the
money or can allow it to stand by going on and paying his other assessments and
allowing it to stand. I consider the two combined.

Q. Those are the only ways in which he consents ?—A. T consider those two com-
bined as a consent.

Q. Kindly answer my question and we will get along much quicker. Those are
the only two ways in which you say he consents —A. That is the way in which I in-
terpret his. consent.

Q. Those are the only ways?—A. Oh, there are other ways.

Q. How ?—A. He may consent by writing in and saying he consents.

Q. But in cases where he does not do that %—A. I interpret the fact that the
by-laws are a part of the contract and his allowing this matter to stand as assent, and
that is the assent that I refer to when I say we have the assent of this man.

Q. In how many cases would you say you only do that —A. I do not know how
many there are.

Q. Would there be more than half of them #—A. Of what ¢

Q. Of the liens on the policy *—A. Do you mean of these two millions ?

Q. Yes %—A. There is not a dollar of these two millions in that.

Q. How much lien is there in addition to the two million that you put on with-
out the consent %—A. T have not put any on without their consent.

Q. What do you speak of where they consented by being bound by the by-laws ?—
A. My impression is—though I am only gpeaking in round numbers—that there is
about two million to two and a half million

Q. Liens which are put on which are only assented to by reason of their being
bound by the by-laws —A. Yes, and receiving notice and continuing their regular
payment.

Q. There is two and a half million and two million where they have given prom-
issory notes —A. Yes. ;

Q. These other lien policies—do you put that in as an asset, too ?%—A. No, sir.

Q. You do not call that two and a half million an asset ?—A. We do not.

Q. Because you did not get a note —A. Because there is no liability under those
policies to charge that against.

Q. But it is only where you charge them to straight life that you put on this
lien %—A. Tt is where we change them to straight life that we take this note and include
in the assets to the extent of the reserve.

Q. And you say, then, that in no official report that these policies that you say
are put on without the note being given—I do not want you to say without their con-
sent, because you say they did consent—but in no official report do you put these in as
assets %—A. The by-law liens, you mean ?

Q. Yes?—A. No, in no report.
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Q. And you never increase your assets by reason of liens more than two millions?
* —A. To answer that question it is necessary for me to make a somewhat long explana-
tion. I will have to ask the patience of the committee. In 1900 we reinsured the
risks in part of the North-Western Life Assurance Company of Chicago. That com-
pany had attempted as an assessment company to change to the level premium plan
by this lien method of accumulating the reserve. They transferred to us the signed
liens which they had at the time of the insurance and we carried into our liabilities
the reserve on those policies as of their face and their original date of issue, and to the
extent that they were offset liens, notes given by policy-holders, we included them in
our assets as an offset to the liability charged in the reserve. When the company was
in 1902 examined by the New York Insurance Department for the purpose of re-
incorporating, the question was taken up between the company and the department,
and the department decided that what we reinsured was the net amount of the insur-
ance as of the date when the contract went into effect. That is, if the policy was
originally a thousand dollars with a lien of $250 on it, we did not reinsure the thous-
and dollars, interpreting the written contract, but that we reinsured $700 as of Sep-
tember 1, 1900, and from that date they computed our reserve liability, not on the
thousand dollars but on $700. With that decision of the department all the liens
of the North-Western Life, which had formerly included in our assets and returned
to the department as such, were dropped from our assets because there was no reserve
to offset them or mo liability to cover them, and so I could not testify that we had
enough included in our report in liens excepting these two millions, because we did one
year to several of the departments include these North-Western liens and charged
ourselves with the reserve.

Q. What year was that?%—A. It would probably be two years. It would be at
the close of 1900, and then probably at the close of 1901, because we had to make our,
report to many of the departments at the close of 1901 before the New York depart-
ment had completed its examination of the company in 1902, so that, so far as we
have made reports to other departments before the New York department made its
ruling and completed their examination, we would include those at the end of 1901,
but since then it has not been done.

Q. Did the department make you take them out then —A. By the ruling of the
department they ceased to be assets; they ceased to represent anything. The insur-
ance that we had taken over by the amount of those liens—that is, if we had taken over
ten millions and there was two millions on it, the department treated it as eight mil-
- lions reinsured, and as far as the department making us do it or not, it was the re-
quest of the company that it should be done, and on examination the New York de-
partment coincided with our view, that that was what should be done.

Q. You did not do it at their request ¢ They coincided with you %—A. Yes.

Q. Which policy cost the most, the fifteen-year plan or the five-year plan the same
age—thirty —A. The rates on the five-year plan are the higher.

Q. How much ?—A. I do not carry the rates in my head.

Q. What is the rate at age thirty in the five-year plan after the first year %—A.
This book you show me gives the rate $14.52, if paid annually in advance.

Q. That is after the first year ~—A. Yes.

Q. What are the expenses of getting that?>—A. I do not understand the question.
There is a rate of $20.10 the first year on that policy.

Q. What provision is made there for expenses?—A. Under that contract the en-
tire first year’s premium, excepting the death cost of carrrying the insurance, belongs
to the expenses.

Q. How much would that be?—A. It would depend upon the death rate of the
company. At age thirty I should say it would be about $8, the tabular cost.

By tﬁe Hon. Mr. McSweeney :

Q. And subsequent years it is $14.52 ?%—A. Yes.
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By Mr. Coster, Counsel:

Q. Take the fifteen-year plan, what is the rate for that?%—A. I have not the rate
for that.

Q. You say the five-year plan is higher that the fifteen—costs more?—A. Take a
five-year table as a whole, it is higher than the fifteen.

Q. Does the company get more out of the five-year than the fifteen? You know
what T mean?—A. No.

Q. You see the rates as they are shown in the books may be a little higher on the
five-year, but after all does not the fifteen-year plan cost just about as much as the
five —A. No.

Q. How much does the company get out of it?—A. I never made a calculation.

Q. You do not know —A. No.

Q. You are the actuary of the company—A. I do not carry all the tables and
figures in my head, even if I am actuary.

Q. Do the fifteen-year policies provide for any benefit other than payment of
death losses?—A. A portion of them provide that at the expiration of each five years
‘if there is any share unused it shall be apportioned in the form of a bond or bond is-
sue. The latter issue provides that at the expiration of fifteen years any portion of
the reserve or surplus belonging to the policy equitably may be used and applied
towards the payment of future dues and assessments, or may by a year’s notice be
withdrawn in cash. A portion of the fifteencyear policy also provides that in event of
the policy having been in force five years the liability.to pay death claim continues
for six months after the failure to pay an assessment, and if it has been in force ten
years the liability to pay a death claim continues for twelve months after the failure
to pay an ascessment.

Q. Did the policies on the fifteen-year plan provide for the payment of disability
claims %—A. The earlier five-year policy ?

Q. The earlier fifteen-year policy %—A. No, not the earlier fifteen year.

Q. Did any of the fifteen-year policies?—No, there is no disability provision
in the fifteen-year policy.

Q. Only in the five %—A. Yes.

Q. None in the ten —A. No.

Q. And that is the reason you say that there is a higher rate charged ?—A. No,
sir.

Q. Why do you charge a higher rate for the five-year # You say you do charge a
higher rate 2—A. Because the five-year premium was calculated within the limits
allowed by assessment contracts to remain level throughout life.

Q. Why does a policy-holder insured on thefive-year combination option plan
pay less the first year than he does the second and subsequent years %—A. He does not.

By the Hon. Mr. McSweeney:
Q. He pays less the second than the first #—A. Yes, at the higher ages, from
fifty-two up to sixty the payments are the same.

By Mr. Coster, Counsel:

Q. At age 60, does a man pay less the first year than he does the second and sub-
sequent years *—A. On the general tables the payment is the same the first and second
year at age of 60.

Q. But as a matter of fact, does he at age of 60 pay less the first year than he
does the second and subsequent years —A. It is possible that there is a table that was
in use a short time in which the payment the first year at the age of 60 was less than
the subsequent years. I am not certain that that is the case, but it is possible it is,
that for two or three years the payment was less the first year than the second year.

Q. Why was that %—A. Because when the five-year plan was first adopted the
method was continued in a modified form of the admission fee. For a number of

ELDRIDGE



THE MUTUAL RESERVE FUND LIFE ASSOCIATION 85

APPENDIX No. 1 ‘

A
years the company had charged as a first payment and admission fee of $8 a thou-
sand, and then the subsequent payments were regulated by age. When we first adopted
the five-year plan we continued the first payment as $8 a thousand and had five
bi-monthly payments, and where as in the extreme ages of the table the bi-monthly
payment was in excess of $8, of course the first payment was a trifle less than the
bi-monthly payment, and that would make the payment for these ages the first year a
trifle less than the payment in subsequent years, but that table was not used any length
of time. It was very soon discontinued.

Q. When did Mr. John E. Hollingsworth, the controller of the Mutual Reserve,
resign his position —A. I do not remember.

Q. How long was his salary continued after his resignation was accepted —A. I
do not know.

Q. You say you do not know %—A. I say I do not remember.

Q. I ask you if you know anything about it ¢ Did you know that it was con-
tinued —A. I did not know that it was continued.

Q. You do not remember for how long —A. I do not remember for how long.

Q. Was it continued for a year —A. T do not think it was. But I am not going
to swear as to what time it was continued. I have no idea it was continued for a
year.

Q. Were you not a member of the executive committee #—A. I do not think I
was at the time Hollingsworth resigned, but I am not certain as to that. When Mr.
Hollingsworth resigned I think it was in 1896. That is eight years ago, and I can-
not remember the dates, and these little items in connection with those matters at this
distance.

Q. Why was his salary continued after he resigned %—A. It is the custom of the
Mutual Reserve, and I think of all other companies, when an officer retires from com-
pany to continue his salary for some time. We have I know in almost all cases.

Q. What is the usual time 2—A. It depends somewhat on the length of time the
officer has been with the company. I have known instances where we continued it
a month, and I have known where we continued it two months.

Q. But do you remember over continuing it more than two months ¢—A. I do
not recall now any specific dates, but I am telling you the specific practice of the
company.

Q. Will you swear it was never, continued more than two months %—A. I am not
swearing as to that. I am just giving the general practice of the company.

Q. You say you do not know whether it was ever continued more than two months?
—A. I can give you nothing more definite than I have.

Q. How long was Hollingsworth in the employ of the company #—A. I could not
fix that without being able to fix the date of his resignation. .

Q. Well, about how long %—A. I should think, about a year and a half.

Q. On account of his year and a half services you continued his salary after he
resigned %—A. I say that it was the custom of the company on the retirement of an
officer

Q. On account of a year and half’s service you continued his salary after he re-
signed —A. I say it was the custom on the retirement of an officer to continue his
salary for a certain time. :

Q. What was his salary —A. That I do not remember. I do not think I was then
a member of the executive committee at the time Hollingsworth was there. It was
within a short time after I came with the company. During part of the time I was
only with the company for one or two days a week, and many of those matters of admin-
istration at that time I would not be as intimate with :

Q. Do you know what President Burnham gets %—A. I do not know what he got.

Q. How much %—A. I respectfully decline to state.

Mr. Coster.—I will ask the Chairman’s ruling on that.
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By the Chairman :

Q. Do you state the reason why ?—A. Tt is a rule of the office and the executive
committee that those matters are confidential matters, and as such I do not feel at
liberty to state it. '

Q. Does that apply to all the officials of the company ?—A. Yes.

Q. Agents and everybody else %—A. No, sir.

Q. All the officials —A. Yes.

By Mr. Coster, Counsel :

Q. You decline to say how much President Burnham gets. How much do you get?
—A. T respectfully decline to answer.

Q. Did John E. Hollingsworth get $10,000 a year as controller?—A. I do not know.

Q. Did you pay him $5,000 salary when he left after a year and a half 2—A. I do
not know what Mr. Hollingsworth was paid.

Q. Mr. John J. Acker was a director of the company, was he not —A. Yes.

Q. How much was he paid ¢ Was he paid for attending meetings of the board of
directors %—A. I do not know. -

Q. Was he paid at all %—A. As a director I presume that he received his director’s
fees for attending meetings.

Q. How much is that?—A. Ten dollars a meeting.

Q. How many meetings did you have?—A. Fifty-two.

Q. One a week %—A. Yes.

Q. And the directors each got $10 #—A. No, the directors who are officers of the
company do not get directors’ fees.

Q. How many directors are there that do #—A. They varied at different times,

Q. About how many %—A. I think there are four directors now who are not em-
ployed by the company.

Q. How many directors are there altogether —A. Twelve,

Q. And you say eight of them are officers%—A. Officers or employees of the com-
pany. -

Q. I spoke to you some time ago with reference to taking over the business of the
Provincial Provident Institution at St, Thomas, Ontario. Had you anything to do
with the negotiations necessary in connectionh with that?—A. T did.

Q. How long were you in Canada without returning to New York during the ne-
gotiations—A. I do not remember.

Q. Were you there a year —A. T was back and forth a number of times in connec-
tion with it.

Q. How long did it take you to conclude the negotiations?—A. I do not know.

Q. Were you one of the auditors of the Mutual Reserve Fund Life Association
when the Provincial Provident was taken sver?—A. No, sir.

Q. Were never one of the auditors of the Mutual Reserve?—A. My title when
first T went to the Mutual Reserve was auditor.

Q. But you were not auditor when you took over the Provincial Provident?—A.
No, I had not the title of auditor in 1896.

Q. Did you sign an audit every sixty days of the mortuary call audit?%—A. I think
for a number of years as actuary I supervised the death claim payment—that is the
final returns of them—and signed the audit with the treasurer of the company ; whe-
ther it was done in 1896 or not I do not know. I do not remember when that practice
began.

Q. Were you ever paid anything in addition to your regular salary for making
the audits of the Mutual Reserve?—A. No.

Q. You never were?—A. No.

Q. Tt is not a fact that you were paid $250 for making any audit of the company ¢
—No, sir, I never received any compensation except my salary from the Mutual
Reserve.
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Q. You testified as a witness before Magistrate Crane in the suit brought by the
Mutual Reserve Life Association against Patterson?—A. I testified on that occasion.

Q. Did you testify that $111,000 had been paid on commissions under the Harper
contract?—A. I do not remember.

Q. Part of which was paid to the widow of the late E. B. Harper, part to the con-
tingent fund, and part to the heirs of the late E. B. Harper; and also that part of it
was paid to Frederick A. Burnham, president of the Mutual Reserve Association?—
A. T do not recall what my testimony was on that occcasion.

Q. Was that done —A. I do not know whether those are the figures paid or not.

Q. And yet it is your duty to know?—A. Tt is not my duty to remember all the
facts that passed through my department.

Q. I suppose that would be too trifling an amount for you to remember, $11,000.
If you did swear to that would it be true?—A. It would be true if I swore to it.

Q. As T have before shown, you testified in that examination that $8,000 of the
contingency fund was drawn to the order of Mr. Butts, paymaster of the association.
Why was that drawn to his order?%—A. I do not recall the circumstances of it at this
time.

Q. You do not remember then, is that what you say ?%—A. T do not recall the cir-
cumstances of the drawing of the amount at this time.

Q. You do not know whether it was drawn to his favour. You would have to
authorize it%—A. Not necessarily.

Q. What were your duties in the executive committee ?%—A. I had a great many
duties.

Q. Anything to do with the payment of money?%—A. I had.

Q. You had to sign?—A. Not always, no, sir.

Q. You say you do not remember of any sum being paid to Butts out of the con-
tingent fund?—A. I did not testify so. I said I did not recall the circumstances
attending the drawing of such a warrant.

Q. You tell me you do not know why that $8,000 was paid to Butts, if it was
paid?—A. I do not recollect how, and could not state now why it was. If I knew at
the time I knew the reasons, but I could not recall it now.

Q. And also the facts that you testified that the payment of three thousand two
hundred and fifty dollars was drawn to the order of Moton B. Moss %—A. I know in
a general way that a voucher of some amount was drawn in the purchase of the rights
and interests of the brothers and sisters of Mr. Harper, in one-third of his contract,
and that a sum resembling that in amount was so drawn for payment.

Q. Moton B."Moss —A. Yes.

Q. What was that for?—A. It was to be paid, as I remember, to Walter Scott
Harper for the discharge of his interest in the commission, he being one of the brothers
of E. B. Harper and one of the heirs.

Q. A suit was brought against the company by the Harper heirs %—A. I have
testified there were some proceedings at law.

Q. How much did you pay to settle that suit %—A. I do not know.

Q. And yet you are s member of the executive committee and do not know ?—A.
1 do not attend personally to transactions of that company. That company has an
income of several million a year and several million outgo.

Q. But this matter has been spoken of to you several times —A. No, sir, it has
not.

Q. Were you not examined about it in this very case ?2—A. T have testified that
T was examined in this case, but that was several years, and I have not the details of
it in my mind, and could not pretend to carry details.

Q. You do not remember anything about the case against Patterson 2—A. 1 do
remember something about that case.

Q. You laid the information did you not ?—A. T did.
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Q. How did you stop it? How did you get over it afterwards? What did you
do ¢ How did you settle it %—A. I do not know the terms of the settlement.

Q. You do not know how much money you paid to withdraw the information that
you laid in the criminal suit —A. T do not know the terms of the settlement of that
case.

Q. How about the settlement of the civil suit that you brought against Mr. Pat-
terson ¢ Do you know the terms of the settlement of that one —A. T do not know.

Q. You do not know anything about it %—A. No.

Q. Do you know anything about your own suit that you brought for fifty thousand
dollars ?

The CrarMAN.—Have these suits anything to do with the matters before us?

Mr. CosTER.—Yes.

A. This is a personal suit he is questioning me 1n regard to.

Q. It had nothing to do with the company —A. It arose probably because I was
an officer of the company, but it was a civil suit of livel of myself against Patterson.

Q. What became of the suit —A. Well, it was a personal suit for civil libel
against Patterson, and as a personal matter I decline to answer.

The Committee adjourned until Tuesday evening at 8 o’clock.

PART 3.

Orrawa, Tuespay, June 21, 1904.
The Committee met at 8 p.m.

GEORGE D. ELDRIDGE recalled and examination in chief continued :—

Mr. EvpringE—Before the evidence proceeds I should like to make one correc-
tion of my evidence last given. I was asked in reference to acting as auditor, and
payment for the services. It was a matter that occurred eight years ago, and I test-
ified as fully as I could by remembrance at the time. I have since refreshed my
memory. I find, in 1896, the executive committee of the association designated me
to audit the death claims of the association paid, which involved the proofs of death
and everything paid during the sixty days, and at the same time added to my salary

. the sum of fifteen thousand dollars a year. For sixteen months, that additional
salary was paid in sums of $250, paid each two months. Subsequent to that it was
added to my salary as a weekly amount; and that I wish to be taken as testimony
correcting the statement that was made at the last sitting.

By Mr. Coster, K.C., Counsel for the Committee :

Q. What was your salary in addition to that %—A. T decline to answer.

Q. Look at that—is that the constitution and by-laws —A. That is the
constitution and by-laws of the Mutual Reserve Fund Life Association, as amended
at the annual meeting of the members, in 1901.

Q. Is that the by-laws in force to-day %—A. No. That is exactly what Mr.
Cloran telegraphed me for.

Q. What is that 7—A. The by-laws adopted at the meeting of January 3, 1901.

Q. Those are not the by-laws in force to-day : have you a copy of the by-laws in
force to-day —A. T have at my room, and will be glad to furnish them to-morrow.
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Q.. You say you decline to answer what any of the officers received in salary ¢—
A. Yes.

Q. Are not the members of the committee entitled to receive that information 2—
A. 1T am instructed by counsel that it is confidential information which I am not at
liberty to divulge, as far as each individual is concerned.

Q. Do you decline to give that information to the policy-holders of the company ?
—A. T decline to give a statement of the individual salaries received by the officers of
the company, under advice of counsel. ‘

Q. How many employees of the company have been dismissed, or was it alleged
have been dismissed, since you have been in the employ of the company %—A. It is
impossible for me to tell.

Q. Perhaps you can tell me some of them. Perhaps you can tell me a few ?—
A. There are constant changes in the -offices and employees of the company, espe-
cially in the employees.

Q. All the Committee know that, but that is not an answer to my question. You
know what I mean ; I want you to answer the question —A. What is the question %

Q. The question is to give me the names of some of the employees who have
been dismissed, vice-presidents, secretaries, or anything of that sort. I do not care
to know whether you dismissed a typewriter, a messenger boy or anything of that
kind %—A. J. D. Wells, second vice-president of the company, was not re-elected at
the meeting of 1899.

Q. Any one else %—A. Mr. J. M. Stevenson was not re-elected at the meeting
of 1899.

Q. Have you ever said that they were dismissed ?—A. I have stated that they
were dropped from the employment of the company.

Q. Have you ever stated that they were dismissed —A. I do not know that I
have ever used that word or not.

Q. Will you say whether you did or not —A. I will not say whether I did or not.

Q. Will you say whether you put it in the printed statement that you furnished
to the Senate %—A. T cannct recall whether I used that word or not. I consider
when they were not re-elected they were dismissed, but as for the use of the word, I do
not know whether I used it or not.

Q. Ts there anybody else that you think of%—A. I do not think of any one else at
present.

Q. Have the company commenced suits against either of these gentlemen since
they left the employ?%—A. Not to my knowledge.

Q. You do not remember giving evidence in a suit —A. You asked me if the
company began suit against any of them. I cannot recall a suit that was begun by
the company, against either of those gentlemen.

Q. Yes ¢—A. Not that I recall.

Q. Did you ever lay an information against either of them on behalf of the com-
pany —A. I do not recall ever having laid an information against either Mr. Wells
or Mr. Stevenson on behalf of the company.

Q. Do you remember ever laying criminal information against either of them for
libellous statements, or alleged libellous statements against the company?—A. Mr.
Wells or Mr. Stevenson?

Q. Either one of them —A. I do not recall that T did.

Q. Do you remember bringing one against Mr. Pattison %—A. T do.

Q. What is Mr. Pattison’s name%—A. I believe his first name is James.

Q. James T. Pattison %—A. That is the name. .

Q. What did you do?—A. There was a criminal libel against him.

Q. You laid the information %—A. I swore to certain affidavits in the case. I can-
not recall whether I laid the information or not, now.

Q. What became of it?%—A. The suit was finally discontinued.
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Q. Was any money paid to Mr. Pattison to discontinue it?%—A. I do not know.

Q. Will you swear that no money was paid to him %—A. I say I do not know.

Q. Will you swear that you do not know?—A. I do not know; that is the only
answer I can give.

Q. Will you say that no money was taken in?%—A. I will not say yes or no to it.

Q. Did you ever hear that money was paid to him ?—A. No.

Q. You never heard?—A. No.

Q. Did you bring a civil suit against- Mr. Pattison yourself for slander or libel %—
A. That is a personal matter entirely, not a matter connected with the company. I
decline to answer with regard to personal matters not connected with the administra-
tion.

By the Chairman :

Q. That is a matter of fact whether you brought an action or not. If it is per-
sonal you have a right to allege privilege, but not to refuse to answer when it is a ques-
tion of fact. It may not have any bearing on this investigation ¢—A. I did bring a
civil suit against him for libel.

By Mr. Coster, K.C., Counsel for Committee:

Q. And it was for a statement in reference to this company —A., It was for
statements about myself. ’

Q. In reference to this company —A. I do not recall exactly what the trouble
was about those statements. I know they were broad and general.

Q. But it was in reference to this company —A. That I am not prepared to
swear.

Q. You do not remember ¢—A. I do not remember whether they covered matters
connected with this company or other matters.

Q. When was the suit brought?—A. I cannot testify without refreshing my
memory.

Q. Did you pay any money to get rid of it %—A. I did not.

Q. Did anybody for you or on your behalf, pay money —A. Not that I know of.

Q. Do you know of any other money being paid to the company, after they com-
menced suits, for the privilege of discontinuing them, or anything else —A. I do
not.

Q. Do you know of them paying money to the people whom they had sued ?—A.
No. -

Mr. Coster.—I submit those questions should be answered, particularly as to
the salaries paid, because if they absorbed all the mortuary funds of the company,
I think it is of sufficient importance to be made known.

Q. Did you, in the year 1898, prepare a statement with reference to the expenses
of management %—A. In 1898—1I think it was in 1898—I did prepare a document
in reference to that setting forth some advice with regard to expenses, and with regard-
to the future conduct of the business, I think.

Q. In which you stated that the expenses of management might be reduced
$500,000 annually —A. I stated that under certain conditions, and with certain re-
gard to new business, I thought ultimately the expenses of the company could be
reduced.

Q. Have you a copy of that recommendation %—A. I have not it with me.

Q. That was submitted to the company, was it not %—A. It was submitted to
the Board of Directors.

Q. In that did you not state that, in your opinion, the business would not suffer
by a reduction of that amount %—A. No.
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Q. In making the recommendation did you not give it as your opinion that the
business of the company would not suffer by the reduction of expenses by the amount
of $500,000 annually 2—A. I recommended that by a reduction of moneys expended
on new business, certain reductions could be made in the matter of expenses. The
details of the recommendation at the present time I have not in my mind.

Mr. CosTER—We will submit the report and it. will speak for itself. Mr
Eldridge’s memory is not very good.

WirNess.—I am asked to testify without refreshing my memory on matters which
. occurred six or eight years ago. 1 do mot propose to swear positively in regard to
the details of those things without the opportunity of refreshing my memory. I am
perfectly willing to give to this Committee information, but I am not willing after
six or eight years to testify to mere details without having refreshed my memory or
looked at the documents in question.

Q. You had a notice to produce, had you not %—A. To produce that report.

Q. To produce certain documents and statements ?%—A. T had a notice to pro-
duce a number of documents.

Q. Have you produced any of them ? 1 should like you to state now which ons
of those you produced —A. Those that can be produced, I am having prepared by
the clerks in the office at New York and am perfectly willing to produce them.

Q. Have you any ready now —A. I have not, here.

Q. None at all —A. No.

Q. You are preparing letters and wills and different things and vouchers ?
—A. The vouchers I am not preparing.

Q. Isay you have not any of them here. There were forty-eight different documents
and statements you were asked to produce as admitted by your counsel?—A. I am
prepared to take up any of them and give—

Q. Have you any of them here —A. If there are any of them asked to be pro-
duced, I can either produce them, or give my explanation why they are not produced.

Q. I want the documents produced —A. They cannot all be produced. If the
counsel desires any one of those items, I am prepared to produce it, or state why it
cannot be produced at this time.

Q. Take the lease of the building which you occupy in New York, for one ; have
you got that %—A. T have not.

Q. Why not?—A. Because it is one of the assets or evidence of investment of
the company which I am instructed by counsel I have no right to remove from the
jurisdiction of the courts of New York; that if I did so, I would incur the penalty of
being removed from office for violation of trust. .

Q. For producing the lease of the building—that is what you are advised —A.
It is evidence of an investment, and I am instructed that I have no authority whatever
to remove it from the jurisdiction of the courts of New York.

The CuarMAN.—I understand you could not remove the original document, but
a certified copy could be easily produced.

Wirness.—The subpena is to produce the original.

Q. It is not a subpena but a notice to produce and the word ‘original’ is not in
the notice. If you produce a certified copy it will be received. Is there any covenant
in that lease to pay for improvements?—A. To pay for improvements.

Q. When does the term expire?—A. The term expires in 1934—that is my recol-
lection. It is a forty-year lease, and we occupied the building in 1894, and I think
it runs from the 1st of May, 1894, for forty years.

Q. What is the rental —A. The rental to the Weld estate is $60,000 a year. I

have at my rooms the certification of the value of the property made by the Insurance
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Department of New York in 1902 when it made its examination, and I shall be very
glad to produce a certified copy of that document under the seal of the State of New
York.

Q. But you will not produce a copy of the lease?—A. This covers the essential -
features of it when the department valued the property, and if it will expedite matters,
I shall be very glad to produce a copy.

By the Hon. Mr. McMullen :

Q. Have you not a registration system in New York?—A. We have.
Q. Is not your lease registered #—A. No. It is not a document which under the
law of the State of New York is required to be registered.

By Mr. Coster, K.C., Counsel for the Commaittee:

Q. Since you have been in that building, how much have you spent on repairs or
improvements—A. I cannot tell that off-hand.

Q. Speaking roughly. You have put it in every statement you have sworn to?%—
A. T have.

Q. But you forget what you swore to?—A. Mr. Chairman, I am endeavouring
to testify before this Committee as fully and freely as it is possible for me to do, but in
a matter of mere details that covers years and years, and in transactions amounting to
millions of dollars a year, that have covered during that time an income of sixty
million dollars, I am not able to testify to small details without having an opportunity.
to refresh my memory.

Q. Will you say that you do not remember within $100,000 of what you have
alleged in your sworn statements you spent on that building?—A. I say the question
is simply ridiculous.

Q. Will you say that you do not remember?—A. No, I will not. We hold a lease-
hold, and the building is leased for forty years on leased property, and it is admitted
by the State of New York, and valued by the State of New York, and has been valued
five times since we held it as an asset of our company, and the law of Canada requires
us to return to the Insurance Department of Canada, as records of our general assets,
our assets as required by the law of our State, and our State has valued that and
admitted it as an asset, and in 1902 value it for $526,000, and I have a certified copy of
valuation here, and will present it to the Committee, but it has been on file with the
Insurance Department of Canada for a year or more.

Q. Do you say it is real estate*—A. I say that it is leasehold and is admitted by
the Insurance Department of New York as real estate.

Q. How could it be admitted as real estate, if it is not real estate %—A. I do not
know. I am not the Insurance Department of the State of New York. I simply state
what the counsel of the Insurance Department says.

By the Hon. Mr. McMullen:

Q. Does it state that it is $526,000 of real estate subject to an annual rental of
$60,000 a year %—A. Yes.

Q. What is the size of the building —A. The building, as I recollect it, has
a frontage of about seventy feet on Broadway and 130 or 140 feet on Douane Street,
a fourteen-story building, and the annual rental of the offices is about $147 ,000 a year.

By the Hon. Mr. McSweeney :
Q. The offices rent for $147,000 a year, and you pay to the estate $60,000 a year ?
—A. Yes.
By Mr. Coster, K.C., Counsel for the Committee:

Q. How much did you spend on the building, about —A. About $483,000.
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Q. You spent that much on the building yourself after you leased it —A. The
building cost, as I recollect, about one million dollars. The Weld estate put in the
balance, except about $483,000 that we spent on it, and the land also.

). The land belongs to the Weld estate %—A. Yes.

Q. And you have a forty years’ lease %—A. Yes.

Q. Is there not in that lease an arrangement whereby the matter can be
readjusted every twenty years —A. There is a readjustment at the end of twenty
years, in the lease.

Q. That practically makes it a lease for twenty years, does it not %—A. T should
not so interpret it.

Mz, CostER.—I would ask Mr. Eldridge to furnish a certified copy of the lease.
The CHAIRMAN.—A copy of the lease should be here.

Q. What rent do you charge the company for your offices there —A. $50,000 a
year.

Q. And what other tenants have they there %—A. I do not remember.

Q. You say if you had an opportunity of refreshing your memory, you could say.
Here ve ask in our notice to produce for a full statement of the rents. You could
bring that out of the State of New York, surely that would not be against the law %—
A. T cannot recollect who the tenants of a fourteen-story building are.

Q. You were asked to bring a statement here %—A. I was asked to bring a state-
ment of every tenant that had occupied that building for ten years, with the amount
that he had paid for the rental during that period. It is not a document that can be
got up at twenty-four hours’ notice with the regular process of business of the com-
pany, and I must submit to the Committee also it seems to me it is putting the com-
pany to a useless expenditure to bring you here a statement of the tenants in-a four-
teen-story building for a period of ten years and show the rental they paid for ten
years. It would require the work of a clerk for a considerable time to do it. While
I am willing to bring the information, ag far as I can, it does not seem to me jus®
that we should be required to put our clerks to work to prepare a statement of that
character, especially when we present to you a certified copy of the valuation of that
building, as made by independent appraisers of the Insurance Department of New
York, which is the superviser of our company in regard to such matters. o

Q. The motive is to produce a statement of the rents, and that would not b
difficult—‘ The gross income in detail each year, names of tenants from date of occu-
pation of offices of the building 309 Broadway and Douane Street.” The greater part
of the building is occupied by the company itself 2—A. The greater part of the build-
ing ig not occupied by the company itself.

Q. The principal part of the building —A. The principal part of the building is
not occupied by the company. -

Q. If $50,000 a year is charged to the company itself for the offices they occupy,
as far as the tenants are concerned, it would not be a difficult matter to furnish a
statemeént?—A. T should be very glad to give you the amount collected from outside
tenants and from the company each and every year.

Q. What does it amount to?—A. It has varied in different years. Last year,
speaking in round numbers, the rental collected from outside tenants, other than the
company, amounted to about $92,000 or $93,000.

Q. Ninety-two thousand dollars actually collected?—A. Yes, actually collected.

Q. The year before, how much did it amount to?—A. It was slightly less.

Q. How much less?—A. Two or three thousand dollars—I should say—in round
numbers. :

Q. The year before that?—A. It was slightly less. It has been increasing for
three or four years.
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Q. What was the smallest you got?—A. I think the smallest we got outside of
the company was eighty thousand dollars a year.

Q. Eighty thousand dollars was the smallest you actually collected 2—A. Yes.

Q. Eighty thousand dollars from outside tenants?—A. Yes.

By the Hon. Mr. Landry: :
Q. This last year was the highest you had —A. Yes, ninety-two thousand dollars.

By Mr. Coster, K.C., Counsel for the Committee:

Q. You say you spent out of the company’s funds, $483,000 “—A. The building
cost, our portion of it, about $483,000. -

Q. What fund did you take that out of %—A. Tt was taken out of the reserve, or
surplus reserve fund.

Q. The surplus reserve fund?—A. Yes. : :

Q. None of it out of the mortuary fund—do you say that?—A. The reserve fund
of the company is the excess of the mortuary assessments, after paying the death
losses, and it was from that fund, as I understand it.

Q. Well, it was taken out of the mortuary fund?—A. It was taken out of the
reserve fund, which is the proceeds of the mortuary assessments after paying the mor-
tuary losses in connection with them. I desire to say this entire expenditure was made
before I became an officer, or was in any way connected with the company. I found
it there.

Q. You are not on trial?—A. I am not expecting to be on trial, but I am stating
it from facts which came to my knowledge as an officer of the company coming into
position afterwards.

Hon. Mr. Laxpry.—Which means that it is only by hearsay ?
Mr. Coster.—He knows well enough. He has sworn to it every year.

Hon. Mr. WarsoN.—I do not understand that this witness is a criminal. He is
here to give information, and I protest against our counsel saying he knows well enough.

Q. In the payment of death losses, is it your habit to deduct the liens on policies?
—A. If there are liens against the policy, the cancellation of the lien is part of the
payment of the death loss.

Q. You remember an action for criminal libel that was brought against Mr.
Franklin, editor of a paper called The Interview?—A. I remember such a criminal
Libel.

Q. Do you remember admitting in that case, or did you make any admission in
that case, with reference to settling the claim of the late Dr. Bissell?—A. I do not
recall making any admission with regard to the settlement of that claim.

Q. Did you hear of that claim?%—A. I have heard of the claim.

Q. Do you remember deducting the lien?—A. I remember the lien was deducted
in the first payment of that claim. 2,

Q. Do you remember he brought a suit against the company, and you paid the
whole of it to him?%—A. I remember there was a suit brought against the company,
and that there arose a question as to the validity of the lien, in the fact that the death
occurred before the adoption of the amendment to the by-law, and formal issuing of
the lien, and under advice of counsel, the case was settled.

Q. That was after suit was brought against the company —A. That was after
suit was brought by his widow against the company.

Q. Let us return one moment to the building. You said there was spent on the
building $483,000. Do you remember how much you paid for furniture in addition to
the $483,000?%—A. No, I do not remember. The building was furnished when I came

there. I do not know.
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Q. They do not carry the furniture along at all%—A. The furniture is not in the
assets returned to the Government.

Q. Do you know the expense of the building per annum?%—A. T know, last year,
after paying the expenses of rental, &c., the net income of the building was between
twenty-two and twenty-three thousand dollars.

. Q. That is, the company is charged a rental of $50,400 a year %—A. Yes, that is
charging the company with a rental of $50,000.

Q. And the net rental, you say, is between twenty-two and twenty-three thousanad
dollars —A, Yes.

Q. Is it or is it not a fact, that under the constitution and by-laws of the com-
pany, when the payment of a premium is stopped, when a man does not pay his pre-
mium in thirty days, there is no claim against the company at all%—A. It is not a
fact that under the by-laws that is the case.

Q. What is the by-law %—A. The by-law is, that in the event of non-payment, the
liability ceases, except as the contract may provide. :

Q. In some cases, they have a surrender value —A. There are-some contracts that
have a surrender value.

Q. Even when a man has not paid his premium?—A. Even when a man has not
paid his premium.

Q. Some contracts —A. Yes, some contracts.

Q. You have not a form of that, have you?—A. I have not, but I can easily get it.
I think every policy we issue in Canada, the form of it is deposited with the Insurance
Department at Ottawa.

Q. And in those cases, the policies have a surrender value, even if a man does not
pay his premium ?—A. In some cases, the policies have a surrender value, even when
the premium is not paid.

Q. And how long after he has ceased to pay premiums can he collect that?—A.
The generality of those policies provide that if, during the days of grace, he asks the
cash surrender value, he can receive it. If he does not, during the days of grace, then
the insurance is continued under the extended insuranace provision, until the surrender
value is used up in giving it to him.

Q. Have the company paid the surrender values without suit being brought against
them ?—A. They have, when there was occasion for them. ;

" Q. Have not a number of suits been brought against them?—A: For surrender
values ?

Q. Yes —A. I never heard of them.

Q. Did you ever hear of a suit brought by George A. Bagley —A. T have heard of
a suit by George A. Bagley. :

Q. Did the company pay him?—A. That was not a suit for surrender value at all.

Q. What was it for?—A. It was a suit for the recovery of premiums paid on
account of alleged violation of contract.

Q. Did you pay him?%—A. There was an adjustment and settlement made with
him.

Q. The Honourable Judge Dennis O’Brien %—A. Yes, he sued, too.

Q. Did you pay him?—A. A settlement was made with him. These are all New
York parties.

Q. Martin E. Oldrich?—A. I do not remember the name.

Q. Augustus Goodale —A. I do not remember the name.,

Q. But anyway you remember some where you paid after suit had been brought
for the recovery of the premiums —A. I remember in some cases where suit was
brought for the recovery of the premiums and the cases were settled.

Q. Do you remember Joseph P. Vaughan, of Louisville, Ky. %—A. I do not re-
member the name.

Q. He had a policy for $10,000 —A. T do not remember the name.
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Q. Do you remember any suit being brought in Louisvillle, Ky.?—A. Oh, there
have been suits brought in Louisville, Ky.

Q. In the year 1900 %—A. I do not remember that. With the reapportionment of
the premiums and changes required to be made, we have had suits in various parts
of the country for violation of contract, and for the recovery of premiums. We have
had some in Canada, and a number in the United States. There is no denial of it,
and no attempt to deny it.

Q. Article 7, section 5 provides:—‘ A failure to pay the assessment within thirty
days from the first week-day of February, April, June, August, October and Decem-
ber, or within thirty days from the day of the date of such periods, as may be named
by the directors, shall forfeit his membership in this association with all rights there-
under, and the certificate of membership shall be null and void,” and also, I see the
same thing is in the ‘one which you produced this evening—that is correct, is it not ?
—A. That is one of the provisions of the by-laws, I think.

Q. Then how did you pay on policies in which the premiums had not been paid ?
—A. There are other provisions in the by-laws, besides the one that has been named.

Q. Would you explain shortly to the committee how it is you paid on these lapse
policies, and what was your reason for paying ?—A. Because we regarded it within

" the discretion given to the management of the company as for the best interests of
the company to make such payments.

Q. And that is the only reason you can give, that it was a discretionary matter
with the directors %—A. The directors are charged with administering the affairs of
the company for the best interests of the policy-holders, and with their reasonable
limits of discretion they have the right to make such payments and to transact busi-
ness.

Q. By the official reports through the Insurance Department of the State of New
York for the years ending December, 1898, 1899, 1900, and 1901, which are of course
really in evidence because they take judicial notice of them in their reports, I see
that you have paid $219,258 on 122 lapse policies : why was that paid ¢ That is in
the report %—A. T should like to see that in the report where we paid so many lapsed
policies. :

Q. Here is one of these annual reports of the State of New York, for the year
1898. Look down on the list there and you will find lapsed policies mentioned there,
and the amounts paid on them?—A. Those are claims on policies appearing on our
books as lapsed. Suit has been entered by the claimant after the death of the party
and these amounts have been paid at different times in retirement of the claim.

Q. That is a sworn statement by the company ?—A. That is a sworn statement
by the company and those amounts were paid undoubtedly.

Q. And they are entered there as lapsed policies %—A. This is a schedule re-
quired to be filed under the law of New York, and the requirements of the Insurance
Department, to show why any claim whatever made by a claimant, against the com-
pany and settled for less than the face of the claim was so settled, giving the reasons
of the company for disputing the claim and not paying it at its face. In the cases
named, the company claimed that the policies were lapsed. They stood so on our
books. The claimants claimed that they had a claim for the full face of the policy,
and entered suit therefor. This alleges the company’s reason for refusing to pay the
full face of the claim, and in these cases that reason is that the policy stood on the
books of the companay as lapsed. This embraces a number of other causes.

By the Hon. Mr. Béique:
Q. What is the number?—A. I have not figured it up.

By the Hon. Mr. Watson:

Q. Are those claims paid in full?—A. No, they are not paid in full. It is an:

adjustment of the claim, for the policy was paid. Very frequently we make a pay-
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ment of the amount it would cost us to defend the claim. If we can settle such a
claim for a sum not greater or less than the amount it would cost us to defend, we
make the payment to the claimant to end the contest.

By the Hon. Mr. McSweeney :

Q. In other words you made the best settlement you could?—A. We made the
best settlement we could in the case of claims that we did not consider valid.

By the Hon. Mr. Landry:

Q. Does that answer apply to all?—A. Yes, it was a settlement made of claims,
the validity of which we disputed.

The first one here is ‘ Dan Doy. It is fourteen thousand dollars, $10,366.67 paid,
lapsed’. The next one is ‘$1,000, D. Newkirk, $350, lapsed’. The amount alto-
gether, according to the annual statements in 1898, 1899, 1900 and 1901—according
to the four statements which we will have marked for identification. = These are
certified documents.

WirNess.—May I be permitted to state here, there are 102 claims in those four
years. The entire claims against the company in that time, amounted to probably
over five thousand. Our claims are about twelve to thirteen hundred claims a year.

By the Chairman:

Q. Do you mean claims taken by action at law?—A. No, our death claims amount
to twelve to thirteen hundred a year.

Q. Out of that twelve or thirteen hundred there would be how many ?2—A. These
lapsed claims were among the twelve hundred a year..

Q. Before that did you pay any lapsed policies #—A. The company had always
where there had been claims on lapsed policies, the company had always settled them
to the best advantage, either fought them through the courts or settled them.

By the Hon. Mr. Béique:

Q. What were the reasons urged by the claimants against this claim that the
policy was lapsed?—A. There were various claims. There was, for instance, a recent
case that arose in the State of Missouri. A suit was entered against the company on
the claim that under tie Missouri law there was fixed by that law a reserve on every
policy, and that under that reserve the policy would be carried for a certain length of
time after it lapsed, and that the law which was called the non-forfeiture applied to
these policies, and the first court—that is the United States district court—did decide
that was the case, and it went to the Supreme Court, which reversed the decision.
There were also claims that because there was a reserve fund and emergency fund
the policy-holder was entitled to have his assessment paid out of that if he did not
pay it himself. There would be a large variety of claims.

By Mr. Coster, K.C., Counsel for the Commiattee:

Q. Show me some lapsed ones in that statement of 1896%—A. Well, Mr. Coster,
in regard to this matter I desire to say that while the New York Department required
a list of claims not paid in full up to and including 1895 or 1896, the company did
not comply with the requirement, and in this report there is not the statement of
claims that were settled or not paid in full. Subsequently to this the New York
Insurance Department enforced that requirement rigidly and it appeared in all of
our reports up to and including the first one made after we reincorporated. You will
find scattered all through this list of death claims paid a number of death claims
paid, a number that are not paid at even amounts, and in the majority of cases these
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were claims that were settled, but there are no reasons given anywhere in this report
for the non-payment in full of any claim.

Q. That would be the same report that you would put in in Canada?—A. That
would be the same report that we would put in in Canada, because it requires us to put
in the same report. : ;

Q. That is the report of 1896%—A. Yes.

(Reports of 1896 and 1897 filed as exhibits.)

By the Hon. Mr. McSweeney :

Q. You say you complied with the requirements after 1896%—A. The depart-
ment required the full compliance after 1896. 1896 was the first report I made of the
department that I superintended.

By Mr. Coster, K.C., Counsel for the Committee:

Q. You are required by every state to file a report —A. In each state that we
are doing business, yes. :

Q. And they furnished you blanks which you filled in and swore to every year in
the different states of the Union —A. Yes.

Q. And also Canada?—A. Yes.

Q. Were they always the same?—A. No, there were varying forms of, statements
required by different states and the same state sometimes made changes in the form.

Q. But the amount of insurance in force, and that sort of thing would be the
same —A. Not always, no.

Q. Where would it be different?—A. Because different states required different
provisions in regard to the payment; for instance, at the present time in the state of
New York we report the business paid for on our books on the 31st December as the
business in force. The state of Massachusetts requires us to report every policy that
is issued during the year without regard to whether it is paid for or not as business
in force, and there are various requirements in that regard in the different states.

Q. That is the report of 1895, is it not%—A. It seems to be the report of December
31, 1895.

Q. Take the total amount of insurance reported in force, page 8 of the report.
What is the amount at the end of the year #—A. $308,659,371.

Q. Now at page 29—this is the annual report to the annual meeting, is it not—
look at that at page 29, the same year?—A. Tt is the address of Frederick A. Burn-
ham, President of the Mutual Reserve Fund Life Association, at the fifteenth annual
meeting, January 22, 1896.

By the Hon. Mr. Béique :

Q. And the other report is what date—A. 31st December, 1895. Tt is the report
made to the New York Insurance Department.

By Mr. Coster, K.C., Counsel for the Committee:

Q. At page 29, he says, does he not : ‘ That on December 31, 1895, we had in

force 105,878 policies, covering insurance to the amount of $308,659,371%—A. Yes.
-+ Q. That agrees with the other one?—A. Yes.

Q. Being a gain of 9,811 policies and $15,293,265 insurance. Every dollar of this
was actually written and issued before J anuary 1st, 1896%—A. Yes.

Q. Was that true?—A. So far as I know it is Mr. Burnham’s statement. I have
no reason to doubt it. :

Q. Was there not a lot of insurance there which was not in force?—A. If you
mean thereby

Q. And which has never been paid since?—A. You mean not taken business?
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Q. That was not in force at the time that statement was made and has never been
in force since—A. If you mean the business that had failed to pay an assessment
and was carried under the right of reinstatement, that is included in that business.

Q. And how much did it amount to about %—A. At that time ?

Q. Yes %—A. I cannot say. At the close of 1894 there was a little over five thou-
sand policies.

Q. What would be the amount *—A. Probably that would amount to fifteen mil-
lion dollars.

Q. Now, in that year was there not fifty million of that which was not in force ?
—A. That had failed to pay an assessment and was carried under that provision ?

Q. Yes.—A. No.

Q. It would not be as much as that —A. No.

Q. Exactly the same thing occurred in 1896, did it not %—A. Yes.

Q. In 1896—A. There was the same condition in regard to those policies in
1896 as in 1895, exactly.

Q. In 1896, in the address of Frederick A. Burnham, president A. There was
included in the business as returned the policies that had failed to pay as assessment
and were carried under the right of re-instatement.

Q. In 1896, I see—you will correct me if I am wrong—is this doeument 1896 ?
—A. Yes.

Q. You say that there were 118,449 policies in force at the close of the year and
that the amount of insurance was $325,000,000 and upwards —A. Yes.

Q. And in President Burnham’s address to the shareholders at the annual meet-
ing in the following year he makes the same statement to them —A. He says there is
insurance outstanding to the amount of $325,000,000.

Q. The same as the other —A. Yes.

Q. An increase in policies 12.571 %—A. Yes. .

Q. And of %—A. $16,366,960 insurance outstanding.

Q. How much of that was not in force %—A. There was probably 6,000 policies
that were carried under the right of reinstatement.

Q. Which were not in force %—A. Which were carried under that right of rein-
statement.

Q. Which were not in force %—A. The insurance was outstanding in accordance
with the rules of the New York Insurance Department.

Q. If they had died they could not have collected %—A. Some of them could and
some could not.

Q. If they had sued on misrepresentation only %—A. There were some of those
policies that carried the right of payment for six months and some of them carried
the right of payment for a year, in the event of death after payment when they were
all included in the report in accordance with the rules of the New York Insurance
Department, fully understood by that department, and communicated to me as the
rule of that department by the counsel of the department. I was simply observing the
rules of the department in putting those in the policies outstanding.

By the Hon. Mr. Gibson :

Q. You looked upon them as not being outlawed —A. As not being outlawed.
There had been a decision of the New York Supreme Court declaring the right of
reinstatement as being a vested right. The court had so far enforced that as to allow
that right if the insured had died, and in discussing that point with the New York
Insurance Department, when I came in to make the reports, I brought up the report
that had always prevailed with the company, and he instructed me that under that
decision he saw no reason to make the change, but that I should include as I had
hitherto done, and under his instructions I did include it. It never was concealed.
You can find in the Illinois report, in 1894, a statement of the exact amount.
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By Mr. Coster, K.C., Counsel for the Committee :

Q. When did you first state it in the New York report—the exact amount %—
A. At the close of 1897.

Q. But never before that %~—A. No. As a separate item.

Q. And then did you put in the amount —A. No.

Q. Just put in the number of policies —A. Yes.

Q. Was that not because the superintendent insisted upon it %—A. No, sir, it was
not. It was done voluntarily by myself, and after T had been to Albany particularly
and discussed the question and asked permission to do so.

Q. And they only gave you permission to do that?%—A. They raised no objection
to my doing so.

Q. Take the 1897 report?>—A. The same condition prevailed there.

Q. At the end of 1897 I see the statement says

Hon. Mr. Bfique.—If the same condition applies, that is sufficient. You can file
them for identification and refer to them. :

Mr. CostER.—I will get them on the record.

Hon. Mr. ‘BﬁIQUE.—I call attention of the Committee to the advisability of not
going into these matters. I think we are travelling extensively outside of the inquiry
entrusted to us. :

Hon. Mr. LANDRY.—It is a mere repetition for the other years.

Myr. CosTER.—Not quite. I think they will be the same after 1897. I will put in
the 1897 statement and refer to the other.

Q. In 1897, according to this report—I can be corrected, if I am wrong—the total
policies, 111,908; insurance in force, $301,567,101, and then at page 26 of President
Burnham’s address, look at that mark marked in pencil : ¢ The truth is, that with the
close of the year 1897 the association had practically $10,000,000 —read it.—A. ¢ Ten
million dollars more paid for business, more business which is actually paying its
assessments, wherewith to meet its obligations, than it ever had before.

Q. And in that year 1897 how many million dollars of business were there which
were not in force?—A. There was 6,189 that were in the policies that have been named;
as regards other policies, where the assessments had ceased to be paid, it probably
covered about $18,000,000 insuranace.

By the Hon. Mr. Watson : !
Q. You say, not in force?—A. I do not say, not in force. I say, under the condi-
tion that they had failed to pay an assessment, but were simply carried on our books
as a vested right.

By the Hon. Mr. Gibson:

Q. As a liability company?—A. As a liability company to whatever extent there
was a liability.

By Mr. Coster, K.C., Counsel for the Commaittee:
Q. And also a prospective asset, was it not%—A. I do not know in what way it was
a prospective asset.
Q. Could you put liens on those?—A. No, sir.
Q. Why not on those, just as well as on another one ?—(No answer.)
Q. In 1898 the same thing occurred, did it not?

By the Hon. Mr. Béique:

Q. There was the same condition, without taking the figures?%—A. The same con-
dition was observed in making a return, excepting that in the foot-notes I gave the num-
ber of the policies and the insuranace that was covered thereby.
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By Mr. Coster, K.C., Counsel for the Committee:
Q. In 1898 there was $269,000,000 represented as being in force?%—A. Yes.

By the Chairman:
Q. How many policy-holders represented in that?—A. 102,379.

By Mr. Coster, K.C., Counsel for the Commitlee:

Q. And in 1899 you represented 71,062 policy-holders and $173,714,000 insurance ?
—A. I represented 71,062 policy-holders, covering $173,714,682 of non-delinquent busi-
ness, but carried upon the same basis as that with us, 85,571 policies, covering $212,-
773,786. I made the full division in that report as between the delinquent business.

Q. What was the delinquent business?—A. The delinquent business on which
there was a liability during delinquency, 981 policies, $2,650,100.

Q. And the others?—A. The others were those that had failed to pay and had
the right of reinstatement within a year.

Q. Read what the report says?—A. ‘Policies or certificates delinquent with the
right of reinstatement December 31st, under an order on which association’s liability
is suspended during delinquency, 13,529, covering $36,409,000.’

Q. What were the others?%—A. Policies or certificates delinquent with the right
of reinstatement December 31st under an order on which association’s liability con-
tinued during delinquency.

By the Hon. Mr. McSweeney :

Q. That is the first year you made the distinction %—A. That is the first year I
made the distincition in the schedule, but at the end of 1897, and again at the end
of 1898 I made the statement in my report.

Q. How could they get reinstated? What would they have to do?—A. The by-
laws which are in contain it. 4

Q. State it shortly.—A. If you pass me the by-law I will read it as the most dis-
tinet way in which I can state it. The by-law reads as follows: ¢The executive shall
have power to reinstate a delinquent member at any time within a year for good cause
shown—article 11, second paragraph of section 6—and upon satisfactory evidence of
good health and upon payment of all delinquent dues and assessments,’

Q. What would be necessary to be done? He would have to be examined again
by a doctor?—A. Under the rules of the association, if the delinquency had not ex-
tended over thirty days we would receive the payment and give him a conditional’re-
ceipt—that is a receipt conditional upon his being in good health. If it had not
 extended for ten days we would reinstate upon a satisfactory certificate of health; if
ninety days, we required a medical examination and the payment of delinquent dues
and assessments in all cases, not simply in the last case.

Q. Perhaps without going into the report you would be able to explain this; I
have taken this out of the report; according to the New York report of the year 1900,
the total amount paid by members was $4,000,000 %—A. $4,836,897.88.

Q. That is the Connecticut report?—A. Yes.

Q. What is the amount paid by members according to that report?—A. $14,126,-
341.93.

Q. Then this is the Massachusetts report of the same year : Total premium in-
come given in the report the year ending December 31st, 1900——

A. $5,881,365.68.

Q. Here is the Wisconsin report the same year ending December 81st, 1900 —A.
$5,883,868.56.

Q. Now take the report to the Insurance Department of the State of New York—
what was that in 1900 ?%—A. $4,836,897.88.
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Q. That was the total income during 1900%—A. That was the total paid by mem-
bers, according to the New York report.
Q. What was the total income stated in the official report made to the Depart-
ment of Massachusetts for the year ending 31st December, 1900%—A. $14,302,480.66.
Q. And Wisconsin, what was the total income?—A. $14,304,983.54.
By the Hon. Mr. Béique:

Q. What income?—A. The income of the company.

By the Hon. Mr. McSweeney :
Q. The premium income?—A. The premium and other income—the whole income.

)

'By Mr. Coster, K.C., Counsel for the Committee:

Q. That would be the income of the company everywhere?—A. That would be
the income of the company in accordance with the requirements of that particular
blank.

Q. But everywhere; it would not only be in that state?—A. The income on the
whole business of the company.

Q. In Canada-—A. It includes Canada.

Q. In each case it would be that %—A. Yes.

Q. What is the difference between those ? Why is there so much difference ?—
A. It will be a very lengthy explanation.

Q. Perhaps you can state shortly why it was %—A. I cannot, Mr. Chairman.
This matter has been brought up once on criminal libel, and I was on the stand for some
time and it took me some days to analyse the matter so as to present it in a clear
manner. I will explain it in the shortest possible way that I can. In 1900, as has
been stated before in my testimony, the company reinsured partially the business of
the North Western Mutual Life Assurance Company of Chicago. It received from
that company a certain amount of cash assets and it received certificates of liens or
loans which the company had taken in changing its business to a level premium busi-
ness, which certificates of liens or loans represented the reserves at the time of the
exchange. These liens or loans were recognized by the State of ‘Illinois as a part of
the assets of the North Western, and we so received them. We reported to the State
of Massachusetts as a legal reserve company. We reported to the State of New York
and to the State of Connecticut as an assessment company; three different blanks,
covering three different classes of business, regulated by three different statutes, were
sent us to be filled out. We followed the requirements of those several blanks so
far as we possibly could. In the State of Connecticut, for instance, as far as
the blank was concerned and as far as our judgment went, we were compelled to
include the liens and the assefs received from the policy-holders of the North West-
ern Life as among subsequent years’ assessments or premiums received from our policy-
holders, which made the amounts paid by members, as returned to the State of Con-
necticut, something over $14,000,000. In the State of Massachusetts there was an
item under the income, and outside of the items that cover the premium income, which
reads: ‘ Ledger assets other than premiums received from other policies for assuming
their risks” Under the requirements of that blank it is made necessary to carry these
liens, and so far as that individual item, which is 16 in the schedule of income, they
of course could not go into the item of premiums, and therefore the item of pre-
miums was reduced by that amount, while in Connecticut it was inereased by that
amount. In the State of Wisconsin it was also the requirement ‘Ledger assets other
than premiums received from other companies for assuming their risks” And that
was carried outside of premiums and into income in the schedule. The same return
was made to the State of New York, but the New York Department ruled that under

the New York law, which of course we have in our country, a separate law in every
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state. There is no federal legislation as to insurance. Every state is a law unto
itself, and has its own law, which varies from every other state. The New York In-
surance Department ruled that under the New York law anything received as repre-
senting the reserve other than cash could not be included in the income or could not
be included in assets because they had no authority to include under liabilities any
reserve against assessment policies. They, therefore, excluded that item entirely of
these liens from the schedule of assets. They did the same in reference to the liens
then taken by us on policies that we had changed to a contract reserve basis because
they charged us with no liability. As it would not appear in the assets, it must come
out of the income, but under the instructions of the New York Insurance Department
T made a return excluding it from income, excluding any items relating thereto from
disbursements, and excluding any items relating thereto from assets, anad appended
to my statement to the New York Insurance Department was also a statement of why
I did this, what the amounts were, and that it was done under instructions of that
department, that item will account for the discrepancy in income between these dif-
ferent statements, excepting that in the two statements rendered on the assessment
blank we will find an item deposit received during 1900, assessments paid before due,
$234,480.46. These were assessments deposited ‘before they were called, and under
the stipulated premium law and under the old line law they were counted as pre-
miums received on account of the year’s current premium, but under the assessment
law they were treated simply as deposits made, from which assessments were in the
future to be paid as called. They, therefore, appear in that statement as deposits, and
then subsequently as calls in the premiums, the deposits not being a portion of the
premiums under the blank, and under disbursements you will find correspondingly in
the assessment blanks item to cover those premiums so paid, and transferred to assess-
ments from deposit, which will show an alteration and discrepancy in the outgo be-
tween these blanks and those on which we return the legal reserve and stipulated pre-

~ mium business. The final analysis of these different statements come down to the
same matter ultimately, with the exclusion of these particular items that I have re-
ferred to, with the exception of an item amounting to about $2,000, which in the re-
port made to Massachusetts Department at the end of 1899 was admitted as an asset
—it was some premium notes—because there was a reserve charged against those poli-
cies, and it was a permissible asset. In Wisconsin at the end of 1899 we have made
our returns as an assessment company, and that item could not be admitted, but when
we came to make our return as a stipulated premium company the next year it be-
came a legitimate asset but it had to go into the income in order to get it into our
assets, and therefore in that respect the Massachusetts and the Wisconsin statements
differ by just about $8,000.

Q. What is the greatest difference? Some millions%—A. The greatest difference
is some million. :

Q. Take the report of the State of New York of the total amount paid to mem-
bers for the year ending 31st December, 1900 ?—A. $3,451,908.33.

Q. Take the report of the State of Connecticut of the total amount paid to policy-
holders for that year?—A. $4,696,563.77.

Q. So that in Connecticut you paid $1,244,655 more than you paid in the New
York report%—A. It consisted of those notes and liens which the New York Department
instructed us to exclude, which were concelled by reason of the lapse of policies, they
being in the assets under the Connecticut blank. In order to remove them from the
assets with the lapsed policies, they had to be charged under disbursements to make
the balance, but not being included in the assets at all under instruction of New York,
they do not appear in the disbursements.

Q. But that is paid the policy-holders %—A. Yes.

Q. How can you say you paid $1,224,000 more to policy-holders when you did
not pay it?%—A. Because there was that amount of lien notes that ceased to be in force
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by reason of the lapsed policies, and the blank as prepared by the department requires

us to put down any notes so terminated by lapses as disbursements to the policy-holders.
Q. And so before that those liens would go down in your statement as cash?—A.

Oh no. i '

Q. They were what you said were actual assets of the company. You said you

could put a lien on the policy for a thousand dollars and make it worth a thousand

dollars%—A. T did not state anything of the kind.

The Committee then adjourned until 10 a.m., to-morrow, 22nd June.

OTrawa, June 22, 1904.

The Committee resumed at 10 a.m.

Mr. GeEorGE ErpringE—Mr. Chairman, before proceeding with the evidence, I de-
sire to hand you copies of the by-laws of the Mutual Reserve as now in existence.
Last night when I turned them up there seemed to be a reflection that T had not com-
plied with what was requested—not on your part, but I desire to hand you the con-
tract received by me, asking specifically for this, and I also desire, before proceeding,
to call attention to the fact that the counsel last night asked me to produce a certain
report that I had not made to the board of directors in regard to expenses, stating
that I had been ordered to produce it here, and evidently laying the foundation for
producing a copy. I had not my order with me at the time, and, even if I had, I
should have accepted his statement as made in good faith and true, because he had the
statement before him. As a matter of fact, I had not been ordered to produce that
report.

By Mr. Coster, Counsel for the Committee :

Q. Have you the report %—A. I have not. i

Q. Would you take those reports to the Imsurance Department of New York ; 1
have made up a little statement here which I would like to check from the report, and
see whether it is correct, with reference to the building. It is taken from those
reports. 1896 was the first one. In 1896 rent, $144,673.94, expenses, $131,662.58, leav-
ing a balance of $18,011.36. Is that correct —A. Those are the figures c.ntained
in this report. What the expenses covered I do not know.

Q. But is that correct by the report ?—A. Yes.

Q. Take the next one, 1897.  You have rent, $147,303.28, expenses, $136,697.51 ?
—A. Yes.

Q. Balance, $10,605.77 ¢—A. Those are the figures there contained.

Q. That is the sworn report to the Department of New York %—A. It does not
necessarily show the net income of the building, because it may have been charged to
the sinking fund or to interest on the invested monies in the expense.

Q. That is what you submitted %—A. I will submit to the Committee a statement
of all receipts and of all expenses detailed under the various heads of each and every
year, so as to show exactly the relation, and I have already telegraphed, subsequent
to the hearing last night, to New York for that to be prepared.

Q. And did you get that report of yours that you made, which you said you did
not get notice to produce ? It was not mentioned in the notice to produce, but I
should like you to produce it ?—A. T should not be able to identify it without the
original. I am willing to send for the original.

Q. Now take 1898. Have you 1898 ?—A. Yes.
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Q. $147,706.82 rent, and expenses $139,463.86 —A. Subject to the same remark.

Q. Balance $8,242.96 %—A. Subject to the same remark.

Q. That is the sworn statement you put in. Did you sign that report 2—A. T do
not know whether the expenses include the interest on the investment or not. I cannot
tell at this time. '

Q. Who swore to the report there ~—A. Mr. Burnham swore to it.

Q. Who was the 1896 report sworn to by ?—A. The figures are unquestionably
correct, covering all the items, but I do not know whether there was included in that the
interest on the investment or not, and T can only tell when T get the detailed statement
which T have telegraphed for, of what every expenditure was for. 1 have ordered them
divided.

Q. Who swore to the 1896 report #—A. Mr. Burnham.

Q. Who swore to the 1897 report %—A. Mr. Burnham.

Q. And the 1898 report, Mr. Burnham. Now take the 1899 report. Who swore
to that 2—A. T did.

Q. That is sworn to by yourself 2—A. I swore to it.

Q. The rent was $140,334.04 2—A. Yes.

Q. Expenses, $127,038.18. And the balance, $13,295.86. Now, 1900, please?—
A. Yes.

Q. $131,911.21 for rent, and expenses $130,354.75, showing a balance of $1,556.467
—A. Subject to the same statement; yes.
Who was that sworn to by —A. By myself.
Now, who swears to the 1901 statement?—A. Myself.
. Rent $128,767.72. Is that right?—A. Yes.
. Expenses $135,059.97?—A. Correct, subject to the same remark.
. Showing a difference of $6,292.25%—A. Subject to the same statement; cor-
rect.
In 1902, who is that statement sworn to by?—A. By myself.
The 1902 statement is in that one there. The three years are there?—A. Yes.
. $139,246.70 —A. Yes.
. Expenses $125,317.44%—A. Yes.
Showing a balance of $13,000%—A. Yes.
In 1903, rent $142,440.73, expenses $121,371.80, showing a balance in favour
of the company of $22,000%—A. Yes, that is the statement.

Q. All those statements of rent for eight years include the $401,400 rent paid
for home office by the Mutual Reserve Company, $50,400 per year, is it not %—A. I am
not confident that during all those eight years the $50,400 was charged.

Q. Look at the reports. It is stated in there that this is all taken from ‘tha
reports. That is the fact and I only want to get it on the minutes. Two years,
$49.500, and the rest of the time $50,400 is what the reports show, amounting in all
to $401,400, amount paid %—A. The report does not show at the end of 1896, the
charge; at the end of 1897 it shows $49,500, and I presume ’96 was the same.

Q. And ’98—$54,400 %—A. Yes.

Q. Then that would make that correct. Then on that you would say that $528.22
as shown by that report as invested in the building, when the Jease expires that
$528.22 will be forfeited to the Weld Estate, will it not?—A. There is $483,000 in-
vested in that.

Q. Look in the 1896 report, the same schedule?—A. This is the 1896 report.
That amount stated there included furniture and so forth. The amount invested in
the building itself is $483,000.

Q. Read that amount there in the sworn statement, the amount paid on con-
struction %—A. Amount paid on account of construction of 14-story home office
building at the northwest corner of Broadway and Duane street, New York City,
$528,022. There was subsequently an adjustment between them.

DOLOLD LOOPD
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Q. That is the sworn statement that went in #—A. In 1896, but it is not the sworn
statement at the same time.

Q. It was not true —A. It was true, but there had not been the adjustment
between the Weld Estate and the company at that time which subsequently took
place, and placed the building on the basis it now stands upon the books of the
company.

Q. Did the Weld Estate return you some money?—A. There was an adjustment
of the accounts which left the amount of the company’s investment in the building
$476,653.50, which was subsequently increased by some additions to the amount at
which it stands to-day, $483,666.50.

Q. Did the Weld Estate return the company any money?—A. I do not know
what the particulars of the adjustment were.

Q. If they did return you any money, would you kindly show it to me in your
reports where it is entered%—A. It would not appear in our income.

Q. Do you mean to say $100,000 could be returned to you and not be shown ?*—
Ai; Tt would be exactly the same as any other investment that might be made and
disposed of. If we had sold a $100,000 worth of bonds, the proceeds of the bonds
would not appear in our income. -

Q. Will you say they did return a dollar of the money ?—A. I do not swear yes or
no in regard to that, because I am not coversant with the conditions of the adjustment;
but I know that the amount invested in the building at the present time is $483,666.50.

Q. You remember that exactly to the cent, and yet you do not remember— ?%—A.,
I have verified it a number of times in swearing to the repart since then. I did not
swear to the report in 1896.

Q. Who swore to the report in 1896 —A. Mr. Burnham.

Q. Who prepared it —A. Portions of it were prepared by myself.

Q. Was it not all prepared by you, or under your supervision %—A. Portions of it
were prepared by myself and portions of it were prepared by other officers of the com-
pany.

Q. Under your direction #—A. Not all of it, no.

Q. Were you not actuary of the company —A. I was.

Q. Was not the whole report prepared under your direction —A. The schedule of
real estate

- Q. Let me look at the report of 1896. Is your name not signed to it ¢ George D.
Eldridge, actuary’ %—A. Yes, it is there. I signed it and certified to it. :

Q. And over your signature are the words, ‘I hereby certify that the above is cor-
rect’ —A. Yes.

Q. Now you say it is not correct %—A. I did not say anything of the kind.

Q. Would you kindly look at the report of 1900. Total amount paid to members,
$3,451,908.33. Is that correct %—A. It is correct.

Q. Total disbursements, $5,077,247.84 %—A. That is correct.

Q. Look at the Connecticut report the same year %—A. Mr. Chairman, last night,
in order not to appear in the attitude of attempting to conceal the fact of these dis-
crepancies between the various reports, I answered in reference to these four reports
and explained in brief the reasons of the discrepancy between them. I now ask a
ruling of the Committee on this point. The law of Canada takes cognizance of two
reports from this company, one of the Canadian business, made upon a blank furnished
by the Canadian Insurance Deparatment; one of the general business, to be made in the
form required by the Insurance Department of the law of the state where incorporated.
This company reports to forty different governments, including Great Britain and
governments across the water, and you might just as well take up the forty odd reports
made upon different blanks prepared by different departments, with authority to exact
whatever they required and to have the report made in the form that they required, as
any of these reports. I have explained in general these discrepancies between these
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sweports. I appeal to the Chairman whether it was neéessary to go into all these
~umatters beyond this general explanation.
Q. Who swore to the Connecticut report —A. I presume that I did.

By the Hon. Mr. Landry :
Q. Your contention is that these reports are not made on the same basis?—A. No,
not on the same basis or same requirements.
Mr. AvLesworTH.—I submit these matters have no bearing whatever upon the pre-
sent inquiry.
By the Hon. Mr. McSweeney :

Q. You are not in every state of the Union %—A. No, we are not in every state.
Two states have declined to issue our license, California and Illinois. and in others we
have not applied for admission; but we are in states representing two-thirds of the
population of the United States.

Mr. CostER.—I submit it is not unreasonable to ask the witness to explain these
discrepancies.

The CrARMAN.—Under the circumstances, I think counsel is entitled to obtain
from the witness an explanation of that fact—how in one state it can be affirmed under
oath that a certain amount is paid and that in another state a less amount is paid.

WirNess.—Counsel asked me -identically the same question last night, and I
answered it.

By the Hon. Mr. McSweeney :

Q. That is about all the answer you can give —A. The answer I have given is
that in New York we were specially instructed by the department that all matters of
liens received from the North-western Life and also from our own policy-holders, were
to be excluded from our assets, and therefore, must be excluded from our income and
disbursements. In Connecticut those items were admitted as assets, and therefore
appeared in our income, and in our disbursements, and the difference rests in the fact
that New York admitted only the cash assets, and that Connecticut admitted the lien
assets, including those received——

By the Chawrman :

Q. What bearing would that have on that item of payment to the members, three
million in one state and two million in another %—A. We received from the North-
western, for instance, $8,000,000 liens.

By Mr. Coster, Counsel for the Committee :

Q. What is the amount #—A. We received in round numbers from the North-
western about $8,000,000 in liens, which went into our income. That is in the states
which admitted that as a portion of our assets. '

Q. Would it not be over $8,000,000 %—A. It is about $8,000,000.

Q. It would be between $8,000,000 and $9,000,000 2—A. About that ; of those
liens a certain number of the policies against which there were liens ceased
to be in force during the year 1900, and the liens on those policies were about
$12,000. That $12,000 having appeared in the income, the policies having ceased
to be in force, and the liens ceasing to be assets must be disposed of through
the disbursements of the company, and they appear as liens on policies ceased through
lapsation, and under department requirements those were listed as payments to policy-
holders, so that that $1,200,000 appears in the Connecticut report as a payment to policy-
holders, and consists in a great measure of the lapsed policies under liens which had
ceased to be in force in lieu thereof—* Pohcles including liens or premium notes
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voided by lapses, $1,279,525.87." That appears in the Connecticut report and does now:
appear in New York.

Q. Deduct those amounts from the amount, and see if you do not get a balane
of $5,195.73 still not taken %—A. I know what that means.

Q. What does it mean —A. The amount of money expended for furniture.

Q. Look at the New York report, item 13, and that is exactly the reason I memns
tioned that amount, $5,195.73 reported as paid for furniture —A. Yes.

Q. That was paid for furniture in the building in New York ?—A. Yes, for the
building in New York and in our branch offices, furniture in different places.

Q. Now look at the same item in the Conmecticut report, item 14 ?—A. Yes, ¥
states none.

Q. It states ¢ furniture none’ %—A. Yes.

Q. How do you account for that —A. I account for it in this way, that i»
counting the furniture, the fixtures were carried as an asset and were excluded from ou
admitted assets, under the portion of the schedule in the blank furnished by Connecti
cut, ¢ Deduct assets not admitted.” In New York, on the contrary, the blank does not ca
for furniture in the ledger assets, but calls for it to be excluded otherwise—mnot inm
cluded at all in our assets, and therefore became an expenditure, while at the othes
point it was simply an investment.

Q. There is an item asking for furniture in the New York reports —A. Yes.

Q. And also in the Connecticut report —A. Yes.

Q. And in the Connecticut report you say there is none %—A. Yes.

Q. And in the New York report you say there is $5,195 %—A. As long as in the
Connecticut report, the furniture was carried as a ledger asset, it could not be in
cluded in disbursements. In New York, by special provision of the blank, it was ex
- cluded from ledger assets and therefore must be made a disbursement. The resul
was as long as it appeared in Connecticut it was excluded under the item of now
admitted assets. In New York it did not appear at all in ledger assets.

Q. In the Massachusetts report you also swear that there are none —A. The
New York report was the only one in which that item appeared as a disbursement. Ir
all the other reports it appeared as an investment or ledger asset. It was excludee
under the assets not admitted.

Q. And in the Wisconsin report you say there is no furniture %—A. The News
York report was the only one in which that item appeared as a disbursement. In all the
other reports it appeared as a ledger asset of the company.

Q. In the New York report you say you paid out $5,195 for furniture, and in
all the other reports—I think you swore to them all ?—A. I did.

Q. You swore you paid nothing for the furniture %—A. I say that nothing wen#
into the matter of disbursements for furniture, it went into the ledger assets, and the
distinetion was a distinction required by the department in the blank.

Q. By the sworn report to the New York department—check me if I am wrong
but I am satisfied these are correct—the total paid to members is as follows : New
York, $3,451,908.83 ; Connecticut, $4,696,563.77 ; difference, $1,244,655.40.. Disburse-
ments—New York, $5,077,247.84; Connecticut, $6,316,707.55 ; difference, $1,239,459.71

Q. Those are the figures which you have explained how they occurred —A. Yes.

Q. I think you have already said that you were one of the parties who conducted®
the negotiations or contract under which the Provincial Provident Institution of St.
Thomas, Ont., was consolidated with the Mutual Reserve —A. Yes.

Q. Was the contract reduced to writing %—A. It was.

Q. Have you it %—A. I have not. You will find it printed in the official blue-book
of the Canadian Insurance Department of the year 1896 or 1897. A copy was filed.

Q. With the Provincial Provident ~—A. Yes.

Q. There was one made before that that is printed in the blue-book ?—A. No.

Q. Never but that one made %—A. That was the contract. Allow me to explain
one matter. There was a contract made with the Provincial Provident directors, my
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wecollection is of the 17th June, 1897, and when it came to be carried out, there were
ertain provisions in it that the Provincial Provident could not carry out, and they
alled a meeting of their policy-holders as of the 9th February, 1897—I think that was
Whe date—at which they submitted the contract of June 17th, with the modifications
alled for, and that was confirmed by the meeting of the policy-holders as of the 9th
“ebruary, and my impression is that both of them are printed in the blue-book.
Q. Did the first agreement provide in any way, directly or indirectly, for payment
r remuneration to the trustees or to any of the officers of the Provincial Provident
nstitution —A. The first agreement did not.
Q. But any agreement —A. There was an agreement entered into with three men
epresenting the trustees, or who had been trustees of the Provincial Provident, that
“upon their carrying certain conditions contained in the first contract there should be
yaid to them certain remuneration for their services in transferring the business.

Q. Do you remember how much that was to be —A. I do not remember. If they
waid the admission fees they were to receive the admission fees on the business and

hey were to receive a certain percentage of the expense dues received thereafter.
" When they came to carry out that contract they tendered trust funds of the Provincial

>rovident to cover admission fees under the contract. We refused to accept the trust
wunds for any such purpose, and they were advised, as I understand, that they had no

sower to transfer the trust funds in that way. Thereupon they called this meeting of

‘he policy-holders and submitted a modification of the contract which provided for the

rust funds to be turned over to the Mutual Reserve charged with the trust which rested

1pon them, as accumulated, and they were so turned over to the Mutual Reserve and
weceived by them. .

Q. What was the amount that they were bound to pay these trustees, whoever they
wwere 7—A. If they paid the admission fees on the business, which was $8 a thousand,
Mhey were to receive that.

Q. How much each would it amount to —A. I do not kmow. It was about $8 a
Mhousand the admission fee would be.

Q. How many thousand dollars or tens of thousands of dollars would it amount

to—$12,000,000 at $8 2—A. If the admission fees had beeen paid they would have
~amounted in round sum to about $100,000.

By the Hon. Mr. McSweeney :

Q. For those three men %—A. They were trustees, I presume, for all the directors
of the Provinecial Provident.

By Mr. Coster, Counsel for the Commattee :

Q. Is it or is it not a fact that the counsel for the Mutual Reserve Fund Life
Association, in Toronto or somewhere else, has stated that if that contract was carried
out it would put the parties concerned in the penitentiary, or words to that effect %—I
do not know whether he did or did not.

Q. You never heard of it %—A. | never heard of his stating that.

Q. That their own counsel advised them that if this agreement, as first made, was
carried out it would put all the parties in the penitentiary —A. No counsel ever did
advise us anything of the sort.

Q. Or words to that effect #—A. No. Colin MecDougal, the counsel of the Pro-
vineial Provident, stated to the trusteees of the Provincial Provident, that if they under-
took to transfer those trust funds for the purpose of receiving them back as their com-
pensation, they would be fortunate if they did not land in the penitentiary.

Q. But he did not think there would be any harm in your paying the money —A.
We declined absolutely to receive it for any such purpose.

Q. But the first contract was made agreeing to pay it %—A. No, it was not.

Q. Was there not a suit brought to recover it —A. There was, and the suit was

dismissed.
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Q. Why ?%—Because it was an illegal contract %—A. Because they had no stand-
ing in court. We had not received the money which they tendered us in the way that
they tendered it to us, and we refused to receive it in that way. We received it as trust:
funds, charged with the trust, and then they came and sued for that trust money to bew
paid to them as their compensation.

Q. If you had carried out your agreement and paid them, what fund would you
have taken it out of ~—A. We never made the agreement to pay them that trust fund.

Q. What was the suit brought on ¢ Was it not brought on the contract or on an
alleged contract ~—A. On an alleged contract.

Q. And they produced it in writing, did they not %—A. No, sir, they did not pro-
duce it.

Q. Was it not in writing ~—A. My impression is they did not produce it.

Q. It was not in writing %—A. It was. The contract with the trustees was in
writing.

Q. And by that first contract, agreeing to pay them a sum which would be equal
to about $100,000 %—A. The first contract was a contract with the trustees to transfer
the risk, and a provision was therein contained that they should pay to the company
certain money as admission fees and dues. They failed absolutely to make that pay-
ment to the company and the contract ceased. They then had on their hands certain
moneys which were trust funds, and their license was suspended, and they came to
Ottawa, got a restoration of their license for the purpose of calling a meeting of policy-
holders to secure the transfer of those trust funds to the Mutual Reserve, charged
with the trust under which they had been accumulated, and they held that meeting
by the vote of the policy-holders, and instructed us to transfer them and did so transfer
them and claimed they had made the payment of the admission fees.

Q. Would you kindly look at that and tell me if that is not a copy of the recom-
mendation submitted by you to the company —A. I cannot tell whether it is or not.

Q. Read it over —A. I cannot tell by. reading it over. It is a document I have
not seen for a number of years. I was not subpenaed to produce it and I could not
tell by reading it over whether it is a copy or not.

Q. Have you produced any of the things you have been asked to produce %—A.
I have not been asked to produce anything here except one or two matters specifically.

Q. It evidently is not an entire document by any manner of means. Look at it
and see —A. I can recollect that this is not the entire document that 1 submitted
to the board of directors. 1 was not subpenaed to produce that document and I have
not seen it for five or six years, and I cannot tell you whether these four pieces of
paper are a portion of that document or not. I have offered to have the document
brought from New York at the earliest possible moment, and it will be here, but as
for testifying whether these four pages, which are evidently not the entire document
and do not contain the signature or the heading, are a portion of a certain document
T have not seen for years, I cannot testify. We have telegraphed to have it here.

Q. Would you say that those are not all the recommendations you made ?%—
A. T won’t say anything with reference to that sheet of paper.

Q. Look over these leaflets and tell the Committee whether those were issued with
or by the authority of the company —A. In a general way I presume they were.

Q There are leaflets and so-called facts concerning the Mutual Reserve issued by
the company to their policy-holders and agents (leaflets filed as exhibits). I wish to
call your attention to leaflet 10 A, ¢invested assets December 31, 1899, $3,461,230.22,
that is correct, is it not ¢ I will call your attention to the fact that there is a differ-
ence of $732,059.29, and I ask you which one is correct —A. The report to the New
York department divides the assets between ledger assets or the mortuary or contin-
gent assets, and this is the sum of the two.

Q. Did the mortuary department admit those mortuary calls to be made as an
asset —A. They admit it as an asset against unmatured mortuary liabilities. They
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require the case assets and the accrued liabilities to be set forth in one schedule. The
unmatured mortuary liabilities—that is, dead losses reported but none due—to be set
forth in another schedule with the funds called to meet them as a deposit against it,
the sum of the two would be the assets of the company, and the surplus would be
obtained by taking the combined liabilities and deducting them from the combined
assets.

Q. And that difference of $732,000 is made up by addmng on to the sworn report
the mortuary calls which were not due?—A. ‘Which were due.

Q. Which were not due?—A. Which were due, but which had the thirty days
of grace in which to make the payment.

Q. They were due?—A. They were due, but they had the thirty days’ grace.

Q. Nothing more?—A. No. . :

Q. When is the mortuary call issued by the company 9—A. Tt is issued on the
31st day of December.

Q. And this would be the 81st December —A. This would be the 81st December.

Q. So, therefore, they would be all due 7—A. T testified they were all due, but
they were within the days of grace not paid. Aside from that, however, they were
always

Q. They had thirty days’ grace, had they not? The call was made on the 1st
day of December. And they had thirty days’ grace. Therefore, on the 31st day of
December they were all due and overdue and unpaid. The day you made that report,
and all those policies would have lapsed if they had not been paid?—A. No.

Q. Explain it?—A. The regular mortuary call is made on the first week-day in’
December, and as a rule is not expired until the first or second day of January.
Aside from that——

Q. Thirty days in December—the first week-day could not be later than the
second of December >—A. No. it could not, and in that event the last day, of course,
would be on the 1st of January. Aside from that, beginning with the 1896 business
was not written to fall due upon the heginning of certain specified months, but cor-
responding with the date at which the policy was issued, so that there was at all
times by this time policies that were falling due every day, and that would be in-
cluded in that amount also.

Q. Look at this paper produced?—Are you the editor of that paper?—A. This
is a leaflet taken from the ¢ Guardian,’ of which I am editor.

Q. This is called the ¢ Guardian,’ George D. Eldridge, editor, issued Septembet
13, 1900, and at page 4, I find this is what appears in the report:—

¢ President Burnham is at the head of a company with 100,000 members, $225,-
000,000 insurance; $16,000,000 of interest; bearing resources and an annual income
of $8,000,000. There are not half a dozen companies that can show this business.
The Mutual Reserve ranks amongst the first and it will be the honest ambition of
President Burnham and his lieutenants to make it the best institution in all things
worthy of its rank’

Q. Is that statement true 9—A. Tt is so far as I know, or was at that date.

Q. As a matter of fact, did the Mutual Reserve Fund Life Association at any
period of its existence, have paid for insurance in force amounting to $225,000,000%
—A. Tt undoubtedly did.

Q. When was that? In 1900—because that is the date of this?—A. That does
not say paid for business. ¢

Q. What did it mean? What did you say it was intended for—that it was not
in force?—A. T mean to say that that was issued as a record of the association by
which the Northwestern Life Insurance Company was consolidated with the Mutual
Reserve. The consolidated assets and business of the company amounted to the sum
stated there. As to what would have been the result in the way of future maintenance
of the business it did not predict or did not say, but at that time with the consolida-
tion of the two companies, those figures were correct.
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Q. How much was from the Northwestern %—A. There appeared on the books of
the company, as it stood at the time that the contract of re-insurance was made some-
thing like, face value, betweeen fifty and sixty million of business.

Q. But why did you say that it was about $20,000,000 yourself —A. I said it was
something over $20,000,000, that accepted the terms of the re-insurance and transferred
to us subsequently.

Q. So that then in this $225,000,000, this representation that you make is insurance
in force and not in force —A. It was the insurance in force in the Mutual Reserve
added to the insurance that appeared upon the books of the Northwestern at the time
of the consolidation of the two companies.

Q. Would you not say that that statement would be very deceiving to the public
to say that there was $225,0000000 of insurance when you say you knew there was
nothing like that amount %—A. T did not say that.

Q. Why did you not say this $225,000,000 was not in force —A. Because that
would not be the fact. :

Q. It was in force #—A. That was the business on the books of the Northwestern,
as it was transferred to us.

Q. And paid for to them?—A. Standing on their books in force,

Q. And paid for to them?—A. I do not know. It stood there, whether all of it
was paid for to them or whether a portion of it would be running in the thirty days’
grace, I do not know, but it was the business that appeared in force, and which was
covered by the contract of re-insurance between the two companies as it appeared upon
the books at that date. If I am not mistaken, it is explained in the other parts of the
document,

Q. You say then that there were 100,000 members, that that statement is correct,
do you —A. I have not verified the figures.

Q. Look at your insurance report, December 31, 1901, and see what you swore to
there. You say there were 81,000 members %—A. Yes.

Q. 81,076 %—A. Yes.

Q. And yet in this paper you say there were 100,000 members. Which statement
is true? —A. That is of the early part of September, when this consolidation took place,
and was the consolidation of the membership of the two companies. The report made
on the 31st day of December was as of the business at that date, after sifting out those
that failed to avail themselves of the contract of re-insurance, or that lapsed as a matter
of fact in the meantime.

Q. Did you not, as a matter of fact, only get about $20,000,000 of insurance on
your books from that company —A. Counting it on the basis of the face of the insur-
ance, there was somewhere betweeen twenty and thirty millions that availed themselves
of the contract of re-insurance to pay future premiums, but we assumed as of the 1st
day of September, 1900, all business standing upon the books of the company as of that
date, and carried the risks to the time that the next premium fell due, when they had
the right to renew or to discontinue as they saw fit.

Mr. AvLEsworTH.—I have not objected, Mr. Chairman, but let me point out what
an ‘extraordinary procedure this is. A witness is called and examined-in-chief—not
cross-examined at all, or supposed to be cross-examined—he is called as some one whe
can give information to this committee, and something is put in his hands which he has
written, not as an officer of this company at all, but as the editor of some newspaper,
and he is asked as to whether that is true or not. What on earth has that to do with the
affairs of the company that I represent before this honourable body?

Hon. Mr. DomviLLe.—The company sent these papers to us and we received them.
Mr. Coster.—And the editor himself is the vice-president of the company.

The CrarMaN.—The objection would be well taken if these documents were not

sent by the company to the policy-holders. The company would not be responsible for
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any publication by one of its officers, but if the company forward that publication as
the condition of their affairs, then they become responsible for it. As long as these
documents have been used by the company to represent their views they must be
admissible.

Mr. Coster—We will undertake to prove they have been sent out. I asked the
witness if they had been issued by the company, and he said yes.

WirNess.—I said in a general way I thought they were.

By Mr. Coster, Counsel for the Committee :
. Q. Take the sworn report of the ITnsurance Department of the State of New York
for 1900, page 7, schedule B —A. Yes.

Q. I see a statement there that at that time the Mutual Reserve Co. had 4,000
shares of the National Life Insurance Co., the market value being given as $302,000
and the amount in loans being $200,000 —A. Yes.

Q. That is correct, is it not %~—A. That it held those shares as collateral for a loan
_of $200,000.

Q. Look at the insurance report of 1901, New York Insurance report, December
31, 1901, page 7, schedule B %—A. Yes.

Q. Is there anything there to show that the Mutual Reserve Life Association at
that date had the 4,000 shares of stock ?—A. They did not have that loan outstand-
ing at that date.

Q. What was the actual amount of the loan on these 4,000 shares of stock —A.
$200,000. It was a security received by us from the Northwestern Mutual of Chicago
in the re-insurance of the company’s business. :

Q. Is there anything in that report of 1901 to show what became of the $200,000
loan ¢ You say it was paid back 2—A. No more than of any other loan that would be
paid back or any other security disposed of.

Q. You can find nothing in the report of 1901 showing that— %—A. There is noth-
ing called for by these blanks to show any changes that were made in investments, or
where investments were paid in blank, does not call for anything of that kind. It
simply calls for a schedule at the end of the year for securities of the company in which
moneys are invested.

Q. The money was returned %—A. The loan was paid for.

Q. Why does it not appear in the accounts ¢—A. Why should it appear in the
accounts any more than any other ?

Q. Under what head does it come? Premium income—A. It does not come
under any head in the income.

Q. Where it is shown?—A. Tt was already in the ledger assets of the company. It
does not need to go into the income to continue in the ledger assets in a different form.
If we sold a piece of real estate we should not put the proceeds of that sale in our
income. It is merely a change of form of the investment.

Q. That is the only explanation you have to make %—A. That is the only explana-
tion that could possibly be made. This blank is not the balance sheet blank. It is
simply a statement of income and disbursements, but it starts with the ledger assets
at the beginning of the year, and adds thereto the income, deducts therefrom the
disbursements, the balance being the ledger assets at the end of the year. Then it
calls for a statement of what the ledger assets are invested in. That is the blank of
the New York Department.

Q. And the assets increased by that amount during the year, T suppose —A.
They did not. The $200,000 was in the assets at the beginning of the year in one
form, and in another form at the end of a year also in the ledger assets.

Q. Is it irregular to take stock of another life insurance company? Do you
know that —A. Under the law of New York a life insurance company is forbidden
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to loan on or purchase the stock of another life insurance company, but there is a
provision that in a case of re-insurance, or in event of the cancellation of a debt, it is
permitted to take that security and count it into the securities for the time being.
Tt cannot hold it permanently under the law of New York. ’

Q. Look in that report of that year. I see $210,666.87 for commuting renewal
commissions. Is that right —No answer.

By Hon. Mr. Wilson :

Q. I think you stated the law of New York denied the company the right of pur-
chasing stock in another company ?—A. Yes.

Q. How was it that they purchased the assets, the stock and interest of the P.P.I.
of Canada ? If the law of New York prohibited it. could they extend into a foreign
country  and purchase the company’s stock there?—A. I did not know the Provincial
Providence had any stock.

Q. You said stock and assets #—A. No, I said the law of New York forbids us
to purchase or loan upon the stock of another insurance company.

By Hon. Mr. McSweeney :
Q. You bought it outright —A. We simply took the business of that company.

By the Hon. Mr. Wilson :

Q. You then purchased the stock or business of the P.P.I. contrary to the law of
New York 2—A. Not at all. The law of New York forbids us purchasing the capital
stock or loaning on the capital stock of -any company: in point of fact that law did
not exist in 1896. It has been enacted since; but it forbids us to purchase the capital
stock or loan on the capital stock of another insurance company. It did not forbid us
from purchasing the business in force in another company.

Q. Did you not, when that suit was entered against your company in New York
by Mr. Morgan—did you or did you not plead the impossibility of the legal trans-
action of purchasing this stock as one of the reasons why the suit should not be pro-
ceeded with —A. We did not.

Q. I am wrongly informed, if I have been informed that there was any stock of
the Provincial Provident %—A. There was no stock of that company.

Q. You bought the assets%—A. The law of New York provides that an insurance
company shall not loan on the stock of another insurance company, or to purchase
that stock. It does forbid us re-insuring the business of another company and taking
its assets in consideration of that re-insurance, but it does not allow us to buy the
capital stock of a stock corporation.

Q. Can you buy the Mutual operations —A. We can take the business or we can
take the business of a stock company and receive consideration for that, but not pur-
chase the shares of stock of such company.

By the Hon. Mr. McSweeney :

Q. You can get possession all the same ?—A. Yes.

Q. The result is the same %—A. No, I do not think the result is the same. What
the law of New York intends is that a life insurance company shall not loan its funds
or purchase the capital stock of another company which is intended to run along as an
independent institution.

By Mr. Coster, Counsel for the Committee :

Q. Speaking of the purchase of the P.P.I, all you know is that you agree to pay
them $100,000, or equal to that, and afterwards you found it would be illegal to carry
out your contract, and you did not give it to them %—A. No, that is not the situation.

Q. They did not get the money ¢—A. They never paid us the money that was the

foundation of the contract or agreement.
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Q. They never got the money as a matter of fact, did they ?—A. They never
carried out their agreement as to making us the payment, and the payment was con-
ditioned on their first making payment to the Mutual Reserve.

Q. They were to hand you $100,000, and you were to hand it right back to them %
—A. TIf they paid us equal to the admission fees they were to receive consideration for
turning the business over to us, equal to the admission fees, and a percentage upon
future dues. When they came to tender us their payment, they tendered us trust funds
which were charged to the trust, and which we 1efused to receive because charged with
the trust.

Q. You got them %—A. We got them charged with the trust for the new policy-
holders, not however, to be paid to anybody as expense moneys, or anything else.

Q. So you found you were unable to carry out your arrangement with them %—
A. They were unable to carry out their arrangement with us.

Q. And you were unable to carry out your arrangement with them, too %—A.
They were unable to carry out their arrangement with us.

Q. They handed you over all the assets they agreed to %—A. No, they did not
hand us over all. :

Q. But they handed over to you the assets they represented themselves to have ¢
—A. On the order of their policy-holders, in a meeting called for that purpose, they were
instructed to turn over to us the trust funds of the institution charged with the trusts
under which they held them, and we were to receive them charged with that trust and
administer that trust for the benefit of the policy-holders.

Q. The only difference is, they were charged with a trust ?%—A. There was a
material difference.

Q. But that was the only difference ¢—A. No. We are administering that money
under a trust.

Q. They did carry out their agreement to give it to you, subject to a trust %—
A. They did not carry out their agreement, and they asked, themselves, to have their
agreement modified, and secured from the Dominion Government an extension of
their license for the purpose of having it modified.

By the Chairman :

Q. Do I understand that if these people had carried out their agreement, you
would have given them some remuneration —A. If they had paid money as admission
fees without any trust on them, we should have paid the money to them as the con-
sideration for doing so.

Q. They would get the benefit and not the policy-holders?—A. Yes.

By Mr. Coster, Counsel for the Committee :

Q. With reference to that $211,666.67, what is that for ¢ You say from commuting
lrenewal commissions%—A. It was for commuting renewals, agents’ contracts, com-
missions that would fall due under them. We bought those renewals.

Q. You bought their contracts —A. We paid a lump sum instead of paying the
future renewals.

Q. How many agents do you think you paid that amount to ¢—A. I do not know.

Q. Abount how many %—A. I do not know.

Q. About how many #—A. I do not know.

Q. You were actuary of the company at the time, and made up the statements

Q. About how many agents did you pay that sum of money to —A. I do not
know how many benefited by it.

Q. There would have to be negotiations with each one, because you would have to
fix the value of it, would you not —A. The various contracts would have to be bought
up, based on their value. . %
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. Q. There would have to be negotiations on each one, beeause there would be no
fixed value in the contract—it was the expectation of what he would get %—A. There
were certain rules about the purchase of renewal contracts.

Q. About how many agents were there %—A. I do not know.

Q. A dozen —A. I do not know.

Q. Can you tell me the names of any of them %—A. One of them was named
Merrion. :

Q. What is his first name %—A. I forget his name.

Q. What is his address —A. I think he lives in Detroit.

Q. About how much money did you pay him —A. I do not remember now, but
the larger part of that was paid to bir-. :

Q. The larger part of that $210,000 was paid to him, was it —A. Yes.

Q. What is his first name —A. I do not remember his first name now.

Q. What was he, an agent of the company, or what %—A. He was a representative
of the company who represented the transfer of the Northwestern Mutual Life
Assurance Company to the Mutual Reserve—the re-insurance of that company.

Q. What was his name?—A. I do not remember his first name. I presume 1
shall before I leave here, recall his first name. I do mnot recall it now.

Q. You say Mr. Merrion is of Detroit, Mich. —A. I think he is living in De-
troit. Mich., now, but I am not certain.

Q. Where was he living then?—A. In Chicago.

Q. What was he—a lawyer?—A. He was.

Q. How long had he been agent of the company —A. I think he was appointed
in May, 1900, that is my impression. He was the agent who secured the transfer
of this business to the Mutual Reserve, and it was under contract we gave him a
renewal interest in that business, and we retired it by buying his renewal interest.

Q. So what you did was, you paid him $210,000 for his services in securing the
transfer of that Northwestern Company ?—A. That money was not all paid to him,
but we entered into a contract with him for a renewal interest in business trans-
ferred to the company, not the Northwestern, but a genera] contract and under it he
secured this transfer, and he had a renewal interest extending over several years, and
the expenses of the premiums

Q. What you mean to say is, he was employed by you to get this business?—A.
He was employed by us under contract as an agent to secure the transfer of business
to us, or secure business,

Q. And the greater part of that amount was paid to him?—A. A very consider-
able portion of it was paid to him.

Q. Had that payment anything to do with those four thousand shareg in the
National Life?—A. No.

Q. tnere is absolutely no connection between those two transactions?—A. No,
there is no connection at all.

Q. Nothing at all%—A. We paid him the money.

Q. I know you paid him the money, but was there any connection between the
two transactions ¢ Did not that $200,000 get to him eventually —A. Not $200,000,
but whatever we paid to him got to him. It is on the statement here. :

Q. That is a different proposition; that is $211,000, but had not that $200,000 in
the National Life shares something to do with this?—A. No.

Q. That money did not go to Merrion?—A. There was a considerable portion
of this $211,000 paid to Merrion, as I have testified. It was not any particular sum
of money to the company, it was any money, not more that money than any other.

Q. Did no portion of this $211,000 go to him?%—A. I do not say anything of the
kind. The money was taken from the funds of the company and paid to him. It
might just as well be the proceeds of that note as any other money. I do not know
any particular money that was taken to pay him. ' The money was paid him and it
was taken out of the monies of the company.
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Q. Look at the report to the Insurance Department of New York, dated De-
cember 1, 1900, under the head of Ledger Assets. It appears, does it not, that therse
was due from agents, $79,719.84?—A. Yes.

Q. And under the heading of Non-ledger Assets there appears ‘agents $402,702.66’
—that is right, is it?%—A. Yes, those are the figures.

Q. Those would be moneys advanced to agents, would they?—A. Yes.

Q. And these amounts together make $482,421.50%—A. Yes.

Q. In the sworn report made to the Insurance Department of Wisconsin for that
same year, is the item °Agents’ Debit Balance $482,222.50° the same as the two
items relating to agents in the report to the State of New York?—A. I have not
the Wisconsin report before me, but if they foot up the same they are the same.

Q. Look at page 2 of the statement handed to you—that is the same, is it not?—
A. Yes, I presume practically the same.

Q. Now look in the report to the State of New York for December 31, 1901—
‘Balances due from agents, $88,228.69 *—is it not?—A. Yes.

Q. And also look in that report at the items appearing under the head of mnon-
ledger assets, and inform the Committee as to whether there is anything entered there
under that heading relating to agents’ debit balances?—A. The item is not entered
there.

Q. Where is it?%—A. Tt appears upon our ledgers, but is not entered in this
report.

Q. It is not in the report there?%—A. No.

Q. Why is it not in that report?—A. Because upon the New York Insurance
Department making an examination of the company, we based our report upon their
findings, and they did not carry that in as an asset.

Q. They would not allow it to you as an asset?—A. It was not claimed in the
other statement as an asset: it was excluded.

Q. Why was it put in one year and left out another year9 It amounts to about
$400,000 ¢—A. That was accumulated agents’ balances running back almost to the
begmnmg of the company. and they still appear on our books as before, but are not
carried in this schedule.

Q. They are no good?—A. I think they are of very little value

Q. They have no value?—A. No value.

Q. But they were first left out in 1901%—A. Yes, they were first left out in
1901,

Q. And that was by order of the department %—A. No.

Q. Why did you suddenly take them out?—A. I do not know that there was any
particular reason. They had been carried for a number of years, and they did not
appear in our assets at all, and they were finally omitted and only the live and cur-
rent accounts were carried into the ledger assets and have been carried since.

Q. How many policies about were there which provided for the payment of the
bonds in cash—roughly speaking?—A. My impression is—of course none of those
policies were issued since I have been there. but my imprsession is it was with re-
ference to policies issued since 1881. About 1,300 of those policies were issued.

Q. Would it not be less than 600 now %—A. Probably there are not more than two
or three hundred. T do not know that there are even that many, but I am only speak-
ing as a general impression. I am not attempting to testify accurately as to the facts.

Q. No bond statements made any such provision and only a few of the bonds, did
they not, for the payment of cash %—A. Comparatively few of the Bonds and none of
the bond statements.

Q. And notwithstanding this fact, were not the bonds and bond statements indis-
criminately, cash and the proceeds thereof, paid as commissions to agents %—A. No.

Q. You say that is not true %—A. That is not true.

Q. No portion of them —A. No. :
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Q. You say then that that $394,000 list shown you from agents in December, 1891,
less than there was in 1900, was practically written off —A. At the close of 1900, the
live accounts of advances to agents amounted to $79,719.84. Aside from that, there
were accumulated amounts upon the books dating back to the beginning of the com-
pany of $402,702.66. In the 1901 report the only account that is carried is of the live
accounts, representing $79,719.84 and the changes that may have occurred therein,
making it at the end of that year $88,228.69. The $402,702.66, which were moneys
expended in getting business and charged to agents, was practically written off as an
expense of the company.

Q. Was any of that $394,000 and upwards paid into the treasury of the Mutual
Reserve Fund Life Association —A. I do not know whether any of it was or not.

Q. If it was, it was very little %—A. It was very little. It was accumulated
advances that dated back and accumulate on the books without being written off.

Q. Do they stand there now >—A. Yes.

Q. How do they stand %—A. They stand there as nothing except as accounts of
moneys that have been advances to agents. They do not appear in our assets.

Q. When does an advance to an agent cease to be an asset?—A. It is never included
in the admitted assets of the company.

Q. What fund is it charged to when it is made %—A. Tt is charged to advances to
agents and goes into the schedule of ledger assets, but in making the statement of the
company is deducted from the heading ¢ Non-admitted Assets.’

Q. It is never admitted as assets %—A. Tt is never admitted as assets.

Q. But the agents are supposed to account to the company. When it comes back
how does it come ¢—A. It is simply one of the assets of the company converted into cash.

Q. But it is not an asset?—A. Tt is on the ledger as an asset, and as in the
statement made to the public through the Insurance Department, it is never admitted
as an asset; it is always deducted as a non-admitted asset.

Q. In the first place, was there not a sinking fund—some provision about making
a sinking fund, for' what was called real estate at the corner of Broadway and Duane
streets #—A. There was an amount carried to the sinking fund and charged as one of
the expenses of the building for a time.

Q. How much did that amount to —A. T have not the figures before me as to the
amount,

Q. Look at page 98 and see if that is not there ? Perhaps you could tell us from
memory what it is ; I think, as a matter of fact, it is $84,000 2—A. $84.403.19.

Q. In what year %—A. 1898,

Q. See if you cannot find another one %—A. There is no such item.

- Q. Let us look at 1901 ?—A. Yes, $52,260.09. :

Q. What became of that —A. It is among the assets of the company.

Q. Where is it shown in your reports afterwards —A. The separation is not made.
After 1901 we ceased to report upon the assessment blank to the New York department
which called for those divisions and reported upon the legal reserve blank, which is an
entirely different blank, and does not call for it.

Q. And that sinking fund is there yet #—A. We have the funds still.

Q. To the credit of that account —A. With whatever changes may have occurred
in the meantime.

Q. Has it not increased —A. I do not know what changes have been made. At
the time of the change to the old line basis the New York department valued the lease-
hold at $526,000. We have adopted since then the practice of charging off from the
value of that building each year a sum that will reduce the leasehold expiration—at the
expiration of the leasehold will wipe it out—so that we carry it in our statement at
$490,000 instead of $526,000, at which the New York Insurance Department valued it
two years ago, a deduction being made on account of the expired policy-holders, and
being a substitute for a regularly established sinking fund.
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Q. How much is the sinking fund you have there now, roughly speaking %—A. I
have not examined it.

Q. Does it not show in some of the reports #—A. No, it does not.

Q. Here is a statement made from those statements. You will see it is correct #—
A. From those statements made here in lump sums, I should be unable to go into these
figures of disbursements and the statements in the schedule ‘C’ and difference alleged.
As T stated, these figures cover all our real estate, not simply our building, and I am
perfectly willing to obtain the facts and present them to the committee.

Q. Will you admit that is a correct copy of the statement taken from the annual
report %—A. No, I should admit nothing in regard to those figures.

Q. We will have to go over it.

Mr. AYLESWORTH.—It may go in, I think, on the statement of Mr. Coster that it is
practically correct.

By Mr. Coster, Counsel for the Commatiee :

Q. These are tables showing from the sworn reports year by year the disburse-
ments on one page and the disbursements on another page in which there are very
large differences %—A. I am perfectly willing to obtain the information in detail
which will enable me to go into it.

Q. This is a statement, the sworn reports of the Insurance Department of the
State of New York. In the year 1897 in one page of the report disbursements $137,-
554.87, and in schedule ¢ O’ of the same report $137,497, a difference of $56.92, and the
cost value of real estate, $535,528.14. What is that difference between the two pages
of the report in the same sworn report—how is it made up —A. I do not know that
the two items are intended to cover the same matters, and I do not know how the two
items are made up. I am perfectly willing to obtain the making up of both the items
and submit them to the Committee in detail, and until that is done I cannot testify as
to whether the two items are intended to the the same.

Q. In 1898 there is a difference of $208 ?—A. My answer must be the same.

Q. In 1899 there is a difference of $27,284.40 —A. My answer must be the same.
I think I could explain it, but I am not going to undertake to explain it without having
the details, and I am willing to bring them to the Committee.

Q. And in 1900 there is a difference of $23,899 ?—A. Yes.

Q. Same answer —A. Yes.

Q. In 1901 there is a difference of $52,000 ?—A. Yes.

Q. In 1902 we have not the report here, but in 1903 they are about the same :
that you do not know how to explain ?—A. I am not attempting to explain it with-
out the details and seeing the way the two items are made up.

Q. In the 1897 report you state the cost of real estate to be $535,528.14; in 1898,
$563,318; in 1899, $560,312; in 1900, $576,086; in 1901, $679,910; in 1902 the amounts I
have not just before me. I may fill it in afterwards. In 1903, $682,848.04. Exhibit
11 reads as follows :— !
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REAL ESTATE AND INVESTMENT EXPENSES.

TaBLES showing expenses of Real Estate, including Taxes, as per statement under the
heading of Disbursements, and as per Schedulee ‘ C’ in the sworn Reports to the
Insurance Department of the State of New York.

Year. Disbursements. | Schedule C. Difference. %’:{tﬁ%&;‘isf
L SR e S e $ 137,554 87 | $ 137,497 55 $ 56 92 | 8§ 535,528 14
1 e e S R e 141,50 45 141,296 12 208 33 563,318 54
L e R e o > 101,736 64 129,021 04 27,284 40 560,312 44
{0 R PSR S e e ) 108,669 32 132,569 11 23,899 79 576,086 31
L e e S e B 192,937 74 140,928 53 52,009 21 679,910 96
1L e GO s et Pl e e sl il it R e e i G e B s e
151 B M e R e N Ak 125,703 74 120,708 .90 f i i 682,848 04
DISBURSEMENTS DURING YEAR.
Year. T%::ag: ;:33,1 Iﬁ;;?;g::t
Investment.
897~ A T e e S R e rh RS a e e $ 19,091 04 $ 2,304 00
L e A e e e e e eI e 20,463 96 2,200 00
e e e e S e S L R e S ety 2,516 16 1,450 00
L e N R s e e S P e g S e e e e e 3,204 71 1,200 00
1B T e e Bk e e s e T e e 88,035 75 12,000 00
et e e e e L e e e S e G D
o N S R B B B e T P TG b SR Gt o 22,956 06 900 00

Q. How did the cost volue of the real estate increase “—A. Why there were con-
stant changes, we did not own the same real estate ‘exactly, the same items of real
estate all the time; there were constant changes. ;

Q. You had real estate all over the world %—A. No, our real estate is confined
almost entirely to New York, except some items in Chicago. The schedule shows
how many items each year. § :

Q. But you never changed the value of any real estate 2—A. We probably did
not change the book value. We may have changed the market value.

Q. But the cost value of the real estate %—A. The cost value of the real estate there
was as I have stated before. In reference to the building there were certain adjust-
ments, of which I do not recall the details, which alter the valuation and book value
of those premises. Now in 1897 by the report I see there is $19,091.04 taxes on real
estate and investment, and $2,304 investment expenses. In 1898 the taxes are $20,-
463.96 and $2,200 investment expenses. In 1889 the taxes are $2,516.16 and $1,450
investment expenses. In 1900, $3,204.71 and $1,200 investment expenses. In 1901,
$88,000 and $12,000 investment expenses, and 1902 is not filled in here. I will see
that it is filled in. And 1903, $22,956.06 and $900 investment expenses:
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Q. What makes the great difference between those documents ? They are
the same amount of real estate, but yet the taxes vary per annum from $2,000 up to
$88,000 ¢—A. In 1899 and 1900 we disputed with the city of New York the valuation
of the property and the taxes levied upon us. The taxes levied upon us were not paid
on account of the dispute, but were carried into our liabilities as a liability of the
company. In 1901, suit having been entered for the purpose of adjusting the matter,
we were advised to make the payment of the three years, which we did, and began our
suit against the city for the recovery of the amount, which suit is now pending simply
before the referee as to the amount that shall be returned to us.

Q. So that you actually paid $38,000 taxes in 1901 —A. Yes.

Q. That you have a voucher for, and $12,000 investment expenses —A. I was top
tifying as to the taxes, as to the matter of investment expenses.

Q. They went up that year to $12,000 —A. As to that item, I cannot testif)

Q. What would the investment expenses be —A. I do not know.

Q. That $88,000 in 1901 was nothing but three years’ taxes #—A. That was thres
years’ taxes.

Q. And nothing more %—A. I presume, the interest on it.

Q. Nothing else besides the taxes and interest ~—A. No.

Q. They charge you interest on the taxes —A. Yes.

The Committee then adjourned till 10 a.m. to-morrow.

‘WEDNESDAY, June 23, 1904.

The Committee met at 10 a.m.
* Direct examination of George D. Eldridge continued.

By Mr. Coster, K.C., Counsel for the Committee :

Q. What are the expense dues on the five-year distribution policy plan ? When
was that plan first instituted —A. In 1896.

Q. And what were the expense dues at first —$4.50 per thousand.

Q. The same at all ages %—A. Yes.

Q. And have they been changed since then %—A. They have not.

Q. They are the same to-day %—A. Mr. Chairman, before proceeding I should like
to have produced the paper concerning which I was questioned yesterday, where there
was a showing of a sudden increase in the investment expenses of from $1,200 to $12,-
000. I suspected at the time—I had not time to examine it then, having no papers
before me—that there was a mistake in that, and I think I can demonstrate there is a
mistake in the figures as given.

Q. Exhibit 11 is the sheet that was made up —A. By this paper it was shown
that the investment expenses in 1900 were $1,200 and in 1901 they were $12,000, and T
was asked to explain the sudden increase. By reference to the certified copy of the
report of December 81, 1901, schedule 3, being disbursements under the 16th division of
schedule 8, there is a printed statement, all other items in detail, namely, and then there
are lines here to introduce writing items. The first one here is investment, and the
figures are given, $12,000, in this certified copy. There are eight items which are footed
$420,878.90. - Now, if you will take the seven items, excluding the investment expenses,
which are laid down here item by item, and foot them, you will find they amount to
$419,678.90, and if you add $1,200 to that, being the investment expenses of the pre-
ceding year, you will get the total that is carried into the schedule here of $420,878.90,
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so that it is perfectly evident on the face of the return that it is a clerical error, pro-
bably in copying the report of the New York Insurance Department, of putting $12,000
down instead of $1,200.

By the Hon. Mr. Gibson :
Q. It adds up that way %—A. Yes.

By Mr. Qoster, K.C., Counsel for Commaittee:

Q. But it is $12,000 in the report #—A. Yes. I am not imputing any wrong inten-
tion to any one. It is evidently a clerical error in copying in the New York department.

By the Hon. Mr. Béique :

Q. I understand that some time in 1898 the company invited the policy-holders to
pay what they called uniform rates instead of paying current costs as they accrued —
A. We had adopted level premium rates in writing our business, and we offered to the
old policy-holders of the company to make an exchange if they desired. ’

Q. Was there a considerable number who responded to that invitation %—A. My
impression is that there were about 3,000 made the exchange.

Q. In Canada %—A. No, there were comparatively few in Canada. I think that
the exchanges in Canada amounted to about three-quarters of a million dollars, probably
covering three or four hundred policies.

Q. Had the company any right to change the condition of a policy in that respect 2.
—A. With the assent or upon the request of the policy-holder, I think there is no doubt
that, the two agreeing, had a right to make the change.

Q. But suppose the uniform payments were insuficient to meet the. losses, where
would you have taken the money from to cover the difference —A. So far as the busi-
ness at that time in the United States was concerned, although the rate was the rate
charged by the old line companies, we were compelled under our charter to insert in
the policy a condition that in the event of the reserve becoming impaired, the policy-
holder was liable to assessment to make good that reserve. We had the right to pay,
if there was an excess of death losses, from the reserve fund, and if that failed, to
assess the policy-holders to make good the impairment. That was necessary under the
New York law. In Canada, in 1898, we included the same condition, because we were
operating under the assessment law. We issued no policy in 1898, even in Canada or
in the United States, that did not provide that in case the reserve became impaired the
policy-holder was liable to assessment to make it good.

Q. But I am referring to the circulars which you issued to shareholders inviting
them to change the mode of payments, and to pay by uniform payments, instead of
paying as losses accrued, and it was held out to them, I believe, that their rates would
not be increased if they accepted the latter plan %—A. I misunderstood what you were
referring to. You are referring to a circular that was issued where we offered to the
policy-holders who were paying increasing rates, the right to take a tommuted rate
which should be uniform as far as the rate was concerned, instead of the increasing
rate, but that was so shaped, both the rates and the agreement and the circular, that
whenever we were obliged to increase from the rate laid down against the attained age,
the policy-holder taking the commuted rate had also to pay an increased number of
assessments on the original rate. That is, if there was a man who was paying an
increasing rate, which was suppose six assessments a year, was called upon to pay on
his increased liability, the policy-holder who took the commuted rate would have to
pay seven on the commuted policy. We had no right under the Canadian law to limit
the amount that could be collected. ;

- Q. I find from a copy of correspondence exchanged between your company and
Mr. John S. Hall—A. He is, I think, the only one in Canada who owns such a
changed policy.
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Q. I find on May 25, 1898, he wrote you, ‘I do not understand quite clearly, also
that if the chartered articles of association provide for assessments, how these can
be commuted. An answer to this will oblige” Then you answered on May 31, ‘In
relation to the commuted rate, I have to say that no condition of the policy you now
hold is changed save that by reason of the application to future profits in the directing
of giving you as low a rate as possible, the contract application of surplus towards
bonds is waived, and in view of the increasing rate towards the cost is payable by
uniform rate” This seemed to be holding out that your company had the power to fix
the rate definitely at a uniform rate which could not be increased —A. The rate
could not be increased, but the number of assessments could be increased. There
is a very great difference in that regard, because a premium and a rate are two very
different things. The rate under all our policies is fixed for each age, hut the law
of Canada says that we shall levy as many of those assessments to pay our losses in
full ; so, whether the rate is a uniform rate throughout life, or a rate fixed year by
year, by the actual age of the insured, the right must be retained to levy as many
assessments, and the law ofCanada compels us to as are necessary to pay the losses.

By the Hon Mr, McMullen:

Q. The rate you mean is an annual rate—an annual sum?—A. No, the ratz
fixes the ratio of payments between members at different ages. That is, if there is
$100,000 to be raised to pay death losses, that $100,000 is to be distributed among
the members of different ages according to these rates. Now, if there is $80,000 to
- be raised, that $80,000 is to be distributed according to rates. If there is $150,000 to
be raised, that $150,000 is to be distributed among the members of different ages
according to the rates applying to their several ages, but the law compels us to issue
a sufficient number of assessments to meet the losses.

By the Hon., lr, Beique:

Q. On referring to another letter written by Mr. Hall, on the 23rd of November,
1898, I find the following:—

‘ Have the association power to commute, and where is the authority to' be found?
Is there any lawk in the State of New York or any other state requiring assessment
companies to base their calls according to the age, &c., of the assured, and thus make
an increasing rate?’ >

And you answer that letter on the 7th of December, 1898 :—

‘ Referring to your favour of the 23rd ultimo, asking if the association has
power to commute a rate, I beg to say that section 4, article 2, of the constitution
and by-laws adopted by the members, provides that the corporate powers of the asso-
ciation shall be vested in the board of directors, who shall have power to adopt such
rules and regulations as they deem necessary, not inconsistent with this constitution
or by-laws, and to amend the same and to fix the amount and rate of assessment fees
and dues. Section 8, article 11, of the constitution of by-laws also provides that the
board of directors shall have authority to fix and determine the amount of benefits
for which certificates of membership shall be issued, rates of assessments, admisssion
fees, and annual dues. You will thus see that the authority of the association to fix
this commuted rate is ample.” In reply to the question whether any law of the State
of New York or any other state requires assessment companies to base their rates
and calls on the age of the assured and thus make an increasing rate, I beg to say
the, laws of the several states leave it in the hands of the several corporations to fix
the method by which the cost of insurance is to be paid by the members ; with the
provision, however, that the amount to be required of the member shall not be limited
to a sum below the sum necessary to enable the corporation to meet all these claims
at their maximum face value. In point of fact almost all associations, as in the case
of the Mutual Reserve, offer contracts calling for the payment of the cost in differ-
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ent ways, and therefore the method of paying the cost is a matter of contract and not
of law. As, however, the cost itself is an increasing one, it is inevitable that there
must be an increase in the price or in the number of assessments called, unless
through an accumulated or uniform rate increased cost is met by uniform payments
sufficient at the outset to provide an accumulation which in the latter years will take
care of the cost in excess of direct payments made.

Q. That is the explanation to which you referred, I suppose, in your previous
answer —A. Yes. .

Q. But policy-holders have been complaining that they were given to expect that
if they changed the plan and adopted uniform rates there would be no further assess-
ment made on them?—A. I have had called to my attention at the most three com-
plaints that that provision was misunderstood. Mr. Hall is one. Mr. Hall, I think,
is the only policy-holder in Canada who made that exchange and holds his policy, and
I think there was but one other exchange in Canada made excepting Mr. Hall’s.
When I testified that there was several millions changed, I had not this in mind, so
I should want to correct my statement in that regard. There was not over $1,000,000
changed, I think, on this basis. I know, as I say, but three complaints in regard to
misunderstanding, that have come to my attention.

Q. Could you give us an idea of the difference between the rates on your assess-
ment plan and what they would have been under the legal reserve plan %—A. Ths
members that have been in the longest have paid upon the assessment plan somewhera
between sixty and sixty-six and two-thirds per cent of the premiums that they would
have paid upon non-participating level insurance issued at the same age.

Q. But the other members—that would not apply to other members?—A. Thers
are some members probably that have paid down as low as I should suppose fifty per
cent—that is the ten years distribution class of policy-holders who had practically a
ten years renewal of insurance. At some of the ages it would reach about fifty per
cent.

Q. Then it would vary between fifty and sixty-six per cent %—A. I should say
that is a fair limit—not exact.

Q. In answer to a question which was put by me on the order paper of the Senate
you furnished returns which I should like to have filed as Exhibit 12. The first ques-
tion is the total amount of income during the year in Canada and in the United
States separately for the whole period during which the association has been carrying
on business in Canada, to wit, from 1885 to 1903 inclusive, and I find that the differ-
ent amounts therein stated yearly sum up a total of $5,038,518%—A. That is about
the footing. There was an error

Q. At the bottom of that page you have amounts of legal reserve from 1899 to
1902%—A. That is from the 11th August, 1899. We began on the 11th August.

Q. Is that exclusive of the amounts appearing above %—A. Yes, exclusive of the
amounts as to Canada. Of course it is not included in the United States at all.

Q. This legal reserve applies to Canada only %—A. Only to Canada.

Q. Then on the next sheet you have an answer to the following question :—¢ The
total amount paid during the year to policy-holders in Canada and in the United
States separately.’ For the same period, the nineteen years, is it —A. Yes.

Q. From 1885 to 1903, inclusive, you give a total of $3,060,029 ¢—A. I presume
that is correct.

Q. As having been paid to policy-holders in Canada %—A. Yes.

Q. Are these amounts correct %—A. There may be a variation of a dollar or two
here and there, but otherwise it is correct

Q. Substantially, it is correct 7—A. Substantially, it is correct.

Q. Have these amounts been paid in cash to the policy-holders %—A. Yes.

Q. And the return to the first question is also correct %—A. 1t is. T desire to
make one statement in regard to the income in Canada. That includes membership

fees paid under the old system, and medical examination fees. Under the earlier
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" system af the company when the policy was issued there was a membership fee paid.
The first payment was a membership fee which almost invariably, in my time in-
variably, went to the agent. In the department returns of Canada they required
those membership fees, so far as it was possible to compute them, to be returned as
income and be placed in the disbursements, and these statements of income in Canada
include these. In the early history of the company also, the company did not pay
the medical examination fee, but it was paid by the applicant ; but the Canadian
department required a return of an estimated amount paid by the applicant for
medical examination fees and required that estimated amount to be carried into
income and into disbursements also, so that it appeared on both sides of the account.
While it was not money that passed through the hands of the company, it was treated
by the Canadian department as income and out-go.

Q. Then, if the company was charged with those items, such as medical fees and
membership fees, the company must have been credited —A. Yes, the department
required them to appear on both sides of the account. It made no difference in the
balance.

Q. It would appear in the item of expenses ?——A In the item of expenses—the
item of income and expenses.

Q. Of salaries, I suppose, to agents —A. Commissions to adents and medlcal
fees paid.

Q. At the foot of the second return you have also figures applying to the legal
reserve —A. Yes.

Q. How did this legal reserve come to be paid ¢ It was amounts that were taken
out of the legal reserve to pay death claims %—A. To pay death claims, surrender
values, &e.

Q. Let us take the next item : the total amount paid out during the year for
general or other expenses in Canada or in the United States separately ; giving
separately amount of salaries paid to officers and home office employees, again covering
the same period, and which I find total the sum of $999,865 in Canada %—A. Applying
to the assessment business.

Q. These figures are correct —A. Yes.

Q. And they cover all the general or other expenses of the company in Canada ¢
—A. Yes.

Q. For that period %—A. Yes.

Q. Tt would include those membership fees ?——A Yes, those membership fees and
medical examination.

Q. I see at the foot of this return you have also several items applying to legal
reserve %—A. Those are the expenses in connection with the legal reserve business
during those years.

Q. What kind of expenses were paid out of the legal reserve ?—A. Tt does not
mean out of the legal reserve, but it means the business done on the legal reserve basis.
From August 11, 1899, all business in Canada from that date is counted as legal reserve,
that is, it is subject to the legal reserve law.

Q. This is a return giving the amounts paid during each of those years for gen-
eral or other expenses ?—A. Yes.

Q. And what I should like to understand is how these amounts appear as having
been paid out of the legal reserve 2—A. That legal reserve does not mean the reserve
of the company, it means the business done on the legal reserve basis.

Q. If I understand correctly, it means that apart from the $999,865 expenses
chargeable to the assessment business, there are further amounts of expenses which
-were chargeable to the legal reserve business —A. Yes.

4 +Q. Then the next page gives the amount of salaries at the home office which are
smeluded in the expenses on the previous sheet 2—A. Yes.
: Q. What proportion of those salaries of the home office was charged to the Cana-
'dlan business %—A. There was no specific proportion of them charged to the Canadian
business.
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Q. Under what principle was it dealt with —A. Tt was paid as general home
office expenses.

Q. You gave, in the third return the amount of general or other expenses in
Canada, and it is supposed to be the full amount, and therefore it must include the
proportion of home office salaries chargeable to that Canadian business —A. Let me
explain. The third statement contains simply the expenditures made in Canada, and
does not include any portion of the general home office business, but simply moneys
that were spent in Canada, with Canadian people in conducting business here in
Canada.

Q. And you did not charge the Canadian business with any proportion —A. We
made no specific charge against any proportion in the office.

Q. Of the salaries outside of Canada —A. No.

Q. I notice that in this return giving the salaries at the home office, the salaries
of officers show a considerable increase from 1893, when it was $79,636.30, and in 1894
when it was $141,296.99. Could you give us any explanation as to the cause of that
sudden increase —A. I cannot.. In 1893 I was not connected with the company at
all. I went there in 1894, and I may say in explanation of this, that undoubtedly
the division between officers and employees which was required by the New York blank
was somewhat arbitrarily made. Sometimes it was a question who were included in
offices, and there were times when there were a good many that might be officers and
the positions not afterwards filled. In my opinion, a much juster basis of getting at
the question of official salaries would be to designate certain ones as officers, president,
vice-president, treasurer, secretary, assistant secretary, counsel, medical director—who-
ever were designated to take those offices year after year—and get the aggregate. It-
would be a much juster basis.

Q. That is an assumption on your part —A. Yes, an assumption on my part.

Q. And it does not seem to be very substantial, because I call your attention to
the column of the salaries of employees, where the same thing applies. In 1893, the
amount was $80,542.40, whereas in 1894 it had risen to $199,647.10, and in 1895 to
$225,619.40, and as a matter of fact it went on increasing for three or four years %—
A. As far as 1893 and 1894 are concerned, not being connected with the company in
1893, and only going there in 1894, T have not investigated that increase and shall be
unable to testify.

Q. But in a general way we would expect you would be able to account at least
for that very large increase from what it was during the years previous to 1895, when
you became connected with the company—the difference between that year and sub-
sequent years —A. Well, T am free to admit that I never looked into the matter of
that increase—never had my attention called to the large increase between 1893 and
1894. I am perfectly willing to submit to the Committee a statement.

By the Chairman :
Q. How can you do that after you have declined to state the salaries of the
officers %—A. I am only declining to state the individual salaries of the officers.
Q. How can the Committee verify it if you do not state the individual salaries ?
How can the Committee accept the statement as a whole %—A. I am perfectly willing
to submit a statement. : :

By the Hon. Mr. Béique :

Q. We have the total income in Canada for that period of time represented as
being $5,038,518, and the amount paid to policy-holders in Canada $3,060,029, and the
amount paid for expenses in Canada. $999,865, making a total of $4,059,894 to be
deducted from the total amount of income, leaving a balance of $978,624. What be-
came of this amount of Canadian money How was it applied apart from the por-
tion of it which may be in the reserve #—A. There is $244,000 representing moneys
invested for deposit in Canada on assessment account, the moneys in Canada at the
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end of 1903, and the balance is the contribution of the Canadian business to the gen-
eral expenses of the company and towards meeting any general death losses of the
company.

Q. That would leave a balance of $724,400 ¢—A. Yes, of which about $624,000
would be premiums of policy-holders and about $100,000 from interest on investments.

Q. Does not that look rather a large amount diverted from the Canadian policy-
Lo¥ers?%—A. It amounts to about $2 to about every $1.000 of risk that has been
carried for an average term of one year.

Q. That would be a contribution to general expenses?—A. General expenses of
the home office, and to any share in the general death loss if it was larger at any tims
than the death loss of the Canadian department.

Q. We have only the difference between what was paid to the policy-holders and
for expenses in Canada, and the amount which was received from the Canadian busi-
ness, so that there would be that element that you mentioned %—A. Certainly the
Canadan business, if the general death loss of the company on its business was for
a time less than the Janadian, would be entitled to contribute its proportion of thas
excess on the basis of the entire death loss. If subsequently the death loss in the
Canadian department became greater than it was in the general department, the re-
versal of the case would be the fact. Now, take for instance in the year 1901, as in-
dicating what has come in connection with that Canadian business; of every $100
that was received from premiums on the Canadian assessment business we paid $103
in death losses. Take in the last three years of every $100, we have paid over $77
in death losses. The time has got to come very quickly when the death losses will
undoubtedly consume more than the premiums received in Canada. When that time
comes, if we could not increase the Canadian assessments above the general assess-
ments of the policy-holders, the general policy-holders would have to make good the
deficiency. While we make separate accounts as required by the department, we
consider the Canadian business a part of the whole business of the company entitled
to the protection of all the assets and all the business of the company, and of course
to bear its burden with the other business.

Q. During later years, 1902 and 1903, had you many agents in Canada ?—A.
—We had not a great many agents in Canada. We were not pushing business vig-
orously.

Q. How many had you —A. I should say, a half a dozen probably.

Q. The expenses for 1902 are over $18,000, and that is exclusive of the legal
reserve business >—A. Yes, certainly.

Q. You were not doing an assessment business at that time?—A. We were col-

lecting premiums.
Q. And on what condition were you collecting premiums? You had agents
for that; you had agents merely on commission, I suppose?—A. We maintain an
office in Montreal, one in Quebec, and one in Toronto, and we have collectors in the
Maritime Provinces.

Q. But those offices in Montreal and the other cities you have mentioned were
for legal reserve business, I understand%—A. The agents were for the legal reserve
business, but the collectors there are mainly for the aassessment business. 7

Q. Were not the collectors paid by commission?—A. Yes.

Q. For the assessment part of the business —A. Yes.

Q. What was the rate of the commission %—A. The commission varies from two
and one-half to five per cent for collection.

By the Hon. Mr. McMullen :

Q. What is the name of the collection agent in Toronto?—A. Mr. Harvey.
Q. Have you an agent in Toronto ¢ Is Mr. Harvey the only agent you have in
Toronto?—A. He is our only agent at the present time.
Q. Your central agent?—A. Mr. Harvey is our chief agent under the law.
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By Hon. Mr. Béique :

Q. That rate of commission would hardly justify the payment of the $18,000
for 1902 %—A. Lhere is two per cent taxes, you must recollect.

By the Hon. Mr. McSweeney :
Q. Through all the provinces?—A. Practically now.

By the Hon. Mr. Béique :.

Q. On the amount collected 2—A. Yes, on the amount collected. There is $268,-
000 collected in 1902, and the expense was practically $18,000; that is less than seven
per cent. There was $268,000 collected in assessment premiums in Canada, and the
expenses in Canada were $18,000. Now we pay two per cent for taxes, leaving five
per cent for collections and all other expenses that there might be in Canada on that
business.

By the Hon. Mr. Domwville:

Q. You paid no two per cent in New Brunswick —A. T do not testify that we
paid it in all the provinces, but where we have the great bulk of our business we do.
We have comparatively little business in the Maritime Provinees. The great bulk
of our premiums is in Ontario and Quebec, and the returns to the department will
show that it is close to two per cent, but I am willing, to make it safe, to say one and
three-quarters, or one and one-half per cent; you have then only a little over five per
cent as the expenses of collection. 3

By the Hon. Mr. Béique :

Q. Let us take the fourth return—the amount appearing at the credit of the
reserve fund at the end of the year for the years mentioned. These amounts are
correct, I suppose?—A. Yes.

Q. They represent the reserve to which you referred as being mainly covered by
lien —A. No, this is the surplus of the reserve fund of the assessment business, and
this in essence represents cash or investment.

Q. But as far as cash is concerned, it is mainly covered by liens on policy ?—A.
No, this does not represent liens on policy at all.

Q. This reserve applies exclusively to the Canadian business —A. Oh, no ; this
is the surplus reserve fund of the association. 3

Q. So there cannot be any division made of these items between the Canadian
end the United States business 7—A. Excepting you take in the deposit matter on
the next page.

Q. Then the next page gives the total amount on deposit with the Canadian
Government at the end of the vear, the cost, the par value, and the accepted value,
with separate amounts applying to the legal reserve —A. Yes, separate deposits for
the legal reserve.

Q. These amounts are correct %—A. Yes.

By the Hon. Mr. Landry :

Q. What is the percentage of the deposit in Canada —A. To the premiuﬂ‘is
collected in Canada ? :

Q. What is the proportion of the deposit to the premiums ?—A. To the gross
premiums, including expenses, it is about five per cent, that is on the assessment.
The deposit here, I would explain, is the deposit as far as the legal reserve is con-
cerned at the end of 1903. It does not include the $40,000 deposited since the 1st
January, 1904.

By the Hon. Mr. Beique :

Q. Then you have on the next page the total amount ‘of assets of the company
at the end of the year, and what portion thereof in Canada, distinguishing as far as
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possible in all the above, between policies issued previous to, and subsequent to the
11th August, 1899, and between the business resulting from policies issued under the
assessment plan and level premium policies. You take the first column, assets other
than policy-holders’ premium obligations. You take the first year $590,623 as assets
in Canada ?—A. The first column is the total assets of the company.

Q. The Canadian business is in the third column ?—A. Yes, and that includes
both assessment and legal reserve, and on the next page there is the division between
the assessment ‘and legal reserve.

Q. You take that third column where you find the amount of assets other than
policy-holders’ premium obligations in Canada, $50,000, and you have as income for
that year in U'anada $42,816 only : how do you account for the difference %—A. Before
we received our license in Canada in 1885 we had to bring $50,000 from the United
States and deposit here with the Minister before receiving a license.

Q. Then you take the item applying to 1903, $398,678 of assets in Canada : how
is this amount made up apart from the reserve, both legal and assessment, which
amounts to about $234,000 ; how is the difference made up —A. A portion of it was
money in the banks in Canada.

Q. How much %—A. I do not remember.

Q. About how much ?—A. I do not recollect now. The synopsis of the depart-
ment gives the items. I thought I had it here, but I have not. I possibly may be able
to make it up.

Q. I find that the difference is $164,748 —A. The cost value of the deposit is
$236,821. >

Q. I take the deposit in Canada $218,938 applicable to the assessment business—
I take the aceepted value —A. That accepted value has been revised by the Treasury
Board since the 1st of January, so it did not appear as that on the 1st January.

Q. At all events it would make only a small difference —A. I should say that
there is about $80,000 which are notes and certificates of lien or loan by the legal
reserve policy-holders which is counted by the department under the law as part of
the reserve, und that there was somewhere about $40,000 to $50,000 of deposits in
bank, but that may be larger than that. P

Q. Could you give us a memorandum accounting for it %—A. I will refer to the
report after the meeting is over and give a memorandum. It is made up of cash
loans and premium obligations. That does not count deferred premiums, $84,576.63;
stocks, bonds and debentures, $260,381.53, cash on hand, in books or deposited with
the government, $51,780.30, interest and rent due and accrued, $1,939.61. I think
that will make $398,678. Then outstanding and deferred premiums, which you will
find on the last column, $44,480, make a total of $443,158.

By the Hon. Mr. McSweeney :

Q. Did they make some change in the valuation ?—A. The department made
some change. e

Q. Reducing it how much —A. It is about $10,000 that they have reduced the
valuation. '

By the Hon. Mr. Béique :

Q. Turn to the last page of those returns; the two first columns are the assess-
ment business in Canada ?—A. Yes.

Q. What is the difference between the two first columns ?—A. Take it on the last
page, the aggregate of the two columns, head one is the amount given in the third
column on the preceding page, and the aggregate of the columns, head two, the
amount given in the last column on the preceding page.

Q. $44,480 %—A. Yes.
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Q. Since 1899 the company has carried on business in Canada only on the legal
reserve basis %—A. Yes.

Q. All the rest under the Insurance Act, are fully protected by the deposits 2—A.
Yes, the deposit covers the reserve over and above the obligations of the policy-
holders.

Q. And therefore whatever may happen to the company those risks could at all
times be ré-insured with the amount of the deposit —A. Undoubtedly.

Q. Now let us treat those policy-holders as, say class No. 1 of the policy-holders
of the company,.and treat the other policy-holders, those remaining under the assess-
ment plan as policy-holders No. 2. The Bill which is now before the Senate contains
provisiong to take care of those policy-holders, which are by means of options which
would enable them to transfer their policies from the assessment plan to the legal
reserve plan. What objection would you see to means being devised to take care of
the policy-holders whose policies have lapsed from the time the assessments became
prohibitive in their nature, and making a third class of them, charging their policies
with the proper amount as representing the value they received from the fact that
they were insured and imposing upon them the obligation of furnishing a medical cer-
tificate before the policy is revived %—A. I see no objection to it at all, none whatever.

Q. You think that a plan could be devised——

Hon. Mr. Laxpry.—I submit that our reference does not cover this.

Hon. Mr. Bfique.—For three or four days we have been wandering entirely out-
side the scope of the investigation, and is not my question within the scope of the in-
vestigation. The reference is to inquire into the position of the company in Canada.
Does that not involve the position of the company towards policy-holders, whose poli-
cies have been allowed to lapse, because the assessments from the nature of the plan
on which the business has been carried on by the company has become prohibitive.

Hon. Mr. LANDEY.—A proposition was made in the House to put the Bill which
is now before the Committee on Banking and Commerce before us, but it was not
done. We are here to investigate, not to find a means of coming to the aid of the
policy-holders. The Committee on Banking and Commerce will do that.

Hon. Mr. Bfique.—I fail to see any objection to placing on record the necessary
facts to enable the Senate when it deals finally with the Bill, to see whether the report
of the other committee fully covers the remedy which might be applied.

The CHAIRMAN.—If the Banking and Commerce Committee have no right to
gsecure this information, then it would be the duty of this committee to furnish it.

By the Hon. Mr. Béique :
Q. Do you think a plan could be devised which would be fair to the three different
classes of policy-holders to which I have referred ¢—A. I see nd reason why it could
not be done. I should be very glad to see it done.

By the Hon. Mr. Robertson :

Q. Do I understand by that that those policies which have lapsed where the
policy-holders have ceased to pay their premiums would be revived ?%—A. A plan, as I
understand the senator, by which they can be given the opportunity of restoring their
policies in force upon a fair basis to the other policy-holders of the company who have
maintained their payments and themselves.

By the Chairman :
Q. Would these policy-holders whose policies have lapsed, and which would be
‘revived under this plan, have any advantage from remaining in the company from
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over re-insurance in another company ?—A. Whether a plan could be devised which
would give them an advantage in that regard would be to a considerable extent a
matter of individual opinion, but I think an opportunity could be offered to them that
would be of some advantage to them over the taking of new insurance. I am only
speaking in general terms and not in any specific details, but I think something of
that kind could be done.

By the Hon. Mr. Robertson :

Q. Those policy-holders whose policies have lapsed and who wish to renew them.
would have to undergo a medical examination, and if they could not stand the exami-
nation of course they would be knocked out —A. On general principles, yes, but I
should be disposed in all such cases to take the basis of sub-standard or impaired risks
which of late years has become quite an extensive business, and a great’deal of experi-
ence in connection with it has been gained, and in all those cases, I should be disposed
to offer them an opportunity to reinstate on as fair terms as could possibly be given as
regards the other members, under some sub-standard or impaired risk basis.

Q. Even supposing t